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Αθήνα, σήµερα στις 14 Ιουλίου 2010, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.23’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 13 Ιουλίου
2010 εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΞ∆’ συνεδριάσεώς του της Τρί-
της 13 Ιουλίου 2010 σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Περί ιδρύσεως Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας».)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Πέµπτης 15 Ιου-
λίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1040/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερί-
νης Περλεπέ-Σηφουνάκη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής σχετικά µε την αντιµετώπιση
της ρύπανσης στην περιοχή της Μεσσαπίας Ν. Εύβοιας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 1039/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
∆ηµητρίου Σιούφα προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής σχετικά µε τον υδροηλεκτρικό σταθµό
της ∆ΕΗ στη Μεσοχώρα Τρικάλων κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 1047/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μω-
ραϊτη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της γαλακτοβιοµηχανίας «∆Ω-
∆ΩΝΗ» κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 1049/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελό-
πουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης σχετικά µε το διορισµό του Προέ-
δρου της ∆ιεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 1045/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λειτουργία
των Ιδιωτικών Τραπεζών Οµφαλικών Μοσχευµάτων, την ενίσχυση
των ∆ηµοσίων Ελληνικών Τραπεζών κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1037/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Φραγκίσκου
Παρασύρη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής σχετικά µε την ενεργειακή διασύνδεση της Κρή-
της κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 1041/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
έγκριση άδειας λειτουργίας των ιδιωτικών ΚΤΕΟ κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 1048/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων στην
επιχείρηση «Ε∆ΡΑΣΗ» Χ. ΨΑΛΛΙ∆ΑΣ ΑΤΕ στο Κορωπί κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 1050/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊ-
βαλιώτη προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τον εντοπισµό κοιτασµάτων πετρελαίου
στη Χώρα µας κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 1046/12-7-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγε-
λίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την καταβολή αποζη-
µιώσεων στους πληγέντες κτηνοτρόφους του Νοµού ∆ράµας
από την πυρκαγιά σε χώρο συγκέντρωσης ελαστικών κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Μεταρρύθ-
µιση Συνταξιοδοτικού Συστήµατος του ∆ηµοσίου και συναφείς
διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 8 Ιουλίου 2010 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου αυτού σε τρεις
συνεδριάσεις. Στη σηµερινή πρωινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το
νοµοσχέδιο επί της αρχής.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής µε επιστολή του προς
τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Πετσάλνικο κάνει γνωστό ότι κατά τη
συζήτηση του παραπάνω νοµοσχεδίου ορίζει ως ειδικό αγορητή
τον Βουλευτή κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο. Ο Γραµµατέας της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Μαυρουδής Βορίδης µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Πετσάλνικο κάνει γνωστό ότι κατά τη συζήτηση του

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ
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νοµοσχεδίου ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Κωνστα-
ντίνο Αϊβαλιώτη. Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς µε επιστολή του προς
τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Πετσάλνικο κάνει γνωστό ότι κατά τη
συζήτηση του νοµοσχεδίου ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βου-
λευτή κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να καταθέσω ορισµένες προσθήκες-αναδιατυπώσεις
στο σχέδιο νόµου, οι οποίες πιστεύω ότι ανταποκρίνονται στη γό-
νιµη συζήτηση που έγινε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων
της Βουλής. Ξέρετε ότι είναι πάγια τακτική του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, και βεβαίως και των άλλων Υπουργείων, να ανταπο-
κρίνονται και να κάνουν βελτιωτικές προσθήκες και αναδιατυπώσεις,
πάντα µέσα στο πλαίσιο του σχεδίου νόµου που έχει κατατεθεί.
Ακούµε τους Βουλευτές και επιχειρούµε, µε τις παρεµβάσεις που
κάνουµε, να βελτιώσουµε ένα κείµενο. ∆εν θα αναφερθώ σε όλες
τις προσθήκες-αναδιατυπώσεις. Θα τις καταθέσω. Απλώς θέλω
να πω δύο-τρία λόγια για κάποιες απ’ αυτές.

Κατ’ αρχάς, εναρµονίζουµε το σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Οικονοµικών για το συνταξιοδοτικό στο δηµόσιο µε το ψηφισµένο
πλέον σχέδιο του Υπουργείου Εργασίας, ως προς τις εγγυήσεις
του κράτους, υιοθετώντας µία αντίστοιχη διατύπωση µε την
οποία το δηµόσιο εγγυάται τη βιωσιµότητα του συνταξιοδοτικού
συστήµατος της χώρας, µε σκοπό τη διασφάλιση αξιοπρεπούς
σύνταξης για κάθε δικαιούχο. Πιστεύουµε ότι αυτό εκφράζει µε
τον καλύτερο τρόπο και τη σαφέστατη βούληση της πολιτείας
σε σχέση µε τις συντάξεις, αλλά βεβαίως και το πλαίσιο –δηµο-
σιονοµικό και άλλο- µέσα στο οποίο κινούµαστε και θα κινούµα-
στε και τα επόµενα χρόνια.

Πέραν αυτού, επιγραµµατικά, ορισµένες από τις άλλες αλλα-
γές που γίνονται, αφορούν σε µία σηµαντική ενίσχυση της συ-
νταξιοδοτικής προστασίας κατηγοριών βαριά πασχόντων και
αυτό γίνεται µ’ έναν συνεκτικό και ενιαίο τρόπο για τους δηµοσί-
ους υπαλλήλους και για τους στρατιωτικούς. Έγινε σαφές από
τη συζήτηση στην Επιτροπή ότι υπήρχε ανάγκη περαιτέρω θω-
ράκισης της συνταξιοδοτικής προστασίας αυτής της κατηγορίας.

∆εύτερον, υπήρχε ένα ζήτηµα το οποίο τέθηκε από πολλούς

Βουλευτές σχετικά µε τους υπαλλήλους των ΟΤΑ, που εργάζο-
νται στην καθαριότητα. Εδώ υπάρχει µία εναρµόνιση µε το ασφα-
λιστικό του Υπουργείου Εργασίας, έτσι ώστε να µειωθούν τα όρια
συνταξιοδότησης από το εξηκοστό έτος στο πεντηκοστό όγδοο.

Τρίτον, υπάρχει µία ειδική περίπτωση µεταβατικού χαρακτήρα,
που αφορά στο δικαίωµα συνταξιοδότησης για τις ενήλικες άγα-
µες θυγατέρες, ηλικίας πενήντα ετών και άνω. Εδώ, µε πολύ αυ-
στηρά εισοδηµατικά κριτήρια, δίνεται µία µεταβατικότητα, έτσι
ώστε να µην υπάρχουν κοινωνικά προβλήµατα.

Τέλος, υπάρχει κάτι που αφορά στη ρύθµιση της συνταξιοδο-
τικής κατάστασης των στρατιωτικών. Γνωρίζετε ότι υπήρξαν µία
σειρά από τροπολογίες και κάποιες βελτιώσεις για την πλήρη
προστασία των ώριµων συνταξιοδοτικών δικαιωµάτων, την απο-
σαφήνιση του τρόπου υπολογισµού των συντάξεων για όσους
θεµελιώνουν συνταξιοδοτικό δικαίωµα µέχρι τις 31-12-2004, τον
ορισµό της εξαίρεσης µε βάση τις ιδιαιτερότητες του στρατιωτι-
κού επαγγέλµατος µε τις αναγκαίες προϋποθέσεις για τη θεµε-
λίωση συνταξιοδοτικού δικαιώµατος, τη ρύθµιση του θέµατος
της αναγνώρισης ως δηµόσιας υπηρεσίας αυτής που διανύθηκε
σε άλλον ασφαλιστικό φορέα, την προσµέτρηση των ετών σπου-
δών σε Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα του εσωτερικού ή ανα-
γνωρισµένα της αλλοδαπής και τέλος ένα ζήτηµα που είχε τεθεί
από πολλούς, την αναγνώριση της µάχιµης πλασµατικής υπηρε-
σίας των πέντε ετών, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις πραγµατικές συν-
θήκες για το ένστολο προσωπικό των Σωµάτων Ασφαλείας και
του Πυροσβεστικού Σώµατος, το οποίο εργάζεται έξι ή επτά
µέρες την εβδοµάδα.

Κύριε Πρόεδρε, καταθέτω τις προσθήκες - αναδιατυπώσεις
στο σχέδιο νόµου. Θα ακούσουµε προσεκτικά οποιαδήποτε πε-
ραιτέρω ζητήµατα τεθούν και, αν χρειαστεί να γίνουν κάποιες πε-
ραιτέρω παρεµβάσεις, θα τις κάνουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-

πακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθεί-
σες προσθήκες - αναδιατυπώσεις σε µορφή δισκέτας, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.

(Επίσης, στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώρ-
γιος Παπακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά τις προανα-
φερθείσες προσθήκες - αναδιατυπώσεις, οι οποίες έχουν ως
εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ να διανε-
µηθούν στους συναδέλφους.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Σπυροπάνος
Μαργέλης.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου: «Μεταρρύθµιση του Συνταξιοδο-
τικού Συστήµατος του ∆ηµοσίου και συναφείς διατάξεις» που συ-
ζητάµε σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής είναι συνέχεια του
σχεδίου νόµου: «Νέο Ασφαλιστικό Σύστηµα και συναφείς διατά-
ξεις, ρυθµίσεις στις εργασιακές σχέσεις» του Υπουργείου Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης που την προηγούµενη εβδοµάδα
ολοκληρώθηκε η συζήτησή του.

Και τα δύο σχέδια νόµου διαµορφώθηκαν σε έκτακτες και δύ-
σκολες συνθήκες για τη χώρα µας, σε ένα κλίµα σύγχυσης και
αβεβαιότητας, παραπληροφόρησης, φόβου για το αύριο και πολ-
λές φορές πανικού. Σε ένα εκρηκτικό τοπίο που συνιστούν το τε-
ράστιο δηµοσιονοµικό έλλειµµα, το εφιαλτικό δηµόσιο χρέος, η
αποδυναµωµένη παραγωγική βάση της χώρας, το έλλειµµα αξιο-
πιστίας των πολιτών απέναντι στο κράτος και της χώρας µας απέ-
ναντι στους εταίρους τους και στις αγορές. Σε µια περίοδο
ευρωπαϊκής και παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης που επιτείνει τις
αδυναµίες της χώρας µας, αναδεικνύει τα διαρθρωτικά προβλή-
µατα και τις παθογένειες της οικονοµίας και της ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης. Σε µια συγκυρία που η αδυναµία δανεισµού της χώρας
µας οδήγησε στο µηχανισµό στήριξης, στην τρόικα και στις
ασφυκτικές απαιτήσεις για µέτρα, αλλαγές και µεταρρυθµίσεις
σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα. Σε µια περίοδο όπου το πο-
λιτικό µας σύστηµα βάλλεται και αµφισβητείται, που στη συνεί-
δηση των πολιτών δεν έχει µεγάλους εθνικούς στόχους, όραµα
για τη χώρα, δεν πείθει, δεν συγκινεί, δεν δηµιουργεί ελπίδα για
τους νέους ανθρώπους. Άτολµο και αναποτελεσµατικό, δεν τρο-
φοδοτεί την κοινωνία µε φρέσκιες ιδέες, δεν λύνει προβλήµατα.
Σε µια περίοδο που το κράτος και η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση κυριαρ-
χείται από τη γραφειοκρατία και από εργαλείο για την ανάπτυξη
της χώρας και την εξυπηρέτηση των πολιτών έχει καταστεί ανα-
σταλτικός παράγοντας κάθε πρωτοβουλίας.

Σε αυτές τις δύσκολες συνθήκες για τη χώρα το ασφαλιστικό
µας σύστηµα βρέθηκε σε δεινή κρίση βιωσιµότητας. Ποτέ στο
πρόσφατο ή στο απώτερο παρελθόν δεν είχαν βρεθεί τα ασφα-
λιστικά ταµεία σε τόσο δύσκολη οικονοµική κατάσταση. Αρκεί
και µόνο να αναφερθεί για την πληρέστερη κατανόηση της τρα-
γικής επιδείνωσης της οικονοµικής κατάστασης των ταµείων
πως, ενώ το 2003 το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας επιδοτή-
θηκε µε 4,4 δισεκατοµµύρια προκειµένου να µπορέσει να αντε-
πεξέλθει στις υποχρεώσεις του, το 2009 χρειάστηκε να
επιδοτηθεί µε 12,4 δισεκατοµµύρια, µε τριπλάσιο σχεδόν ποσό
µέσα σε έξι χρόνια. Από 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ η δαπάνη για
τις συντάξεις του δηµοσίου το 2003, έφτασε τα 6,5 δισεκατοµ-
µύρια το 2009, µε εκτίµηση για το 2010 τα 7,1 δισεκατοµµύρια,
δηλαδή το 2,7 του ΑΕΠ της χώρας ή το 12,5 % των πρωτογενών
δαπανών του τακτικού προϋπολογισµού.

Σε αυτήν την κατάσταση βρέθηκε το ασφαλιστικό σύστηµα
γιατί δεν πήραµε τα αναγκαία µέτρα όταν έπρεπε. Αδρανήσαµε,
δεν τολµήσαµε. Προτιµήσαµε να είµαστε ευχάριστοι για το σή-
µερα, παρά χρήσιµοι για το αύριο. Και όσες φορές αποπειραθή-
καµε γενναίες τοµές και ανατροπές, κάναµε πίσω, φοβηθήκαµε
το πολιτικό κόστος. Ενδώσαµε σε συµφέροντα, σε ισχυρές κοι-
νωνικές οµάδες, σε όσους είχαν πρόσβαση και µερίδιο στην
άσκηση της εξουσίας. ∆ώσαµε παραπάνω στους λίγους και αδι-
κήσαµε τους πολλούς. ∆ιαχειριστήκαµε µε λάθος και πολλές
φορές εγκληµατικό τρόπο τα αποθεµατικά των ταµείων. Αδια-
φορήσαµε για την είσπραξη των ασφαλιστικών εισφορών. Υπερ-
χρεώσαµε το σύστηµα και το οδηγήσαµε σε αδιέξοδο.
Υποθηκεύσαµε το µέλλον των νέων ανθρώπων, µε ευθύνη όλου
του πολιτικού συστήµατος όλων των κυβερνήσεων, µε καταλυ-
τική όµως και καίρια την ευθύνη της τελευταίας διακυβέρνησης
της χώρας. Χτίσαµε ένα ασφαλιστικό σύστηµα µε ανισότητες, µε
πρόωρες συνταξιοδοτήσεις, µε αδικηµένους και ευνοηµένους,
µε συντάξεις «πρόκληση» για τους λίγους και πείνας για τους
πολλούς, ένα ασφαλιστικό σύστηµα µε πολλές ταχύτητες, µε δε-
κάδες κατηγορίες ασφαλισµένων, µε διαφορετικές συντάξεις για
τις ίδιες ασφαλιστικές εισφορές, µε αδικίες και στρεβλώσεις. Με

παροχές αναντίστοιχες των πόρων του, χωρίς σχέδιο και προο-
πτική και τελικά χωρίς µέλλον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήρθε η ώρα να αλλάξουµε νοο-
τροπία και πρακτικές, να δούµε κατάµατα την αλήθεια, να ανα-
λάβουµε τις ευθύνες µας απέναντι στους νέους ανθρώπους, να
διασώσουµε το ασφαλιστικό µας σύστηµα µε µέτρα επώδυνα
αλλά αναγκαία, µέτρα που ελπίζω να αποδειχθούν τελικά χρή-
σιµα και σωτήρια. Ήρθε η ώρα εµείς, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
να επωµισθούµε το βαρύ έργο της εξυγίανσης του συστήµατος.
Αυτό που έπρεπε να γίνει όταν οι συνθήκες, οι κοινωνικές και οι-
κονοµικές, ήταν πιο οµαλές, δυστυχώς, πρέπει να γίνει τώρα,
κάτω από τους πιο αντίξοους και δυσµενείς όρους. ∆εν υπάρ-
χουν πλέον περιθώρια για καµµία αναβολή, αλλά δυστυχώς ούτε
για ήπιες πολιτικές παρεµβάσεις. ∆εν είναι δυνατόν πλέον να κά-
νουµε ότι δεν βλέπουµε το πρόβληµα, να κρύβουµε βαθιά το κε-
φάλι µέσα στην άµµο, να κάνουµε σαν να µην συµβαίνει τίποτε,
να είµαστε απλοί παρατηρητές της κατάστασης ή να γινόµαστε
σχολιαστές ενός προβλήµατος του οποίου η επίλυση είναι δική
µας ευθύνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν τη δύσκολη για τη
χώρα χρονική στιγµή, µε όρους ισότητας και δικαιοσύνης, προ-
σπαθούµε µε το παρόν νοµοσχέδιο να µεταρρυθµίσουµε το συ-
νταξιοδοτικό σύστηµα του δηµοσίου, επιχειρώντας επώδυνες σε
πολλές περιπτώσεις, αλλά ταυτόχρονα αναγκαίες για την επι-
βίωση του συστήµατος παρεµβάσεις. Προσπαθούµε να λύσουµε
συσσωρευµένα προβλήµατα δεκαετιών, να βάλουµε τέλος στη
βιοµηχανία των εξαιρέσεων και των ασφαλισµένων πολλών τα-
χυτήτων, να δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις για ένα συντα-
ξιοδοτικό σύστηµα πιο δίκαιο µεταξύ όλων των ασφαλισµένων,
πιο αλληλέγγυο µεταξύ των γενεών, πιο ανταποδοτικό, πιο ορ-
θολογικό, να θέσουµε τέλος στα αδικαιολόγητα προνόµια και τις
αδικίες, να µεταφέρουµε πόρους και να δηλώσουµε την αλλη-
λεγγύη µας απέναντι στις επόµενες γενιές.

Πιο συγκεκριµένα, µε το νοµοσχέδιο που κουβεντιάζουµε σή-
µερα επιχειρούµε βασικά δύο πράγµατα: Πρώτον, την εναρµό-
νιση του ασφαλιστικού συστήµατος του δηµοσίου µε αυτό του
Υπουργείου Εργασίας για τον ιδιωτικό τοµέα, να φτιάξουµε δη-
λαδή για πρώτη φορά στη χώρα µας ένα ενοποιηµένο ασφαλι-
στικό σύστηµα µε τους ίδιους κανόνες και ρυθµίσεις τόσο για
τον ιδιωτικό όσο και για τον δηµόσιο τοµέα. Ίδια όρια ηλικίας,
ίδιες συνθήκες συνταξιοδότησης. Και δεύτερον, την εξίσωση των
ορίων ηλικίας µεταξύ ανδρών και γυναικών στο δηµόσιο µε
σκοπό τη συµµόρφωση της χώρας µας στην καταδικαστική από-
φαση του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι κυριότερες αλλαγές και προ-
βλέψεις του νοµοσχεδίου που συζητάµε για την καθιέρωση ενός
ενιαίου συστήµατος τόσο για τον ιδιωτικό όσο για τον δηµόσιο
τοµέα είναι: Πρώτον, οι προσλαµβανόµενοι για πρώτη φορά στο
δηµόσιο από 1-1-2011 και µετά καθώς και οι στρατιωτικοί που
κατατάσσονται από 1-1-2011 και µετά, υπάγονται υποχρεωτικά
και αυτοδίκαια στον κλάδο κύριας σύνταξης του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ. ∆εύ-
τερον, καθιερώνεται από 1-1-2015 και για τους ασφαλισµένους
του δηµοσίου βασική και αναλογική σύνταξη, οι οποίες χορη-
γούνται µε τους ίδιους όρους και προϋποθέσεις που ισχύουν και
για τους ασφαλισµένους στους άλλους φορείς κοινωνικής ασφά-
λισης. Τρίτον, βελτιώνεται και για τους ασφαλισµένους του δη-
µοσίου ο υπολογισµός της σύνταξής τους µε βάση τις διατάξεις
περί διαδοχικής ασφάλισης. Επιπλέον, στο Κέντρο Πιστοποίησης
Αναπηρίας θα υπάγονται από 1-1-2011 και οι ασφαλισµένοι του
δηµοσίου και συγχρόνως καταργούνται όλες οι Επιτροπές που
λειτουργούν σήµερα µε εξαίρεση τις Ανώτατες Υγειονοµικές Επι-
τροπές. Τέλος, θεσπίζεται και στο δηµόσιο από 1-8-2010 εισφορά
αλληλεγγύης συνταξιούχων, η οποία παρακρατείται από τις συ-
ντάξεις που υπερβαίνουν το ποσό των 1.400 ευρώ µε κλιµακού-
µενο συντελεστή από 3% έως 10% ανάλογα µε το ποσό της
σύνταξης.

Μια δεύτερη οµάδα σηµαντικών διατάξεων του νοµοσχεδίου
είναι αυτές που αφορούν την εξίσωση των ορίων ηλικίας. Η υπο-
χρέωση της χώρας µας είναι ρητή. Σύµφωνα µε την καταδικα-
στική απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου που λάβαµε το
2009 και τις µετέπειτα προειδοποιητικές επιστολές από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, είµαστε υποχρεωµένοι να τροποποιήσουµε
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τις σχετικές διατάξεις, προκειµένου να υπάρξει ίση µεταχείριση
µεταξύ ανδρών και γυναικών, η οποία µάλιστα πρέπει να τύχει
άµεσης εφαρµογής.

Έτσι, κάτω από δυσµενείς συνθήκες και περιορισµένες δυνα-
τότητες διαπραγµάτευσης µε την Ευρωπαϊκή Ένωση αναγκαζό-
µαστε να λάβουµε αποφάσεις και να προτείνουµε ρυθµίσεις και
διατάξεις όχι µε τους όρους που η Κυβέρνηση και όλοι εµείς θα
θέλαµε.

Αναγκαζόµαστε, λοιπόν, αφού δεν υπάρχει η δυνατότητα
ήπιας προσαρµογής, δυνατότητα την οποία είχε η προηγούµενη
κυβέρνηση πριν την έκδοση της καταδικαστικής απόφασης, να
προχωρήσουµε σε εξίσωση των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης
ανδρών και γυναικών µε διατάξεις που προβλέπουν µικρή µετα-
βατική περίοδο. Συγκεκριµένα:

Την έναρξη της µεταβατικής περιόδου για την εξίσωση των
ορίων από 1.1.2011. ∆εύτερον, την ολοκλήρωση της εξίσωσης
µέχρι 31.12.2013, δηλαδή µόλις µέσα σε τρία χρόνια και τρίτον,
το όριο συνταξιοδότησης ανδρών και γυναικών στο εξηκοστό πέ-
µπτο έτος της ηλικίας.

Η πιο δύσκολη, η πιο επώδυνη µεταβολή που θα επέλθει µε
αυτές τις διατάξεις είναι αυτή για τις γυναίκες, σήµερα, µε ανή-
λικο παιδί, που στα είκοσι πέντε χρόνια υπηρεσίας θεµελιώνουν
δικαίωµα και στα πενήντα χρόνια παίρνουν σύνταξη. Το 2011 πη-
γαίνει στα πενήντα δύο, το 2012 στα πενήντα πέντε και το 2013
στα εξήντα πέντε.

Είναι η πιο βίαιη προσαρµογή που αναγκαζόµαστε να κάνουµε
για όσους λόγους έχουµε εξηγήσει.

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να εξαντλήσουµε όσα περιθώρια
υπάρχουν, για να κάνουµε πιο ήπια αυτή την προσαρµογή.

Αναφέρω ακόµη πως µε βάση αυτές τις διατάξεις εξοµοιώνο-
νται από 1.1.2013 τα νέα όρια ηλικίας συνταξιοδότησης των δι-
καστικών λειτουργών και του κύριου προσωπικού του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους µε τα όρια ηλικίας που προβλέπονται
για τους τακτικούς δηµοσίους υπαλλήλους.

Τέλος, αποσαφηνίζεται ότι για όσους θεµελιώνουν δικαίωµα
σύνταξης µέχρι 31.12.2010 δεν έχουν εφαρµογή οι προαναφε-
ρόµενες διατάξεις, αλλά θα εξακολουθήσουν να ισχύουν γι’ αυ-
τούς οι διατάξεις της κείµενης νοµοθεσίας ως έχουν σήµερα,
τόσο για τη θεµελίωση δικαιώµατος σύνταξης όσο και για τα όρια
ηλικίας συνταξιοδότησης και τον τρόπο υπολογισµού της σύ-
νταξης.

Αξίζει, ακόµα, να σηµειωθεί πως στο Τρίτο Κεφάλαιο του νο-
µοσχεδίου προβλέπονται µερικές σηµαντικές, κατά τη γνώµη
µου, διατάξεις όπως: Η περικοπή κατά 70% των συντάξεων του
δηµοσίου που λαµβάνουν στη διάρκεια της θητείας τους οι Βου-
λευτές, οι αιρετοί του Α’ και Β’ Βαθµού της Αυτοδιοίκησης. Η
πρόβλεψη ότι από 1.1.2011 και για τους υπαλλήλους της Βου-
λής θα εφαρµόζονται οι διατάξεις συνταξιοδοτικής νοµοθεσίας
του δηµοσίου. Η αναγνώριση µιας σειράς υπηρεσιών για όσους
θεµελιώνουν δικαίωµα συνταξιοδότησης από 1.1.2011 ως συ-
ντάξιµου χρόνου πραγµατικής υπηρεσίας, όπως ο χρόνος σπου-
δών, ο χρόνος αδείας άνευ αποδοχών για την ανατροφή
ανηλίκων, µικρών παιδιών κ.λπ..

Τέλος, επισηµαίνεται πως µε την κατατεθείσα τροπολογία για
τους ένστολους γίνεται µια πολύ σηµαντική εναρµόνιση του πλαι-
σίου µε το οποίο συνταξιοδοτούνται οι ένστολοι µε το πλαίσιο µε
το οποίο συνταξιοδοτούνται οι υπόλοιποι δηµόσιοι υπάλληλοι.

Σε αυτή την εναρµόνιση λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας, βεβαίως,
όπως άλλωστε γίνεται και σε όλες τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες,
τις ιδιαιτερότητες του στρατιωτικού επαγγέλµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναγνωρίζουµε πως µε το νο-
µοσχέδιο που προτείνουµε, περιορίζουµε τις συντάξεις και κα-
λούµε τους Έλληνες πολίτες να εργαστούν περισσότερα χρόνια.
Ξέρουµε πολύ καλά πως το ασφαλιστικό, που συζητάµε, είναι πιο
δύσκολο και πιο σκληρό από αυτό που θα επιθυµούσαµε. Σε κα-
νέναν µας δεν είναι ευχάριστο. Είναι, όµως, αναγκαίο στο δια-
φορετικό περιβάλλον που βρισκόµαστε, για να µην αφήσουµε το
σύστηµα να καταρρεύσει και για να εξασφαλίσουµε τις συντά-
ξεις και για τους νέους ανθρώπους.

Ωστόσο, πέρα από τις σκληρές ρυθµίσεις, πρέπει να επιση-
µάνω ότι στο νοµοσχέδιο, που συζητάµε, υπάρχουν και πολλές
θετικές αλλαγές που χτίζουν µία νέα αρχιτεκτονική στη δοµή του

ασφαλιστικού συστήµατος.
Πρέπει να επισηµάνω πως φτιάχνουµε ένα ασφαλιστικό σύ-

στηµα δίκαιο, χωρίς διακρίσεις και ανισότητες, ένα σύστηµα ενι-
αίο για το δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα για πρώτη φορά στη
χώρα µας, µε τους ίδιους κανόνες, τα ίδια όρια ηλικίας, τις ίδιες
συνθήκες συνταξιοδότησης για όλους τους εργαζόµενους. Ένα
σύστηµα το οποίο φροντίζει για όλους, ανεξάρτητα από τις
ασφαλιστικές τους εισφορές, µε την καθιέρωση της βασικής σύ-
νταξης που αποτελεί υποχρέωση του κράτους και την καθιέρωση
της αναλογικής σύνταξης που συνδέεται ευθέως µε τις ασφαλι-
στικές εισφορές του κάθε εργαζόµενου σε όλο τον εργασιακό
του βίο.

Καταλαβαίνουµε, βέβαια, πως στην αφετηρία τους, µέσα στις
δυσµενείς οικονοµικές συγκυρίες για τη χώρα µας, είναι χαµηλές
τόσο η βασική σύνταξη όσο και η αναλογική σύνταξη. Μπορούµε,
όµως, λειτουργώντας στην αρχιτεκτονική του συστήµατος -κι
έχουµε χρέος να το κάνουµε και γι’ αυτό δεσµεύτηκε ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός της χώρας- να αυξάνουµε στο µέλλον, όταν βελ-
τιώνονται οι συνθήκες, τόσο τη βασική όσο και την αναλογική σύ-
νταξη.

Συνεχίζοντας την επισήµανση των θετικών αλλαγών που προ-
ωθεί το νοµοσχέδιο, θεωρώ πως είναι θετική διάταξη η υποχρέ-
ωση που προβλέπεται από το νοµοσχέδιο για τη δηµιουργία του
Κέντρου Πιστοποίησης Αναπηρίας, όπως και η έκδοση ενός νέου
ενιαίου κανονισµού προσδιορισµού των ποσοστών αναπηρίας.

Είναι θετική η διάταξη για την εκπόνηση ανά διετία αναλογι-
στικών µελετών, για να παρακολουθούµε τις εξελίξεις της εθνι-
κής συνταξιοδοτικής δαπάνης και να κάνουµε τις αναγκαίες
διορθωτικές κινήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι θετική η διάταξη που θεσπίζει την εισφορά αλληλεγγύης

συνταξιούχων, παρά το γεγονός ότι πονάει κι έχει κόστος, γιατί
ενισχύει στην πράξη την αλληλεγγύη των γενεών.

Είναι θετική η διάταξη σύµφωνα µε την οποία περικόπτονται
κατά 70% οι καταβαλλόµενες συντάξεις σε συνταξιούχους του
δηµοσίου στη διάρκεια της θητείας τους ως Βουλευτών και αι-
ρετών του Α’ και Β’ Βαθµού της Αυτοδιοίκησης.

Είναι θετική η διάταξη για τις αναγνωριζόµενες υπηρεσίες στη
συµπλήρωση του συντάξιµου χρόνου.

Είναι, τέλος, θετική και γενναία η απόφαση για την εναρµόνιση
των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης πολλών κατηγοριών εργα-
ζοµένων -ένστολοι, δικαστές, κύριο προσωπικό του Νοµικού Συµ-
βουλίου του Κράτους, υπάλληλοι της Βουλής κλπ.- που µέχρι
σήµερα έχαιραν ειδικών προνοµίων και είναι συµβατή η ρύθµιση
αυτή µε το κοινό περί δικαίου αίσθηµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µεγάλη ασφαλιστική µεταρ-
ρύθµιση που ολοκληρώνουµε σήµερα και αύριο µε το νοµοσχέ-
διο που συζητάµε, είναι ασφαλώς αναγκαία συνθήκη για την
εξυγίανση του συστήµατος και την ανάταξη της οικονοµίας στη
συγκεκριµένη συγκυρία που βιώνει η χώρα µας. ∆εν είναι, όµως,
και ικανή συνθήκη.

Γι’ αυτό χρειάζεται να συνεχίσουµε µε τους ίδιους, γρήγορους
ρυθµούς τις µεγάλες αλλαγές που κάνουµε στην οικονοµία, στη
διοίκηση, στο πολιτικό σύστηµα. Να διορθώσουµε στρεβλώσεις
και αγκυλώσεις του παρελθόντος. Να ενισχύσουµε το κοινωνικό
κράτος µε στοχευµένες πολιτικές. Να χτίσουµε ένα δίχτυ κοινω-
νικής προστασίας για τους αδύναµους συµπολίτες µας, για τις
ασθενέστερες τάξεις, για τις ευπαθείς οµάδες. Να επενδύσουµε
στην παιδεία και στη µόρφωση. Να πάρουµε τολµηρές αποφά-
σεις, γενναία µέτρα και πολιτικές για την ανάπτυξη. Να φτιά-
ξουµε ένα νέο όραµα για τη χώρα µας και τους πολίτες της. Και
τέλος, να εµπνεύσουµε και να κινητοποιήσουµε τους νέους αν-
θρώπους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαργέλη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος
Λέγκας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συζη-
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τούµενο νοµοσχέδιο, το οποίο αναφέρεται στο ασφαλιστικό του
δηµόσιου τοµέα, είναι το δίδυµο παράγωγο της ασφαλιστικής
πολιτικής που εισάγει το ΠΑΣΟΚ στο σύστηµα, µιας πολιτικής
ωστόσο που χαρακτηρίζεται τόσο από τη βίαιη παρέµβασή της,
όσο και από την ελάχιστη τεκµηρίωσή της.

Κάτω από τον ποµπώδη τίτλο της µεταρρύθµισης και τις ρη-
τορείες περί ιστορικής στήριξης του ασφαλιστικού συστήµατος,
µε όρους ισότητας και δικαιοσύνης, όπως περιγράφει η εισηγη-
τική έκθεση, συντελούνται βίαιες και σαρωτικές ανατροπές
ακόµα και στις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, όπως οι µητέρες
µε τρία παιδιά και άνω, οι µητέρες µε ανήλικα παιδιά, που επι-
βαρύνονται ακόµα και µε δεκαπέντε χρόνια πρόσθετης υπηρε-
σίας, όπως οι νέοι ένστολοι που θα χρειάζονται σαράντα χρόνια
υπηρεσία -ή άλλως, σε ηλικία εξήντα χρόνων- για να πάρουν σύ-
νταξη, αυτοί στους οποίους το νοµοσχέδιο µόνο λεκτικά ανα-
γνωρίζει την ιδιαιτερότητα της εργασίας τους.

Κατεδαφίζονται µε τον τρόπο αυτό δικαιώµατα δεκαετιών και
ανατρέπονται συνθήκες ζωής και προγραµµατισµοί χιλιάδων νοι-
κοκυριών. Αλλοιώνεται ο κοινωνικός χαρακτήρας του συστήµα-
τος καθόσον για πρώτη φορά διχοτοµείται, διαµελίζεται η κύρια
σύνταξη σε βασική και αναλογική και µάλιστα µε διαφορετική
βάση υπολογισµού και καταβολή σε διαφορετικά όρια ηλικίας.

Παραβιάζονται βασικές ασφαλιστικές αρχές και δεν διασφα-
λίζεται η συνταγµατικώς κατοχυρωµένη αρχή της ισορροπίας µε-
ταξύ εισφορών και παροχών. Θεσπίζονται ρυθµίσεις αµφιβόλου
συνταγµατικής θωράκισης, όπως η υπαγωγή των δηµοσίων
υπαλλήλων στο ΙΚΑ ή η άνιση µεταχείριση των δικαστικών λει-
τουργών και των υπαλλήλων του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους.

∆ηµιουργούνται ασφαλιστικά παράδοξα, καθώς εργαζόµενοι
υπάγονται στον κλάδο ασφάλισης του ΙΚΑ για την κύρια ασφά-
λιση και σε κλάδους ασφάλισης του δηµοσίου για την επικου-
ρική. Όλα αυτά χωρίς διαβούλευση. Πριν από λίγο η Κυβέρνηση
έφερε ένα δεύτερο νοµοσχέδιο µέσα από τις τροποποιήσεις -
είναι η δεύτερη φορά που το κάνει- µε αποφάσεις πλήρως ανα-
ντίστοιχες µε τη µεγάλη σηµασία που έχει αυτή η παρέµβαση για
τη ζωή των εργαζοµένων τόσο στο δηµόσιο, όσο και στον ιδιω-
τικό τοµέα.

Όλα αυτά όταν, όπως το ίδιο σηµείωµα αναφέρει και παραδέ-
χεται, δεν υπάρχει αναλογιστικό µοντέλο, ειδικά για την κατηγο-
ρία των δηµοσίων υπαλλήλων. Όταν το υποτιθέµενο µοντέλο
είναι, όπως επισηµαίνει το ίδιο σηµείωµα, φύσει προκαταρκτικό.
Όταν δεν υπάρχει εκτίµηση για το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα
των επιµέρους ρυθµίσεων. Όταν, όπως τονίζει και η έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, το κόστος προσδιορίζεται
µόνο σε τρεις περιπτώσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι οι ιστορικές µε-
ταβολές δεν µπορούν να στηρίζονται ούτε σε προκαταρκτικές
εκτιµήσεις, ούτε σε αυθαίρετες υποθέσεις, ούτε σε ατεκµηρίω-
τες προσεγγίσεις. Είναι, επίσης, σαφές ότι η υπερσυνταγµατική
µας υποχρέωση, η οποία επροτάθη και εισήχθη από την Κυβέρ-
νηση στο µνηµόνιο, για αύξηση των συνταξιοδοτικών δαπανών
κατά 2,5% του ΑΕΠ για τα επόµενα πενήντα χρόνια, δεν µπορεί
να αντιµετωπίζεται µε εµπειρικό τρόπο.

Η δικαιολογία ότι ο επαχθής αυτός όρος και συνακόλουθα οι
προτεινόµενες ρυθµίσεις εισήχθησαν από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ή από την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα δεν χωρεί. Άλλωστε, ο Υπουργός Οικονοµικών
ξεκαθάρισε σε προηγούµενη συνεδρίαση ότι οι πρωτοβουλίες
αυτές ανήκαν στην Κυβέρνηση και µόνο στην Κυβέρνηση.

Η δικαιολογία, επίσης, που θέλει τις βίαιες αλλαγές που προ-
τείνονται να υπαγορεύονται από τη δηµοσιονοµική κατάσταση
της χώρας, επίσης, δεν µπορεί να σταθεί. Το συνταξιοδοτικό κό-
στος, το οποίο σηµειωτέον σήµερα αντιπροσωπεύει πάνω από
το 10% του ΑΕΠ, δεν αυξήθηκε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
από την µία µέρα στην άλλη, ούτε οφείλει τη διαµόρφωσή του
σε αποφάσεις της χθεσινής ηµέρας, ούτε σε αποφάσεις της
προηγούµενης κυβέρνησης.

Ούτε εδώ µπορεί να ειπωθεί αυτό που λέγεται για το µισθο-
λογικό κόστος ότι, δήθεν, οφείλεται στις προσλήψεις. Οι συντα-
ξιούχοι είναι σαφές ότι δεν προσλαµβάνονται. ∆ηµιουργούνται,
όπως και το συνταξιοδοτικό κόστος από αποφάσεις που έχουν

την αφετηρία πολλά χρόνια πριν, πολλές δεκαετίες, για την ακρί-
βεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µπορούσαµε να πούµε
πολλά για το πώς δηµιουργήθηκαν οι αδυναµίες στο σύστηµα,
για τα λάθη που έγιναν από όλες τις κυβερνήσεις, αλλά και από
όλες τις αντιπολιτεύσεις. Θα µου επιτρέψετε να αφήσω εκτός -
για να είµαι πιο δίκαιος- τα µικρότερα κόµµατα που δεν άσκησαν
εξουσία.

Θα µπορούσαµε ακόµα να θυµηθούµε τη στάση που κράτησε
το ΠΑΣΟΚ πρόσφατα το 2008, όταν ο τότε Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και σηµερινός Πρωθυπουργός στις κατά
πολύ ηπιότερες ρυθµίσεις που προωθούσε η Νέα ∆ηµοκρατία,
µας κατηγορούσε για δηµιουργία κρίσης -χρησιµοποιώ τις δικές
του κουβέντες- και εικόνα κατάρρευσης του ασφαλιστικού, ώστε
να δρα η Νέα ∆ηµοκρατία αυθαίρετα. Όταν έλεγε ότι θα καταρ-
γήσει τις ρυθµίσεις η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας που
οδηγούν σε µείωση των παροχών και αύξηση των ορίων συντα-
ξιοδότησης.

Το επιχείρηµα ότι τότε πριν ένα χρόνο η δηµοσιονοµική κατά-
σταση της χώρας ήταν διαφορετική –επαναλαµβάνω- δεν µπο-
ρεί καν να σταθεί. Η κατάσταση ήταν γνωστή, το έλλειµµα του
ασφαλιστικού συστήµατος ήταν γνωστό, η προβολή της κατά-
στασης στο µέλλον, επίσης, γνωστή. Το δεν ήξερα, δεν γνώριζα
εδώ δεν µπορεί να ισχύσει. Ούτε µπορεί να εξηγηθεί -και αν επι-
χειρηθεί νοµίζω ότι είναι εξαιρετικά δύσκολο- γιατί στο προε-
κλογικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ δεν υπήρξαν αναφορές για τις
προτεινόµενες ρυθµίσεις ή µάλλον για να είµαστε ακριβείς υπήρ-
ξαν αναφορές, αλλά στην τελείως αντίθετη κατεύθυνση από
αυτήν που σήµερα χαρακτηρίζεται ως ιστορική στήριξη του
ασφαλιστικού συστήµατος.

Νοµίζω, όµως και αυτό είναι το σωστό -ότι πρέπει να σταθούµε
στο σήµερα και κυρίως στο αύριο, στο µέλλον των επόµενων γε-
νεών. Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να το κά-
νουµε µε ιδιαίτερη προσοχή, µε ιδιαίτερη σοβαρότητα, γιατί το
πρόβληµα προφανώς είναι µεγάλο, είναι πολυπαραµετρικό, είναι
συνάµα εκρηκτικό. Εδώ δεν βοηθούν ούτε οι υπεραπλουστεύ-
σεις, ούτε οι αποπροσανατολισµοί, µα κυρίως δεν βοηθούν οι
ακραίες αλλαγές θέσεων ανάλογα µε το ρόλο που παίρνει ένα
κόµµα µετά τις εκλογές στο πολιτικό σκηνικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι νοµίζω ότι συµφωνούµε σε
αυτήν την Αίθουσα ότι το ασφαλιστικό σύστηµα κουβαλά σηµα-
ντικά προβλήµατα, σηµαντικές παθογένειες και ιδιαιτερότητες.
Όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα συµφωνούµε µε τα δεδοµένα, µε τις
αλήθειες που επιβάλλουν την αναγκαιότητα αλλαγών στο σύ-
στηµα. Ο συνολικός δείκτης αναπλήρωσης που είναι ο λόγος του
µέσου όρου των συντάξεων προς τον µέσο όρο των µισθών και
ο οποίος σύµφωνα µε τους υπολογισµούς είναι 60%, δεν χαρα-
κτηρίζει τη γενναιοδωρία του συστήµατος. Αυτή είναι η µία όψη.

Ωστόσο οι συντάξεις του δηµοσίου απαίτησαν µόνο για το
2009 το 2,73% του ΑΕΠ, αλλά και το 11,20%, περίπου, των πρω-
τογενών δαπανών. Αυτό δικαιολογείται από τις τεράστιες απο-
κλίσεις, από τις τεράστιες διακρίσεις που εντοπίζονται στο
σύστηµα, όχι µόνο µεταξύ των ταµείων, αλλά και εντός του ίδιου
ταµείου.

Κοντά σε όλα αυτά έχουµε την επιδείνωση του δηµογραφικού
προβλήµατος, αλλά και την επιδείνωση του δείκτη εξάρτησης, -
δηλαδή του λόγου του πληθυσµού ηλικίας άνω των εξήντα πέντε
προς τον πληθυσµό ηλικίας δεκαπέντε έως εξήντα τέσσερα- που
από 27,8% το 2008, θα περιοριστεί στο 5,7% το 2060. Η αλήθεια,
ακόµη, είναι ότι η σχέση των ασφαλισµένων προς τους συνταξι-
ούχους από το 4 προς 1 που έπρεπε να είναι, δεν φτάνει ούτε
στο 2 προς 1.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι η βιωσιµό-
τητα του συστήµατος χρειάζεται ενίσχυση. Χρειάζονται αλλαγές.
∆εν αποτελεί, όµως, απλή υπόθεση ούτε το µέγεθος των αλλα-
γών, ούτε οι συνέπειές τους, ούτε η προβολή τους στο µέλλον.
Με απλά λόγια χρειάζεται τεκµηρίωση, χρειάζονται στοιχεία,
χρειάζονται σοβαρές αναλογιστικές µελέτες που στην περίπτωση
του παρόντος σχεδίου νόµου δεν υπάρχουν, µιας και, όπως οµο-
λογείται από την τεχνική έκθεση -το επαναλαµβάνω για ακόµη
µία φορά- τα στοιχεία είναι φύσει προκαταρκτικά.

Για να αποδείξω του λόγου το αληθές θα ήθελα να ρωτήσω

10192 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



την Κυβέρνηση -το έκανα και στην Επιτροπή και περιµένω να
πάρω συγκεκριµένες απαντήσεις- αν γνωρίζει πόσους δηµοσί-
ους υπαλλήλους µε τρία παιδιά και άνω αφορά η ρύθµιση και
ποιο είναι το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα αυτής της ρύθµισης;

Το ίδιο για τη ρύθµιση που αφορά τις γυναίκες µε ανήλικα παι-
διά ή τη ρύθµιση για τις γυναίκες µε ανάπηρα παιδιά και ποιο
είναι, επίσης, το δηµοσιονοµικό του αποτέλεσµα.

Πόσους αφορά, παραδείγµατος χάριν, η ρύθµιση για εξοµοί-
ωση των ορίων ηλικίας ανδρών και γυναικών όταν σήµερα, όχι
µόνο δεν γνωρίζουµε την τάση που υπάρχει, αλλά δεν γνωρί-
ζουµε και την ηλικία εξόδου: πως διαµορφώνεται αυτή.

∆εν θα ρωτήσω τώρα, βεβαίως, αν υπάρχουν στοιχεία για τις
άγαµες θυγατέρες ή για την περίπτωση µεταβίβασης συντάξεως
σε επιζήσαντες συζύγους. Εκτιµώ ότι οι ρυθµίσεις αυτές έχουν
περισσότερο έναν συµβολικό χαρακτήρα και δεν θα επηρεάζουν
καθοριστικά το κόστος του συστήµατος.

Θα ρωτήσω, όµως, γιατί πιστεύω πως αυτό είναι το ουσια-
στικό, αυτό είναι το καθοριστικό, ποιο είναι το δηµοσιονοµικό
αποτέλεσµα από το νέο τρόπο υπολογισµού των συντάξεων.
Ποια είναι η προβολή αυτών των αποτελεσµάτων στο µέλλον,
αλλά και η συνεισφορά τους στη στήριξη του συστήµατος.

Αφού, λοιπόν, δεν υπάρχουν στοιχεία για τις κρίσιµες αυτές
ρυθµίσεις, γίνεται προφανές ότι η Κυβέρνηση σχεδιάζει την ανα-
διάταξη του ασφαλιστικού συστήµατος µε όρους µόνο εισπρα-
κτικούς και µάλιστα χωρίς σχέδιο, άρα µε αµφισβητούµενο
αποτέλεσµα.

Στην ουσία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οικοδοµείται ένας
µηχανισµός µείωσης των συντάξεων, στον οποίο κυριαρχεί ο
στόχος του περιορισµού της αύξησης του συνταξιοδοτικού κό-
στους -αυτή την εξίσωση επιχειρεί να λύσει η Κυβέρνηση- κατά
2,5% του ΑΕΠ τα επόµενα πενήντα χρόνια. Ένας στόχος δηµο-
σιονοµικού και όχι αναλογιστικού χαρακτήρα, ο οποίος καθαρά
επιβάλλει όχι συγκρατηµένες αυξήσεις, όχι πάγωµα των συντά-
ξεων, αλλά καθαρή µείωση των συντάξεων και µάλιστα σε τακτά
χρονικά διαστήµατα

Άλλωστε, η πρόσφατη περικοπή της δέκατης τρίτης και της
δέκατης τέταρτης σύνταξης, η νέα κράτηση στις συντάξεις
τύπου ΛΑΦΚΑ από 3% έως 10%, η µείωση των γενικών ποσοστών
αναπλήρωσης, η αύξηση των ετών ασφάλισης, η αλλαγή του τρό-
που υπολογισµού των συντάξεων, οι περικοπές των συντάξεων,
το πάγωµα των συντάξεων προς αυτήν την κατεύθυνση κινού-
νται. Και µάλιστα όλες αυτές οι δραµατικές αλλαγές, είτε αυτές
αναφέρονται σε µειώσεις των συντάξεων, είτε σε ανατροπή των
ορίων ηλικίας, γίνονται µε σαρωτικό, γίνονται µε βίαιο τρόπο σε
ελάχιστο χρονικό διάστηµα.

Με τον ίδιο τρόπο καταργούνται ώριµα συνταξιοδοτικά δικαι-
ώµατα, ενώ είναι βέβαιο ότι η σύγχυση που θα δηµιουργηθεί, αντί
να βελτιώσει θα επιφέρει σοβαρές δηµοσιονοµικές επιπτώσεις,
γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι βίαιες αλλαγές έχει απο-
δειχθεί ότι φέρνουν σε πολλαπλάσιο βαθµό βίαιες αντιδράσεις µε
πρώτη και κύρια την ταχύτατη έξοδο χιλιάδων συνταξιούχων
στην περίπτωση άσκησης των καθολικών δικαιωµάτων τους
όπως ισχύουν σήµερα.

Μπορεί, βεβαίως, από την πρόωρη έξοδο να καταγράφεται κά-
ποιο δηµοσιονοµικό όφελος από τη διαφορά εξαιτίας της ανα-
πλήρωσης του µισθολογικού και του συνταξιοδοτικού κόστους,
το όφελος ωστόσο είναι στιγµιαίο, καθόσον σε σύντοµο χρονικό
διάστηµα µετατρέπεται σε κόστος και µάλιστα δυσβάσταχτο για
τη βιωσιµότητα του συστήµατος, πέρα από το γεγονός ότι αυτή
η διέξοδος θα επηρεάσει τη λειτουργία ευαίσθητων υπηρεσιών
όπως της υγείας, µε κίνδυνο την άµεση κατάργησή τους.

Και κοντά σε όλα αυτά, βεβαίως, η κοινωνική αναταραχή, η κα-
τεδάφιση δικαιωµάτων, η ανατροπή ζωής σε δεκάδες χιλιάδες
νοικοκυριά, η ανατροπή της ασφάλειας δικαίου, αλλά και των έν-
νοµων σχέσεων που καλόπιστα έχουν συναφθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι προτεινόµενες ρυθµίσεις,
όπως και οι προηγούµενες στον άλλο ασφαλιστικό νόµο που πριν
από λίγες µέρες ψήφισε η Βουλή, δηµιουργούν κατηγορίες
ασφαλισµένων µε διαφορετικά δικαιώµατα, επιφυλάσσοντας
ωστόσο για τους νεότερους του συστήµατος πιο επαχθείς ρυθ-
µίσεις. Έτσι, µητέρες µε ανήλικα παιδιά θα εργάζονται περισσό-
τερα χρόνια. Το ίδιο οι γυναίκες µε τρία παιδιά. Το ίδιο οι νέοι

ασφαλισµένοι του συστήµατος, που πλέον θα ασφαλίζονται στο
ΙΚΑ. Το ίδιο και οι ένστολοι, οι οποίοι επίσης θα ασφαλίζονται στο
ΙΚΑ.

Και εδώ θα ήθελα να επισηµάνω την ιδιαιτερότητα των ενστό-
λων εργαζοµένων. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ένστολοι–
στελέχη των Ενόπλων ∆υνάµεων δεν είναι δηµόσιοι υπάλληλοι,
ούτε µπορούν να υπολογίζονται έτσι. Γι’ αυτό δικαιολογείται η
ύπαρξη ειδικού συνταξιοδοτικού συστήµατος, καθώς είναι ερ-
γαζόµενοι που αγωνίζονται µέρα και νύχτα κάτω από αντίξοες
πολλές φορές συνθήκες για την υπεράσπιση της εθνικής ανε-
ξαρτησίας, αλλά και της ακεραιότητας της χώρας.

Και αυτό δεν το λέω µόνο εγώ. Το έλεγαν έντεκα συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ σε πολυερώτηση είκοσι τεσσάρων σηµείων για τη
φηµολογούµενη πιθανή αλλαγή στο σύνταξιοδοτικό των ενστό-
λων επί διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι οποίοι έντεκα
συνάδελφοι στη συνέχεια έγιναν δεκαέξι και µετά έγιναν τριά-
ντα.

Σας διαβάζω χαρακτηριστικά κάποιες από τις ερωτήσεις που
έθεταν στην Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας: «Αληθεύει ότι
µελετάτε να συνταξιοδοτούνται τα στελέχη των Ενόπλων ∆υνά-
µεων έπειτα από τριάντα πέντε χρόνια υπηρεσίας; Αν ναι, για ποι-
ους λόγους δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν τις ειδικές συνθήκες κάτω
από τις οποιες εργάζεται το προσωπικό των Ενόπλων ∆υνά-
µεων;».

Ρωτούσαν, επίσης: «Αληθεύει ότι µελετάτε να συνταξιοδοτού-
νται στα εξήντα ή στα εξήντα πέντε τους τα στελέχη των Ενό-
πλων ∆υνάµεων; Γνωρίζετε άλλη κατηγορία εργαζοµένων που
στην πλειονότητά της να αρχίζει τον εργασιακό βίο σε ηλικία δε-
καοκτώ χρόνων; Μήπως θεωρείτε ότι το υφιστάµενο συνταξιο-
δοτικό σύστηµα των στρατιωτικών είναι χαρακτηριστικό;». Τα
ρωτούσαν στη Νέα ∆ηµοκρατία αυτά. «Γνωρίζετε άλλη κατηγο-
ρία εργαζοµένων που να µετακινείται συνεχώς;». Και έφερναν µια
σειρά ορθών επιχειρηµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν αναφέρω όλα αυτά τα ερω-
τήµατα για να εγκαλέσω για ανακολουθία τους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ. Τα αναφέρω για να υποδείξω στην Κυβέρνηση, όπως
έκαναν και οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ τότε, ότι το ασφαλιστικό
των ενστόλων είναι όντως µια σοβαρή υπόθεση, η οποία δεν αντι-
µετωπίζεται µε τροπολογίες στα τυφλά. Αντιµετωπίζεται µε σο-
βαρή µελέτη και µε ενιαίο τρόπο, όπως άλλωστε και η Κυβέρνηση
έχει δηλώσει ότι θα αντιµετώπιζε το θέµα µε ειδικό νόµο και όχι
µε τροπολογίες της στιγµής. Και αυτός, βεβαίως, είναι ο βασι-
κός λόγος που δεν µας επιτρέπει να τις ψηφίσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αναγκαιότητα αυστηροποίη-
σης του ασφαλιστικού συστήµατος του δηµοσίου πρέπει να γίνει
µε τρόπο που δεν θα οδηγεί στη διαχειριστική και ουσιαστική κα-
τάρρευση της κοινωνικής ασφάλισης, που δεν θα οδηγεί στη
συρρίκνωση της οικονοµίας, στην ύφεση, που θα εξασφαλίζει το
λεγόµενο «κοινωνικό µαξιλάρι» για τους θιγόµενους, πολύ πε-
ρισσότερο όταν αυτοί ανήκουν σε ευαίσθητες κοινωνικές οµά-
δες.

Η Νέα ∆ηµοκρατία στη βάση των παραπάνω παρατηρήσεων
και επισηµάνσεων δεν ψηφίζει επί της αρχής το νοµοσχέδιο. ∆εν
µπορεί µε τέτοιο ατεκµηρίωτο τρόπο, µε εκθέσεις της στιγµής,
να παίρνονται αποφάσεις ζωής, αποφάσεις αντιφατικές, αποφά-
σεις µε αβέβαιο αποτέλεσµα.

Επαναλαµβάνουµε ότι η επίλυση του ασφαλιστικού δεν είναι
απλά η οικοδόµηση ενός µηχανισµού µείωσης των συντάξεων,
πολύ περισσότερο όταν οι µειώσεις αυτές, την αποτελεσµατικό-
τητα των οποίων δεν γνωρίζουµε σήµερα, απευθύνονται σε ευ-
αίσθητες κοινωνικές οµάδες, πολύ περισσότερο όταν οι µειώσεις
αυτές ξεπερνούν ακόµη και τις σκληρές ρυθµίσεις, τις ρήτρες
του µνηµονίου, πολύ περισσότερο όταν ο διαµελισµός της σύ-
νταξης σε βασική και αναλογική χρησιµοποιείται ως όχηµα για
τη µείωση των συντάξεων.

Ωστόσο, στην αναλυτική συζήτηση και ψήφιση κατ’ άρθρον
του νοµοσχεδίου µε βαθιά συναίσθηση ευθύνης δεν θα διστά-
σουµε να ψηφίσουµε διατάξεις του νοµοσχεδίου, έστω και αν
είναι δυσάρεστες για κάποιες οµάδες πολιτών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
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στούµε τον κ. Λέγκα.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδας κ. Νίκος Καραθανασόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το σηµερινό νοµοσχέδιο το οποίο

συζητάµε, αποτελεί κρίκο της αλυσίδας της αντιλαϊκής αντερ-
γατικής θύελλας που σχεδιάζει η Κυβέρνηση µε τα επιτελεία της
τρόικας, αλλά και την αστική τάξη, µιας επίθεσης που δεν έχει
ούτε αρχή, ούτε µέση, αλλά και πολύ περισσότερο ούτε και
τέλος, εάν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι και τα λαϊκά νοικοκυριά δεν πά-
ρουν την απόφαση να περάσουν στην αντεπίθεση και να ξεκό-
ψουν τις σχέσεις τους µε τα κόµµατα της αστικής τάξης.

Βεβαίως µόνο ως πρόσχηµα µπορεί να θεωρηθεί η αναγκαιό-
τητα του σηµερινού νοµοσχεδίου ότι είναι η δηµοσιονοµική
εκτροπή, αλλά και η χρεοκοπία των ταµείων. Ξέρετε τι θυµίζει;
Θυµίζει ότι ο δολοφόνος επιστρέφει στον τόπο του εγκλήµατος
για να ολοκληρώσει το έγκληµά του. ∆ηλαδή ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆η-
µοκρατία που σφάγιασαν κυριολεκτικά τα ασφαλιστικά δικαιώ-
µατα, επιστρέφουν σήµερα στον τόπο του εγκλήµατος µε
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ για να ολοκληρώσουν το έγκληµα το
οποίο είχαν επιτελέσει.

Και βεβαίως αποτελεί πρόσχηµα, γιατί οι αντιασφαλιστικοί
νόµοι οι οποίοι στη χώρα µας είναι διαδοχικοί, από το νόµο Σι-
ούφα και Σουφλιά δεν είχαν καµµία σχέση µε τη δηµοσιονοµική
εκτροπή.

Ταυτόχρονα, και στην υπόλοιπη Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως για
παράδειγµα στη Γαλλία που θέλει να αυξήσει τα όρια συνταξιο-
δότησης, ακολουθούνται τα ίδια µέτρα, οι ίδιες ρυθµίσεις, η ίδια
στόχευση, ανεξάρτητα της δηµοσιονοµικής τους κατάστασης και
πολύ πρόσφατη µάλιστα και ιδιαίτερα επίκαιρη είναι και η Πρά-
σινη Βίβλος που ετοίµασε η Κοµισιόν για το ασφαλιστικό, που
λέει ότι στο όνοµα της βελτίωσης του προσδόκιµου ορίου ζωής
πρέπει αυτόµατα να αυξάνονται και τα όρια συνταξιοδότησης,
κάτι που η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ φρόντισε να το επισπεύσει και
να το προβλέψει στο παρόν σχέδιο νόµου, όπου από το 2020 τα
όρια συνταξιοδότησης θα αυξάνονται ανάλογα µε το προσδό-
κιµο όριο ζωής. Τα εξήντα πέντε χρόνια, δηλαδή, σε λίγο θα είναι
και αυτά παρελθόν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το υψηλό δηµόσιο χρέος, τα
υψηλά ελλείµµατα, την καπιταλιστική κρίση δεν τα δηµιούργη-
σαν οι εργαζόµενοι και ο λαός, αλλά η υψηλή κερδοφορία, οι τε-
ράστιες κρατικές επιδοτήσεις στο µεγάλο κεφαλαίο, τα
προνόµια, οι µεγάλες φοροαπαλλαγές και εισφοροαπαλλαγές
των επιχειρηµατικών µονοπωλιακών οµίλων, οι επιχειρηµατικοί
όµιλοι οι ίδιοι, οι οποίοι είναι ταυτόχρονα σήµερα και οι µεγάλοι
ληστές, δηλαδή δανειστές της ελληνικής Κυβέρνησης, που συν-
διαµόρφωσαν από κοινού µαζί µε την τρόικα το άθλιο αντιλαϊκό
µνηµόνιο.

Ο ελληνικός λαός δεν πρέπει να αναγνωρίσει τους νόµους οι
οποίοι βασίζονται στο συγκεκριµένο µνηµόνιο και βεβαίως ούτε
και το µνηµόνιο ούτε και τα χρέη που έχουν δηµιουργηθεί για
την εξυπηρέτηση των αναγκών της αστικής τάξης.

Πόλεµο πρέπει να κηρύξει ο λαός στον πόλεµο που συνεχί-
ζουν και εντείνουν η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η πλουτοκρατία, η
Ευρωπαϊκή Ένωση και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, γιατί επι-
διώκουν να µετατρέψουν τους εργαζόµενους σε στρατιές πει-
νασµένων.

Οι ανατροπές στα εργασιακά είναι ένα από τα στοιχεία, τα
οποία καταδεικνύει, όπως ψηφίστηκαν στο προηγούµενο νοµο-
σχέδιο, ότι η Κυβέρνηση και οι σύµµαχοί της είναι κυριολεκτικά
αδίστακτοι, αποτελούν τους νεκροθάφτες των όποιων κατακτή-
σεων της εργατικής τάξης είχαν αποµείνει. Επιβάλλουν καθε-
στώς Νταχάου εφ’ όρου ζωής. Από τα δεκαπέντε χρόνια νέοι
άνθρωποι ώς τα βαθιά γεράµατα καταδικάζονται να ζουν και να
δουλεύουν για ένα µόνο σκοπό: για να συντηρούν τον καπιταλι-
στικό Μινώταυρο.

Με το εργασιακό και το ασφαλιστικό που άµεσα προωθούν,
καταδικάζουν τους εργαζόµενους να δουλεύουν µε ελάχιστο
µισθό και ελάχιστη σύνταξη και αµφίβολης ποιότητας ιατρο-
φαρµακευτική περίθαλψη και αυτή πανάκριβη. Είναι δηλαδή υπο-
κριτικό το ενδιαφέρον σας για τη νέα γενιά.

Με την απελευθέρωση ουσιαστικά των απολύσεων, τη δρα-
στική µείωση της αποζηµίωσης, τη νοµιµοποίηση της µαύρης
ανασφάλιστης εργασίας για τους νέους εργαζόµενους, εφόσον
τους οδηγεί στο σκλαβοπάζαρο της µαθητείας και στο µισθό της
πείνας των 590 ευρώ µικτά, µε το επιχειρούµενο ξεθεµέλιωµα
του ασφαλιστικού, τη δραµατική αύξηση των ορίων συνταξιοδό-
τησης για όλους, αλλά και πολύ περισσότερο για τις εργαζόµε-
νες γυναίκες, τη δραστική µείωση των συντάξιµων αποδοχών
καταδικάζει τους εργαζόµενους σε σαράντα χρόνια συνεχούς
δουλειάς και αντί να πάρουν σύνταξη θα πρέπει να βολευτούν
µε ένα προνοιακό επίδοµα, αυτό της βασικής σύνταξης.

Ουσιαστικά, δηλαδή, η Κυβέρνηση καταργεί τη σύνταξη και
οδηγεί σε δραστικότατες περικοπές τις ιατροφαρµακευτικές πα-
ροχές. Καταδικάζουν τους εργαζόµενους, αλλά και τα παιδιά της
εργατικής τάξης σε µια εφιαλτική ανασφάλεια, σε έναν σκληρό
αγώνα για την επιβίωση, που δεν σταµατά ούτε στα βαθειά γε-
ράµατα.

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου και ιδιαίτερα η εισηγητική έκ-
θεση, οι τρεις πρώτες παράγραφοί της, αποτελούν µνηµείο πο-
λιτικής απατεωνιάς. Βάζουν ως πρόσχηµα την απόφαση του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, η οποία απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ι-
καστηρίου απαγορεύει τις διακρίσεις ανάµεσα στα φύλα για
αµοιβή όµοιας εργασίας ή και για την εργασία της ίδιας αυτής
αξίας. Και ως αµοιβή νοείται και η σύνταξη.

Αλλά ενδιαφερθήκατε καθόλου για την κατάσταση που επι-
κρατεί στην αγορά εργασίας ως προς τις γυναίκες; Στον ιδιωτικό
τοµέα οι γυναίκες λαµβάνουν την ίδια αµοιβή για την ίδια εργα-
σία; Έχουν την ίδια θέση, ενώ δέχονται ακόµη και σεξιστικές επι-
θέσεις στο χώρο δουλειάς;

Αυτό σας αφήνει παντελώς αδιάφορους, γιατί ακριβώς µε
αυτόν τον τρόπο δεν θέλετε να αµφισβητήσετε την κερδοφορία
και την ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων και των κεφαλαιο-
κρατών, των οποίων είστε το υπαλληλικό πολιτικό προσωπικό. Γι’
αυτόν ακριβώς το λόγο δεν σας ενδιαφέρει η κατάσταση. Άρα,
αποτελεί πρόκληση να µιλάτε για ίση αµοιβή και ίσα δικαιώµατα
ανάµεσα στους άντρες και στις γυναίκες, όταν έχουν να αντιµε-
τωπίσουν αυτή τη σκληρή πραγµατικότητα οι γυναίκες.

∆εύτερη πολιτική απατεωνιά: θέλετε, λέει, µε τα µέτρα αυτά να
προωθήσετε µια δηµοσιονοµικά βιώσιµη ρύθµιση. Και µάλιστα
αξιοποιείτε, λέτε, και αναλογιστικές µελέτες που φτάνουν µέχρι
το 2060. Μα, εδώ τα επιστηµονικά σας συµβούλια και διαβούλια
δεν µπόρεσαν να προβλέψουν την κρίση, δεν µπορούν να ξέρουν
πότε θα βγούµε από την κρίση, όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και
στο παγκόσµιο καπιταλιστικό επίπεδο. Και εσείς λέτε ότι κάνετε
πρόβλεψη µέχρι το 2060 τι θα συµβεί; Ψέµατα! Απλώς καλύπτετε
µε δήθεν επιστηµονικό τρόπο την αντιλαϊκή σας επίθεση και αυτά
τα οποία έχετε προαποφασίσει.

Αλλά αλήθεια, γιατί στη βιωσιµότητα των ασφαλιστικών τα-
µείων δεν συνυπολογίζετε την εκτεταµένη εισφοροδιαφυγή η
οποία υπάρχει µε τη µαύρη, την ανασφάλιστη εργασία; Αυτό
γιατί δεν το λαµβάνετε υπ’ όψη; Γιατί δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν την
εισφοροαποφυγή; Ποιοι ψήφισαν νόµους εδώ πέρα, που επιτρέ-
πουν σε τµήµατα του κεφαλαίου, όπως το εφοπλιστικό κεφάλαιο,
να µην καταθέτουν εργοδοτικές εισφορές στα ασφαλιστικά τα-
µεία, στο όνοµα της ανταγωνιστικότητας των επιχειρήσεων; Το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία.

Ποιοι χρωστούν και τους επιτρέπεται να χρωστάνε στα ασφα-
λιστικά ταµεία; Και το κράτος χρωστάει και η εργοδοσία. Και γιατί
δεν δίνουν αυτά τα οποία έχουν παράνοµα παρακρατηθεί στα
ασφαλιστικά ταµεία;

Και αλήθεια, ποιος ευθύνεται για τα κλεµµένα των ασφαλιστι-
κών ταµείων διαχρονικά; Ευθύνονται οι εργαζόµενοι, οι οποίοι
κατέβαλαν τις ασφαλιστικές τους εισφορές στα ασφαλιστικά τα-
µεία ή οι πολιτικές σας επιλογές, που είναι ταξικές ταυτόχρονα,
για την κατασπατάληση των αποθεµατικών; Η ληστεία των απο-
θεµατικών ευνόησε τους κεφαλαιοκράτες και τα διάφορα άλλα
τρωκτικά που είναι πέριξ αυτών. Γιατί δεν επιστρέφουν διαχρο-
νικά τα κλεµµένα των ασφαλιστικών ταµείων, που ξεπερνάνε µε
τους υπολογισµούς τα 90 δισεκατοµµύρια ευρώ; Και σας έπιασε
τώρα ο πόνος για τη βιωσιµότητα των ασφαλιστικών ταµείων.

Αλλά δεν είναι αυτός ο πόνος σας. Αυτό το οποίο θέλετε, αυτό
το οποίο επιδιώκετε είναι να απαλλάξετε το κράτος και την ερ-
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γοδοσία από τις ασφαλιστικές εισφορές, στο όνοµα της αντα-
γωνιστικότητας και της κερδοφορίας, στο όνοµα της χρηµατο-
δότησης από το κράτος των κεφαλαιοκρατών.

Έτσι το κράτος θα εγγυάται µόνο τη βασική σύνταξη, τη σύ-
νταξη της φτώχειας και της εξαθλίωσης των 360 ευρώ, ενώ η κα-
ταβολή της αναλογικής σύνταξης θα γίνεται µε βάση την
κατάσταση των ταµείων και των αποθεµατικών τους. Και βεβαίως
µε αυτόν τον τρόπο διευκολύνετε, δίνετε πελατεία στη δράση
των ιδιωτικών ασφαλιστικών επιχειρήσεων.

Έτσι, λοιπόν, φαίνεται πολύ καθαρά και περίτρανα ποιοι ευ-
θύνονται για την κατάσταση των ασφαλιστικών ταµείων: οι κυ-
βερνήσεις και η πλουτοκρατία ευθύνεται και όχι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, όπως είπε ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης γιατί θώπευε αυτιά. Το ΚΚΕ διαχρονικά και σήµερα,
αλλά και αύριο πολύ περισσότερο θα κάνει ό,τι µπορεί για να
στηρίξει και να στηρίζει µε κάθε τρόπο τα δίκαια αιτήµατα της
εργατικής τάξης, των φτωχών, λαϊκών νοικοκυριών.

Τρίτη πολιτική απατεωνιά: πιο δίκαιη, λέει, πιο τίµια αντιµετώ-
πιση θα υπάρξει µε το παρόν σχέδιο νόµου. Αλήθεια, η ισοτιµία
περιλαµβάνει µήπως και τους Βουλευτές; Γιατί απαλλάσσετε και
εξαιρείτε τις συντάξεις των εκλεγµένων από την ένταξή τους στο
ΙΚΑ; Γιατί διατηρείτε το απαράδεκτο καθεστώς της βουλευτικής
σύνταξης; Εδώ δεν υπάρχει το ζήτηµα της ισονοµίας, της ισο-
πολιτείας και του περί κοινού δικαίου αισθήµατος; Αυτό όµως
πάει περίπατο.

∆εύτερο ζήτηµα: λέτε ότι σε αυτό το πλαίσιο πρέπει να αντι-
µετωπιστούν και οι γυναίκες. Μα οι γυναίκες δεν έχουν να αντι-
µετωπίσουν τη διπλή εκµετάλλευση από τους κεφαλαιοκράτες,
αλλά και την επίθεση την οποία δέχονται όσον αφορά το κράτος
το αστικό για την ανατροφή των παιδιών, αλλά και τη φροντίδα
των ηλικιωµένων. ∆εν ισχύει για τις γυναίκες η βιολογική κόπωση;
Αλήθεια, έχετε πάει στα νοσοκοµεία και στις κλινικές να δείτε γυ-
ναίκες πενήντα-πενήντα πέντε χρόνων, µε τεράστια µυοσκελε-
τικά προβλήµατα; Μέχρι πότε θα πρέπει, λοιπόν, να εργάζονται;

Και – ω του θαύµατος! – βρήκατε τη λύση: ότι ταυτόχρονα θα
προωθήσουµε και τη βελτίωση των παροχών στις γυναίκες. Πώς;
Μέσω του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Μα κοροϊδεύετε! Λέτε ψέµατα! Είστε
κοινοί ψεύτες! Γιατί; Γιατί τα σχέδια της προνοιακής δοµής και
δράσης, όπως είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης στον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», τα εντάσσετε στη λογική του εθελοντισµού και
της φιλανθρωπίας.

Αυτά, λοιπόν, θα είναι οι προνοιακές δοµές και όχι δωρεάν
βρεφονηπιακοί και παιδικοί σταθµοί για όλους. Και µε αυτόν τον
τρόπο, λοιπόν, επιβραβεύετε τις γυναίκες εργαζόµενες µε δεκα-
πέντε χρόνια πρόσθετης εργασίας, αλλά και µε µείωση των συ-
ντάξιµων αποδοχών.

Αλήθεια, είναι ζήτηµα ισοτιµίας η κατάργηση των βαρέων και
ανθυγιεινών ουσιαστικά στο δηµόσιο τοµέα; Και ποιοι τα είχαν
αυτά; Οι εργαζόµενοι στον τοµέα της καθαριότητας των δήµων
και στα νεκροταφεία. Και δεν παίρνετε εκεί πέρα κανένα απολύ-
τως µέτρο, που είναι όχι µόνο βαριά και εξευτελιστική εργασία,
αλλά δεν παίρνετε κανένα απολύτως µέτρο για την υγιεινή και
ασφάλεια των εργαζοµένων. Εκεί θερίζει η ηπατίτιδα και το γνω-
ρίζετε πάρα πολύ καλά. Και τους ανταµείβετε µε αυτό τον τρόπο,
όταν τους βάλατε να πληρώσουν το 2008 µε το νόµο της Νέας
∆ηµοκρατίας, για να ενταχθούν στα βαρέα και ανθυγιεινά, τα κα-
θυστερούµενα.

Αλλά και την ίδια αντιµετώπιση έχετε στα Σώµατα Ασφαλείας,
στις Ένοπλες ∆υνάµεις, όταν ζουν µε µισθούς φτώχειας, όταν
το εργασιακό περιβάλλον το οποίο αντιµετωπίζουν λόγω του ει-
δικού χαρακτήρα της εργασίας τους, είναι τελείως απάνθρωπο.
Άρα ποια είναι τα µέτρα, που σας πιάνει ο πόνος για την ισοτιµία
και για την φροντίδα του ανθρώπου, τα µέτρα υγιεινής και ασφά-
λισης;

Όταν στα στρατόπεδα είναι διάσπαρτος ο αµίαντος, που κα-
τατρώγει τη ζωή των στρατευµένων και των νέων αλλά και των
αξιωµατικών στις ένοπλες δυνάµεις, εκεί δεν σας ενδιαφέρει;
Εκεί τίποτα. Όταν παίρνουν µεταθέσεις και αναγκάζονται να δια-
τηρούν δύο και τρία σπίτια εκεί δεν υπάρχει καµµία απολύτως
φροντίδα;

Ταυτόχρονα τί κάνετε; Λέτε αυτοί που είναι πτητικοί, ιπτάµενοι,
επτά χρόνια παραπάνω εργασίας. Οι αλεξιπτωτιστές και οι ερ-

γαζόµενοι στα υποβρύχια πέντε έτη. ∆ηλαδή, είστε σίγουροι ότι
κάποιος µπορεί να πηδάει µε αλεξίπτωτο στα σαράντα πέντε του
και στα πενήντα του; Κάποιος µπορεί να πετάει µε τα υπερσύγ-
χρονα καταδιωκτικά αεροπλάνα µέχρι τα βαθιά γεράµατα και να
έχει τα αντανακλαστικά της αντίδρασης τα οποία χρειάζονται;

Και λέτε ότι φέρατε τροπολογία –λες και τους κάνετε χάρη-
που αναγνωρίζετε τη µάχιµη πενταετία. Καµµία χάρη δεν τους
κάνετε. Τα έχουν δουλέψει και µάλιστα θα πληρώσουν και τις
ασφαλιστικές εισφορές.

Το µνηµείο της υποκρισίας και του χλευασµού είναι όσον
αφορά τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Λέτε στην εισηγητική έκ-
θεση: «Σηµειώνεται ότι η βασική σύνταξη των 360 ευρώ κατα-
βάλλεται ολόκληρη στα πρόσωπα που πάσχουν από βαριές
αναπηρίες, τυφλοί παραπληγικοί». Μα, είναι δυνατόν; Τους κά-
νετε και χάρη δηλαδή, που τους δίνετε 360 ευρώ; Ποιον κοροϊ-
δεύετε εδώ; Και κατά τα άλλα είστε κοινωνικά ευαίσθητοι στα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες;

Έτσι λοιπόν, η ισοτιµία και η δικαιοσύνη εξαρτάται από ποια
σκοπιά τη βλέπει κανείς. Από τη σκοπιά που τη βλέπει η Κυβέρ-
νηση και η πλουτοκρατία της ισοπέδωσης των δικαιωµάτων ή
από τη σκοπιά που τη βλέπει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
της αναβάθµισης των δικαιωµάτων. Γιατί η δηµογραφική γή-
ρανση την οποία επικαλείστε είναι βαθιά αντεπιστηµονική µε το
συγκεκριµένο εργασιακό περιβάλλον. Άρα, είστε και υποκριτές
έτσι όπως αντιµετωπίζετε τη δηµογραφική γήρανση και τους πο-
λύτεκνους στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου.

∆εν λαµβάνετε καθόλου υπ’ όψιν την παραγωγικότητα της ερ-
γασίας. Αλήθεια, είναι η ίδια η παραγωγικότητα της εργασίας τα
τελευταία εξήντα χρόνια; Αυτό δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν στον πα-
ραγόµενο πλούτο, άρα και στις δυνατότητες ενός ανθρώπου,
ούτως ώστε ο εργαζόµενος να βγει νωρίτερα στη σύνταξη µε αυ-
ξηµένες αποδοχές;

Γι’ αυτό ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν συµµετείχαµε
στον προσχηµατικό διάλογο και δεν πρόκειται να συµµετέχουµε
σε προειληµµένες αποφάσεις για να λειάνετε τις ακραίες γωνίες.
Εµείς την κριτική µας δεν την κάνουµε στην Κυβέρνηση ότι οι
προτάσεις της είναι ατεκµηρίωτες. Είναι βαθιά τεκµηριωµένες µε
το ταξικό αισθητήριο της προστασίας και της προάσπισης των
συµφερόντων των κεφαλαιοκρατών και της αστικής τάξης.

Εµείς από άλλη σκοπιά κάνουµε κριτική στην Κυβέρνηση και
ζητάµε: Καµµία αύξηση στα όρια συνταξιοδότησης. Καµµία µεί-
ωση των συντάξεων και των παροχών. Κανένας ανασφάλιστος
νέος άνθρωπος. Κατάργηση των αντιασφαλιστικών νόµων
ΠΑΣΟΚ-Νέας ∆ηµοκρατίας. Αποκλειστικά δηµόσιο σύστηµα κοι-
νωνικής ασφάλισης. Σύνταξη στα πενήντα πέντε για τις γυναίκες
και στα εξήντα για τους άνδρες. Στα πενήντα και στα πενήντα
πέντε αντίστοιχα για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Κατοχύρωση του
συνταξιοδοτικού δικαιώµατος µε τεσσεράµισι χιλιάδες ηµέρες
εργασίας. Σύνταξη ανεξαρτήτως ηλικίας στα τριάντα χρόνια
ασφάλισης. Σύνταξη στο 80% του τελευταίου µισθού και η κα-
τώτερη σύνταξη να µην είναι κάτω από τα 1.120 ευρώ για όλους.
Αποκλειστικά δηµόσιο, δωρεάν σύστηµα υγείας και πρόνοιας.
Κατάργηση της επιχειρηµατικής δραστηριότητας. Κατάργηση
των ασφαλιστικών εισφορών για τον κλάδο υγείας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Να επιστραφούν τα κλεµµένα συνολικά των αποθεµατικών των
ασφαλιστικών ταµείων. Και όχι βεβαίως, σε κάθε µορφής τζογά-
ρισµα των εισφορών των εργαζοµένων. Ουσιαστική προστασία
της µητρότητας. Άδειες κυήσεως, τοκετού και θηλασµού για
όλες τις γυναίκες µε πλήρεις αποδοχές και ασφαλιστικά δικαιώ-
µατα. ∆ηµόσιοι δωρεάν βρεφονηπιακοί σταθµοί που να καλύ-
πτουν τις σύγχρονες ανάγκες. Ουσιαστικά µέτρα για την υγεία
και την ασφάλεια στους χώρους εργασίας. Υπεράσπιση και επέ-
κταση ταυτόχρονα των βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων,
τόσο στον ιδιωτικό, όσο και στο δηµόσιο τοµέα.

Και βεβαίως το τέταρτο σηµείο, ότι θα απελευθερωθούν πόροι
για την καταβολή των συντάξεων και τη χρηµατοδότηση του κοι-
νωνικού κράτους αποτελεί το ανέκδοτο της ηµέρας.

Εµείς αυτό το σχέδιο νόµου θα το αντιπαλέψουµε. Θα κατα-
θέσουµε και ονοµαστικές προτάσεις επί της αρχής και επί των
άρθρων. Οι εργαζόµενοι οφείλουν να συνειδητοποιήσουν το
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βάθος και την αγριότητα της ταξικής επίθεσης που δέχονται.
Οδηγός της Κυβέρνησης, του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
που στήριξε το µνηµόνιο, της Νέας ∆ηµοκρατίας που συναινεί
είναι η ικανοποίηση των συµφερόντων και των αναγκών του µε-
γάλου κεφαλαίου.

Στόχος τους είναι οι εργαζόµενοι να πληρώσουν τις συνέπειες
της καπιταλιστικής κρίσης για την οποία δεν ευθύνονται, αλλά
και να διασφαλιστούν ταυτόχρονα τα µελλοντικά υψηλά κέρδη
και η ισχύς του κεφαλαίου. Κατακρεουργούν τις εναποµείναντες
κατακτήσεις των εργαζοµένων, προκειµένου να δώσουν µια ανα-
ζωογονητική ανάσα στον καπιταλιστικό τρόπο παραγωγής που
είναι βαθιά άρρωστος από µια αγιάτρευτη αρρώστια. Είναι γε-
ρασµένος, είναι ξεπερασµένος, σάπιος και παρασιτικός ταυτό-
χρονα. ∆εν µπορεί να ξεπεράσει τις εγγενείς αντιφάσεις του και
γι’ αυτό γίνεται και πιο επιθετικός απέναντι στην εργατική τάξη,
των αυτοαπασχολούµενων, των µικρών επιχειρήσεων, της φτω-
χής αγροτιάς.

Οι εργαζόµενοι, οι νέοι έχουν ένα χρέος απέναντι στο παρόν
και στο µέλλον τους: Να µην παραδοθούν στον πόλεµο που τους
έχει κηρύξει η Κυβέρνηση, τα αστικά κόµµατα και οι µηχανισµοί
της αστικής τάξης. Τώρα, πρέπει αποφασιστικά, πεισµωµένα, ορ-
γανωµένα να αντιπαλέψουν τα βάρβαρα καπιταλιστικά µέτρα, να
διεκδικήσουν τα δικαιώµατά τους, να περάσουν στην αντεπίθεση.

Καλούµε την εργατική τάξη, τους νέους, τις γυναίκες, τους συ-
νταξιούχους και τους αυτοαπασχολούµενους να ενώσουν τις δυ-
νάµεις τους για ένα ενιαίο αποφασιστικό αγώνα, να εµποδίσουµε,
να αποτρέψουµε αυτά τα µέτρα και να αποτρέψουµε την αντι-
λαϊκή πολιτική και τους φορείς της. Να ξεκινήσουµε, δηλαδή, το
δικό µας αγώνα για την ανατροπή της εξουσίας των µονοπωλίων.
Τα ψέµατα τελείωσαν. Ο καπιταλιστικός δρόµος ανάπτυξης µπο-
ρεί µόνο να φέρει δεινά και βάσανα στη λαϊκή οικογένεια. Φέρνει
την άγρια εκµετάλλευση για τους νέους, ρίχνει στον Καιάδα τους
ηλικιωµένους.

Έτσι, λοιπόν, κοινό µέτωπο πάλης τώρα, για τον άλλο δρόµο
ανάπτυξης που είναι υπαρκτός, ρεαλιστικός και ο οποίος υπη-
ρετεί τις λαϊκές ανάγκες και όχι την κερδοφορία των µονοπω-
λίων. Αυτός είναι ο δρόµος για να κατακτήσει η εργατική τάξη
και ο λαός τα σύγχρονα δικαιώµατά του στη ζωή. Και σε αυτό το
δρόµο ως ΚΚΕ θα πορευθούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, ειδικός αγορητής

του ΛΑΟΣ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο συµπαθής ειδικός αγορητής

του ΚΚΕ δεν άντεξε στον πειρασµό και αναφέρθηκε και πάλι στο
ΛΑΟΣ.

Εµείς να πούµε ότι άλλο µνηµόνιο και ότι άλλο µνηµόσυνο.
Εµείς πάντως µνηµόσυνο δεν ψηφίσαµε. Ψηφίσαµε «ναι» στην
Ελλάδα. Κάποιοι άλλοι -και να το προσέξει αυτό το ΚΚΕ ψήφισαν
«ναι» στους κερδοσκόπους.

Ο κ. Παπανδρέου έκανε µια πολύ ευφυή πολιτική κίνηση – και
το είπα και την περασµένη εβδοµάδα- ανέθεσε σε ένα πολιτικό
αξιοπρεπή, σοβαρό και µε συγκεκριµένο δηµόσιο αποτύπωµα
ήθους τον κ. Ανδρέα Λοβέρδο να προχωρήσει την εντελώς άδικη
ασφαλιστική µεταρρύθµιση.

Χαίροµαι που είναι εδώ ο κ. Παπακωνσταντίνου, ο οποίος συ-
νήθως αντιδρά όταν αναφέροµαι σε email που λαµβάνω στο γρα-
φείο µου. Θα αναφέρω, λοιπόν, άλλο ένα email το οποίο έλαβα
χθες στις 00.12’ και που αφορά το άρθρο του κ. Γιώργου ∆ελα-
στίκ στα «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» µε ηµεροµηνία 6 Ιουλίου, ο οποίος σχολιά-
ζει το δηµοσίευµα της Ισπανικής εφηµερίδας «EL PAIS» για το
ιδιωτικό χρέος των χωρών της Ευρωζώνης προς τους ξένους,
στο οποίο φαίνεται ότι η Ιρλανδία, παραδείγµατος χάριν, χρω-
στάει το 1052% του ΑΕΠ της. Το 1052% του ΑΕΠ της το χρω-
στάνε οι ιδιώτες στους ξένους! Επτά φορές δηλαδή,
περισσότερο από µας. Η κραταιά Μεγάλη Βρετανία χρωστάει το
431% του ΑΕΠ της. Η Ολλανδία του 310%. Αυτά γράφει ο κ. ∆ε-
λαστίκ αναδηµοσιεύοντας τις πληροφορίες της «EL PAIS». Η
Γαλλία το 190% του ΑΕΠ της. Η ζάµπλουτη Ελβετία το 276% του
ΑΕΠ της χρωστάει. Και η Γερµανία, η οποία µας κουνάει το δά-

χτυλο χρωστάει ακριβώς όσο εµείς.
Σε όλες όµως αυτές τις χώρες –και το επισηµαίνει και ο κ. ∆ε-

λαστίκ- δεν είδε κανείς δραµατικές δηλώσεις για παγόβουνα, για
πιστόλια πάνω στο τραπέζι, για Tιτανικούς, δεν είδε δέος µπρο-
στά σε τρόικες και κατεδάφιση των ασφαλιστικών δικαιωµάτων
των εργαζοµένων και ας χρωστάνε δύο, τρεις, τέσσερις, µέχρι
και επτά φορές περισσότερα χρήµατα από µας.

Καταθέτω το email, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, κύριε Παπακω-
σταντίνου, στο οποίο περιλαµβάνεται το άρθρο του κ. ∆ελαστίκ
στο περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πριν ψαλιδίσει όµως κανείς δικαιώµατα, πριν µειώσει συντά-
ξεις, πριν αυξήσει τα όρια συνταξιοδότησης καθαρίζει το σύ-
στηµα από τις συντάξεις «µαϊµού», από τους δήθεν αντιστασιακούς
που ήταν αγέννητοι επί κατοχής και έκαναν δήθεν αντίσταση και
παίρνουν σήµερα συντάξεις µαϊµούδες. Το ξεκαθαρίζει από τους
τριάντα χιλιάδες νεκρούς -όπως λέει ο κ. Ρωµανιάς ο επιστηµο-
νικός σύµβουλος της ΓΣΕΕ- που παίρνουν συντάξεις ακόµα. Εκ-
µεταλλεύεται τη µυθική ακίνητη περιουσία του δηµοσίου.

Καταθέτω απάντηση στη Βουλή από το Υπουργείο Εργασίας
όπου φαίνεται ότι για δύο µόνο ταµεία η ακίνητη περιουσία ξε-
περνάει τα 50 εκατοµµύρια ευρώ. Να φανταστεί κανείς ότι για
το ΤΕΑΥΕΚ -ένα µόνο ταµείο- στην Οδό Σωκράτους 65 υπάρχει
αναξιοποίητο –γράφει το Υπουργείο Εργασίας- ακίνητο. Ένα
µόνο ακίνητο αυτού το ταµείου έχει αντικειµενική αξία 11.465.000
ευρώ. Για να καταλάβει κανείς, για τί αµύθητη δηµόσια περιου-
σία µιλάµε, την οποία δεν την εκµεταλλευόµαστε, αλλά παράλ-
ληλακόβουµεσυντάξειςκαιαυξάνουµεταόριασυνταξιοδότησης του
κόσµου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού πριν λίγες
µέρες κατέθεσε απόσπασµα από το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ,
όπως αυτό δηµοσιεύτηκε στην εφηµερίδα «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ» το
1997. Στο πρόγραµµα αυτό προµετωπίδα ήταν η επιδίωξη για σύ-
νταξη στα 67. Το κάνετε τώρα, το καταφέρατε που γίνατε Κυ-
βέρνηση. Σας έκανε ο κ. Καραµανλής κυβέρνηση µε το γνωστό
τρόπο: παραιτήθηκε σε εθνικό δίκτυο ο κ. Καραµανλής και σας
έκανε Κυβέρνηση. Κατόρθωσε, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία το
ακατόρθωτο, να σας κάνει Κυβέρνηση και κάνετε εσείς το πρό-
γραµµά σας, το οποίο ήταν ήδη γνωστό από το 1997. Σύνταξη
στα εξήντα επτά.

Έχουν ειπωθεί σχεδόν τα πάντα γι’ αυτήν την ασφαλιστική κρε-
ατοµηχανή που µας επεβλήθη έξωθεν και φτάσαµε σήµερα στο
περίεργο σηµείο να ρωτάµε τους σηµερινούς δανειστές µας, τι
πρέπει να ακρωτηριάσουµε από τα κοινωνικά µας δικαιώµατα,
για να ξοφλήσουµε τους χθεσινούς δανειστές µας. Έτσι, λοιπόν,
οι δοσάδες µπαίνουν-βγαίνουν στην Ελλάδα αυτά τα τριάντα έξι
χρόνια που κυβερνούν και δανείζονται τα δύο γνωστά παλιά, πα-
µπάλαια κόµµατα εξουσίας.

Την ίδια ώρα δεν έχουµε οικονοµική πίτα. Φεύγουν οι επιχει-
ρήσεις, πάνε Τουρκία, Αλβανία, αριστερά, δεξιά, δεν γίνονται
επενδύσεις, δεν υπάρχει παραγωγή, άρα δεν υπάρχουν ασφαλι-
στικές εισφορές. Έτσι, λοιπόν, τι συµβαίνει; Το ένα ασφαλιστικό
ταµείο κοιτάει το άδειο συρτάρι του άλλου, ο καθένας κοιτάει το
άδειο συρτάρι που έχει κάθε ασφαλιστικό ταµείο, µήπως και
εντοπίσει καµµιά δεκάρα για να δοθεί καµµιά σύνταξη.

Είπα και στην επιτροπή ότι όταν διάβαζα την παλιά καλή «ΚΑ-
ΘΗΜΕΡΙΝΗ» της Ελένης Βλάχου, υπήρχε µια περιγραφή, µια
ακτινογραφία του Κωνσταντίνου Καραµανλή, του αείµνηστου
ιδρυτή της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος χαρακτηριζόταν από την
Ελένη Βλάχου «κέρβερος». Κάθε πρωί ο Κωνσταντίνος Καρα-
µανλής πήγαινε νωρίς στο γραφείο του –έτσι τον περιέγραφε η
Ελένη Βλάχου, η οποία εξάλλου τον έζησε- και ρωτούσε τους
Υπουργούς που είχε, πόσα χρήµατα µπήκαν, πόσα χρήµατα βγή-
καν, που βρίσκεται η δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας, για
να τσεκάρει και το ύψος του δανεισµού. Έτσι έλεγε η Ελένη Βλά-

10196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



χου ότι συµπεριφερόταν ο αείµνηστος Κωνσταντίνος Καραµαν-
λής.

Από το ’81 και πέρα, τι βλέπουµε; Έχουµε την πολιτική του
«Τσοβόλα δώστα όλα», έχουµε την πολιτική του ξεσαλωµένου
δανεισµού, έχουµε τα αποτελέσµατα σήµερα µε την ακρότητα
που βλέπουµε όλοι, µε τους συνταξιούχους «µαϊµούδες», τους
εκατοντάδες χιλιάδες υπαλλήλους του δηµοσίου. Ένας στους
δέκα Έλληνες που βλέπουµε στο δρόµο είναι υπάλληλος του δη-
µοσίου. Είναι δηµόσιος υπάλληλος ο ένας στους δέκα Έλληνες
που βλέπουµε στο δρόµο. Ένα εκατοµµύριο είκοσι δύο χιλιάδες
δηµόσιοι υπάλληλοι υπάρχουν επισήµως, χώρια οι συνταξιούχοι
του δηµοσίου. Πώς µπορεί να ζήσει αυτή η χώρα µε αυτό το µέ-
γεθος δηµοσίων υπαλλήλων, όταν η Πορτογαλία µε το ίδιο µέ-
γεθος πληθυσµού έχει τριακόσιες πενήντα χιλιάδες λιγότερους
δηµοσίους υπαλλήλους; Και έτσι λοιπόν, αυξάνονται τα όρια ηλι-
κίας για τις γυναίκες, ακόµα και όταν είναι µανάδες και ακούν
όλη αυτή την περίεργη ρητορεία, περί δηµογραφικού. Ένα προς
έξι σήµερα η αναλογία του ελληνικού µε τον τουρκικό πληθυσµό.
Το 2030 θα είναι ένα προς δώδεκα. Θα είναι ενενήντα έξι εκα-
τοµµύρια και θα είµαστε οκτώ εκατοµµύρια. Μπορούµε να τη-
ρήσουµε µια στοιχειώδη ισορροπία σε αυτήν την κρίσιµη περιοχή
που είµαστε στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο, όταν έχεις εκατό
εκατοµµύρια ξεσαλωµένους εθνικιστές Τούρκους δίπλα σου, οι
οποίοι συνέχεια δείχνουν µε κάθε τρόπο την επιθετική τους διά-
θεση έναντι της Ελλάδας και της Κύπρου;

Ακούν αυτές οι εργαζόµενες µάνες όλα αυτά τα δακρύβρεχτα
για το δηµογραφικό, για την υπογεννητικότητα, για τη στήριξη
της εργαζόµενης µάνας και όλα αυτά, αλλά δεν καταλαβαίνουν
γιατί µας ήρθε στο κεφάλι αυτή η γνωστή απόφαση του δικα-
στηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων του Λουξεµβούργου, η
οποία τις αναγκάζει να δουλεύουν µέχρι τα εξήντα πέντε. Αυτή η
απόφαση του Λουξεµβούργου, είναι µία απόφαση, η οποία έχει
την αποφορά της κοινωνικής αναλγησίας και της γραφειοκρατι-
κής σκληρότητας, της απόµακρης αντιµετώπισης κρίσιµων και
ευαίσθητων κοινωνικών ζητηµάτων. Έτσι, λοιπόν, αποφάσισαν
και διέταξαν ορισµένοι γραφειοκράτες των κοινοτικών οργάνων
παρ’ ότι οι ίδιοι αυτοί που υπηρετούν στα όργανα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης –το είπα και στην Επιτροπή- παίρνουν 800 ευρώ ο
καθένας το µήνα για κάθε παιδί, το οποίο έχουν. Οι κοινοτικοί
υπάλληλοι παίρνουν 800 ευρώ το µήνα για κάθε παιδί που έχουν.
Εδώ, όµως, στη χώρα αυτή η οποία προφανώς κατοικείται από
έναν λαό, ο οποίος είναι λαός ενός κατώτερου θεού, δεν µπο-
ρούν να έχουν οι Έλληνες και οι Ελληνίδες κυρίως µάνες, την
κοινωνική αντίληψη, την πρόνοια που πρέπει να έχει ένα στοιχει-
ώδες οργανωµένο και ευρωπαϊκό κράτος για τις εργαζόµενες
µανάδες. Η ζωή είναι ωραία, λοιπόν, για κάποιους από την τρόικα
και γι’ αυτούς που είναι από πίσω τους, αλλά όχι για τους υπη-
κόους της δύσµοιρης ελληνικής δηµοκρατίας.

Ειλικρινά είναι αποκαρδιωτικό, αν δει κάποιος σε ποια ηλικία
βγαίνουν στη σύνταξη όλοι αυτοί που έρχονται εδώ για να µας
τσεκάρουν, ποιος είναι ο ελάχιστος χρόνος εργασίας στα όρ-
γανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου µε δέκα χρόνια θεµελιώ-
νεις συνταξιοδοτικό δικαίωµα. Αυτό συµβαίνει στα όργανα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου φυσικά δεν υπάρχει ούτε καν ως
ανέκδοτο, το ποσό των 360 ευρώ, ως µηνιαία σύνταξη. Αυτό δεν
φτάνει ούτε για τα µπουρµπουάρ των κυρίων της τρόικας, την
οποία εγώ λέω ότι τη γράφω µε «ωµέγα» για τους ευνόητους λό-
γους γιατί κατατρώει κοινωνικά δικαιώµατα. ∆εν την γράφω ποτέ
µε «όµικρον» την τρόικα. Ούτε για εξήντα πέντε χρόνια όριο ηλι-
κίας θα ακούσετε στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης ούτε στο
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ούτε µίνιµουµ σαράντα χρόνια ερ-
γασίας ούτε 360 ευρώ σύνταξη.

Το ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, µε το ασφαλιστικό στο δηµόσιο φεύγει από
το γνωστό σύνθηµα µε το οποίο κέρδισε τις εκλογές, «λεφτά
υπάρχουν» και πλέον υπάρχουν χρόνια για να δουλεύετε. Αυτό
είναι το σύνθηµα του ΠΑΣΟΚ. ∆εν το ήξεραν, όµως οι εργαζό-
µενες µανάδες, άλλα τους λέγατε. Τώρα τις προικίζετε µε δεκα-
πέντε χρόνια παραπάνω εργασία και απορώ µε ορισµένα στελέχη
σας που λένε ότι πρέπει να γίνουν εκλογές το Νοέµβριο. Σοβαρά
το λένε αυτό στελέχη του ΠΑΣΟΚ;

Τι λέτε, κύριε Ροντούλη;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αποκλείεται να γίνουν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Αποκλείεται να γίνουν, ε, βέ-
βαια. Μου κάνει εντύπωση που κάποιοι µιλάνε για εκλογές το Νο-
έµβριο. Όπως είχε πει παλαιότερα και ο Κώστας Μητσοτάκης
από αυτό εδώ το Βήµα, απευθυνόµενος στην τότε Πρόεδρο του
Συνασπισµού κ. ∆αµανάκη, «εντάξει, εκλογές να γίνουν, καλά µι-
λάτε για τα εκλογικά συστήµατα, χρειάζονται όµως και ψήφοι.
Θα έχετε ψήφους;» Στις εκλογές χρειάζονται και ψήφοι, κύριοι
του ΠΑΣΟΚ. Σοβαρά µιλάτε ότι θα πάτε σε εκλογές µε αυτό το
χάλι και µ’ αυτό το δούλεµα του κόσµου, µε τις µανάδες που τις
βάζετε να δουλεύουν παραπάνω; Αυτή η απόφαση του Ευρωδι-
καστηρίου πρέπει να εφαρµόζεται µονίµως εις βάρος των εργα-
ζοµένων γυναικών. ∆εν υπάρχει εξίσωση και προς τα κάτω;
Μονίµως προς τα πάνω; Θα φτάσουν, δηλαδή, εβδοµήντα ετών
και θα δουλεύουν επειδή κάποιοι γραφειοκράτες των Βρυξελλών
το ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων το ήθελαν και κά-
ποιες κυβερνήσεις κινήθηκαν στο τιµόνι της οικονοµίας; Εδώ
είναι µία χώρα µε διακόσιες χιλιάδες αµβλώσεις. Είναι µια χώρα
στην οποία δεν γεννιέται παιδί. Ποια είναι η αγωνία µας; Μήπως
τυχόν και δεν γεννηθεί κάποιο παιδί για να γίνει φυσική αναπλή-
ρωση του πληθυσµού;

Θα καταθέσω το υπόµνηµα της Ανωτάτης Συνοµοσπονδίας
Πολυτέκνων Ελλάδας που µιλά για την περαιτέρω επέκταση των
αδειών µητρότητας. Προσέξτε τι «εξωφρενικό» ζητάνε οι άν-
θρωποι, και το «εξωφρενικό» σε εισαγωγικά, γιατί απολύτως αυ-
τονόητο είναι. Ζητάνε την περαιτέρω επέκταση των αδειών
µητρότητας από τις οικογένειες που έχουν από δύο παιδιά και
πάνω και έχουµε πει πολλές φορές από αυτό εδώ το Βήµα ότι
στα χάλια τα δηµογραφικά που έχουµε φτάσει, πρέπει πλέον να
ενισχύονται οικογένειες µε δύο παιδιά και πάνω. Πάει το τέσσερα
παιδιά, πάει το τρία παιδιά, µε δύο παιδιά για να υπάρξει φυσική
αναπλήρωση. Θα πάµε σε επίπεδα του 1940. Εκεί θα φτάσει ο
πληθυσµός σε είκοσι χρόνια, στα επίπεδα που ήταν παραµονή
του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου.

Θα καταθέσω στη συνέχεια το υπόµνηµα της Ανωτάτης Συνο-
µοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδας.

Τροφοδοτείται µια περίεργη καµπάνια διεθνώς ότι οι Έλληνες
ζουν σαν µαχαραγιάδες, παίρνουν δεκατέσσερις συντάξεις για
δώδεκα µήνες κ.λπ.. ∆εν λέει κανείς σε όλους αυτούς που λένε
αυτή τη µπαρούφα από τα διεθνή ΜΜΕ ότι αυτές οι δεκατέσσε-
ρις συντάξεις δεν είναι συντάξεις, είναι ένα βοήθηµα, για το πολύ
απλό λόγο ότι οι µισθοί και οι συντάξεις της Ελλάδας είναι ίσως
οι χαµηλότεροι της Ευρωζώνης ή πάντως, µεταξύ των τριών χα-
µηλότερων της Ευρωζώνης. Βοήθηµα είναι. Και εν πάση περι-
πτώσει, αφού θέλατε να σώσετε υποτίθεται το δέκατο τρίτο
µισθό, τον δέκατο τέταρτο µισθό και τις συντάξεις, γιατί δεν τον
ενσωµατώνατε στους άλλους δώδεκα; Ποιος είναι ο λόγος, δη-
λαδή, που πρέπει εµείς να ακούµε διεθνώς τεµπελχανάδες; Τα
λέει και ο κ. ∆ελαστίκ στο άρθρο του. Ακούµε ότι είναι οι Έλλη-
νες τεµπελχανάδες, οι άλλοι χρωστούν επτά φορές περισσότερα
από µας και ακούµε ότι παίρνουµε και δεκατέσσερις συντάξεις,
ενώ παίρνουµε ένα βοήθηµα διορθωτικό, γιατί οι µισθοί και οι συ-
ντάξεις της Ελλάδας είναι της πλάκας σε σχέση µε τις υπόλοιπες
χώρες.

Βέβαια πρέπει να πω, κύριε Υπουργέ, ότι εγώ σας συµπαθώ
σε προσωπικό επίπεδο, γιατί έχετε και χιούµορ. Γι’ αυτό σας συ-
µπαθώ. Στην Επιτροπή µου έκανε εντύπωση η αποστροφή σας,
η οποία είχε χιουµοριστική ασφαλώς διάθεση. Είπατε ότι τα
µέτρα στήριξης της εργαζόµενης µάνας είναι, πρώτον, το ολοή-
µερο σχολείο, το οποίο εξαγγέλλει τώρα η κ. ∆ιαµαντοπούλου
και, δεύτερον, η ενίσχυση των δοµών, µέσω του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».
∆ηλαδή, θα αντιµετωπίσουµε το δηµογραφικό, µέσω του ολοή-
µερου σχολείου; Εσείς είστε και πολύτεκνος, κύριε Ροντούλη.
Είναι δυνατόν το ολοήµερο σχολείο της κ. ∆ιαµαντοπούλου να
κάνει τη γυναίκα σας να σκεφτεί να κάνει και πέµπτο παιδί; Θα
κάνετε εσείς, κύριε Υπουργέ, πέµπτο παιδί επειδή έχει ολοήµερο
σχολείο η κ. ∆ιαµαντοπούλου; Πόσα έχετε; Τέσσερα. Θα κάνετε
και πέµπτο τώρα, επειδή θα υπάρχει ολοήµερο σχολείο ή επειδή
θα ενισχυθούν οι κοινωνικές δοµές, µέσω του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»;
Τα λέµε σοβαρά αυτά τα πράγµατα; Άρα, έτσι θα το αντιµετωπί-
σουµε. Και ο κ. Κολοκοτρώνης θα σκεφτεί τα παιδιά του να του
κάνουν και άλλο εγγονάκι, επειδή θα ενισχυθούν οι δήµοι µέσω
του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» κ.λπ.; Αυτά είναι απίστευτα πράγµατα και χο-
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ντρές αδικίες. Έχω εδώ το υπόµνηµα που έστειλε η Ένωση των
∆ιοικητικών ∆ικαστών. Τι ζητούν οι άνθρωποι; Ο χρόνος πρακτι-
κής άσκησης για την απόκτηση της άδειας ασκήσεως επαγγέλ-
µατος που πραγµατοποίησε πριν το διορισµό ο δικαστικός
λειτουργός να αποτελεί συντάξιµη προϋπηρεσία. Απλό. ∆εν µπο-
ρείτε να το δείτε; Πόσοι είναι αυτοί, τέλος πάντων, οι διοικητικοί
δικαστές; Θα καταθέσω το υπόµνηµα, δείτε το. Νοµίζω ότι έχετε
την ευαισθησία να το δείτε. Νυχτερινές τροπολογίες; Ναι, νυ-
χτερινές τροπολογίες. Ασφαλιστικό των στρατιωτικών και των
στελεχών των Σωµάτων Ασφαλείας όπου οι ρυθµίσεις είναι άδι-
κες. Επιµένετε, λοιπόν, µε όλα αυτά που κάνετε, µε το ότι εµπλέ-
κετε τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας µε προεδρικά διατάγµατα,
όλα αυτά που ξέρουµε, τις τροπολογίες τις µεσηµεριανές και όλα
αυτά τα φέρνετε στη ζούλα. Φέρνετε εκατοντάδες χιλιάδες αν-
θρώπους σε αδιέξοδο και παράλληλα δοκιµάζετε τις αντοχές του
δηµοκρατικού πολιτεύµατος µε όλα αυτά τα περίεργα που κά-
νετε σήµερα. Όταν ήσασταν αντιπολίτευση λέγατε ότι τα έκανε
η κακιά ∆εξιά -υποτίθεται ∆εξιά η Νέα ∆ηµοκρατία- και σεις όταν
θα έρθετε στην Κυβέρνηση για άλλη µία φορά θα τα καταργή-
σετε.

Και όµως, συνεχίζετε να τα κάνετε µε τις τροπολογίες τις πε-
ρίεργες, µε τη φθορά του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας, µε τα
προεδρικά διατάγµατα και όλα αυτά που φέρνετε στη ζούλα.

Είστε, λοιπόν, µία Κυβέρνηση η οποία αποπνέει φόβο και αδι-
κία. Είσαστε, εκτός από µία Κυβέρνηση θερινών διακοπών, µία
Κυβέρνηση ακροτήτων και απίθανων λαϊκισµών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης, ειδικός αγορη-
τής του ΣΥΡΙΖΑ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζητούµε, µέσα στο

κατακαλόκαιρο µε διαδικασίες εξπρές, ένα νοµοσχέδιο που χα-
ρακτηρίζεται από δύο δόγµατα για τις συντάξεις των δηµοσίων
υπαλλήλων. Πολύ λιγότερα ως σύνταξη -έως και 30% µείωση για
ορισµένες κατηγορίες δηµοσίων υπαλλήλων- πολύ περισσότερα
χρόνια για να βγουν στη σύνταξη, έως και δεκαπέντε χρόνια για
ορισµένες κατηγορίες γυναικών που εργάζονται στο δηµόσιο.

Χθες η Βουλή ψήφισε ένα πακέτο 10 δισ. για τις τράπεζες, µε
επιχείρηµα την ανάγκη να σωθεί το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα.
Σήµερα περικόπτουµε, µε πρωτοβουλία της Κυβέρνησης για λό-
γους δηµοσιονοµικούς, συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, ώριµες
ασφαλιστικές προσδοκίες, ύψος συντάξεων και αυξάνονται τα
χρόνια. Πριν µία εβδοµάδα, µε τον «µπαλτά» κόπηκαν συνταξιο-
δοτικά δικαιώµατα στους εργαζόµενους του ιδιωτικού τοµέα.

Το νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα, την ώρα «που βράζει
ο τόπος» έξω, αφορά εκατοντάδες χιλιάδες δηµοσίους υπαλλή-
λους και έρχεται στο όνοµα της αντιµετώπισης του δηµοσιονο-
µικού ελλείµµατος να αναδείξει ένα άλλο κραυγαλέο έλλειµµα
που η κυβερνητική πλειοψηφία αποφεύγει να το συζητήσει, γιατί
«έχει λερωµένη τη φωλιά της»: το έλλειµµα πολιτικής αξιοπι-
στίας.

Κύριε Υπουργέ, σας ερωτώ: Θυµόσαστε µε ποιο σύνθηµα για
το ασφαλιστικό κερδίσατε τις εκλογές πριν εννέα µήνες; Με τα
τρία «δεν»: ∆εν θα µειωθούν οι συντάξεις, δεν θα αυξηθούν τα
όρια ηλικίας, δεν θα αυξηθούν οι εισφορές. Με το νοµοσχέδιο
που συζητάµε σήµερα καταπατάτε και τα τρία «δεν». Και αυξά-
νετε τα όρια ηλικίας πολύ και µειώνετε τις συντάξεις πολύ και
αυξάνετε τις εισφορές µέσα από την ακριβή αναγνώριση των
πρόσθετων ασφαλιστικών χρόνων, στην οποία αναγκάζετε κά-
ποιους ανθρώπους να καταφύγουν, πληρώνοντας τα µαλλιοκέ-
φαλά τους, προκειµένου να µην τους πέσει όλη η επιβάρυνση
στο κεφάλι. Γι’ αυτό το έλλειµµα αξιοπιστίας θα µας µιλήσετε,
γι’ αυτόν τον κυνισµό, άλλα λέω για να κερδίσω τις εκλογές και
άλλα κάνω µετά, στο όνοµα τού να κυβερνώ;

Επειδή µιλάµε για αξιοπιστία, για να περάσετε χωρίς διαρροές

το µεγάλο ασφαλιστικό του ιδιωτικού τοµέα, ο Πρωθυπουργός
στην οµιλία του στην Ολοµέλεια την περασµένη εβδοµάδα, λες
και δεν ήταν υπεύθυνος για τα νοµοσχέδια, ζήτησε από τους
Υπουργούς να εξαντλήσουν όλα τα περιθώρια αλλαγών στο νο-
µοσχέδιο. Η Κυβέρνηση αρνήθηκε να φέρει αυτές τις αλλαγές
στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων. Τις έφερε εδώ σήµερα.
Αυτές οι αλλαγές είναι τίποτα, είναι ψίχουλα. Έχουν τόση σχέση
µε τις παρατηρήσεις και τις προτάσεις και τα αιτήµατα, όχι µόνο
των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, αλλά των ίδιων των Βουλευ-
τών της κυβερνητικής πλειοψηφίας που ζήτησαν αλλαγές και
βελτιώσεις, όση έχει ο «φάντης» µε το «ρετσινόλαδο».

Ποια είναι η φιλοσοφία του νοµοσχεδίου; Η φιλοσοφία του νο-
µοσχεδίου είναι αποδυνάµωση και αποδόµηση του αναδιανεµη-
τικού και κοινωνικού χαρακτήρα της ασφάλισης και αντικατάσταση µ’
ένα σύστηµα κεφαλαιοποιητικό, το οποίο θα λειτουργεί κατά τα
πρότυπα των ιδιωτικών ασφαλιστικών εταιρειών, κατά παράβαση
και της συνταγµατικής επιταγής και των συνταγµατικών προβλέ-
ψεων. Την ίδια ώρα που στο όνοµα των οικονοµικών αναγκών κό-
βετε µε το «µπαλτά» τα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα των Ελλήνων
πολιτών, δεν κάνετε τίποτα για να πιάσετε και να περιορίσετε τις
µαύρες τρύπες της σπατάλης, που παραµένουν ανέγγιχτες. Όχι
µόνο δεν παίρνετε µέτρα για την καταπολέµηση της υπέρµετρης
φαρµακευτικής δαπάνης, που επιβαρύνει τα ασφαλιστικά ταµεία
ή των υψηλών υπερτιµολογηµένων προµηθειών στα δηµόσια νο-
σοκοµεία, που επίσης επιβαρύνουν τα ασφαλιστικά ταµεία, αλλά
αντίθετα φέρνετε ρύθµιση µε την οποία νοµιµοποιείτε παρανο-
µίες δισεκατοµµυρίων ευρώ στα δηµόσια νοσοκοµεία.

Η ρύθµιση µε τους προµηθευτές των νοσοκοµείων, που φέρ-
νετε κύριε Υπουργέ ως Κυβέρνηση, είναι µία ρύθµιση µε την
οποία επιβαρύνεται για παράνοµες προµήθειες δισεκατοµµύρια
ευρώ το δηµόσιο, προµήθειες που τους δίνετε και χάρη ότι είναι
νόµιµες και απαγορεύεται να εξεταστεί η νοµιµότητά τους από
τούδε και στο εξής, ακόµη και από τη δικαιοσύνη, είναι µία ρύθ-
µιση δίδυµο αδερφάκι της ρύθµισης Αβραµόπουλου, την οποία
όταν έφερε η προηγούµενη Κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ είχε ανέβει
στα κεραµίδια και την κατήγγειλε.

Με την ευκαιρία, µια που είπα «Αβραµόπουλος», χθες στην
Εξεταστική Επιτροπή για τη “SIEMENS”, µας δόθηκε ένα πόρι-
σµα των Ελεγκτών Επιθεωρητών του Υπουργείου Υγείας, από το
οποίο προκύπτει ότι από το 2000 έως το 2009, µε Κυβερνήσεις
και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας η “SIEMENS” έκανε
πάρτυ στις προµήθειες των δηµόσιων νοσοκοµείων. Έπαιρνε τις
δουλειές, υπερτιµολογούσε, αναλάµβανε µονοπωλιακά τη συ-
ντήρηση και την αντικατάσταση του εξοπλισµού και «χρέωνε τον
κούκο αηδόνι», όσον αφορά το σέρβις και τα ανταλλακτικά. Όλοι
οι διατελλέσαντες Υπουργοί Υγείας και επί ΠΑΣΟΚ και επί Νέας
∆ηµοκρατίας θα έπρεπε να έχουν βγει και να δώσουν εξηγήσεις.
Τους αναζητεί αυτή η εκποµπή που παλιά υπήρχε για τον Ερυθρό
Σταυρό! Αν βρείτε κανέναν από αυτούς να εµφανιστεί και να εξη-
γήσει τι έγινε, να µου γράψετε. Θα έπρεπε να είναι εδώ και να
µας µιλήσουν και να πάνε και στη δικαιοσύνη να δώσουν εξηγή-
σεις. Το ερώτηµα των πολιτών είναι: Γιατί να πληρώνω εγώ µε µι-
κρότερη σύνταξη και µε περισσότερα χρόνια εργασίας αυτή τη
σπατάλη, την αδυναµία σας ή την άρνησή σας να ελέγξετε τα κυ-
κλώµατα;

Υπάρχει και µία άλλη πλευρά. Φορτώνετε δεκαπέντε χρόνια
στο κεφάλι των εργαζόµενων µητέρων ανηλίκων παιδιών, µε το
επιχείρηµα της ισότητας των φύλων. Λέτε, ότι σε άλλες χώρες
αυτό δεν ισχύει. Ναι, αλλά σε άλλες χώρες υπάρχει αυξηµένη
γονική άδεια, την εποχή που τα παιδιά είναι ανήλικα και για τον
πατέρα και για τη µητέρα, υπάρχουν παιδικοί σταθµοί, υπάρχει
κοινωνικό κράτος, υπάρχουν κοινωνικές παροχές. Υπάρχει δί-
κτυο στήριξης της τρίτης ηλικίας. Στην Ελλάδα δεν υπάρχει τί-
ποτα από αυτά. ∆εν υπάρχει το δίκτυο του κοινωνικού κράτους
και της κοινωνικής ασφάλειας. Το µόνο που µένει είναι µία πολι-
τική άγρια νεοφιλελεύθερη, µονόπλευρη, άδικη σε βάρος των
ασθενέστερων, η οποία πάσχει και συνταγµατικά. Έρχεται το
Ελεγκτικό Συνέδριο και λέει για συγκεκριµένες διατάξεις ότι είναι
αντίθετες στο Σύνταγµα, παραδείγµατος χάριν το άρθρο 8, αντί-
θετες στην ευρωπαϊκή σύµβαση για τα δικαιώµατα του ανθρώ-
που, την οποία έχει υπογράψει και η Ελλάδα.

Έρχεται το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής, µε πιο δι-
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πλωµατική γλώσσα –γιατί είναι υπηρεσία της Βουλής- και λέει τα
ίδια πράγµατα. «Ιδρώνει το αυτί» κανενός, ή µε τη θεωρία «ποιος
καταλαβαίνει, ποιος ενηµερώνεται µέσα στο καλοκαίρι» να τα πε-
ράσουµε;

Υπάρχει και ένα άλλο θέµα. Ο κόσµος λέει: «Εξαντλήσατε όλα
τα περιθώρια της χρηστής διαχείρισης; Πιάσατε τίποτα στην
αξιοποίηση των αποθεµατικών των ταµείων;». Αντιθέτως, µε το
σκάνδαλο των δοµηµένων οµολόγων, τα δοµηµένα οµόλογα που
αγόρασε το ταµείο των δηµοσίων υπαλλήλων αυτή τη στιγµή
είναι καλά για ταπετσαρία. Έχουν πέσει πάρα πολύ, ορισµένα
απ’ αυτά στο 1/3 της αξίας αγοράς.

Για όλα αυτά δεν υπάρχει ούτε µία δικαστική διαλεύκανση και
τιµωρία ούτε µία αλλαγή στο διαχειριστικό πρότυπο και στον
τοµέα των δαπανών. ∆εν υπάρχει έλεγχος και περιορισµός, µε
αποτέλεσµα να συνεχίζουν «να κάνουν πάρτι» τα «τρωκτικά» και
στον τοµέα του φαρµάκου και στον τοµέα των προµηθειών των
δηµόσιων νοσοκοµείων και στον τοµέα της αξιοποίησης της πε-
ριουσίας των ασφαλιστικών ταµείων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα απ’ αυτά, υπάρχει και µία
διάθεση της Κυβέρνησης να περάσει αυτά τα µέτρα -αν είναι δυ-
νατόν- µε τη θεωρία του «λούφα και παραλλαγή», που λέµε στο
στρατό. Θα περίµενε κανείς ένα νοµοσχέδιο, το οποίο η Κυβέρ-
νηση προωθεί για δηµοσιονοµικούς λόγους για να εξοικονοµήσει
σε βάθος χρόνου τρία, τέσσερα, ορισµένοι λένε πέντε τοις εκατό
του ΑΕΠ από τα λεφτά των ασφαλισµένων, να έχει και την οικο-
νοµική τους στήριξη.

Κύριε Υπουργέ, πείτε µας πόσα λογαριάζετε να πάρετε σε ετή-
σια βάση και σε βάθος χρόνου µ’ αυτό το ασφαλιστικό νοµοσχέ-
διο που προτείνετε. Πόσα; ∆εν το λέτε. Έχετε κάνει τους
λογαριασµούς, αλλά δεν το λέτε, για να µην τροµάξει ο κόσµος
από την αφαίµαξη η οποία είναι διπλή: Και µικρότερη σύνταξη
και αργότερα στη σύνταξη. ∆ιπλή αφαίµαξη. Πείτε µας πόσα -το
χρωστάτε- για να καταλάβει ο πολίτης ότι του έχετε πάρει µειώ-
νοντας µισθούς, του έχετε πάρει µειώνοντας επιδόµατα, του
έχετε πάρει αυξάνοντας φόρους και ξανα-αυξάνοντας φόρους
και τώρα του παίρνετε µειώνοντας και συντάξεις και αυξάνοντας
χρόνια ηλικίας. Αναρωτιέται αυτός ο έρηµος ο συνταξιούχος, ο
δηµόσιος υπάλληλος, ο µισθωτός του ιδιωτικού τοµέα, ο απολυ-
µένος ή αυτός που κινδυνεύει µε απόλυση που θα πάρει τη µισή
αποζηµίωση µε το «πακέτο» Λοβέρδου, που ψηφίστηκε την πε-
ρασµένη εβδοµάδα: Πού είναι η δίκαιη κατανοµή των βαρών, για
την οποία µας µιλάει από τον Πόρο ο κύριος Πρωθυπουργός;

Ο κύριος Πρωθυπουργός πρόσθεσε σ’ αυτό το «όσκαρ δι-
γλωσσίας» που έχει πάρει επάξια –άλλα έλεγε πριν τις εκλογές
και άλλα λέει µετά τις εκλογές- και ένα «όσκαρ διγλωσσίας µε
µεγάλη ταχύτητα». Το πρωί, η Κυβέρνησή του ψηφίζει άγρια νε-
οφιλελεύθερα µέτρα -που κάνουν ακόµα και τη Νέα ∆ηµοκρατία
να κοκκινίζει που δεν µπόρεσε να τα περάσει αυτή πριν από την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ- και το απόγευµα από τον Πόρο στο Συµ-
βούλιο της Σύµης κηρύσσει την αναδιανοµή υπέρ των ασθενέ-
στερων και τον παγκόσµιο σοσιαλισµό. Έλεος πια! Η διγλωσσία
και η υποκρισία έχουν τα όριά τους!

Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Υπάρχει τεράστια υστέρηση εσό-
δων στον προϋπολογισµό. Ξέρετε γιατί; ∆ιότι η φοροδιαφυγή
«κάνει πάρτι», διότι το περίφηµο κίνηµα των αποδείξεων «ξεθύ-
µανε», διότι τα έσοδα από το ΦΠΑ είναι πολύ πίσω. Σου λέει ο
άλλος: Γιατί να πληρώσω εγώ, ο µισθωτός, ο συνταξιούχος, ο
φτωχός την αδυναµία του κράτους να πατάξει τη φοροδιαφυγή,
τη διαφθορά, τα προνόµια των ισχυρών; Πού είναι τα µέτρα που
θα κατανείµουν δίκαια τα βάρη; Πώς εισφέρουν οι άλλες κατη-
γορίες;

Στο χρόνο που µου αποµένει θα τελειώσω, κυρία Πρόεδρε, µε
το εξής: Κάνω έκκληση και στους Βουλευτές της Κοινοβουλευ-
τικής Πλειοψηφίας και στους εκπροσώπους της Κυβέρνησης να
µην ξαναδούµε το ίδιο έργο που είδαµε µε το ασφαλιστικό και
µε το µνηµόνιο και µε τα προηγούµενα αντιλαϊκά «πακέτα». Αυτό
το έργο, «πονάει η ψυχή µου που σας τα παίρνω αλλά είµαι ανα-
γκασµένος, λυπάµαι, δεν κοιµάµαι τα βράδια, κλαίω αλλά θα το
κάνω» που το παίζουν Υπουργοί στα κανάλια και στη Βουλή,
«αυτό το έργο είναι αντίθετο µε τη συνείδησή µου, είναι έξω από
το πρόγραµµά µας, έξω από την ιδεολογία µας, αντίθετο µε το
DNA του ΠΑΣΟΚ αλλά θα το ψηφίσω διότι α’, β’, γ’» παρακαλώ να

σταµατήσει. ∆εν πείθει πια. Το έργο έχει κουράσει. Κατεβάστε
το. Αλλάξτε το έργο. Παίξτε κάτι άλλο. Προβάλλετε άλλα επιχει-
ρήµατα. Αν πιστεύετε ότι τα µέτρα σας είναι σωστά και δίκαια, να
έχετε το θάρρος να τα υποστηρίξετε σωστά και δίκαια. Αν πι-
στεύετε ότι είναι άδικα και έξω από την ιδεολογία σας, αλλάξτε
τα, για να είναι πιο κοντά στην ιδεολογία σας, εκτός αν θεωρείτε
–πράγµα πολύ κακό για ένα κόµµα που αυτοχαρακτηρίζεται ως
σοσιαλιστικό- ότι σε εποχές κρίσης ο σοσιαλισµός πρέπει «να πη-
γαίνει περίπατο» και όλοι πρέπει να προσχωρούν στο νεοφιλε-
λευθερισµό.

Εµείς, ακριβώς επειδή διαφωνούµε µ’ αυτή τη θεωρία λέµε ότι
φτάνει η διγλωσσία, φτάνει η υποκρισία. Καταψηφίζουµε αυτό
το νοµοσχέδιο επί της αρχής και προκαλούµε τους µεν Βουλευ-
τές της Πλειοψηφίας, που ζήτησαν δραστικές αλλαγές µέσα
στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή των Οικονοµικών να τις διεκδι-
κήσουν και στην Ολοµέλεια, τη δε Κυβέρνηση, τους αρµόδιους
Υπουργούς, τον κ. Παπακωνσταντίνου και τον κ. Λοβέρδο, να µας
πουν µέσα στην Ολοµέλεια σε τι µετέφρασαν την προτροπή του
Πρωθυπουργού την περασµένη εβδοµάδα στην Ολοµέλεια:
«κάντε αλλαγές στο ασφαλιστικό νοµοσχέδιο για τους δηµόσι-
ους υπαλλήλους». Ποιες είναι οι αλλαγές που έκαναν κατά την
προτροπή του Πρωθυπουργού; Αν οι αλλαγές είναι αυτές που
µας έχει εµφανίσει η Κυβέρνηση, τότε µε συγχωρείτε, αλλά η
πρωθυπουργική προτροπή δεν ήταν τίποτε άλλο, παρά ένα
φθηνό επικοινωνιακό κόλπο για να εξασφαλιστούν τα 157 «ΝΑΙ»
των εναποµεινάντων Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπαδηµούλη.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ολοκληρώθηκε ο κατάλογος των

εισηγητών και ειδικών αγορητών.
Εισερχόµαστε τώρα στον κατάλογο των αγορητών επί της

αρχής. Πρώτος οµιλητής είναι ο κ. Παρασκευάς Κουκουλόπου-
λος. Υπενθυµίζω ότι ο χρόνος οµιλίας είναι επτά λεπτά.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολούθησα µε επιµέλεια

και προσοχή την περασµένη εβδοµάδα τη συζήτηση για το ασφα-
λιστικό, όπως οι περισσότεροι από µας. Με την ίδια επιµέλεια και
προσοχή άκουσα και παρακολούθησα και σήµερα τις τέσσερις
εισηγήσεις των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης. Έγιναν πάρα πολ-
λές διαπιστώσεις και παρατηρήσεις. Θα µπορούσαν να είναι και
δικές µας, των Βουλευτών της Συµπολίτευσης, των Βουλευτών
του ΠΑΣΟΚ.

∆εν άκουσα όµως να τίθεται ένα ερώτηµα και κυρίως να απα-
ντάται: Χωρίς παρέµβαση-τοµή το υφιστάµενο ασφαλιστικό σύ-
στηµα της χώρας έχει µέλλον; Σ’ αυτό, βέβαια, η απάντηση είναι
προφανής, γι’ αυτό και η Κυβέρνηση πήρε τις δύο νοµοθετικές
πρωτοβουλίες της περασµένης και της τωρινής εβδοµάδας.

Ο τρόπος µε τον οποίο διεξάγεται ο διάλογος για το ασφαλι-
στικό έχει πάρει έντονα πολωτικό χαρακτήρα. Απόδειξη αυτού
είναι το ότι και τα τέσσερα κόµµατα της Αντιπολίτευσης κατα-
ψηφίζουν τις δύο νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης
και αυτό δεν επέτρεψε, βέβαια, να συζητηθούν επαρκώς σοβα-
ρές ρυθµίσεις που αφορούν πολύ µεγάλες οµάδες ασφαλισµέ-
νων. Αναφέροµαι, βέβαια, σε θετικές ρυθµίσεις -από τη διαδοχική
ασφάλιση µέχρι τη ρύθµιση θεµάτων- που αφορούν ευπαθείς
οµάδες, όπως οι διαβητικοί. Από το σταµάτηµα της ντροπής που
λέγεται εθελούσιες έξοδοι, µέχρι τα ζητήµατα εξαγοράς χρόνου,
είναι πάρα πολλές οι θετικές ρυθµίσεις που αξίζουν πραγµατικά
την προσοχή µας και τη συζήτηση.

Από την πλευρά µου προτιµώ, να σταθώ σε τρία κεντρικά πο-
λιτικά ζητήµατα, που έχουν σχέση µε τη νοµοθετική πρωτοβου-
λία της Κυβέρνησης µιας και πρόκειται για µία ενιαία,
αδιάσπαστη πολιτική πρωτοβουλία που αφορά τη διάσωση κατ’
αρχάς και τη διασφάλιση της συνέχισης ύπαρξης του δηµόσιου
ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας.

Το πρώτο σηµείο, στο οποίο πιστεύω πως οφείλουµε όλοι να
σταθούµε µε ιδιαίτερη µάλιστα προσοχή έχει σχέση, ασυνήθιστη
στα ελληνικά πολιτικά δρώµενα της Μεταπολίτευσης, µε το ότι
µέσα σε δέκα ηµέρες ρυθµίζεται το ασφαλιστικό στην Ελλάδα,
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χωρίς να ξεχωρίζουµε δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα. Αυτή είναι µια
κεφαλαιώδης πολιτική πρωτοβουλία, δεν είναι καθόλου δευτε-
ρεύουσα, γιατί όλοι γνωρίζουµε ότι στο πολιτικό σύστηµα της
χώρας ο τρόπος µε τον οποίο λαµβάνονται οι αποφάσεις, ο τρό-
πος µε τον οποίο έχουν δοµηθεί διάφορες συντεχνίες του στενού
και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα και ο τρόπος µε τον οποίο
συνοµιλούν διαρκώς µε το πολιτικό σύστηµα έχει δηµιουργήσει
θύλακες που καταντούν να είναι η πλειοψηφία µε διάφορα προ-
νόµια, τα οποία βλέπει η υπόλοιπη κοινωνία και τουλάχιστον απο-
ρεί. Το γεγονός, λοιπόν, ότι ρυθµίζουµε µέσα σε δέκα ηµέρες
ό,τι έχει σχέση και µε τον δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα είναι
µία πραγµατικά πολύ µεγάλη πολιτική πρωτοβουλία και πρέπει να
σταθούµε σε αυτό το σηµείο.

Μάλιστα, θέλω να τονίσω δύο σηµεία, κύριε Υπουργέ. Το
πρώτο είναι ότι θα πρέπει το επόµενο διάστηµα, όταν θα µας επι-
στρέψουν οι συνθήκες και οι περιστάσεις, να προχωρήσουµε σε
περαιτέρω εξοµοίωση. ∆εν µπορεί δηλαδή στον ιδιωτικό τοµέα
να µην έχουµε το προνόµιο των ασφαλισµένων προ του ’83. Πρέ-
πει να το αλλάξουµε σε ό,τι τον ιδιωτικό τοµέα, έτσι ώστε να ενι-
σχύσουµε ακριβώς το ενιαίο της ρύθµισης, που υπάρχει για
δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα. Το δεύτερο, που είναι πιο σηµαντικό
έχει σχέση µε κάτι µε το οποίο τελείωσα την οµιλία µου στο
ασφαλιστικό της προηγούµενης εβδοµάδας και δίνει βέβαια τον
τόνο της σηµασίας που έχει να κάνει µε το δηµόσιο και ιδιωτικό
τοµέα. Επιτέλους, στην Ελλάδα θα πρέπει να µην επιτρέψουµε
στην τρόικα ή στον ΣΕΒ και σε όποιον άλλο θέλει να προχωρή-
σει σε πάγωµα µισθών στον ιδιωτικό τοµέα, γιατί στην Ελλάδα
αµείβουµε την ίδια εργασία στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα µε
περισσότερα λεφτά στο δηµόσιο που υπάρχει και εργασιακή
ασφάλεια. Είναι µία πολιτική, κοινωνική και οικονοµική ανισορ-
ροπία της χώρας και αυτή πρέπει να ανατραπεί.

Το δεύτερο σηµείο, το οποίο θεωρώ θεµελιώδες, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, αφορά τη δικαιακή βάση ή αλλιώς την αλλη-
λεγγύη των γενεών. ∆εν θα µιλήσω µε δικά µου λόγια, θα µιλήσω
µ’ ένα συγκλονιστικό στοιχείο που έχει φέρει στην επιφάνεια την
περασµένη εβδοµάδα µελέτη του Ινστιτούτου Εργασίας της
ΓΣΕΕ. Η σηµερινή γενιά των πενηντάρηδων και εξηντάρηδων δα-
πανά το 60% περίπου για καταναλωτικές ανάγκες και το 40% για
ασφάλιση και συνταξιοδοτικό δικαίωµα και η νέα γενιά µε τα
πράγµατα ως έχουν έχει ακριβώς αντεστραµµένα ποσοστά, το
40% να της περισσεύει µόνο για κατανάλωση και άλλες ανάγκες
και το 60% να το δεσµεύει για ασφάλιση και συνταξιοδοτικά δι-
καιώµατα. Θα επαναλάβω για µια ακόµα φορά ότι πιστεύω πως
κανένας µας σε αυτήν την Αίθουσα δεν θέλει να καταγραφούµε
ως µέλη µιας γενιάς, η οποία έζησε καλά εξαιτίας των προηγού-
µενων και εις βάρος των επόµενων.

Το τρίτο και τελευταίο θεµελιώδες πολιτικό στοιχείο που θέλω
να τονίσω είναι ότι, τόσο οι τροπολογίες που σήµερα ο κύριος
Υπουργός έφερε στη Βουλή, όσο και η τελική µορφή του νοµο-
σχεδίου, όπως ακριβώς και την προηγούµενη εβδοµάδα, παρέ-
χουν ατράνταχτες αποδείξεις ότι διαπραγµάτευση υπήρξε.
Επιτέλους, απευθύνω για µια ακόµα φορά, όπως έκανα και την
περασµένη εβδοµάδα, µια έκκληση από το Βήµα της Βουλής να
σταµατήσουν οι λογικές του στιλ «είµαστε εντολοδόχοι» ή ότι «η
χώρα τελείωσε». Αυτές είναι λογικές οι οποίες δεν οδηγούν που-
θενά. Κάποιοι µπορεί να εκφράζουν µύχιες επιθυµίες ή να είναι
παρασυρµένοι από διάφορες λογικές που εκπέµπουν τα Μέσα
Ενηµέρωσης, αλλά και διαπραγµάτευση υπήρξε, παρ’ ότι γνωρί-
ζουµε όλοι πως τα πλαίσια είναι ασφυκτικά και αυτό είναι που
έχει τεράστια σηµασία.

Παρ’ όλα αυτά όµως -και µε αυτό θέλω να τελειώσω, κυρία
Πρόεδρε- γνωρίζουµε εµείς οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που θα ψη-
φίσουµε και αυτό το ασφαλιστικό, ότι τα δύο ασφαλιστικά νοµο-
σχέδια του δηµοσίου και του ιδιωτικού τοµέα είναι οριακά και
πολιτικά, γιατί δοκιµάζουν τη σχέση του ΠΑΣΟΚ µε συγκεκριµέ-
νες οµάδες µε τις οποίες το ΠΑΣΟΚ έχει προνοµιακή πολιτική
σχέση και κοινωνικά, γιατί θέτουν σε σοβαρή δοκιµασία προ-
γραµµατισµό ζωής, που έχουν κάνει συγκεκριµένες κοινωνικές
και ηλικιακές οµάδες, βασιζόµενες στους µύθους που έπλασε µε
επιµέλεια το πολιτικό σύστηµα της Μεταπολίτευσης και βέβαια,
κυρίως είναι οριακό ως προς την έννοια του δηµόσιου ασφαλι-
στικού συστήµατος µε κοινωνικό χαρακτήρα. Ο στόχος που

έβαλε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός από το Βήµα της Βουλής για τη
δέκατη τρίτη και τη δέκατη τέταρτη σύνταξη δείχνει το δρόµο.
Καλούµαστε το επόµενο διάστηµα να ανοίξουµε τη δική µας πο-
λιτική ατζέντα που αφορά τη δίκαιη κατανοµή των βαρών, το χτύ-
πηµα της ρεµούλας και της διαφθοράς µε υπέρογκες δαπάνες
που υπάρχουν σε ατέλειωτους θύλακες του δηµοσίου και βέβαια
να ανοίξουµε το δρόµο της ανάπτυξης για να βγούµε γρήγορα
από τη στενωπό στην οποία βρίσκεται η χώρα.

Θα ήθελα να ολοκληρώσω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι για
εµάς τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ δεν υπάρχουν διλήµµατα, δεν
υπάρχει η ευχάριστη και η δυσάρεστη ατζέντα. Για εµάς αυτά
που ψηφίζουµε σήµερα µε αυτά που θα κληθούµε να στηρίξουµε
αύριο είναι µία ενιαία, αδιάσπαστη πολιτική. Η σωτηρία της
χώρας που µας έλαχε να την υπηρετήσουµε σε αυτήν την κοινο-
βουλευτική περίοδο σαφώς δεν έχει µόνο δηµοσιονοµικό χαρα-
κτήρα, απλά ο δηµοσιονοµικός χαρακτήρας προηγείται. Καλούµαστε
να δώσουµε ελπίδα και προοπτική σε έναν τόπο που την έχει
χάσει προ πολλού και την ελπίδα και την προοπτική. Και είµαστε
εδώ για να τη δώσουµε αυτήν την ελπίδα και την προοπτική.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουκουλόπουλο.

Το λόγο έχει ο κ. Μαργαρίτης Τζίµας, Βουλευτής της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: ∆εν σας έλαχε, κύριε συνάδελφε που
µόλις κατεβήκατε από του Βήµατος, ο ρόλος να σώσετε τη χώρα,
αλλά επιδιώξατε τη σωτηρία της χώρας ζητώντας εκλογές αµέ-
σως µετά τις εκλογές του 2007.

Εγώ, για µία ακόµη φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δια-
πιστώνω το απαράδεκτο αυτής της κοινοβουλευτικής διαδικα-
σίας, η οποία επιτρέπει στον Υπουργό να καταθέτει τροπολογίες
και µέχρι το παρά πέντε της συζήτησης στη Βουλή και κατά τη
διάρκεια της συζήτησης ενός νοµοσχεδίου και δεν επιτρέπει σε
κανένα Βουλευτή να διατυπώσει άποψη και να γίνει αποδεκτή
από την πλευρά της Κυβέρνησης. ∆υστυχώς, όλοι οι Βουλευτές
µιλάµε απέναντι σε µία κυβέρνηση, η οποία δεν ακούει ούτε στην
Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, αλλά ούτε και στην Ολοµέ-
λεια, διότι δεν έχει γίνει καµµία θεµελιώδης αλλαγή από την
πλευρά της Κυβέρνησης σε ό,τι διατυπώθηκε στην Επιτροπή και
διατυπώνεται και εδώ. Καµµία.

Κατά την άποψή µου, κύριε Υπουργέ, θεµελιώδεις αλλαγές
είναι να αλλάξουν τα όρια συνταξιοδότησης, να αυξηθούν οι συ-
ντάξεις. Αυτές είναι θεµελιώδεις αλλαγές. Τι τροποποιήσεις µάς
φέρατε εδώ τώρα; Ανταποκρίνονται στις προσδοκίες των πολι-
τών; Ανταποκρίνονται στις προεκλογικές σας δεσµεύσεις, σε ό,τι
ακριβώς λέγατε εδώ πριν τις εκλογές; Εσείς δεν λέγατε ότι δεν
θα αυξήσετε τα όρια ηλικίας; Σας πίστεψε ο κόσµος και βλέπει µε
το νοµοσχέδιο αυτό ότι πρέπει να δουλεύει σαράντα χρόνια. Η
Κυβέρνηση δεν είπε προεκλογικά ότι δεν θα µειωθούν οι συντά-
ξεις; Και βλέπουµε ότι θα πάρει σίγουρα µία σύνταξη των 360
ευρώ και µετά αναλογική σύνταξη. Είχατε αυτήν την ατζέντα προ-
εκλογικά; Εµείς µιλήσαµε για πάγωµα συντάξεων και πάγωµα µι-
σθών, εκτός από τους χαµηλοσυνταξιούχους και ο κόσµος µάς
έστειλε πίσω µε δέκα µονάδες και πήρατε εσείς την πλειοψηφία,
πατώντας επάνω στα τρία «δεν», τα οποία και σήµερα ανατρέ-
πετε. Τα ανατρέψατε και στο γενικό ασφαλιστικό νοµοσχέδιο.
Και σήµερα, λοιπόν, έχουµε µία πλήρη ανατροπή των προεκλο-
γικών σας δεσµεύσεων, διότι δεν µπορεί να µην ξέρατε ποιο είναι
το µέλλον του ασφαλιστικού ζητήµατος της χώρας πριν τις εκλο-
γές της 4ης Οκτωβρίου. ∆εν µου περνάει από το µυαλό ότι παλιά
και έµπειρα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, όπως είστε εσείς, κύριε
Υπουργέ, βγαίνατε στον κόσµο προεκλογικά και λέγατε ότι δεν
θα αυξηθούν τα όρια ηλικίας, δεν θα µειωθούν οι συντάξεις, δεν
θα αυξηθούν οι εισφορές, αγνοώντας ότι αυτό δεν είναι δυνατόν
να γίνει. Και όµως το είπατε και έτσι σας ψήφισε ο κόσµος.

Αυτό, λοιπόν, είναι ασυνέπεια. Και ξέρετε, ίσως είναι και µε-
γαλύτερη ασυνέπεια και από αυτό που ενδεχοµένως να έκανε η
Νέα ∆ηµοκρατία µε την παραποίηση των δηµοσιονοµικών στοι-
χείων. ∆ιότι, εν πάση περιπτώσει, εκεί αν έγινε, δεν παραπλανή-
θηκε ο λαός από την προηγούµενη κυβέρνηση, παραπλανήθηκαν
τα όργανα των Βρυξελλών. Εσείς, όµως, δώσατε στο λαό άλλο
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περιεχόµενο, άλλη πρόταση. Με αυτή σας ψήφισε. Και τώρα έρ-
χεστε και κάνετε διαφορετικά πράγµατα.

Και δεν πρέπει να ικανοποιείστε από το γεγονός ότι δεν έχουµε
συµµετοχή πολιτών στις διαδηλώσεις. Είναι γεγονός ότι η συµ-
µετοχή των πολιτών δεν είναι αυτή που έπρεπε να είναι. Αυτό,
όµως, δεν σας δίνει το δικαίωµα να τους πατάτε ακόµα περισ-
σότερο τους πολίτες. Οι πολίτες έχουν βγάλει τα συµπεράσµατά
τους, άσχετα αν συµµετέχουν ή όχι στις διαδηλώσεις. Ζουν το
οικογενειακό και το προσωπικό τους δράµα. Βλέπουν να ανα-
τρέπονται οι σχεδιασµοί τους. Θέλουν να σπουδάσουν τα παιδιά
τους, να πληρώσουν τα δάνεια. Κι έρχεστε µε το νοµοσχέδιο
αυτό και τους κόβετε δέκατο τρίτο, δέκατο τέταρτο, επιδόµατα,
κάνετε µείωση συντάξεων. ∆εν τους υπολογίζετε;

Αντί το πολιτικό σύστηµα της χώρας –κι εδώ έχουµε ευθύνη κι
εµείς- να βρεθεί κάποια στιγµή σ’ ένα σηµείο και να πει, όποια
µάνα κάνει τρίτο παιδί, ισόβια σύνταξη από το σηµείο εκείνο και
µετά, ερχόµαστε και της λέµε, δούλεψε άλλα δεκαπέντε χρόνια.

Εκεί πρέπει να φτάσουµε, κύριε Υπουργέ. Είστε ένας εργατι-
κός άνθρωπος, αλλά το πολιτικό σύστηµα της χώρας κάποτε
πρέπει να πει: Η µάνα που γεννάει τρίτο παιδί, ισόβια σύνταξη.
∆εν µπορεί η Τουρκία δίπλα να αυξάνεται µ’ ένα εκατοµµύριο
πληθυσµό το χρόνο κι εµείς ανά δεκαετία να µειωνόµαστε και
κατά πεντακόσιες χιλιάδες. Αυτό είναι ένα εθνικό πρόβληµα κι
αν δεν αντιµετωπίσει το ασφαλιστικό ζήτηµα της χώρας, το συ-
νταξιοδοτικό, θα είµαστε σε είκοσι χρόνια µια χώρα όπου οι γέ-
ροντες θα είναι περισσότεροι από τους νέους.

Αφαιρείτε, λοιπόν, κεκτηµένα δικαιώµατα. ∆εν είναι δίκαιο ούτε
ισότιµο, το νοµοσχέδιο, το οποίο κατεβάζετε. Βασικός πυλώνας
και βασικό χαρακτηριστικό µιας δηµοκρατίας είναι η ισοτιµία και
η ισονοµία. ∆εν είναι ισότιµοι όλοι οι πολίτες εδώ. Υπάρχουν
άλλοι που παίρνουν 10.000 ευρώ σύνταξη και άλλοι που θα πά-
ρουν 360. Πού είναι η ισονοµία, λοιπόν; Πού είναι η ισοτιµία των
πολιτών σε ίσες ευκαιρίες; Ούτε δίκαιο είναι, όπως λέτε στην ει-
σηγητική έκθεση. Ποια είναι η δικαιοσύνη, δηλαδή, όταν εγώ, ως
συνταξιούχος, που θα έβγαινα φέτος στη σύνταξη θα έπαιρνα το
70% του µισθού µου και τώρα έρχεστε και µου λέτε, θα πάρεις
το 60%; Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Είναι 200 ευρώ λιγότερα
απ’ ό,τι θα έπαιρνε κανονικά µε το προηγούµενο ασφαλιστικό νο-
µοσχέδιο.

Μπορείτε να µου πείτε έστω και µία κοινωνική οµάδα που θα
πάρει µεγαλύτερη σύνταξη µε το ασφαλιστικό σας νοµοσχέδιο;
Καµµία.

Εποµένως, τι κοινωνική δικαιοσύνη; Για ποια κοινωνική δικαιο-
σύνη µιλάτε όταν επιβάλλετε ΛΑΦΚΑ –όταν σ’ έναν που παίρνει
1.700 ευρώ σύνταξη, του λέτε, θα πληρώνεις 10%, είναι δικαιο-
σύνη;- όταν εµείς καταργήσαµε το ΛΑΦΚΑ και επιστρέψαµε και
αυτά που παρακρατούσατε εσείς από το 1993 µέχρι το 2004; Έρ-
χεστε εσείς τώρα και επιβάλλετε νέα φορολογία από την 1η Αυ-
γούστου στο συνταξιούχο των 1.500 ευρώ που δούλεψε µια ζωή
για να έχει 1.500 ευρώ σύνταξη, να σπουδάσει τα εγγόνια του, τα
παιδιά του και να ζήσει κι αυτός µία αξιοπρεπή υπόλοιπη ζωή.
Και του αφαιρείτε κεκτηµένο δικαίωµα.

∆εν µπορεί να µιλάτε για το µνηµόνιο, ότι σας το επιβάλει το
µνηµόνιο. Μπορείτε να µου πείτε έναν κοµισάριο των Βρυξελλών
ή του Στρασβούργου που να µείωσε τα επιδόµατά του, να µεί-
ωσε τους µισθούς του; Επεβλήθη, δηλαδή, αυτό το κόψιµο µι-
σθών και συντάξεων στον περίγυρο των Βρυξελλών; Μην
τρελαθούµε σε αυτή τη χώρα!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, λοιπόν, τίθεται µεγάλο ζήτηµα αξιοπιστίας της Κυβέρνη-
σης.

Εµείς, σαν Νέα ∆ηµοκρατία, δεν βάζουµε θέµα δηµοκρατικής
νοµιµοποίησης. Το βάζουν δικοί σας Υπουργοί, διότι άλλα είπατε
προεκλογικά και άλλα κάνετε τώρα. Και δεν µπορεί να παίρνετε
ως σηµαία τα όποια περιοδικά αµφιβόλου κυκλοφορίας και αµ-
φιβόλου πολιτικής αξιοπιστίας που βγαίνουν κάθε τόσο και ρί-
χνουν βολές σε πολιτικούς και στο πολιτικό σύστηµα της χώρας,
γράφοντας απαράδεκτους χαρακτηρισµούς και για τον Πρωθυ-
πουργό της χώρας, προχθές, ότι είναι το πιο µισητό πρόσωπο,
για τον κ. Καραµανλή, για τη διακυβέρνησή του και να κραδαίνετε
ως επιχειρήµατα τα δηµοσιεύµατα αυτών των περιοδικών που

µέχρι χθες δεν τα γνώριζε κανένας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-

νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Εδώ πρέπει να αντιδράσετε ως Κυβέρνηση. ∆εν µπορεί να επι-

τρέπετε τη δηµοσίευση τέτοιων κειµένων, που πλήττουν ασύ-
στολα και χωρίς στοιχεία πολιτικούς ηγέτες που µε τον άλφα ή
το βήτα βαθµό βοήθησαν αυτό τον τόπο.

Ξέρετε κάτι; Μπορεί να προσάπτετε οποιαδήποτε κατηγορία
στη Νέα ∆ηµοκρατία. Κάναµε κι εµείς λάθη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Σε καµµία περίπτωση, όµως, στα πε-
ντέµισι χρόνια που κυβερνήσαµε, δεν µειώσαµε µισθούς και συ-
ντάξεις, κύριε Υπουργέ. Σε καµµία περίπτωση η Νέα ∆ηµοκρατία,
µε κανένα νοµοσχέδιο, δεν αφαίρεσε κεκτηµένα δικαιώµατα πο-
λιτών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Άγγελος Τζέκης, Βουλευτής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χθες παρα-
τηρήσαµε και πάλι τον Πρόεδρο της Κυβέρνησης, τον κύριο
Πρωθυπουργό, να κάνει λόγο για την τεράστια συγκέντρωση
εξουσίας και πλούτου στα χέρια ολίγων και ότι θα πρέπει να γίνει
σοβαρή και δίκαιη αναδιανοµή του εισοδήµατος. Για εµάς αυτό
περιέχει, όπως είπαµε και χθες, έντονα στοιχεία υποκρισίας. Μά-
λιστα, είναι κοροϊδία και απάτη προς τον ελληνικό λαό.

Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να πω ότι όσοι έχουν ψηφίσει επί
της αρχής το µνηµόνιο, έχουν σοβαρές πολιτικές ευθύνες, γιατί
δεν αρκεί να λες, εγώ ψήφισα το άρθρο 1. Το άρθρο 1 αναφέρει
ότι το σχέδιο προγράµµατος προσαρτάται στον παρόντα νόµο
ως παραρτήµατα 3 και 4 στην ελληνική γλώσσα. Έτσι λέει το
άρθρο 1. Γι’ αυτούς οι οποίοι επιµένουν ότι δίνοντας ψήφο επί
της αρχής, έσωσαν την πατρίδα. ∆εν έσωσαν καµµιά πατρίδα.
Έσωσαν τα σχέδια και τα κέρδη των µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων και οδηγούν βάσει του µνηµονίου στη χρεοκοπία εκα-
τοµµύρια εργαζόµενου λαού.

Εποµένως, ο κύριος Πρωθυπουργός, νοµοθετώντας µε βάση
το µνηµόνιο, έχει προχωρήσει στη µείωση µισθών, συντάξεων,
δουλειά µέχρι τα βαθιά γεράµατα, παράδοση του δηµόσιου
τοµέα Υγείας στους επιχειρηµατικούς οµίλους. Υπήρξε µία τε-
ράστια αύξηση της άµεσης και έµµεσης φορολογίας, που µεί-
ωσε ακόµα περισσότερο το λαϊκό εισόδηµα.

Παράλληλα, όπως είπε και ο εισηγητής µας, έγινε τεράστια
φοροαπαλλαγή σε εφοπλιστές, εµποροβιοµηχάνους, µεγαλέ-
µπορους, τεράστια ενίσχυση όλων αυτών µέσα από προγράµ-
µατα αναπτυξιακά, το Α’, το Β’, το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
και τώρα µε το ΕΣΠΑ, ενίσχυσαν ιδιαίτερα τους τραπεζικούς οµί-
λους µε ζεστό, ρευστό χρήµα, µε τα 28.000.000.000 ευρώ δια-
χρονικά οι δύο κυβερνήσεις και χθες µε άλλα 10.000.000.000 µε
το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Που σηµαίνει τι;
Ότι πραγµατικά γίνεται συγκέντρωση εξουσίας και πλούτου δια
µέσου της πολιτικής σας στα χέρια των µεγάλων επιχειρηµατι-
κών οµίλων, πλούτος που αφαιρείται από το φυσικό παραγωγό
του, που είναι ο εργαζόµενος λαός. Κι αυτόν τον οδηγείτε, µε
την πολιτική σας, στη φτώχεια, στην ανέχεια και στην εξαθλίωση.

Αυτή είναι η ταξική πολιτική που ακολουθείτε, κύριοι της Κυ-
βέρνησης.

Και βέβαια, µπορεί εσείς να παίρνετε τα συγχαρητήρια από
τους Επιτρόπους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, από όλους αυτούς
που ανέφερα προηγούµενα, δεν έχετε, όµως, καµµιά κοινωνική
συναίνεση. Και µην κάνετε το λάθος να υπολογίζετε, ότι ξέρεις,
εδώ δεν ξεσηκώνεται ο λαός, άρα συµφωνεί µε τα µέτρα σας.
Λάθος κάνετε. Ανατρέξτε στην ιστορία κι εκεί θα δείτε ότι πραγ-
µατικά εκεί που δεν το περιµένατε, εκεί υπήρξαν έντονοι ταξικοί
αγώνες που πραγµατικά επέβαλαν το δίκαιο του εργαζόµενου
λαού.

Είναι ξεκάθαρη, λοιπόν, η πολιτική την οποία ακολουθείτε. Και
βέβαια, µέσα σε διάφορες λέσχες στις οποίες πηγαίνουν πολλά
µέλη της Κυβέρνησής σας, που δεν µαθαίνει, δήθεν, τίποτα ο ερ-
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γαζόµενος λαός κι εκεί είστε πραγµατικά µε αυτούς που έχουν
την εξουσία στα χέρια τους, ως πολιτικό υπηρετικό προσωπικό.
Κι εκεί σχεδιάζετε το τι πολιτική θα ακολουθήσετε και µέσα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση κι εδώ. Και µιλάω, βέβαια, και για την περί-
φηµη λέσχη Bilderberg.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα, µε το παρόν νοµοσχέ-
διο, έχουµε τη δεύτερη ολοµέτωπη επίθεση στο κοινωνικοα-
σφαλιστικό τώρα, στο δηµόσιο τοµέα. Είναι το δεύτερο τσουνάµι
που έρχεται πραγµατικά να ισοπεδώσει, να εξαφανίσει ό,τι κα-
τακτήσεις υπήρξαν τα προηγούµενα χρόνια, δηλαδή τις δεκαε-
τίες. Ήταν δικαιώµατα που κατακτήθηκαν. Και να αφήσετε αυτή
τη λύπη, δήθεν, για τη νέα γενιά και για την επόµενη γενιά, ότι δη-
λαδή µας κληρονόµησε η προηγούµενη γενιά, άρα πρέπει κι
εµείς κάτι να κάνουµε για τη νέα γενιά. Όχι. Η προηγούµενη γενιά
µε ταξικούς αγώνες, θυσίες αιµατηρές πέτυχε ό,τι πέτυχε στο
κοινωνικοασφαλιστικό και έρχεστε εσείς, το πολιτικό υπηρετικό
προσωπικό των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων να αφαιρέσετε
τώρα τα πάντα από όλους.

Βέβαια, βλέπουµε ότι διάφοροι κλάδοι του δηµόσιου τοµέα,
όπως είναι και οι ένστολοι, ο δικαστικός τοµέας ρίχνονται µέσα
στο χωνευτήρι του ΙΚΑ για να βγει από εκεί µέσα ένα δείγµα,
δήθεν, κοινωνικής δικαιοσύνης. Είναι, όµως, ισοπέδωση προς τα
κάτω. ∆εν υπάρχει κοινωνική δικαιοσύνη.

Γιατί, ποια κοινωνική δικαιοσύνη είναι να πηγαίνεις την εργα-
ζόµενη γυναίκα δεκαπέντε χρόνια επάνω, που σε διάφορα, βέ-
βαια, επαγγέλµατα -το ανέφερε και ο εισηγητής µας- είναι
αδύνατον και από τη φύση ακόµα να ανταποκριθεί; Βέβαια, παίρ-
νοντας υπ’ όψιν και το µεγάλο ρόλο της µητρότητας, που εδώ
πραγµατικά τον χτυπάτε και συνδέεται αυτό και µε την υπογεν-
νητικότητα, για την οποία τόσα µεγάλα λόγια λέτε, µε τη µεγάλη
έλλειψη ακόµα και στα ζητήµατα της πρόνοιας.

Βέβαια, όπως είπε και ο εισηγητής µας, υπάρχει και το προσ-
δόκιµο ζωής. Ανοίξτε το άρθρο 7 παράγραφος 3 και εκεί θα το
δείτε. Νοµοθετείτε, δηλαδή, ότι από το 2020 µε αρχή τα εξήντα
πέντε έτη θα γίνεται µελέτη και µε κοινή υπουργική απόφαση θα
ανεβαίνει το όριο, σύµφωνα µε το προσδόκιµο της ζωής. Το νο-
µοθετείτε, δεν είναι κάτι ακαθόριστο, είναι καθορισµένο. Το νο-
µοθετείτε!

Με όλα αυτά τα µέτρα, λοιπόν, γίνεται η επίτευξη του διαχρο-
νικού πολιτικού στόχου, που ήταν ποιος; Ήταν η µείωση του µι-
σθολογικού κόστους, που ήταν ο µισθός, το µεροκάµατο –που
αυτό γίνεται- και δεύτερον, η µείωση του µη µισθολογικού κό-
στους που σηµαίνει, δηλαδή, µείωση και απαλλαγή του κρατικού
τοµέα από την συνεισφορά του στο κοινωνικοασφαλιστικό,
καθώς και της εργοδοτικής εισφοράς από την κοινωνική ασφά-
λιση, ώστε να ενισχυθεί ακόµα περισσότερο στα πλαίσια της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης η ανταγωνιστικότητα, η επιχειρηµατικότητα,
µε άλλα λόγια, δηλαδή, η αύξηση της κερδοφορίας του κεφα-
λαίου. Εδώ µέσα στην καπιταλιστική κρίση παίρνονται αυτά τα
µέτρα, για να δώσει µε καλύτερους όρους τη µάχη στα πλαίσια
του διεθνούς ανταγωνισµού το ισχυρό ευρωπαϊκό κεφάλαιο και
παράλληλα να µειωθούν ακόµα περισσότερο οι κοινωνικοασφα-
λιστικές δαπάνες του κράτους και να ενισχυθεί το κεφάλαιο.

Έτσι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χάνεται ο δηµόσιος χαρα-
κτήρας και ενισχύεται το κεφαλαιοποιητικό σύστηµα, δηλαδή, η
ενίσχυση της ιδιωτικής ασφάλισης µε έξοδα του εργαζόµενου
λαού.

Εξάλλου, είναι χαρακτηριστικό ότι µετά την ανακοίνωση των
προσχεδίων σας δεν είναι τυχαίο ότι οι ιδιωτικοί επιχειρηµατικοί
όµιλοι έκαναν σύσκεψη και ακόνιζαν τα µαχαίρια και τα κουτάλια
τους γιατί προσδοκούν ακόµη µεγαλύτερα κέρδη, γιατί αναγκά-
ζετε τον εργαζόµενο λαό να πάει στην ιδιωτική ασφάλιση. Ντό-
πιες και πολυεθνικές εταιρείες έχουν στήσει πραγµατικά ένα
χορό για τα κέρδη τους. Έχουµε, λοιπόν, αύξηση των ορίων που
συνδέεται, όπως είπα προηγούµενα, µε τις ελαστικές σχέσεις για
τους νέους.

Θα αυξήσουµε τα όρια στα εξήντα πέντε και στα εβδοµήντα.
Για το νέο, όµως, που περιµένει να βρει δουλειά, σύµφωνα και µε
τα προσόντα του, έχουν προβλέψει διαχρονικά οι κυβερνήσεις
και οι θιασώτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης ότι εκείνος θα δουλέ-
ψει µε το τεφτεράκι του, θα δουλέψει για δυο τρεις ώρες, θα
δουλέψει για δυο µέρες την εβδοµάδα µε τα ανάλογα ένσηµα.

Πουθενά, δηλαδή, δεν θα βρει δουλειά µόνιµη, σταθερή, όπως
λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, παίρνοντας υπ’ όψιν και
την αύξηση της παραγωγικότητας, όπως είπε και ο εισηγητής
µας, που µπορεί πραγµατικά να προσφέρει προς όφελος, βέβαια,
του εργαζόµενου λαού. Γι’ αυτό είναι ανάλγητη η πολιτική σας.
Είναι ανάλγητη η συγκεκριµένη πολιτική. Γιατί; Γιατί δεν πρέπει
να υπάρχει καµµία εµπιστοσύνη του λαού απέναντι στην Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ. Γιατί είναι πολιτική που ακολουθεί την ψευτιά.
Ότι, δηλαδή, αν βελτιωθεί η οικονοµική κατάσταση, θα βελτιώ-
σουµε και εµείς τα οικονοµικά και θα βγούµε να πάρουµε φιλο-
λαϊκά µέτρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι αυτό ας το θυµηθεί ο
λαός τι έλεγε η παρούσα Κυβέρνηση, τι έλεγε και ο παρών
Υπουργός, όταν εδώ µέσα στην Αίθουσα µε το νόµο Πετραλιά
έλεγαν αυτά που λέει σήµερα το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τελειώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Σ’ αυτό το σηµείο, βέβαια, ο εργαζόµενος
λαός αναγνωρίζει τη διαχρονική πολιτική σταθερότητα του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος και τον διαβεβαιώνουµε ότι εµείς
θα είµαστε µπροστά στους κοινωνικούς ταξικούς αγώνες που έρ-
χονται και που θα σαρώσουν κάθε αντιλαϊκή πολιτική …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: …γιατί πιστεύουµε ότι µε αυτόν τον
πλούτο που υπάρχει, ναι µπορούν να µειωθούν και τα όρια συ-
νταξιοδότησης και να δοθεί η σύνταξη µε την οποία θα ζει µε
αξιοπρέπεια, ύστερα από εξήντα και πενήντα πέντε χρόνια δου-
λειάς, ο εργαζόµενος λαός…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Έχει πει ο εισηγητής µας -και κλείνω µε
αυτό- ότι θα καταθέσουµε ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής,
αλλά και επί των άρθρων. Ο καθένας θα πάρει την ευθύνη του
συλλογική, αλλά και ατοµική.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε, αλλά υπερβήκατε το χρόνο.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν δώσω το λόγο στον επόµενο

οµιλητή σας ενηµερώνω ότι η συνεδρίαση θα συνεχιστεί µέχρι
τις τέσσερις. Θα υπάρξει διακοπή τέσσερις µε έξι. Το απόγευµα
ξεκινάµε στις έξι. Καλώς εχόντων των πραγµάτων και τηρουµέ-
νου του χρόνου η ψηφοφορία θα γίνει γύρω στις εννέα.

Το λόγο έχει ο κ. Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής του ΛΑΟΣ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, το µοντέλο του κόµµατος-κράτους, σαφώς λαµβάνει
τέλος. Αυτό είναι µοντέλο που δεν το έχει µόνο το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα ∆ηµοκρατία. Και το ΚΚΕ το έχει. Κόµµα -κράτος είναι το µο-
ντέλο του. Όλοι στο δηµόσιο, όλα στο δηµόσιο, όλα στο κράτος.
Αυτό είναι µια λογική η οποία, σαφώς, έχει καταρρεύσει σαν σύ-
στηµα παγκοσµίως, διότι έτσι έχουν τα πράγµατα.

Τώρα, οι δηµόσιοι υπάλληλοι είναι µια ειδική κατηγορία που
θα έπρεπε να ήταν υπάλληλοι µε την έννοια της παροχής υπη-
ρεσιών, της προσφοράς. ∆υστυχώς, η γραφειοκρατία και όλα
αυτά τα προβλήµατα της δοµής της λειτουργίας του δηµοσίου
απαξίωσαν τον δηµόσιο υπάλληλο.

Πρέπει να τονίσω εδώ ότι το παλιό πρότυπο της οικογένειας
«ένας δικός µας δηµόσιος υπάλληλος σε κάθε σπίτι» το οποίο
επετεύχθη, σήµερα έχει συµπληρωθεί µε αρνητικά στοιχεία.
Ήταν µια διαφορά του πατέρα-αγρότη µε τον δηµόσιο υπάλληλο
γιο, κόρη και στη συνέχεια αυτή η λογική βλέπουµε ότι σήµερα
χάνεται. ∆ιότι ο δηµόσιος υπάλληλος κατάφερε µεν να φτιάξει
ένα σπίτι –αυτό είναι οικογενειακό µέρισµα για τα παιδιά του
πλέον από το προηγούµενο σύστηµα υψηλών αµοιβών και απο-
δοχών- σήµερα όµως όποιος από αυτούς δεν έχει ολοκληρώσει
τον οικογενειακό προγραµµατισµό βρίσκεται στη δύσκολη θέση
και να κινδυνεύει να τον χάσει.

Βρισκόµαστε σε µια εσωτερική πτώχευση και αφήνω το εξω-
τερικό χρέος. Έχουµε εκ µέρους του κράτους µας, του δηµο-
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σίου µας, ένα άγνωστο για τους πολίτες εσωτερικό χρέος.
Έχουµε µια στάση πληρωµών. Έχουµε µια αδυναµία ανταπόκρι-
σης. Όλα αυτά πτωχεύουν και τις ελληνικές επιχειρήσεις ταυτό-
χρονα. Μέσα στο εσωτερικό της χώρας επικρατεί ένα σοβαρό
πρόβληµα: γενικευµένη απαξίωση κάθε τοµέα, στάση εµπορίου.
Οι επιχειρήσεις αν κόψουν τιµολόγια, δεν πληρώνονται, πρέπει
να πάρουν µετά δάνεια από τράπεζες, άρα, πρέπει να βάλουν
υποθήκη τις περιουσίες τους ή πάνε σε τοκογλύφους.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Ο εσωτερικός δανεισµός είναι
πολλαπλάσιος του εξωτερικού. Σε χάος βρισκόµαστε. Αυτή η κα-
τάσταση οδηγεί σε µια γενικευµένη απαξίωση κάθε οικονοµικής
δραστηριότητας.

Το ΠΑΣΟΚ προετοίµαζε αυτές τις εξελίξεις σήµερα, δυστυχώς,
από τα ανοίγµατα του 2004 µε τους νεοφιλελεύθερους, µάλλον,
Ανδριανόπουλο και λοιπούς. Τότε υπήρξε αυτή η αντίφαση. Χω-
ράει ο σοσιαλισµός µε τον νεοφιλελευθερισµό; Είναι αντίπαλοι
σαν ιδεολογίες και δεν µπορούν να συµβαδίσουν. Η σύζευξη
έγινε στη δυτική Ευρώπη µε τη µετάλλαξη των σοσιαλιστικών
κοµµάτων σε νεοκαπιταλιστικά κόµµατα και οι πολιτικές ηγεσίες
τους, είναι ηγεσίες διαχειριστικές αυτού του παγκόσµιου και του
εξειδικευµένου συστήµατος, υπηρετώντας αυτό το στόχο.

Άρα, υπήρξε µετάλλαξη. ∆εν είναι ούτε καν σοσιαλδηµοκρα-
τικό. Θα έπρεπε να λέγεται νεοκαπιταλιστικό Πανελλήνιο Καπι-
ταλιστικό Κίνηµα, ΠΑΚΑΚ ή κάπως αλλιώς. Ο Χαραλαµπίδης το
λέει ΚΑΚΑΣΟΡ, βάζοντας µέσα όλες τις πτυχές των µεταλλάξεών
του.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω, απέναντι στο δοµικό πρόβληµα ποια
είναι η απάντηση του νοµοσχεδίου. Το νοµοσχέδιο ξεκινάει στη
λογική ότι εµείς δεν λογαριάζουµε το πολιτικό κόστος. Ε, βέβαια.
Όταν τα κάνετε όλα µούσκεµα, η βροχή δεν πειράζει καθόλου.
Είναι µια γενικευµένη κατάρρευση, ένας σεισµός εννέα ρίχτερ. Τι
φοβόσαστε το σεισµό των έξι ρίχτερ πλέον; Έτσι λέτε στους πο-
λίτες. Βέβαια, είναι ένα σοκ από το ΠΑΣΟΚ ότι εξαπάτησε τους
πολίτες.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να πείτε ένα συγγνώµη. ∆εν το είπε ο
Πρωθυπουργός που το όφειλε, πρώτος. Εσείς θα το πείτε, διότι
διακρίνεστε από ειλικρίνεια. Πρώτος είπατε ότι δεν έχουµε
λεφτά, όταν ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι έχουµε και εσείς
οφείλετε σήµερα να πείτε πρώτος «συγγνώµη».

Χωρίς το «συγνώµη» δεν υπάρχει αξιοπιστία. Όχι ότι αυτό απα-
λύνει, παρ’ ό,τι είναι συγχωρητική η χριστιανική θρησκεία και ο
ελληνικός λαός ξέρει να συγχωρεί, αλλά τουλάχιστον προσχη-
µατικά πρέπει να υπάρχει µια συγνώµη εκ µέρους της Κυβέρνη-
σης. Έχετε συλλογική ευθύνη.

Αυτή, λοιπόν, η ανισότητα, ο µηδενισµός, η κατάρρευση προς
τα κάτω των πάντων, η ιστορική ανατροπή περιλαµβάνει και την
απαξίωση των γυναικών, την επαναφορά σε προηγούµενες συν-
θήκες απαξίωσης των γυναικών, κοινωνικής περιθωριοποίησης,
αδυναµίας να λειτουργήσουν µέσα σε αυτό το σύστηµα, να προ-
χωρήσουν στις οικογενειακές τους υποχρεώσεις.

Είναι, επίσης, ένα θέµα πολύ σηµαντικό αυτό µε το ΛΑΦΚΑ. Τι
σηµαίνει ότι βάζω ένα φόρο παρακράτησης σε ανώτερα εισοδή-
µατα αναλογικά όπως στα µικρότερα, για να δώσω στους έχο-
ντες λιγότερα; Είναι ένα λογιστικό τερτίπι, µια γραφειοκρατία
εξίσου στα χαρτιά, που αλλάζει κωδικούς στους λογαριασµούς.

Πείτε στα ίσα: «∆εν σου µειώνω τη σύνταξη στο 60%, αλλά στο
50%, στο 45%». Αυτή είναι η τίµια τοποθέτηση. Τι σηµαίνει «επα-
ναφέρω το ΛΑΦΚΑ»; Κάποτε καταγγέλαµε τους άλλους. Το θε-
σπίσαµε, µετά το κρατήσαµε, µετά το ξαναβγάλαµε, µετά
ξαναέρχεται. Τι είναι αυτό το πράγµα; Όνειδος! Τι ΛΑΦΚΑ και ψέ-
µατα λέµε στον κόσµο; ∆εν έχουµε λεφτά. ∆εν σου δίνω καν 60%.
Σου δίνω 50%, 45%, 47%, όσο αναλογεί. Με λογιστικά τερτίπια;
Βγάλετε τη διάταξη αυτή απέξω και πείτε στα ίσα ότι αυτό είναι.

Λέτε ότι αν κάποτε υπάρξουν λεφτά, θα δοθούν. Εντάξει, αυτό
είναι το επιχείρηµα του Ταµείου του κράτους, αλλά µη βάζετε
έµµεσες τέτοιες αναφορές. Πείτε ότι έχετε µια κλίµακα µε βάση
τα κοινωνικά κριτήρια. Έτσι, λοιπόν, να φύγει από τη µέση αυτό
το πράγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή).

Προχωρώ και ολοκληρώνω. Μέχρι τώρα είχαµε τα νοµοσχέδια
διαδοχικής ασφάλισης µεταξύ ιδιωτικών και άλλων φορέων. Εάν

κάποιος είναι δηµόσιος υπάλληλος και παραιτηθεί οικειοθελώς,
έτσι θέλει, στα δεκαπέντε, στα δεκαεπτά χρόνια, αναγνωρίζονται
τα συντάξιµά του; Πουθενά. ∆εν αναγνωρίζονται.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ναι, αναγνωρίζονται.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πάντοτε; Αυτό είναι
το θέµα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ακόµα και ένα έτος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το θέµα είναι πώς θα
συµπεριληφθούν, σε ποια κλίµακα. Είναι ένα θέµα. Πρέπει αυτό
το πράγµα να διευθετηθεί.

Ήταν κάποιος αστυνοµικός. Ο αστυνοµικός που έφυγε οικειο-
θελώς, βρέθηκε στην άκρη και µετά έγινε, για παράδειγµα, κα-
φετζής. Είναι ένα θέµα. Πώς θα συνυπολογιστούν; Πρέπει να το
προβλέψετε. Υπάρχουν κενά σε αυτό το ζήτηµα. Όπως έχετε πει,
σαφώς αναγνωρίζονται, αλλά αναγνωρίζονται στη νέα λογική της
αθροιστικής των ετών. Εγώ µιλάω και σε σχέση µε τις εισφορές
του. Πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

Και τελειώνω µε το εξής: Αφού ολοκληρώθηκε µε αυτό το νο-
µοσχέδιο η κατάρρευση αυτού που λέγαµε παλαιά «κοινωνικό
κράτος», µε την έννοια της προστασίας της κοινωνικής ασφάλι-
σης και αυτό το νοµοσχέδιο είναι το νοµοσχέδιο τελικής απα-
ξίωσης, υπάρχει ένα ζήτηµα. Πώς θα λειτουργήσει και πώς θα
αποδώσει, µε βάση το δηµόσιο λογιστικό; Ιδιαίτερα για τους δη-
µοσίους υπαλλήλους τα πράγµατα είναι πιο προβλέψιµα. Τώρα
κάνετε για πρώτη φορά την απογραφή.

Υπάρχει ένα ερώτηµα, κύριε Υπουργέ. Θα πάρουν σύνταξη
όλοι ή φέτος θα προχωρήσετε και σε µαζικές απολύσεις; ∆ηλαδή
αυτοί του αορίστου χρόνου, σε φορείς που είναι έµµεσα δηµό-
σιο, θα βρεθούν αυτή τη στιγµή υπό απόλυση και σε ποιους το-
µείς το έχετε σχεδιάσει; Αυτό είναι µια πολύ καυτή κατάσταση.
Έχουν µείνει απλήρωτοι στην ΕΑΣ, στα Ελληνικά Αµυντικά Συ-
στήµατα, χίλιοι τριακόσιοι άνθρωποι και δεν τους ανατίθεται κα-
νένα έργο. Θα µπορούσαν να καλύψουν µέρος των αµυντικών
δαπανών και φοβούνται ότι θα είναι τα πρώτα θύµατα µιας πο-
ρείας απολύσεων, γιατί από τα εργοστάσια µερικά έχουν κριθεί
µη βιώσιµα. Και είναι σοβαρό αυτό.

Πρέπει οι Έλληνες εργαζόµενοι, για να µιλάµε και για συντα-
ξιοδοτικά, να ξέρουν εάν θα έχουν εργασία και να πείτε µε θάρ-
ρος τώρα τι ακριβώς σχεδιάζετε σε αυτούς τους τοµείς, γιατί εάν
το ενάµισι εκατοµµύριο άνεργοι δεν συµπεριλαµβάνει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκλήρωσα, κυρία
Πρόεδρε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης, Ανεξάρτητος Βου-
λευτής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όπως είπατε, κατά τη θεσµική ιδιότητα του ανεξάρτητου πρέ-

πει να προσδιορίσω και το περιεχόµενο, βάσει του οποίου και
απευθύνοµαι σε αυτή την Αίθουσα, διότι όπως έλεγε κάποιος λό-
γιος: «Ένιοι ενίοτε ανοηταίνουν» και παρερµηνεύουν αυτά τα
οποία εκπορεύονται από πολίτες και πολιτικούς.

∆εν έκρυψα ποτέ τη συνειδητή µου τοποθέτηση σε αυτό που
αποκαλώ «ευρωπαϊκή ∆εξιά», όχι βεβαίως κατά το συρµό και την
επικαιρότητα των ελληνοφώνων Ευρωπαίων -βλέπουµε να ανθί-
ζουν και τέτοια λουλούδια στη σηµερινή µας εποχή, ιδίως στην
καρδιά της Μακεδονίας- αλλά κατά το περιεχόµενο εκείνο της
∆εξιάς που προσδιορίστηκε στην Ευρώπη και δυστυχώς εντελώς
λανθασµένα εφαρµόστηκε στην πατρίδα µας κατά την αντιπα-
λότητα, τα µίση και τις διαιρέσεις. Λαθρεπιβάτης ιδεών δεν
υπήρξα ποτέ. Η σύγχρονη Κεντροδεξιά δεν µπορεί να πορεύε-
ται µε επιβήτορες αρχών και αξιών χάριν της εξουσίας.

Έτσι, εδώ που φτάσαµε, αγαπητοί συνάδελφοι και κύριε
Υπουργέ, σε αυτό που διακηρύττει η Κυβέρνηση επί µήνες τώρα
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ότι ζούµε, µια τραγική πραγµατικότητα -κατάσταση εκτάκτων
αναγκών την ονόµασα εγώ- είχα πει στην οµιλία για το ασφαλι-
στικό την προηγούµενη φορά ότι κυβερνήσεις και πολιτικοί που
πράττουν αντίθετα από ό,τι διακήρυξαν προεκλογικά, παραιτού-
νται. Και αν δεν το πράττουν κατά την ευθιξία τους, τότε οδη-
γούνται σε κυβέρνηση εκτάκτου ανάγκης, όπως τη γνωστοποιούν
στον ελληνικό λαό.

Όχι επειδή έχω κάποια µαταιότητα επί προσωπικού ή κάτι άλλο
από την ευρύτερη παράταξή µου θέλω να έρθει µε µια κατά-
σταση εκτάκτου ανάγκης, προφανώς µε την επιλογή του ελληνι-
κού λαού, αλλά φοβούµαι ότι εφόσον διακηρύττετε ως
Κυβέρνηση ότι βρισκόµαστε σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης,
τυχόν αναποτελεσµατικότητά σας δεν θα σηµατοδοτήσει µια
αποτυχία. Θα είναι µια κατάρα για την πατρίδα. Και είναι βαρύ
το τίµηµα αυτό που κουβαλάτε πάνω σας και δεν σας αναλογεί.
Θα έπρεπε αυτό να βασανίζει νύχτα-µέρα τον Έλληνα Πρωθυ-
πουργό και όσους τέλος πάντων αποφασίζουν για την τύχη
αυτού του τόπου.

Το παρόν νοµοσχέδιο, όµως, είναι συνέχεια του προηγούµε-
νου, κύριε Υπουργέ, που προσωπικά δεν το ψήφισα λόγω οικο-
νοµικής δυσπραγίας ή οικονοµικής κρίσεως και το ανέλυσα τότε,
το ψήφισα γιατί πίστευα και πιστεύω ότι είχε προϊόντα πολιτικής
παραγωγής της ποιοτικής µετατροπής, που είχε ανάγκη η πα-
τρίδα µας και οι Έλληνες πολίτες, γιατί πρέπει να ανατραπεί η
διαστροφή των τελευταίων είκοσι πέντε ετών.

Και θα απευθυνθώ στους δήθεν, κατά το περιτύλιγµα, ευαί-
σθητους Έλληνες πολίτες και πολιτικούς. Πού ήταν όλοι αυτοί
οι κύριοι και οι κυρίες τα τελευταία χρόνια στην πατρίδα µας,
όταν οι Έλληνες γεωργοί, άνδρες και γυναίκες, υποχρεωτικώς
έπρεπε να πάρουν σύνταξη µετά τα 65; Ποιος σήκωσε ανάστηµα;
Ποιος βγήκε στους δρόµους;

Και όχι µόνο αυτό. Και η αναπηρία του Έλληνα γεωργού, κτη-
νοτρόφου, αγρότη και δασοπόνου ήταν υποχρεωτικώς άνω του
67%, µε άνισο τρόπο ακόµη και προς τούτον, τον εργάτη του ΙΚΑ.
Καµµία άλλη διάταξη ευεργετική για όλα τα ασφαλιστικά ταµεία
δεν ένοιαξε κανέναν Έλληνα πολίτη και πολιτικό να ισχύσει και
για τον Έλληνα γεωργό. Όχι τρίτο άτοµο ο ανάπηρος Έλληνας
γεωργός. Στο ΙΚΑ 80% και άνω δικαιούται και δικαιούταν τρίτο
άτοµο.

Και είναι τιµή για την ελληνική πολιτεία, γι’ αυτό και έδωσα τα
εύσηµα σε εσάς, κύριε Υπουργέ -όχι για να χαϊδέψω αυτιά, σφογ-
γοκωλάριος δεν υπήρξα ποτέ, είναι ιστορική η στιγµή αυτή για
εσάς- που φέρνετε την ισότητα στο θέµα της αναπηρίας. Είναι
κάτι το οποίο πρέπει να γίνει γνωστό στην ελληνική κοινωνία.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να ακουστούν και κάποιες άλλες
αλήθειες από αυτή την Αίθουσα. Εγώ είµαι Βουλευτής από το
2000. ∆εν δέχοµαι να φέρω το άγος του πολιτικού κόσµου ότι
τάχα η σύνταξη, η οποία θα πάρω κατά το δικαίωµα που στοι-
χειοθετείται στον Έλληνα πολιτικό Βουλευτή, θα είναι πριν από
τα εξήντα πέντε. Και πρέπει να το µάθει ο ελληνικός λαός.

Ο Έλληνας Βουλευτής σε αυτή τη Βουλή θα πάρει την όποια
σύνταξή του µετά τα εξήντα πέντε. Όπως και ως γιατρός του
ΕΣΥ, θέλω να θυµίσω σε κάποιους ότι και εκεί, εδώ και δεκαπέ-
ντε χρόνια, η σύνταξη είναι άνω των εξήντα πέντε.

Και πρέπει αυτά τα πράγµατα να ακουστούν. Πριν από λίγο,
συνάδελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα µίλησε και για τους
Βουλευτές, οι οποίοι αναρωτήθηκε αν θα είναι στο ΙΚΑ. Προφα-
νώς, κύριε συνάδελφε, αν ένας νέος Βουλευτής µετά το 2001
είναι δηµόσιος υπάλληλος, θα ανήκει στο ασφαλιστικό ταµείο
του ΙΚΑ στην κύρια ασφάλισή του. Για ποιο λόγο λαϊκίζουµε µέσα
σε αυτή την Αίθουσα και δεν λέµε τις αλήθειες και δηλητηριά-
ζουµε τις ψυχές των Ελλήνων πολιτών;

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ – δεν είναι εδώ παρόντες οι Υπουργοί
Προστασίας του Πολίτη, ∆ηµοσίας Τάξεως και Άµυνας – ότι τους
δίνεται µια πολύ µεγάλη ευκαιρία. Με την αναδιάταξη των ηλι-
κιών ιδίως στην Ελληνική Αστυνοµία πρέπει επιτέλους να γίνει η
διαίρεση αυτή µε την οποία νοµίζω ότι όλοι, διακοµµατικά, συµ-
φωνούµε: άλλο οι µάχιµοι, άλλοι οι στα µετόπισθεν. Άλλο η εί-
σοδος διά των πανελληνίων εξετάσεων για δηµοσιοϋπαλληλική
καριέρα και άλλο ο µάχιµος αστυνοµικός. ∆ίνεται η ευκαιρία σε
αυτά τα δύο Υπουργεία να αναδιατάξουν τις δυνάµεις των έν-
στολων.

Ο σεβασµός στη γυναίκα – επιτέλους για να τελειώσουµε και
µε αυτό το παραµύθι- για όσους πιστέψαµε συνειδητά στο ρόλο
και τον κοινωνικό προορισµό των γυναικών, είναι κατ’ αυτόν τον
ρόλο και προορισµό της γυναίκας, κατά τη φύση της. Εκεί πρέ-
πει να προσεχθεί, όταν γεννάει η γυναίκα. Γίνονται κάποια βή-
µατα. Νοµίζω ότι έχετε πεδίο δόξης λαµπρό στο µέλλον να
διορθώσετε και να φέρετε πολύ περισσότερα.

Εγώ πορεύοµαι υπηρετώντας την πατρίδα, έχοντας επίγνωση
των εκτάκτων αναγκών, κύριε Υπουργέ, µε το αξιακό σύστηµα
της ευρωπαϊκής ∆εξιάς. Άλλοι έχασαν τη ζωή τους και εµείς διεκ-
δικούµε τη σύνταξη στα πενήντα. Το δηµόσιο µπορεί να είναι
προσδοκία, η σύνταξη δικαίωµα, όχι όµως όραµα και τσαλάκωµα
του µέλλοντος των νέων Ελλήνων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ )

Και υπάρχει µια πρόκληση, κύριοι συνάδελφοι, για την όποια
µελλοντική τροποποίηση του Συντάγµατος. Συνταγµατική κατο-
χύρωση ότι κανένας ποτέ πολιτικός δεν θα δώσει παροχή σε Έλ-
ληνα πολίτη, εάν δεν υπάρχει δηµοσιονοµική ευρωστία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας και
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αντώνης Σαµαράς.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη συζήτηση για το ασφαλι-
στικό του δηµοσίου ολοκληρώνεται η αλλαγή του ασφαλιστικού
µας συστήµατος από την παρούσα Κυβέρνηση.

Η Νέα ∆ηµοκρατία έχει διατυπώσει τις θέσεις τις, τις αντιρρή-
σεις της, αλλά και τις επιµέρους συµφωνίες της στα προτεινό-
µενα µέτρα. Θα ήθελα µόνον ορισµένες βασικές παρατηρήσεις
να κάνω.

Η σταθερότητα του ασφαλιστικού συστήµατος µιας κοινωνίας
εξαρτάται από τους εξής παράγοντες: πρώτον από δηµογραφι-
κούς, από το πόσο γρήγορα δηλαδή αυξάνεται ο αριθµός των
οικονοµικά ενεργών ατόµων. Αυτοί µε τις εισφορές τους γεµί-
ζουν τα ταµεία και εξασφαλίζουν τις δικές τους µελλοντικές συ-
ντάξεις, αλλά και σ’ ένα µέρος τουλάχιστον εξασφαλίζουν και τις
συντάξεις της προηγούµενης γενιάς, που πληρώνονται σήµερα.
Αν ο πληθυσµός γερνάει, τα ταµεία, αργά ή γρήγορα, θα βου-
λιάξουν.

∆εύτερον, εξαρτάται από τις αποδόσεις των αποθεµατικών
των ταµείων. Όσο υψηλότερες είναι οι αποδόσεις, τόσο ισχυρό-
τερη είναι η κεφαλαιακή βάση των ίδιων των ταµείων. Αρκεί, βέ-
βαια, οι τοποθετήσεις τους, κατά τα διεθνή πρότυπα, να έχουν
ασφαλείς αποδόσεις.

Τρίτον, εξαρτάται από τον αριθµό του πληθυσµού που απα-
σχολείται. Όσο περισσότεροι ανήκουν στο οικονοµικά ενεργό
τµήµα του συνολικού πληθυσµού, τόσο µεγαλύτερες θα είναι οι
εισροές και η άνεση των ταµείων για την εξασφάλιση των συ-
ντάξεων αύριο.

Τέταρτον, από την ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας γενικό-
τερα. Όσο µεγαλύτερη η ανταγωνιστικότητα, τόσο περισσότε-
ρες οι θέσεις απασχόλησης, τόσο περισσότερες υγιείς εισροές
στα ταµεία, τόσο, εποµένως, πιο εξασφαλισµένες οι µελλοντικές
συντάξεις.

Γενικά µια κοινωνία που αναπτύσσεται µε υγιείς ρυθµούς, κερ-
δίζει τη µάχη της ανταγωνιστικότητας, έχει δηµογραφική δύναµη
και καλή διαχείριση των αποθεµατικών της, δεν έχει κανένα πρό-
βληµα µε το ασφαλιστικό της σύστηµα.

Αν σε κάποιον απ’ αυτούς τους τοµείς υστερεί, πρέπει από
τους υπόλοιπους να υπεραναπληρώνει. Αν σε περισσότερους
από έναν τοµέα υστερεί, τότε είναι πολύ δύσκολο να υπερανα-
πληρώσει από τους υπόλοιπους. Κι αν σε όλους τους τοµείς µαζί
υστερεί, τότε έχει ένα πάρα πολύ µεγάλο και σοβαρό πρόβληµα.
Η Ελλάδα ανήκει σε αυτή την τελευταία κατηγορία, γιατί υστε-
ρούµε σε όλους τους τοµείς.

Τα τελευταία δεκαέξι χρόνια περίπου έγιναν τρεις µεγάλες
προσπάθειες για µεταρρύθµιση και µια απόπειρα. Είχαµε το νόµο
Σιούφα το 1992, το σχέδιο Γιαννίτση το 2001, το νόµο Ρέππα
2002 και το νόµο Πετραλιά το 2008. Ο πρώτος και ο τελευταίος
επί κυβερνήσεων Νέας ∆ηµοκρατίας έγιναν υπό τη λυσσώδη
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αντίδραση του ΠΑΣΟΚ. Και ο νόµος Ρέππα όχι µόνο δεν κατάρ-
γησε το νόµο Σιούφα αλλά αντίθετα τον επεξέτεινε. Και σήµερα
όχι µόνο δεν καταργεί το ΠΑΣΟΚ το νόµο Πετραλιά αλλά τον επε-
κτείνει.

Συνολικά όµως όλες αυτές οι παρεµβάσεις δεν αντιµετώπισαν
ριζικά τις παθογένειες του συστήµατος. Απλώς επέκτειναν χρο-
νικά τα όρια της αντοχής του. Σήµερα και πάλι καµµία ουσιαστική
αλλαγή δεν γίνεται για την πραγµατική εξυγίανση του συστήµα-
τος.

∆εν δίνονται ουσιώδη κίνητρα για την αντιστροφή των δηµο-
γραφικών τάσεων. Για την ακρίβεια δηµιουργούνται αντικίνητρα
για τις οικογένειες και για τις γυναίκες. ∆εν δίνονται κίνητρα για
να αυξηθεί ο αριθµός των απασχολούµενων ή για να µπαίνουν οι
νέοι νωρίτερα στην αγορά εργασίας. Θεσπίζεται µόνον η παρά-
ταση του ορίου συνταξιοδότησης, πράγµα που υπήρξε και
προϊόν πίεσης από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

∆εν ενθαρρύνεται η δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, αφού
οι εργοδοτικές εισφορές παραµένουν πολύ υψηλές. Αλλά υψη-
λές εργοδοτικές εισφορές σηµαίνουν έλλειµµα ανταγωνιστικό-
τητας και µακροχρόνια αποθάρρυνση για τη δηµιουργία νέων
θέσεων εργασίας στις επιχειρήσεις.

∆εν αποθαρρύνεται η εισφοροδιαφυγή, αφού τόσο υψηλό ερ-
γοδοτικό κόστος ενθαρρύνει τους εργοδότες να πληρώνουν
«µαύρα», ενώ η υψηλή ανεργία ενθαρρύνει τους εργαζόµενους
να δέχονται να πληρώνονται µε «µαύρα».

Έτσι, ο µόνος τρόπος ανακούφισης των ταµείων ή διάσωσης
πολλών από τα ταµεία παραµένει τελικά ο προϋπολογισµός, ο
οποίος όµως έχει ήδη τα γνωστά πολύ ψηλά ελλείµµατα που κα-
λείται να περικόψει και ένα τεράστιο δηµόσιο χρέος που πρέπει
να ελεγχθεί.

Άρα, ως µοναδική σωτηρία του συστήµατος έµεινε η δραστική
περικοπή των συντάξεων και η επέκταση των ορίων ηλικίας. Αυτή
είναι η µεταρρύθµιση, η λεγόµενη µεταρρύθµιση που ψηφίστηκε
πριν από λίγες µέρες. Αλλά έτσι το ήξεραν και όλες οι προηγού-
µενες κυβερνήσεις και δεν το έκαναν. Το να λύσουµε το πρό-
βληµα καταργώντας το, το να εξασφαλίσουµε τη βιωσιµότητα
του συστήµατος περικόπτοντας τόσο πολύ τις συντάξεις δεν
είναι εξυγίανση. Είναι οµολογία αποτυχίας ενός ολόκληρου πο-
λιτικού συστήµατος.

Κοινωνικά επτωχεύσαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Άλλο
τώρα αν ο κ. Παπανδρέου από τη Σύµη, λόγω Σοσιαλιστικής ∆ιε-
θνούς, ζητάει να µην κόβουν οι συνάδελφοί του τις κοινωνικές
δαπάνες. Πρώτη φορά βλέπω Πρωθυπουργό να ζητάει από τους
άλλους να κάνουν αυτό που δεν κάνει ο ίδιος ή να µην κάνουν
εκείνο που κάνει ο ίδιος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Κοινωνικά, λοιπόν, επτωχεύσαµε. Περί αυτού ακριβώς πρόκει-

ται. Με επιχείρηµα, δηλαδή, την ανάγκη για αλλαγές στο σύ-
στηµα κοινωνικής ασφάλισης, µειώθηκαν δραστικά οι συντάξεις
της γενιάς µας, αλλά και της νέας γενιάς των ασφαλισµένων σε
ποσοστά πάνω από 30%, µέσα από µια σειρά περικοπών και ανα-
τροπών.

Η περικοπή της δέκατης τρίτης και δέκατης τέταρτης σύντα-
ξης αποτελεί αµέσως-αµέσως µια περικοπή του 14,29%. Το πά-
γωµα συντάξεων για τρία χρόνια σε συνδυασµό µε το εφιαλτικό
5,4%, που έχει ήδη φτάσει ο πληθωρισµός και που φαίνεται να
πηγαίνει για ψηλότερα, εξανεµίζει το εισόδηµα των συνταξιού-
χων. Ο νέος τρόπος υπολογισµού των συντάξεων στη βάση όλου
του εργασιακού βίου και µάλιστα µε χαµηλότερα ποσοστά ανα-
πλήρωσης, µειώνει την τελική σύνταξη κατά ένα 5%-10% επι-
πλέον. Οι νέες κρατήσεις τύπου ΛΑΦΚΑ από 3% έως 10%
µειώνουν επιπλέον τις συντάξεις.

Και τέλος, οι δηµογραφικές προκλήσεις της χώρας αγνοού-
νται πλήρως και δεν ενσωµατώνονται κίνητρα για την αύξηση της
γεννητικότητας.

Η σηµαντικότερη, όµως, υποχώρηση στον κοινωνικό χαρα-
κτήρα της ασφάλισης είναι η απόσυρση της εγγύησης του κρά-
τους για την καταβολή των συντάξεων στους ασφαλισµένους.
Από εδώ και στο εξής, το κράτος θα εγγυάται µόνο την καταβολή
της βασικής σύνταξης.

Έχουµε, λοιπόν, όχι µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού, όχι εξυ-
γίανση του ασφαλιστικού, αλλά ανατροπή του ασφαλιστικού.

Πλήρη ανατροπή, συρρίκνωση του κοινωνικού κράτους ποσοτικά
και ποιοτικά υποβάθµισή του. Και τώρα έρχεται να ολοκληρωθεί
αυτή η συρρίκνωση, αυτή η υποβάθµιση και στο δηµόσιο τοµέα.

Ας δούµε κάποιους αριθµούς: Οι συντάξεις του δηµοσίου
απαίτησαν µόνο για το 2009 το 2,73% του ΑΕΠ, αλλά και το
11,9% των πρωτογενών δαπανών του κράτους. Η συνταξιοδο-
τική δαπάνη του δηµοσίου από 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ το
1993, ανέβηκε στα 2,74 δισεκατοµµύρια το 2000, το 2004 στα
3,64 δισεκατοµµύρια, το 2009 στα 6,4 δισεκατοµµύρια. Αυτή η
αύξηση του συνταξιοδοτικού κόστους έγινε επί των ηµερών της
Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά δεν οφείλεται στην Νέα ∆ηµοκρατία.

Οι συνταξιούχοι –όπως ξέρετε- δεν προσλαµβάνονται. ∆ηµι-
ουργούνται από προσλήψεις που έχουν γίνει πριν από δεκαετίες.
Τα τελευταία έξι χρόνια άρχισαν να συνταξιοδοτούνται όσοι προ-
σλήφθηκαν µαζικά µετά το 1981 στο δηµόσιο και όσοι θεµελίω-
σαν συνταξιοδοτικά δικαιώµατα µε τις προβλέψεις της δεκαετίας
του 1980, όταν οργίαζαν οι «κοινωνικές παροχές» µε δανεικά σε
βάρος των επόµενων γενεών. Αυτά τα δανεικά έχει έρθει η ώρα
σήµερα να πληρώσουµε.

Με δυο λόγια, τις προηγούµενες δεκαετίες θεσµοθετήθηκαν
συνταξιοδοτικά δικαιώµατα υψηλότερα από τη µελλοντική από-
δοση των συνταξιοδοτικών εισφορών. Αυτό οδήγησε σε αυξα-
νόµενη ελλειµµατικότητα των ταµείων στον ιδιωτικό τοµέα, αλλά
και σε αυξηµένο µερίδιο επιβάρυνσης του προϋπολογισµού σε ό,
τι αφορά τις συντάξεις του δηµοσίου τοµέα.

Με τη µεταρρύθµιση που πέρασε τώρα πήγαµε στο αντίθετο
άκρο. Οι συνολικές συντάξεις που θα δοθούν στο µέλλον θα είναι
χαµηλότερες από την µελλοντική αξία των εισφορών που θα κα-
τατεθούν στο µεταξύ. Πλήρης ανατροπή. Οι σηµερινοί συνταξι-
ούχοι χάνουν, λόγω της πολύ κακής διαχείρισης των ασφαλιστικών
ταµείων, όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Να θυµίσω µόνο ότι στην δεκαετία του ’80 τα αποθεµατικά πα-
ρέµεναν άτοκα στις τράπεζες, όταν ο πληθωρισµός έτρεχε πε-
ρίπου στο 15% ετησίως. Καταλαβαίνετε, τί σηµαίνει αυτό, 15%
ετησίως; Σηµαίνει ότι µέσα σε οχτώ χρόνια απαξιώθηκε το 72%
της πραγµατικής τους αξίας. Και αυτό αποτέλεσε τεράστια αδι-
κία που δεν επανορθώθηκε ποτέ, παρά τις µεµονωµένες προ-
σπάθειες που έγιναν για να επεκταθεί η βιωσιµότητα του
συστήµατος.

Οι µελλοντικοί συνταξιούχοι –οι σηµερινοί εργαζόµενοι- θα χά-
σουν γιατί µέρος των εισφορών τους θα πάνε για να αντιµετωπί-
σουν τις αδικίες των προηγούµενων δεκαετιών για τους
σηµερινούς συνταξιούχους και έτσι το σύστηµα πηγαίνει τελικά
από αδικία σε αδικία.

Η έξαρση του κρατισµού στη δεκαετία του 80’ και η αδυναµία
να αντιµετωπιστεί η ελλειµµατικότητα του κράτους διέλυσαν µε-
ταξύ άλλων και τα ταµεία. Σήµερα, δηλαδή, γίνονται βίαιες ανα-
τροπές στο ασφαλιστικό για να αντιµετωπίσουµε τον τελικό
λογαριασµό αυτού του ξεχαρβαλώµατος, µε τρόπο που υποθη-
κεύει το µέλλον της κοινωνίας τουλάχιστον για δύο γενιές.

Ξαναγυρίζω στο ασφαλιστικό του δηµοσίου και πάλι. Σε τρία
χρόνια, σε ελάχιστο χρόνο επέρχονται µεγάλες ανατροπές. Ευ-
αίσθητες οµάδες, γυναίκες µε ανήλικα παιδιά, γυναίκες µε τρία
παιδιά και πάνω, επιβαρύνονται ακόµα και µε δεκαπέντε χρόνια
πρόσθετης εργασίας.

Οι νέοι ένστολοι –το άκουσα προηγουµένως- που συνταξιο-
δοτούνται σήµερα µε είκοσι πέντε χρόνια υπηρεσίας, µε τις νέες
ρυθµίσεις θα χρειάζονται σαράντα χρόνια -τριάντα πέντε κανο-
νικά και πέντε πλασµατικά- ή θα παίρνουν σύνταξη στα εξήντα.

Σε ό,τι αφορά το σταδιακό χαρακτήρα της εξοµοίωσης των
ορίων ανδρών και γυναικών στο δηµόσιο, ασφαλώς ήταν υπο-
χρέωση της Ελλάδας να ευθυγραµµιστεί µε το καθεστώς της Ευ-
ρώπης. Από τον περασµένο Οκτώβριο όµως οι κυβερνήσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας είχαν εξασφαλίσει πιο σταδιακή προσαρµογή.
Αξιωµατούχοι της Κοµισιόν είχαν αντιληφθεί αυτό που τότε τους
είχαµε πει ως Κυβέρνηση –δηλαδή, την αναστάτωση που θα προ-
καλούσε το καινούριο σύστηµα- και είχαν αρχίσει να δέχονται µία
πιο µακρά περίοδο προσαρµογής. Αυτό βίαια ανατράπηκε τους
τελευταίους µήνες.

Σε ό,τι αφορά τους ένστολους πρέπει να διευκρινιστεί ότι πλη-
ρώνονται από το δηµόσιο, υπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον,
αλλά δεν είναι διοικητικοί υπάλληλοι του δηµοσίου. ∆ιαχειρίζο-
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νται ύψιστο δηµόσιο αγαθό, υποβάλλονται σε συνθήκες µε πολ-
λούς περιορισµούς, θυσίες και δεν µπορούν να αντιµετωπίζονται
ως διοικητικοί υπάλληλοι. Αποτελούν ανθρώπινο δυναµικό υψη-
λής εξειδίκευσης και τώρα σπρώχνονται σε µαζικές αποχωρή-
σεις, από τις οποίες χάνει ο τόπος.

Πέρυσι, το 2009, ολόκληρο το χρόνο έκαναν αίτηση συνταξιο-
δότησης εννιακόσιοι στρατιωτικοί από όλες τις Ένοπλες δυνά-
µεις. Φέτος, µόνο το πρώτο εξάµηνο, αίτηση αποστρατείας έχουν
κάνει δύο χιλιάδες άτοµα. Μιλάµε για υπερτετραπλασιασµό του
ρυθµού φυγής.

Στην Αστυνοµία και στα Σώµατα Ασφαλείας γενικότερα πέρυσι
ολόκληρο το χρόνο είχαν κάνει αίτηση αποχώρησης οχτακόσιοι.
Σήµερα, µόνο το πρώτο εξάµηνο, οι αιτήσεις αποχώρησης φτά-
νουν τις δύο χιλιάδες οχτακόσιες. Εδώ ο ρυθµός έχει επταπλα-
σιαστεί. Αληθινή, δηλαδή, αποψίλωση του ανθρώπινου
δυναµικού.

Και τους δικαστικούς επίσης, τους οποίους αγνοεί, όπως
αγνοεί και τις βάσιµες ενστάσεις των δικαστικών που τους εξι-
σώνει µε τους απλούς διοικητικούς υπαλλήλους, κόντρα βεβαίως
στο άρθρο 88 του Συντάγµατος.

∆εν θα σας κουράσω µε άλλα γιατί οι συνάδελφοι έχουν κα-
λύψει έτσι κι αλλιώς όλες τις πτυχές αυτού του νοµοσχεδίου. Θα
ήθελα να πω δύο πρόσθετα λόγια µόνο: Αυτό δεν είναι πια ασφα-
λιστικό σύστηµα, δεν είναι συνταξιοδοτικό. Αυτό, όπως είπα, απο-
τελεί οµολογία χρεοκοπίας µίας πολιτικής δεκαετιών, είναι µια
λευκή πετσέτα, είναι µία παραδοχή ότι δεν µπορούµε να κάνουµε
τίποτα και πρέπει οι συνταξιούχοι να µάθουν να ζουν στη φτώ-
χεια.

Εµείς αυτή τη µοιρολατρία δεν τη δεχόµαστε. Εµείς προτεί-
ναµε ένα σχέδιο εξόδου από την κρίση, το οποίο, όχι µόνο θα
οδηγήσει νωρίτερα σε µηδενικά δηµοσιονοµικά ελλείµµατα, όχι
µόνο θα οδηγήσει στην τετραετία σε πολύ µικρότερο χρέος,
αλλά θα επιτρέψει, αφού θα µηδενίσουµε και θα συγκρατήσουµε
το χρέος, να απαλλαγούµε και από τους όρους του µνηµονίου.
Κυρίως, δηλαδή, να απαλλαγούµε από τον υφεσιακό φαύλο
κύκλο µία ώρα αρχύτερα.

Και µην κάνετε λάθος. Ο λόγος που πρέπει να απαλλαγούµε
από τους όρους του µνηµονίου δεν είναι ότι θέλουµε να αθετή-
σουµε όσα ήδη υπέγραψε η Ελλάδα. Αντίθετα, έχουµε τονίσει
πολλές φορές ότι θα τιµήσουµε όλες αυτές τις υποχρεώσεις ως
κράτος µε συνέπεια, συνέχεια και φιλότιµο. Αλλά η λογική του
µνηµονίου οδηγεί σε φαύλο κύκλο ύφεσης.

Όλοι οι σηµαντικοί ξένοι οικονοµολόγοι και παρατηρητές το
αποδέχονται αυτό και προειδοποιούν γι’ αυτό. Και γι’ αυτό άλ-
λωστε και τα spreads –αν τα δείτε- εξακολουθούν να βρίσκονται
πολύ υψηλά –εφτακόσια ογδόντα και κάτι ήτανε σήµερα το πρωί-
µετά την υπογραφή του µνηµονίου. Γιατί άραγε; Γιατί πολύ απλά
όλοι διαβάζουν το ίδιο πράγµα. Μόνο η Κυβέρνηση και όσοι τη
στήριξαν δεν το βλέπουν, ότι η Ελλάδα µπαίνει σ’ ένα φαύλο
κύκλο ύφεσης από τον οποίο είναι πάρα πολύ δύσκολο να βγει.

Εµείς θέλουµε να σπάσουµε αυτό το φαύλο κύκλο µια ώρα αρ-
χύτερα. Και ξέρουµε ότι σε µία διετία από την ώρα που θα εφαρ-
µοστεί το πρόγραµµά µας θα µπορούσαµε να βγούµε από αυτόν
το φαύλο κύκλο σήµερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Αντίθετα, εφαρµόζοντας κατά γράµµα το µνηµόνιο, θα οδη-

γηθούµε σε πολύ µεγαλύτερη ύφεση, σε πολύ βαρύτερο χρέος
και θα είναι ακόµα πιο δύσκολο να βγούµε τότε στις αγορές και
να δανειστούµε µετά το 2014.

Εµείς προτείναµε, λοιπόν, έναν άλλο δρόµο, ένα άλλο µείγµα
πολιτικής, µία άλλη αληθινή διέξοδο από την κρίση. Το µνηµόνιο
οδηγεί σε µείωση του ελλείµµατος, αλλά αύξηση του χρέους µε
µακροχρόνια ύφεση. Εµείς προτείνουµε µηδενισµό του ελλείµ-
µατος ταχύτερα και µείωση του χρέους, µε ανάκαµψη άµεσα και
ανάπτυξη µεσοµακροπρόθεσµα.

Αυτό το τελευταίο, δηλαδή η ανάκαµψη και η ανάπτυξη –και µι-
λάµε βέβαια τώρα για ανάκαµψη- είναι και οι προϋποθέσεις και
για µία πραγµατική αλλαγή στο ασφαλιστικό. Οι λέξεις όµως,
«ανάκαµψη» και «ανάπτυξη» λείπουν συστηµατικά και απελπι-
στικά από το λεξικό του κ. Παπανδρέου. Στο δικό του λεξικό κυ-
ριαρχούν οι λέξεις «ανεργία» και «λουκέτα».

Για να καταλάβετε, µόνο σε σχέση µε πέρυσι, η οικοδοµή έχει

πέσει φέτος 35%. Και φοβάµαι ότι η Κυβέρνηση δεν αντιλαµβά-
νεται το βάθος της ύφεσης, στην οποία ρίχνει τον ελληνικό λαό
και τις επιπτώσεις στην ανεργία, ιδιαίτερα στα νέα παιδιά.

Εµείς έχουµε επιπλέον δεσµευτεί να αποκαταστήσουµε τις συ-
ντάξεις των χαµηλοσυνταξιούχων άµεσα. Κι εδώ δεν χρειάζεται
να απαλλαγούµε από το µνηµόνιο, αρκεί να βρούµε να κόψουµε
από αλλού. Κι εµείς εντοπίσαµε αρκετούς κωδικούς του προϋ-
πολογισµού και άλλες δυνητικές πηγές.

Το δεύτερο που µπορούµε να δεσµευτούµε είναι ότι µε µα-
κροχρόνια, διατηρήσιµη, όµως, ανάκαµψη–ανάπτυξη που θα πε-
τύχουµε στη συνέχεια, µπορούµε να αποκαταστήσουµε
συντάξεις αξιοπρεπείς και δίκαιες. Αξιοπρεπείς, ώστε να µπο-
ρούν να ζήσουν οι απόµαχοι της ζωής και δίκαιες, ώστε να µην
υπολείπονται από τη συσσωρευµένη αξία των εισφορών τους.
∆ηλαδή, να µην τους κλέβει το κράτος, άλλο, ώστε να µάθουν
να θεωρούν το κράτος υπέρµαχο των δικαιωµάτων τους, όχι
διαρρήκτη των αποταµιευµάτων τους, γιατί οι εισφορές που δί-
νουν στα ασφαλιστικά ταµεία είναι αποταµιεύµατα. Αν τα έβαζαν
στις τράπεζες, αν τα τόκιζαν, θα έπαιρναν πολύ µεγαλύτερο
ποσό από εκείνο που σήµερα τους υποσχόµαστε. Άρα, τώρα –για
να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους- το κράτος τους κλέβει.
Αυτό δεσµευόµαστε εµείς ότι θα σταµατήσει και για να σταµα-
τήσει, χρειάζεται να µπει η χώρα στην τροχιά της ανάκαµψης-
ανάπτυξης.

Το ΠΑΣΟΚ βυθίζει τη χώρα σε βαθιά ύφεση και το ξέρει. ∆εν
µπορεί να εγγυηθεί συντάξεις που προϋποθέτουν ανάπτυξη. Το
ΠΑΣΟΚ υπόσχεται πλέον µε τα µέτρα αυτά µόνο ύφεση. Αυτή
την ύφεση είναι που αποκαλεί σωτηρία της χώρας. Εµείς υπο-
σχόµαστε άλλο δρόµο εξόδου µε ανάπτυξη. Αυτή η ανάπτυξη
µπορεί να λύσει και το ασφαλιστικό και εδώ είναι το θέµα µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια κοινωνία κρίνεται τελικά από
το πώς φέρεται σε δύο κατηγορίες ανθρώπων: Σ’ αυτούς που
βρίσκονται στην αυγή της ζωής, στους νέους και σε εκείνους που
βρίσκονται στη δύση της ζωής, στους ηλικιωµένους. Τα ασφαλι-
στικά νοµοσχέδια της Κυβέρνησης τσακίζουν και τους πρώτους
και τους δεύτερους. Στους νέους τάζουν συντάξεις πείνας,
στους ηλικιωµένους δίνουν συντάξεις πείνας. Στους νέους σκο-
τώνουν τις προσδοκίες τους, στους ηλικιωµένους διαψεύδουν
τις προσδοκίες τους. ∆εν ξέρω στ’ αλήθεια τι είναι χειρότερο.

Εγώ, το µόνο που µπορώ να πω για το συγκεκριµένο σχέδιο,
το οποίο παρουσιάσαµε, είναι ότι µεταχειριστήκαµε όλα τα οικο-
νοµετρικά µοντέλα, τις συγκεκριµένες αριθµητικές δεσµεύσεις,
την ποσοτικοποίηση για µια σειρά από παραµέτρους και την το-
ποθέτηση –εν γνώσει- ότι εκείνη την ώρα παίρνουµε ρίσκο δια-
κινδυνεύοντας για το αύριο τι θα µας πουν. Πήραµε ακόµα και
µεταβλητές και τις κάναµε παραµέτρους. Εν γνώσει όλων αυτών,
έχουµε προτείνει ότι αυτό µπορούµε να το αλλάξουµε. ∆εν πή-
ραµε καµία απάντηση. ∆εν υπήρχε διάθεση για απάντηση. ∆εν
υπήρχε διάθεση για γόνιµο διάλογο. Αρνήθηκε η Κυβέρνηση διά
του Εκπροσώπου και διά του Πρωθυπουργού να απαντήσει συ-
γκεκριµένα στα συγκεκριµένα στοιχεία, τα οποία παραθέσαµε,
στα στοιχεία, δηλαδή, της στρατηγικής ελπίδας, την οποία δώ-
σαµε. Σας βεβαιώνω, λοιπόν, ότι µπορούµε να τα αλλάξουµε µ’
έναν άλλο δρόµο εξόδου από την κρίση, πέρα από τα σηµερινά
αδιέξοδα στα οποία έχει βάλει τον ελληνικό λαό η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο σηµείο αυτό έχει ζητήσει ο Υπουργός Οικονοµι-
κών να κάνει µία σύντοµη παρέµβαση. Μετά θα ακολουθήσει η
οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ,
του κ. Καρατζαφέρη.

Ο κύριος Υπουργός, κύριε Καρατζαφέρη, θα απαντήσει συνο-
λικά µετά, στην κανονική του οµιλία.

Έχετε τη δυνατότητα να µιλήσετε για τρία ή πέντε λεπτά, κύριε
Υπουργέ. Πόσα χρειάζεστε; Πέντε λεπτά;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς να ξεκινήσω λέγοντας ότι είναι θετικό που, επιτέ-
λους, ακούσαµε στη Βουλή την άποψη του Προέδρου της Νέας
∆ηµοκρατίας για το ασφαλιστικό. Γιατί είχαµε όλοι µας απορία:
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γιατί στο µείζον ασφαλιστικό νοµοσχέδιο, το οποίο κατέθεσε η
Κυβέρνηση και ψήφισε η Βουλή την περασµένη εβδοµάδα, δεν
υπήρχε τοποθέτηση από την ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Είναι, λοιπόν θετικό, κατ’ αρχάς, ότι υπήρξε, επιτέλους, αυτή η
τοποθέτηση.

Το πρόβληµα, βεβαίως, είναι η ουσία της τοποθέτησης. Ακού-
σαµε τον κ. Σαµαρά να ξεκινά µε µία πολύ ωραία και πολύ σωστή
θεωρητική προσέγγιση. Μάς µίλησε για τη γήρανση, µάς µίλησε
για τις αποδόσεις των αποθεµατικών, δεν µας είπε απολύτως τί-
ποτα, βεβαίως, για τα «τοξικά οµόλογα», στα οποία είχαν επεν-
δύσει ταασφαλιστικά ταµείακατάτηδιάρκειατηςδιακυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά, εν πάση περιπτώσει, µας µίλησε για
τον πληθυσµό που απασχολείται.

Πολύ ωραία όλα αυτά. Σηµαίνει πως η Νέα ∆ηµοκρατία αντι-
λαµβάνεται τις δυσκολίες του ασφαλιστικού συστήµατος, αντι-
λαµβάνεται την έλλειψη βιωσιµότητάς του ως έχει, αλλά όµως
αδυνατεί να κάνει το επόµενο βήµα. Αδυνατεί να µας πει τι ακρι-
βώς θα έπρεπε να κάνει µία κυβέρνηση, η οποία δεν έχει απλώς
στόχο να αναπαράγει τα προβλήµατα του συστήµατος, αλλά να
τα λύσει και αυτό επιχειρεί να κάνει η σηµερινή Κυβέρνηση.

Μάς θύµισε ο κ. Σαµαράς την αντίδραση και τη διαφωνία του
ΠΑΣΟΚ σε περασµένες πρωτοβουλίες της Νέας ∆ηµοκρατίας για
το ασφαλιστικό. Ξέχασε να µάς πει ότι στο νοµοσχέδιο Ρέππα,
που ήταν µία µείζονα αλλαγή και έδωσε µία ανάσα ζωής στο
ασφαλιστικό, αν δεν µε απατάει η µνήµη µου –και εδώ παλαιότε-
ροι κοινοβουλευτικοί ίσως να το θυµούνται καλύτερα- η Νέα ∆η-
µοκρατία είχε αποχωρήσει από την ψηφοφορία. Για ποια ευθύνη,
λοιπόν, µιλάτε, όταν σ’ ένα ασφαλιστικό νοµοσχέδιο που έδωσε
ανάσα στο σύστηµα είχατε αποχωρήσει από την ψηφοφορία;

Το πρόβληµα µε την τοποθέτηση του κ. Σαµαρά είναι ότι δεν
µάς λέει ούτε γιατί έκαναν αυτά, τα οποία έκαναν όσα χρόνια
ήταν κυβέρνηση και, συνεπώς, φθάσαµε στο σηµερινό σηµείο
ούτε βεβαίως τι θα έπρεπε να γίνει σήµερα. Μας λέει ότι µε το νο-
µοσχέδιο αυτό αποσύρεται η εγγύηση του κράτους. Κάθε άλλο.
Το κράτος εγγυάται ένα βιώσιµο ασφαλιστικό σύστηµα και αξιο-
πρεπείς συντάξεις, αλλά αυτό είναι άλλο από το να έρχεται και
να εγγυάται κάθε έλλειµµα, όποιου ασφαλιστικού ταµείου.

Το 2009, µε τη Νέα ∆ηµοκρατία ένα µόνο ασφαλιστικό ταµείο,
αυτό των Ελευθέρων Επαγγελµατιών, είχε εγγεγραµµένα 300 εκ.
ευρώ στον προϋπολογισµό και κατέληξε να ξοδεύει 1,1 δισ.
ευρώ. Αυτό είναι η εγγύηση που θέλει να συνεχίσουµε να δίνουµε
ως κράτος, η Νέα ∆ηµοκρατία; Ή να φροντίσουµε να εξυγιά-
νουµε τα ταµεία και να εγγυηθούµε τη βιωσιµότητα του συστή-
µατος;

Μάς µίλησε για την αύξηση του συνταξιοδοτικού κόστους επί
Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία λέει, βεβαίως, δεν οφείλεται στη Νέα
∆ηµοκρατία, διότι ως γνωστό, για όλα βεβαίως φταίει το ΠΑΣΟΚ
και οι αποφάσεις που έχει πάρει διαχρονικά. ∆εν µας εξηγεί,
όµως, πώς γίνεται την εξαετία της Νέας ∆ηµοκρατίας να έχουµε
διπλασιασµό του µισθολογικού κόστους του δηµοσίου. Αυτά
ποιος θα τα πληρώσει σε συντάξεις αργότερα, τα επόµενα χρό-
νια, αν δεν κάνουµε παρεµβάσεις σήµερα και παρεµβάσεις, όπως
αυτές τις οποίες λέµε εµείς;

Μίλησε για την εξίσωση των ορίων ηλικίας ανδρών και γυναι-
κών στο δηµόσιο και µίλησε για την απόφαση του δικαστηρίου.
Πάλι καλά που δεν µάς είπε ότι πρέπει να την αγνοήσουµε. Μάς
είπε, όµως, κάτι πρωτοφανές. Ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είχε –λέει-
εξασφαλίσει πιο σταδιακή εφαρµογή.

Έχω παρακαλέσει και έχω προκαλέσει τον εισηγητή της Νέας
∆ηµοκρατίας να µας φέρει αυτήν την έγγραφη διαβεβαίωση ότι
η Νέα ∆ηµοκρατία είχε εξασφαλίσει µεγαλύτερη περίοδο προ-
σαρµογής και µέχρι τώρα δεν είχα απολύτως καµµία ανταπό-
κριση.

Μας λέει να απαλλαγούµε από τους όρους του µνηµονίου. Να
απαλλαγούµε, δηλαδή, από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», να απαλλαγούµε
από τη µεγάλη φορολογική µεταρρύθµιση, να απαλλαγούµε από
τις αλλαγές στο συνταξιοδοτικό, από τον τρόπο µε τον οποίο θα
λειτουργούν οι επιχειρήσεις, να απαλλαγούµε από το άνοιγµα
των κλειστών επαγγελµάτων, που είναι και πρόθεση και της Νέας
∆ηµοκρατίας. Εµείς λέµε ότι το µνηµόνιο είναι µία απαραίτητη
προϋπόθεση, για να γίνει µία σειρά από πράγµατα -και βεβαίως
υπάρχουν πράγµατα, τα οποία δεν θα θέλαµε- αλλά δεν «χαϊ-

δεύουµε αυτιά» και δεν λέµε στους Έλληνες πολίτες παραµύθια
µε δράκους. ∆ιότι ο καιρός των παραµυθιών, ο καιρός µε τις χά-
ντρες και τα καθρεφτάκια, που µπορούσαµε να λέµε στους Έλ-
ληνες πολίτες οτιδήποτε, αρκεί να κερδίζαµε λίγο πολιτικό
χρόνο, έχει περάσει. Αυτή η Κυβέρνηση έχει αποφασίσει να λέει
αλήθειες και µε αυτό πορεύεται.

Μάς λέει ο Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι σε µία διετία θα
µπορούσαµε να βγούµε από την κατάσταση. Να µας εξηγήσει µε
ποια ακριβώς µαγικά θα µπορούσε να το κάνει αυτό, όταν αρ-
νείται κατηγορηµατικά οποιεσδήποτε από τις δύσκολες αποφά-
σεις που εµείς παίρνουµε.

Μας λέει «εντοπίσαµε άλλους κωδικούς στον προϋπολογισµό».
Ποιοι είναι αυτοί οι άλλοι κωδικοί στον προϋπολογισµό; Γιατί αν
είναι οι κωδικοί λειτουργικών δαπανών, θα του θυµίσω ότι στο
εξάµηνο έχουν µειωθεί 57%, ενώ οι κωδικοί που αφορούν µι-
σθούς και συντάξεις, επειδή δεν έχουν ακόµη εφαρµοστεί όλα
τα µέτρα, είναι σχεδόν σταθεροί. Λοιπόν, να λέµε την αλήθεια
στους Έλληνες πολίτες και να µη νοµίζουµε ότι µπορούµε να
τους κοροϊδεύουµε.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, µάς µιλάει για τον άλλο δρόµο και για
τα στοιχεία που παρέθεσε στην περίφηµη εκείνη παρουσίαση
που έκανε ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, για τον εναλλα-
κτικό δρόµο, τον οποίο προτείνει και µάς λέει «γιατί δεν απαντή-
σατε». Σε τι ακριβώς να απαντήσουµε; Στο γεγονός ότι όλη του
η επιχειρηµατολογία βασίζεται στο να ξαναπούµε ψέµατα στους
Ευρωπαίους εταίρους µας, λέγοντας «ξέρετε, τελικά το έλλειµµα
δεν είναι 13,6% που µας λέτε, είναι 10% ή και λιγότερο» και από
εκεί να ξεκινήσουµε; Λίγη σοβαρότητα! ∆υστυχώς, η Νέα ∆ηµο-
κρατία για άλλη µία φορά δείχνει ότι δεν στέκεται στο ύψος των
περιστάσεων.

Αυτή η Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται τη δυσκολία που έχουν οι
Έλληνες πολίτες και θα προχωρήσει αταλάντευτα µαζί τους, για
να αλλάξει το συνταξιοδοτικό, να αλλάξει την ελληνική οικονο-
µία και να δώσει ελπίδα και προοπτική στη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέ-
ρης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητή-
σει το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχετε ζητήσει το λόγο,
αλλά προηγούνται οι Αρχηγοί, κύριε Κεφαλογιάννη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσωπι-
κού.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λέγκα, έχετε ζη-
τήσει κι εσείς το λόγο. Έχει ήδη δοθεί ο λόγος στον κ. Καρατζα-
φέρη. Μετά µπορούµε να συνεχίσουµε το διάλογο. Ας
ακούσουµε όµως τον Αρχηγό του ΛΑΟΣ.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θυµάµαι ότι
ως νεαρός ρεπόρτερ το 1974 κάλυπτα το κοινοβουλευτικό ρε-
πορτάζ και θυµάµαι τον αείµνηστο Γιώργο Μαύρο, Αρχηγό τότε
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, να µη βγαίνει από την Αίθουσα
τιµώντας όλους τους πολιτικούς αρχηγούς. Θυµάµαι µετά τον
Ανδρέα Παπανδρέου, ο οποίος ήλθε µεν µε ζιβάγκο στην Αί-
θουσα, αλλά ο θεσµικός του ρόλος τού επέβαλε και έµενε στην
Αίθουσα καθ’ όλη τη διαδικασία. Θυµάµαι µετά τον ευπατρίδη
Ευάγγελο Αβέρωφ, ο οποίος παρά το προχωρηµένο της ηλικίας,
έµενε µέσα στην Αίθουσα µέχρι να ολοκληρωθεί η διαδικασία.
Όλοι οι πολιτικοί Αρχηγοί ήταν πάντα µέσα στην Αίθουσα.

Μου κάνει εξαιρετική εντύπωση το ότι ο αξιότιµος Αρχηγός
της Νέας ∆ηµοκρατίας µόλις οµιλεί φεύγει. Κατ’ αρχάς είναι ασέ-
βεια προς τον Υπουργό ο οποίος θα ανταπαντήσει ή προς τους
άλλους πολιτικούς Αρχηγούς, οι οποίοι ενδεχοµένως να θέσουν
θέµατα που άπτονται της δικής του ρητορικής που έχει προηγη-
θεί. ∆εν νοµίζω ότι προάγει τον κοινοβουλευτισµό αυτή η στάση.
Επιτέλους, κάποιοι κανόνες οι οποίοι εθιµικά έχουν θεσπιστεί σ’
αυτό το χώρο εδώ και δεκαετίες δεν µπορεί να καταπατώνται για
προσωπικά βιώµατα ενός εκάστου εξ ηµών. Ας σεβαστούµε επι-
τέλους τη διαδικασία.
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Κύριε Υπουργέ, έχω πει κατ’ επανάληψη στην Αίθουσα ότι σας
θεωρώ και ευφυή άνθρωπο και φιλότιµο και προσεκτικό και επι-
µελή, όλα αυτά. Θέλω να µου πείτε τι απ’ αυτά δεν λειτούργησε
πέρσι τέτοια εποχή και δεν µας είπατε την αλήθεια. Ήσασταν
ανυποψίαστοι; ∆ηλαδή δεν είχαν υποψιαστεί ο Αρχηγός του
ΠΑΣΟΚ και οι επιτελείς του –όπου εσείς ήσασταν ένας εκ των
σπουδαιοτέρων- το τι συνέβαινε, το τι υπήρχε, το πόσο είχε «σα-
πίσει» η κατάσταση και λέγατε άλλα αντ’ άλλων στον ελληνικό
λαό; ∆εν τα είχατε συνειδητοποιήσει; Θέλετε δηλαδή να µας
πείτε ότι ο ελληνικός λαός παρεσύρθη και ψήφισε στις 4 Οκτω-
βρίου ανυποψίαστους ανθρώπους, οι οποίοι δεν είχαν υποψια-
στεί την πραγµατική κατάσταση; ∆ιαφορετικά, πρέπει να σας
χαρακτηρίσει -χαρακτηρισµός τον οποίο εγώ δεν θα χρησιµο-
ποιήσω- το γεγονός ότι ξέρατε και δεν λέγατε την αλήθεια. Αυτό
σηµαίνει δόλος τον οποίο εγώ δεν µπορώ να δεχθώ, όµως αυτό
δείχνει η πραγµατικότητα την οποία εσείς µας παρουσιάζετε.

Είπατε πριν από λίγο ότι και ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» ακόµα είναι
άµεση συνάρτηση του µνηµονίου. Αυτό είναι κυνική οµολογία ότι
δεν κυβερνάτε εσείς, αλλά κυβερνά η τρόικα. Αυτό µας είπατε,
ότι αν δεν υπήρχε το µνηµόνιο, όλες οι µεγάλες «µεταρρυθµί-
σεις» –απαριθµήσατε µία σειρά, εξ’ αυτών και ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»-
δεν θα υπήρχαν. Αυτή είναι η πραγµατικότητα; Κυβερνάει η
τρόικα;

Άρα, επιβεβαιώνεται αυτό το οποίο ελέχθη από την κ. Μπε-
νάκη, Πρόεδρο τότε της Βουλής, κατά την ανακήρυξη του Προ-
έδρου της ∆ηµοκρατίας, η οποία είπε ότι κατά την πενταετία σας
θα έχουµε µείωση των συνόρων, της εθνικής κυριαρχίας και
άλλες µορφές διακυβερνήσεως της χώρας. Εσείς όλοι το ακού-
σατε και το περάσατε «τράνζιτ». Εµείς φωνάξαµε. Το είχαµε κάνει
«σηµαία» στο ΤΗΛΕΑΣΤΥ και στην εφηµερίδα µας. Βγάλαµε εκα-
τοµµύρια φέιγ-βολάν, «µα, τι είναι αυτά που λέει η κυρία;». Ήξερε
πολύ καλά τι έλεγε η κυρία, γιατί από τα τρία αυτά και τα τρία σή-
µερα πραγµατώνονται.

Έχουµε ή δεν έχουµε µία άλλη µορφή διακυβέρνησης της
χώρας; Η χώρα κυβερνάται µε τον τρόπο που κυβερνιόταν µέχρι
πέρσι; ∆εν έχουµε την οµολογία, τώρα δα, του αξιότιµου Υπουρ-
γού Οικονοµικών ότι εάν δεν υπήρχε το µνηµόνιο, δηλαδή η συµ-
φωνία, δηλαδή η οδηγία, δηλαδή η εντολή της τρόικας, δεν θα
είχαν γίνει όλες αυτές οι αλλαγές; Άρα έχουµε µια άλλης µορφής
διακυβέρνηση της χώρας, προς επιβεβαίωση της κ. Μπενάκη.

∆εν έχουµε µείωση της ελληνικής κυριαρχίας; Το οµολόγησε
από το Βήµα αυτό κατ’ επανάληψη ο ίδιος ο Πρωθυπουργός και
ο Πρωθυπουργός της χώρας ξέρει τι λέει ή τουλάχιστον πρέπει
να ξέρει τι λέει. Με επιχειρηµατολογία είπε ο Πρωθυπουργός ότι
έχουµε µείωση της εθνικής µας κυριαρχίας. Έχουµε µείωση των
συνόρων; Σαφέστατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µεί-
ωση των συνόρων. Όταν µιλάµε για µείωση των συνόρων, δεν µι-
λάµε για µέτρα γης επάνω στον Έβρο ή ενδεχοµένως σε κάποιον
άλλο νοµό. Μιλάµε για τα θαλάσσια σύνορα. Τα διακόσια µίλια
της ΑΟΖ, την οποία ουδέποτε η Ελλάδα είχε τη δύναµη, το θάρ-
ρος να διεκδικήσει και να ανακηρύξει, σήµερα καταπατάται από
την Τουρκία. Τη στιγµή που εµείς συνεδριάζουµε εδώ, γίνονται
έρευνες για πετρέλαια νοτίως του Καστελλόριζου, µιας περιο-
χής δικής µας, σύνορο της Ελλάδος. Εποµένως είναι πλήρης η
επιβεβαίωση της κ. Μπενάκη.

∆ιερωτάται, λοιπόν, ο ελληνικός λαός: Τι άλλο µένει να επιβε-
βαιωθεί απ’ αυτά που είπε τότε η «Κασσάνδρα» Πρόεδρος της
Βουλής; Τι άλλο; Τι µπορούµε να περιµένουµε και πώς αντι-
δρούµε όλοι εµείς; ∆εν αντιδρούµε. ∆εχόµεθα µοιρολατρικά την
εξέλιξη των πραγµάτων από µία Κυβέρνηση αδύναµη, από µία
Κυβέρνηση η οποία συνειδητοποιεί καθηµερινώς ότι «δεν το
έχει», όπως λέει η νεολαία, ότι δεν µπορεί να αντιµετωπίσει τα
πράγµατα, µία κυβέρνηση που υποτάσσεται αµέσως -και όχι εµ-
µέσως- εις τα κελεύσµατα και τις εντολές της τρόικας και προ-
χωράµε.

Το άµεσο πρόβληµα σήµερα είναι οικονοµικό, είναι τεράστιο.
Το ξέρετε όλοι. Σήµερα η Ελλάδα πορεύεται µ’ ένα διοικητή της
κεντρικής τράπεζάς της αµφισβητούµενο. Ίσως θα µπορούσε να
επεκταθεί η δεδηλωµένη και σε πρόσωπα εκτός του Υπουργικού
Συµβουλίου, γιατί, αν µη τι άλλο, ο διοικητής της κεντρικής Τρά-
πεζας της Ελλάδος είναι οµότιµος ενός Υπουργού, αν όχι παρα-
πάνω. Θυµάµαι πολλούς Υπουργούς που έφυγαν για να γίνουν

τραπεζίτες. Θυµάµαι τον Μαύρο, θυµάµαι τον Μπούτο, θυµάµαι
µεγάλα ονόµατα. Άρα, λοιπόν, πήγαιναν σε ισχυρότερη θέση.

Έρχοµαι, λοιπόν, και λέω: Όταν η δεδηλωµένη δεν υπάρχει
και όταν όλα τα κόµµατα –η Νέα ∆ηµοκρατία το έχει θέσει δη-
µοσίως και µέσα στη Βουλή ο ίδιος ο αξιότιµος Αρχηγός της-
όταν η Αριστερά έχει µία δοµική θέση απέναντι στις µορφές του
καπιταλιστικού συστήµατος, όταν από το ΠΑΣΟΚ δεκαπέντε Βου-
λευτές συνεχίζουν την έντονη αµφισβήτηση και σήµερα ακόµα
περισσότερο έναντι του κ. Προβόπουλου, ερωτώ: Ο ∆διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος τυγχάνει της εµπιστοσύνης της Κυ-
βερνήσεως; Του Σώµατος πάντως δεν τυγχάνει. Αυτή είναι µία
αλήθεια. Όταν, λοιπόν, εγκαλείται, σχεδόν, ότι έκανε «λαµογιά»
για να κερδίσουν οι κερδοσκόποι –όπως λέει η επίσηµη ερώτηση
της οµάδας των δεκαπέντε του ΠΑΣΟΚ- εµείς πορευόµαστε µ’
ένα ∆ιοικητή στην Τράπεζα της Ελλάδος ο οποίος αµφισβητεί-
ται εντόνως από το Κοινοβούλιο και ιδιαιτέρως από οµάδα του
κυβερνώντος κόµµατος; Ξεκαθαρίστε το επιτέλους. Εγώ σας
είχα κάνει τότε µία πρόταση. Φωνάξτε τον στην Επιτροπή Θε-
σµών και ∆ιαφάνειας. Συµφώνησε ο Πρωθυπουργός αλλά το
αφήσατε στις καλένδες και σήµερα, λοιπόν, είναι εκτεθειµένη η
χώρα.

Είχε πάει προχθές ο κ. Προβόπουλος στην Τουρκία και συζή-
τησε κάποια σηµαντικότατα θέµατα –κύριε Υπουργέ, τα γνωρί-
ζετε εσείς- που έχουν να κάνουν µε κάποιο deal το οποίο έγινε επί
κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας, ένα εξαιρετικά αποτυχη-
µένο deal, στο οποίο πολλοί λένε ότι υπήρξαν διάφορα ποσά που
διακινήθηκαν και «κάτω από το τραπέζι».

Πήγε, λοιπόν, µάλλον «απογυµνωµένος» ο κύριος διοικητής.
Νοµίζω ότι αυτό δεν προάγει τα θέµατά µας.

Ένα άλλο θέµα που σήµερα είναι στην πρώτη σελίδα των εφη-
µερίδων αλλά και σε όλα τα δελτία ειδήσεων, είναι η δραστηριό-
τητα της «SIEMENS» στα δηµόσια νοσοκοµεία. Το θέµα, λοιπόν,
είναι όλοι αυτοί οι Υπουργοί του ΠΑΣΟΚ εν πρώτοις, της Νέας
∆ηµοκρατίας εν συνεχεία, που διετέλεσαν Υπουργοί σε αυτό το
Υπουργείο τα τελευταία δώδεκα, δεκατρία χρόνια που εξελίσσε-
ται αυτό το µεγάλο σκάνδαλο, δεν έβλεπαν τίποτα; ∆ηλαδή, δεν
είχαν πάει ποτέ σε ένα νοσοκοµείο; ∆εν προξένησε σε κανέναν
Υπουργό εντύπωση ότι σε όποιο νοσοκοµείο της χώρας και αν
πήγαινε, ήταν ο ίδιος αξονικός τοµογράφος, ο ίδιος µαγνητικός
τοµογράφος; ∆εν διερωτήθηκε κανείς πώς γίνεται; Είναι, δηλαδή,
δυνατόν να έχει η Βουλή µόνο Mercedes; Έχει και Mercedes έχει
και Lexus και BMW και SAAB. Έχει από όλα. Πώς, λοιπόν, δεν
διερωτήθηκε κάποιος γιατί µόνο «SIEMENS»; ∆εν µπήκε σε κα-
νενός το µυαλό ή µήπως κάποιοι εξυπηρετούντο από αυτή τη
διαδικασία, κύριε Υπουργέ;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Βέβαια, η απάντηση -όταν ετέθη χθες το θέµα- των Υπουργών
Υγείας, από τον εκπρόσωπο Τύπου του κόµµατος ήταν ότι «εµείς
είµαστε αµέτοχοι του θέµατος. Όλες αυτές τις προµήθειες τις
έκανε το Υπουργείο Εµπορίου». Τον ελληνικό λαό δεν τον ενδια-
φέρει αν τις έκανε το Υπουργείο Εµπορίου ή οι υπεύθυνοι Υπουρ-
γοί Υγείας. Το θέµα είναι ότι τις πλήρωσε τρεις και τέσσερις
φορές παραπάνω. Εγώ τι θα έκανα στη θέση σας, κύριε
Υπουργέ; Γιατί αυτά τα λεφτά λείπουν από το ταµείο και σήµερα
για να τα συµπληρώσετε, τα κόβετε από το συνταξιούχο και αυτό
έχει σηµασία.

Σήµερα, κύριε Υπουργέ, θα καλέσετε στο γραφείο σας εκεί-
νους που έχουν τα δυο-τρία µεγάλα ιδιωτικά νοσοκοµεία και θα
τους πείτε «έλα εδώ, κύριε Αποστολόπουλε, αυτόν τον αξονικό
τοµογράφο πόσο τον αγόρασες; Το τιµολόγιο! Φέρε µου πόσο
αγόρασες αυτόν τον µαγνητικό τοµογράφο, το τιµολόγιο». Και
µετά πηγαίνετε να «τραβήξετε τα αυτιά» στα κρατικά νοσοκο-
µεία. Γιατί το ίδιο εσείς, κύριε «Ευαγγελισµέ», κύριε «Ιπποκρά-
τειο», κύριε τάδε, το έχετε πάρει δυόµισι φορές πάνω; Απλά είναι
τα πράγµατα. ∆εν είναι δυσνόητα. Και πάρτε και «κρεµάστε στο
Σύνταγµα» εκείνον που υπέγραψε να πληρώσει το δηµόσιο τρεις
φορές πάνω από ό,τι τα ιδιωτικά νοσοκοµεία. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Γράφουν οι εφηµερίδες, σχολιάζουν οι δηµοσιο-
γράφοι καθηµερινώς και κανενός δεν ιδρώνει το αυτί. Βρέχει
λέει… Ενώ µας φτύνουν τα µέσα ενηµέρωσης!

Σας λέω για ένα θέµα άµεσο, σηµερινό. Θα δώσουµε µια απά-
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ντηση στον ελληνικό λαό; Ή απλώς θα γίνει µια ακόµα διαδικα-
σία, θα περάσουν κάποιοι από την επιτροπή του κ. Σήφη Βαλυ-
ράκη, θα πουν κάτι, θα βγάλουµε πέντε πορίσµατα, θα δούµε τι
θα στείλουµε και βεβαίως από ό,τι φαίνεται και «υφαίνεται», θα
βρούµε τίποτα «πολιτικά πτώµατα» να στείλουµε για να πούµε
στον κόσµο «να! εξασφαλίσαµε αίµα στην αρένα!». Η ουσία όµως
δεν θα έχει βρεθεί και είναι τεράστια.

Σε τρεισήµιση µήνες, µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» -για τον οποίο µι-
λήσατε πριν από λίγο, κύριε Υπουργέ- πάµε σε εκλογές και προ-
ετοιµάζετε τα κόµµατα. Προσπαθείτε, να αποσυνδέσετε τη
χορηγία των κοµµάτων προς τους υποψήφιους δηµάρχους. Θέ-
λετε εγώ να πιστέψω ότι δεν θα βοηθήσει το ΠΑΣΟΚ τον υποψή-
φιο δήµαρχο που θα έχει στην Αθήνα ή τον υποψήφιο
περιφερειάρχη; Με «πείσατε» ότι δεν θα υπάρξει οικονοµική χο-
ρηγία! Με έχετε «πείσει»!

Έρχοµαι όµως σε ένα άλλο θέµα. Πώς πάµε σε εκλογές; Το
έχουµε διευκρινίσει; Με το 50%, κύριε Υπουργέ, ή µε το 42%;
Την τελευταία ώρα που ψηφίσαµε εδώ ο αρµόδιος Υπουργός κ.
Ραγκούσης, το άφησε να το ξαναεξετάσουµε. Να το εξετάσουµε
πότε; Η Ολοµέλεια κλείνει µεθαύριο. Θα το εξετάσουµε σε Θε-
ρινό Τµήµα; Θα το εξετάσουµε όταν ανοίξει η Βουλή στις 10
Οκτωβρίου; Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά για µια Κυβέρνηση η
οποία θέλει να βάλει τάξη; Πώς θα πάµε; Πρέπει να δηµιουργη-
θούν συνθήκες, να δούµε τι θα γίνει και βεβαίως το 50% που βά-
λατε, κύριε Υπουργέ, ενδιαφέρει εσάς, γιατί εσείς θα πληρώσετε
τη δεύτερη Κυριακή. Εάν, λοιπόν, θέλετε «δεύτερες Κυριακές»
και έχετε τόσο πλούσιο ταµείο να πληρώνετε, πάµε σε δεύτερες
Κυριακές. Ξεκαθαρίστε, επιτέλους, θέµατα τα οποία προσβάλ-
λουν την νοηµοσύνη του ελληνικού λαού, αλλά και το ίδιο το Κοι-
νοβούλιο. Το αφήσατε κενό όπου πάει και να δούµε. Πότε, όµως;
Στις 10 Οκτωβρίου; Γιατί, λοιπόν, δεν ξεκαθαρίζετε τα πράγµατα
για να ξέρουµε πώς θα πορευτούµε και πώς θα πορευτεί η χώρα;

Στο νοµοσχέδιό σας γίνεται µια βάναυση επίθεση –το ξέρουµε
όλοι, έχει συζητηθεί κατ’ επανάληψη- εναντίον όλων των εργα-
ζοµένων και ιδιαίτερα εναντίον των συνταξιούχων. Εκεί όµως που
η βαναυσότητα περνάει κάθε όριο είναι στους ένστολους και γι’
αυτό ένας ένας φεύγει. Κοινώς, «την κάνουν µε ελαφρά πηδη-
µατάκια»! Ακούστε, κύριε Υπουργέ, και σηµειώστε το. Του χρό-
νου σαν και σήµερα δεν θα βρίσκετε διοικητή για µονάδα, δεν θα
βρίσκετε διοικητή για σύνταγµα, για τάγµα. Φεύγουν οκτώ χιλιά-
δες περίπου αξιωµατικοί. Αντιλαµβάνεστε τι σηµαίνει αυτό; Θα
αδειάσει ο στρατός. Τι είναι αυτά τα οξύµωρα και αντιφατικά
σχήµατα ότι αν φύγεις κάτω από τα εξήντα πέντε, σου κόβω; Όχι,
εγώ θέλω να µείνω. Είµαι στρατιωτικός, συνταγµατάρχης και
θέλω να µείνω. Μπορώ να µείνω, όταν προάγετε το νεότερό µου;
Γιατί δεν φέρατε πρώτα το νόµο της επετηρίδας; Φέρτε πρώτα
το νόµο της επετηρίδας ότι µπορεί να γίνει ο οποιοσδήποτε τα-
ξίαρχος αρχηγός του στρατού, χωρίς να αλλάζει η ηγεσία, χωρίς
να πρέπει να φύγει ο υποστράτηγος ή ο αντιστράτηγος αλλά να
πηγαίνει σε µια παράλληλη επετηρίδα. Καλείται, λοιπόν, ο άλλος
να υπηρετήσει την πατρίδα και τον διώχνουµε γιατί δεν είναι ηµέ-
τερος τις περισσότερες φορές, ή δεν µας κάνει για κάποιο λόγο,
αναγκαστικά στα πενήντα δυο ή πενήντα τρία, του κόβουµε τη
σύνταξη χωρίς να θέλει να φύγει. Μπορεί να πει «δεν θέλω να
φύγω»; Γιατί, λοιπόν, όλα αυτά τα «αλαλούµ»; Και από πότε υπη-
ρετείται η πραγµατικότητα µε όλα αυτά που κάνετε;

Θέλω να δώσω και µια απάντηση και θέλω και µια δέσµευση
από εσάς. Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µε τα µα-
θηµατικά δεν τα πάει καλά. Είπε ότι τώρα βγαίνουν στην σύνταξη
όλοι εκείνοι που προσελήφθησαν από το ΠΑΣΟΚ. Να λέµε αλή-
θειες. Όλοι εκείνοι µε τους οποίους όλοι εσείς αναπτύξατε το
πελατειακό σύστηµα. Όταν το ΠΑΣΟΚ προσέλαβε το 1982, γιατί
τότε άρχισε, -τέλη Οκτωβρίου έγινε κυβέρνηση και άρχισαν οι
συνταξιοδοτήσεις το 2004- είχαν είκοσι δυο χρόνια στο δηµόσιο.
∆εν προλάβαιναν να συµπληρώσουν χρόνια για σύνταξη. Μη
λέµε, λοιπόν, µαθηµατικές ανακρίβειες. Η αλήθεια είναι ότι και
εσείς και εκείνοι δεν κάνατε τίποτα άλλο από το 1974 παρά να
«φορτώνετε» το δηµόσιο, ασύστολα. Ιδίως βέβαια το ΠΑΣΟΚ.
Απόδειξη είναι ότι όλες οι κλαδικές πρωταγωνιστούν σε όλους
τους δηµόσιους φορείς. Εγκληµατήσατε και τώρα θα πληρώσετε
το λογαριασµό. Αλλά δεν τον πληρώνετε εσείς, θα τον πληρώ-
νουν οι ίδιοι γιατί το λάθος δεν γίνεται τώρα. Το λάθος γινόταν

όλα αυτά τα χρόνια που ξέρατε πού θα οδηγηθεί το πράγµα και
δεν προνοήσατε. Και αν είστε στο σκόπευτρο του ελληνικού λαού
και εσείς και οι άλλοι και τα ποσοστά και των δυο συµποσούνται
σε µικρότερο ποσοστό από ό,τι πήρατε µόνοι σας στις εκλογές
-για φανταστείτε ότι το ποσοστό του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας µαζί είναι µικρότερο από ό,τι πήρε µόλις το ΠΑΣΟΚ
στις εκλογές -γιατί ο ελληνικός λαός άρχισε να «βγάζει την τσί-
µπλα από τα µάτια». «Βγαίνει η τσίµπλα από τα µάτια και το κερί
από το αυτί». Και όσο ακούει και βλέπει ο ελληνικός λαός, τόσο
πιο γρήγορα θα σας στείλει στην αποστρατεία για να σωθεί ο
τόπος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Πρόε-

δρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Καρατζαφέρη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο επί
προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σε τι συνίσταται το προ-
σωπικό;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µια κουβέντα θα πω,
χωρίς να καταχραστώ τη σχετική διάταξη που αναφέρεται στο
επί προσωπικού.

Αναφέροµαι στα όσα είπε προηγουµένως ο Υπουργός Οικο-
νοµικών, ότι µε κάλεσε, µε την ιδιότητα του εισηγητή της Αντι-
πολίτευσης, να καταθέσω έγγραφα σχετικά µε την απόφαση του
Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, τα οποία θα απεδείκνυαν πόσο κοντά
θα βρεθήκαµε στη λύση.

Θα ήθελα να πω, κυρία Πρόεδρε, ότι προξενεί κατάπληξη το
γεγονός ότι ο Υπουργός Οικονοµικών ζητεί από Βουλευτή της
Αντιπολίτευσης τέτοια έγγραφα. Αίτηση κατάθεσης εγγράφων
σε Βουλευτή της Αντιπολίτευσης δεν χωρεί. Τουναντίον, καλό θα
ήταν ο αξιότιµος κύριος Υπουργός να µας καταθέσει την πρώτη
επιστολή της κ. Ρέντινγκ, την οποία ζητάµε από την Επιτροπή Οι-
κονοµικών Υποθέσεων, καθώς, επίσης, και τα συνοδευτικά έγ-
γραφα, τη συνοδευτική αλληλογραφία, για να δούµε, τελικά, τι
συνέβη και άλλαξε από τη µια µέρα στην άλλη, µε την αλλαγή
της Κυβέρνησης, η στάση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής σχετικά
µε το θέµα της εξοµοίωσης των ορίων ηλικίας ανάµεσα στους
άνδρες και τις γυναίκες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν υπάρχει θέµα προ-
σωπικό κύριε Λέγκα και συνεχίζεται ο κατάλογος των οµιλητών.

Κύριε Κεφαλογιάννη µισό λεπτό. Έχει µείνει στον κατάλογο
και πρέπει να µιλήσει ο κ. Σάββας Εµινίδης Βουλευτής Καβάλας
του ΠΑΣΟΚ µετά να µιλήσει ο Υπουργός και να πάρετε το λόγο
οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι κανονικά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εντάξει κύρια Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο κ. Εµινί-

δης.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί κυρίες και κύριο συνάδελφοι παρ’ ότι σέβοµαι τον

Αρχηγό της Νέας ∆ηµοκρατίας, πιστεύω ότι τον έχει εγκαταλεί-
ψει η µνήµη του. ∆ιότι µε όσα ακούσαµε µας φάνηκε σα να έχει
εγκαταλείψει την Κυβέρνηση δεκαετίες τώρα ενώ πριν εννιά
µήνες το κόµµα που ηγείται σήµερα ήταν κυβέρνηση και αν θυ-
µόµαστε ο ίδιος ήταν Υπουργός και άρα, συµµέτοχος σε όλες
τις αποφάσεις που οδήγησαν σε αυτήν, την κατάσταση τη χώρα.
Άρα να µην παρουσιάζουµε το άσπρο µαύρο και να καλύπτουµε
τα πάντα. Άλλωστε για την ουσία του µνηµονίου δεν είπε κουβέ-
ντα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή Κυβέρνηση δε θα
κριθεί σε βάθος τετραετίας. Και για να προλάβω τους συναδέλ-
φους που ψάχνουν σενάρια εκλογών να πω ότι η Κυβέρνηση κρί-
νεται καθηµερινά. Κρίνεται µε τη µέθοδο της αυτοαξιολόγησης
που έχει εφαρµόσει για την πρόοδο της υλοποίησης του προ-
γράµµατος σταθερότητας απ’ όλα τα Υπουργεία. Κρίνεται µε την
ανοιχτή διαβούλευση που για πρώτη φορά εφαρµόστηκε από Κυ-
βέρνηση για κάθε νοµοσχέδιο. Και κρίνεται από την πορεία υλο-
ποίησης του προγράµµατός µας καθηµερινά. Τα αποτελέσµατα
των θυσιών που κλήθηκε να κάνει ο ελληνικός λαός έχουν ήδη
αρχίσει να φαίνονται µε το έλλειµµα -όπως είπε και ο κύριος
Υπουργός του κρατικού προϋπολογισµού- να βρίσκεται κάτω και
από το στόχο του Ιουνίου. Αποτελέσµατα όµως υπάρχουν και
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στην καθολική απαίτηση να σταµατήσει η ασυλία για όσους δεν
πληρώνουν και ζουν εις βάρος των άλλων. Μετά τους γιατρούς,
τους τελωνιακούς, το Υπουργείο Οικονοµικών κύριε Υπουργέ
πολύ σωστά κάνατε και ανακοινώσατε τους πρώτους 990 µεγα-
λοοφειλέτες µε µεγάλη ακίνητη περιουσία που πρέπει να πλη-
ρώσουν µέχρι τις 20 Ιουλίου και τα πρώτα µαγαζιά στα οποία
µπαίνουν λουκέτα προσωρινά. ∆ε θα κριθούµε λοιπόν σε τέσ-
σερα χρόνια αλλά κρινόµαστε καθηµερινά για τέσσερα χρόνια.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού συ-
στήµατος των δηµοσίων υπαλλήλων έρχεται ως συµπλήρωµα
του ασφαλιστικού του ιδιωτικού τοµέα που ψηφίσαµε την προη-
γούµενη εβδοµάδα. Για πρώτη φορά µπαίνει ένα τέλος στους
διαχωρισµούς και στις διαφορετικές προϋποθέσεις που ίσχυαν
µεταξύ εργαζοµένων ακόµη και στο ίδιο ταµείο. Και είναι αυτές
ακριβώς οι ρυθµίσεις και τα προνόµια του παρελθόντος που κό-
ντεψαν να τινάξουν στον αέρα το ασφαλιστικό σύστηµα και να
στερήσουν το δικαίωµα στη σύνταξη για τις επόµενες γενιές.
Είναι εθελούσιες έξοδοι και συνταξιοδοτήσεις στην ηλικία των
σαράντα και σαράντα πέντε ετών µε ελάχιστα χρόνια εργασίας
και εισφορών των οποίων τις συντάξεις πλήρωναν για σαράντα
και πενήντα χρόνια οι άλλοι εργαζόµενοι και το κράτος το ίδιο.
Είναι η ένταξη στο ΙΚΑ των ταµείων των ∆ΕΚΟ µε παχυλές συ-
ντάξεις χωρίς να πληρωθούν ποτέ ούτε οι αντίστοιχοι πόροι από
τις ∆ΕΚΟ ούτε οι αντίστοιχες ασφαλιστικές εισφορές από τους
εργαζοµένους. Είναι η πρόσληψη από το 2005 ως το 2009 38.000
νέων δηµοσίων υπαλλήλων και η αύξηση κατά 3 δισεκατοµµύρια
της δαπάνης για τις συντάξεις του δηµοσίου. Είναι η εκτίναξη
της εισφοροδιαφυγής και της µαύρης εργασίας τα τελευταία
χρόνια.

Όλες οι κυβερνήσεις έπαιρναν πελατειακές αποφάσεις τις πε-
ρασµένες δεκαετίας. Θα πω όµως ένα παράδειγµα για να δείξω
πως αντιλαµβάνεται την επίλυση του ασφαλιστικού η Νέα ∆ηµο-
κρατία και γιατί καταψηφίζει σήµερα το νοµοσχέδιο. Λίγες µόνο
µέρες πριν τις βουλευτικές εκλογές κύριοι συνάδελφοι, το Σε-
πτέµβρη του 2009, η Νέα ∆ηµοκρατία γνώριζε πολύ καλά την κα-
τάσταση της χώρας και των ταµείων, µιας και µε τα «τοξικά»
οµόλογα άδειασε όλα τα ταµεία και ξαναµπήκε στη Βουλή. Ήταν
τυχαίο; ∆ε νοµίζω. Ανάµεσα στο πλήθος των νοµοθετηµάτων της
τελευταίας στιγµής που ψήφισε -γιατί δεν ψήφισε µόνο την
«ΑΓΡΟΓΗ» και τις προσλήψεις των «STAGE»- ήταν και η τακτο-
ποίηση του συνταξιοδοτικού της αγαπηµένης της αγροφυλακής.
Για τους 1.1183 αγροφύλακες και αγρονόµους που πήρε το 2007
και είναι µεγάλης ηλικίας, η Νέα ∆ηµοκρατία λοιπόν, έσπευσε και
ψήφισε υποχρεωτική συνταξιοδότηση στα 60 τους χρόνια, την
ίδια στιγµή που η Ελλάδα είχε καταδικαστεί από το Ευρωπαϊκό
∆ικαστήριο και είχε υποχρεωθεί να εξισώσει όπως είπε και ο
Υπουργός, τα όρια συνταξιοδότησης ανδρών και γυναικών σε 65
χρόνια. Και αυτοί εξακολουθούσαν και ψήφιζαν χαριστικές και
πελατειακές διατάξεις. Γι’ αυτό καταντήσαµε σήµερα έτσι το
ασφαλιστικό.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµερινή Κυβέρνηση θα ήθελε να
υπάρχει µεγαλύτερο µεταβατικό στάδιο για την εξίσωση των
ορίων ηλικίας, αλλά δυστυχώς η απόφαση είναι µέχρι το τέλος
του 2013. Με το παρόν νοµοσχέδιο επιχειρείται να απελευθερω-
θούν πόροι που θα καταστήσουν βιώσιµο το ασφαλιστικό των δη-
µοσίων υπαλλήλων στο οποίο πηγαίνει πάνω από το 10% των
δαπανών του τακτικού προϋπολογισµού. Ταυτόχρονα αποκαθί-
σταται και η δίκαιη και ισότιµη αντιµετώπιση των δηµοσίων υπαλ-
λήλων. Το δικαίωµα θεµελίωσης συνταξιοδοτικού δικαιώµατος
ορίζεται για όλους τα 25 χρόνια. Όριο ηλικίας των ανδρών µε
ανάπηρα παιδιά, επιτέλους, εξισώνεται µε των γυναικών και γί-
νεται στα πενήντα και όχι στα εξήντα πέντε έτη που ισχύει σή-
µερα. Όπως και στον ιδιωτικό τοµέα έτσι και στο δηµόσιο
ορίζεται η βασική και αναλογική σύνταξη, εφαρµόζεται ο βελ-
τιωµένος υπολογισµός για τη διαδοχική ασφάλιση και θεσπίζεται
από την 1η Αυγούστου εισφορά αλληλεγγύης για πάνω από 1.400
ευρώ µε κλιµακούµενο συντελεστή από 3% έως 10%. Από το
2011 όλοι οι νεοδιοριζόµενοι θα εντάσσονται στο ΙΚΑ.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µιλάµε για ένα νοµοσχέδιο που,
πράγµατι, αυξάνει τα όρια συνταξιοδότησης, µειώνει συντάξεις
και φυσικά ούτε εγώ ούτε κανείς από όλους τους Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ δε νιώθει ευχάριστα. Αυτή η Κυβέρνηση όµως, δεν εκλέ-

χτηκε ούτε για είναι ευχάριστη, ούτε για να παραπέµπει τα προ-
βλήµατα στο µέλλον όπως έκαναν όλες οι προηγούµενες και
φτάσαµε εδώ που φτάσαµε σήµερα. Εκλεχτήκαµε για να αντιµε-
τωπίσουµε και να δώσουµε λύσεις στα προβλήµατα που ταλανί-
ζουν δεκαετίες τη χώρα γι’ αυτό η βόµβα του ασφαλιστικού που
ήταν να σκάσει στα χέρια των παιδιών µας απασφαλίστηκε από
την προηγούµενη κυβέρνηση και εξουδετερώνεται µε τα δύο νο-
µοσχέδια και για το δηµόσιο και για τον ιδιωτικό τοµέα που ανέ-
λαβε τη µεγάλη ευθύνη και φέρνει σε πέρας αυτή η Κυβέρνηση.
Γι’ αυτό η θετική ψήφος σ’ αυτό το νοµοσχέδιο είναι µόνο ψήφος
ευθύνης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Εµι-
νίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής των Σερρών, κ. Ευστάθιος Κουτµε-
ρίδης.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριο συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητούµε

σήµερα αποτελεί µία πραγµατική µεταρρύθµιση στο ασφαλιστικό
σύστηµα των δηµοσίων υπαλλήλων. Με τις διατάξεις του σχε-
δίου νόµου ρυθµίζονται θέµατα ενός ετοιµόρροπου και χρεωκο-
πηµένου ασφαλιστικού πλαισίου που υπάρχει σήµερα στη χώρα
µας. Θεσπίζονται αλλαγές και µεταρρυθµίσεις που έπρεπε να
είχαν γίνει αρκετά χρόνια πριν.

Με το σχέδιο νόµου θεσπίζεται η εναρµόνιση του ασφαλιστι-
κού συστήµατος του δηµοσίου µε τις ρυθµίσεις του ασφαλιστι-
κού νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης.

Ταυτόχρονα, η χώρα µας συµµορφώνεται µε την καταδικα-
στική απόφαση του δικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων σε
σχέση µε την εξίσωση των ορίων ηλικίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι γεγονός και όλοι γνωρί-
ζουµε ποια είναι η κατάσταση σήµερα στο ασφαλιστικό σύστηµα
της χώρας µας. Όλοι γνωρίζουµε πως το σηµερινό καθεστώς του
ασφαλιστικού πλαισίου έφτασε στα όριά του και κατέρρευσε.
Όλοι συµφωνούµε ότι πρέπει να γίνουν αλλαγές και ανατροπές.
Αλλαγές και ανατροπές που θα εγγυηθούν τη βιωσιµότητά του
και θα δίνουν µέλλον και προοπτική στους συνταξιούχους Έλ-
ληνες πολίτες.

∆υστυχώς, όµως, ενώ σε όλους µας είναι γνωστές οι παθογέ-
νειες του ασφαλιστικού µας συστήµατος και όλοι γνωρίζουµε τα
προβλήµατα που υπάρχουν σήµερα, επειδή στο νοµοσχέδιο
αυτό υπάρχουν και επώδυνες αλλαγές, δυστυχώς για αρκετούς
συναδέλφους προσφέρεται αυτό το νοµοσχέδιο για επικοινω-
νιακά παιχνίδια, για επίδειξη κοινωνικής ευαισθησίας. Και πολ-
λές φορές επιδίδονται σε έναν ανεύθυνο λαϊκισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ιδιαίτερη σηµασία να αξιο-
λογήσουµε τη σηµερινή κατάσταση. Έχει ιδιαίτερη σηµασία να
εξηγήσουµε ότι η Ελλάδα µε τις παραµέτρους του σηµερινού συ-
νταξιοδοτικού συστήµατος έως το 2006 θα ξόδευε το 1 από τα 4
ευρώ που θα παρήγαγε µόνο για το συνταξιοδοτικό της σύστηµα.

Μάλιστα, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις εκθέσεις της για την κα-
τάσταση των συνταξιοδοτικών ζητηµάτων σε διάφορες χώρες,
κατατάσσει τη χώρα µας στη χειρότερη θέση, δηλαδή, τη µόνη
χώρα η οποία σήµερα δαπανά περίπου το 12% του ΑΕΠ για συ-
ντάξεις. Κι αν δεν αλλάξει άµεσα κάτι, έως το 2060 θα δαπανά πε-
ρίπου το 24% του ΑΕΠ. Θα είµαστε, δηλαδή, µία χώρα η οποία θα
παράγει µόνο συνταξιούχους.

Είναι προφανές ότι αυτό το σύστηµα δεν είναι βιώσιµο. Γι’
αυτό η Κυβέρνηση πήρε τη µεγάλη πολιτική απόφαση να προ-
χωρήσει σε µία συνολική αναµόρφωση του συνταξιοδοτικού συ-
στήµατος στη χώρα µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητούµε
είναι µία αναγκαία αλλαγή. Είναι µία ριζική παρέµβαση ούτως
ώστε να αποφύγουµε την κατάρρευση του ασφαλιστικού µας συ-
στήµατος. ∆ιαµορφώνεται µία πιο δίκαιη, πιο ισότιµη αντιµετώ-
πιση των δηµοσίων υπαλλήλων, αντιµετωπίζοντας έτσι αδικίες
και παθογένειες του παρελθόντος.

Απελευθερώνονται και αξιοποιούνται πόροι που θα µας επι-
τρέψουν να χρηµατοδοτήσουµε τη λειτουργία ενός σύγχρονου,
αποτελεσµατικού και πιο ποιοτικού κοινωνικού κράτους.
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Το σχέδιο νόµου που συζητούµε αποτελείται από τρία κεφά-
λαια.

Στο Πρώτο Κεφάλαιο αναλύεται η έννοια της βασικής και ανα-
λογικής σύνταξης. ∆ηλαδή, βασική σύνταξη είναι το ποσό που
δεν αναλογεί σε ασφαλιστικές εισφορές και το οποίο χορηγείται
µετά την 1.1.2015. Αναλογική σύνταξη είναι το ποσό που αναλο-
γεί στις ασφαλιστικές εισφορές για τα χρόνια ασφάλισης από
1.1.2011 για κάθε υπάλληλο, για κάθε δηµόσιο λειτουργό, στρα-
τιωτικό, που θεµελιώνει δικαίωµα σύνταξης µετά την 1.1.2015.

Καθορίζεται η υποχρέωση υπαγωγής στον κλάδο της κύριας
σύνταξης του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ για τους νεοπροσλαµβανόµενους.

Καθιερώνεται από 1.1.2015 και µετά η βασική σύνταξη, το
ύψος της οποίας καθορίζεται στο ποσό των 360 ευρώ µηνιαίως.

Το ποσό της βασικής σύνταξης δικαιούνται οι τακτικοί, οι µε-
τακλητοί υπάλληλοι και οι λειτουργοί του δηµοσίου, οι υπάλλη-
λοι της Βουλής, των ΟΤΑ και των νοµικών προσώπων δηµοσίου
δικαίου που θεµελιώνουν συνταξιοδοτικό δικαίωµα από 1.1.2015.

Αναλογική σύνταξη είναι το ποσό της σύνταξης που υπολογί-
ζεται για κάθε πλήρες έτος ασφάλισης µε βάση τα οριζόµενα πο-
σοστά αναπλήρωσης επί των συντάξιµων αποδοχών.

Επιπλέον, ορίζεται η δηµιουργία του κέντρου πιστοποίησης
αναπηρίας και καταργούνται όλες οι επιτροπές πιστοποίησης
αναπηρίας που λειτουργούν σήµερα.

Στο ∆εύτερο Κεφάλαιο τροποποιούνται οι διατάξεις της συ-
νταξιοδοτικής νοµοθεσίας του δηµοσίου, προκειµένου να εναρ-
µονιστούν µεταξύ ανδρών και γυναικών υπαλλήλων τα χρόνια
υπηρεσίας θεµελίωσης δικαιώµατος, καθώς και τα όρια ηλικίας
για την καταβολή της σύνταξης.

Στο Τρίτο Κεφάλαιο µεταξύ άλλων αναφέρονται και θέµατα
που αφορούν και τους Βουλευτές και τα αιρετά όργανα των ΟΤΑ
Α’ και Β’ βαθµού και λαµβάνουν συγχρόνως σύνταξη από το δη-
µόσιο, τη βουλευτική αποζηµίωση ή έξοδα παράστασης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το σχέδιο νόµου, που συζη-
τούµε, στόχος της Κυβέρνησης είναι να δηµιουργηθεί ένα συ-
νταξιοδοτικό σύστηµα το οποίο θα είναι βιώσιµο, ένα
συνταξιοδοτικό σύστηµα το οποίο στα µάτια του Έλληνα πολίτη
θα είναι δίκαιο, δεν θα κάνει εξαιρέσεις και δεν θα κάνει διακρί-
σεις.

Στόχος της Κυβέρνησης είναι ταυτόχρονα, σε βάθος χρόνου,
να δηµιουργηθεί ένα ασφαλιστικό σύστηµα και κοινωνικά δίκαιο,
µε την έννοια ότι θα διασφαλίζει τις συντάξεις των Ελλήνων πο-
λιτών, οι οποίες στο βαθµό που θα µας επιτρέπει η δηµοσιονο-
µική κατάσταση της χώρας, θα µπορούν να παρέχουν σε ένα
συνταξιούχο καλύτερο βιοτικό επίπεδο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-
τµερίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτρης Κουσελάς.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχουµε

κάνει µία συµφωνία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μας είπατε για έναν ακόµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριοι συνά-

δελφοι. Ο κύριος Υπουργός θα µιλήσει µετά…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν γίνεται, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Μπορεί, κύριε Λαφαζάνη.

Το έχουµε κάνει και σε δική σας περίπτωση.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να ειδοποιήσετε τον

Υπουργό να έρθει στην Αίθουσα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα έχουµε κι άλλους οµιλητές;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Λαφα-

ζάνη. ∆εν σας έχω δώσει το λόγο. Περιµένουµε τον Υπουργό για
να λάβει το λόγο µετά τον οµιλητή κ. Κουσελά.

Ορίστε, κύριε Κουσελά, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο του

δηµοσίου συζητείται σήµερα, υπό εξαιρετικά αντίξοες συνθήκες,
πρώτα απ’ όλα στο πλαίσιο των µεγάλων ελλειµµάτων που δηµι-
ουργήθηκαν επί σειρά ετών, και τα οποία σχετίζονται µε τις πο-
λιτικές που ακολουθήθηκαν ιδιαίτερα το τελευταίο χρονικό
διάστηµα.

Και βέβαια, τη χαριστική βολή την έδωσε το σκάνδαλο των δο-

µηµένων οµολόγων, στα πλαίσια του οποίου χάθηκαν εκατοµµύ-
ρια για τα ασφαλιστικά ταµεία.

Η αύξηση γίνεται στο πλαίσιο του µνηµονίου που αναγκάστηκε
η χώρα µας και η Κυβέρνηση, να υπογράψει για να αποφύγει τη
χρεοκοπία στην οποία µας οδήγησαν οι πολιτικές της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Τέλος, αυτή η συζήτηση γίνεται στο πλαίσιο των δυσµενών
αποφάσεων του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, αποφάσεων που βέ-
βαια είναι απότοκες των εγκληµατικών αµελειών της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Θα έλεγα ότι ήταν συνειδητή τους επιλογή να
αφήσουν τα πράγµατα να οδηγηθούν εδώ που οδηγήθηκαν.

Είναι, λοιπόν, φυσικό να µιλάµε για ένα ασφαλιστικό νοµοσχέ-
διο έκτακτης ανάγκης, ένα ασφαλιστικό νοµοσχέδιο µε, πράγ-
µατι, επιλογές επώδυνες για τους ασφαλισµένους, µε µεγάλες
ανατροπές στον προγραµµατισµό της ζωής πολλών οικογενειών.

Η Κυβέρνηση αναγκάζεται να πάρει µία σειρά από µέτρα,
µέτρα που βέβαια, κύριε Σαµαρά, την υπογραφή τους την έχει η
δική σας παράταξη, η παράταξη της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία
διαµόρφωσε το σηµερινό πλαίσιο στο οποίο κινούµαστε, στις πε-
ριόδους της δικής της διακυβέρνησης. Και αναφέροµαι στην πε-
ρίοδο 1990 – 1993 και την πρόσφατη περίοδο, κατά την οποία
κυριολεκτικά θεµελίωσε την κοινωνική ασφάλιση.

Τι να πρωτοθυµηθούµε, αγαπητοί συνάδελφοι; Το νόµο Σι-
ούφα και Σουφλιά την περίοδο 1990 – 1993, τον 1902 και τον
2084 ή το νόµο της κ. Πετραλιά στη βάση του οποίου οδηγήθη-
καν όλα τα ταµεία στο ΙΚΑ χωρίς από την άλλη πλευρά να υπο-
χρεωθούν να καταβάλουν τις υποχρεώσεις στο ΙΚΑ, χαρίζοντας
δισεκατοµµύρια είτε στις τράπεζες είτε αλλού;

Είναι δυνατόν να µιλάτε για τη δεκαετία του ’80, όταν από το
1953 µέχρι το 1982 τα ασφαλιστικά ταµεία µε αναγκαστικό διά-
ταγµα ήταν υποχρεωµένα να έχουν τις καταθέσεις τους στην
Τράπεζα της Ελλάδος µε 4% επιτόκιο, όταν ο πληθωρισµός
εκείνη την περίοδο έτρεχε µε 20% και 30%;

Ο Ανδρέας Παπανδρέου δεν ήταν εκείνος, που έδωσε τη δυ-
νατότητα στα ασφαλιστικά ταµεία για πρώτη φορά να επενδύ-
σουν σε έντοκα γραµµάτια του δηµοσίου, σε οµόλογα και
µετοχές µέχρι 25% και να αξιοποιήσουν την περιουσία τους;

Πιστεύει άραγε ο κ. Σαµαράς ότι έχουν τόσο ασθενή µνήµη οι
Έλληνες πολίτες; Πιστεύει, δηλαδή στον κ. Μητσοτάκη, που κατά
τα άλλα τον αντιµάχεται, σε ό,τι αφορά το θέµα της µνήµης;

Είναι γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι οι συνέπειες
των διατάξεων του ασφαλιστικού νοµοσχεδίου είναι πιο επώδυ-
νες των δηµοσιονοµικών µέτρων, γιατί τα δηµοσιονοµικά µέτρα
µπορεί στα πλαίσια µίας σωστής οικονοµικής διαχείρισης και
ανάπτυξης να αρθούν. Οι αλλαγές στο ασφαλιστικό είναι δύ-
σκολο να αρθούν. Έτσι αυτό που πρέπει εδώ να προσέξουµε
είναι το τοπίο των δικαιωµάτων που διαµορφώνουµε για τη νέα
γενιά. Τη νέα γενιά στην οποία χρωστάµε πολλά και δεν δικαι-
ούµαστε οι παλαιότεροι να τους κάψουµε τα φτερά. ∆εν µπορεί
οι νέοι άνθρωποι, τα νέα παιδιά να είναι πολίτες περιορισµένων
δικαιωµάτων.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, επιµένω και εγώ και άλλοι συνάδελ-
φοι όλο αυτό το διάστηµα να εξαντλήσει η Κυβέρνηση κάθε πε-
ριθώριο για βελτιώσεις που θα κάνουν πιο δίκαιο και πιο βιώσιµο
το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο. Να αφήσουµε τις πόρτες ανοιχτές
για το µέλλον, τουλάχιστον, όταν οι συνθήκες το επιτρέψουν, να
βελτιωθεί αυτό το νοµοσχέδιο.

Από τη στιγµή που ο δηµόσιος και ιδιωτικός τοµέας ενοποιού-
νται και αυτό όντως είναι µία πολύ µεγάλη τοµή, θα έπρεπε οι
ευεργετικές διατάξεις του ενός τοµέα να διαχυθούν και στον
άλλο. Το λέω αυτό µε αφορµή δύο ζητήµατα. Τις ευνοϊκές δια-
τάξεις που ισχύουν για τους πριν την 1-1-1983, για τις ∆ΕΚΟ, το
δηµόσιο τοµέα και τις τράπεζες και δεν ισχύουν για τον ιδιωτικό
τοµέα και σαράντα έτη, χωρίς όριο ηλικίας, που θα έπρεπε να
ισχύει για όλους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλο αυτό το χρονικό διάστηµα
υπήρξε ένας διάλογος. ∆ιάλογος και µέσα στα θεσµικά όργανα
και µε τους φορείς. Η Κυβέρνηση µετά από το διάλογο αυτό έχει
προβεί, ήδη, σε ορισµένες βελτιώσεις. Πιστεύω, κύριε Υπουργέ,
ότι υπάρχουν ακόµα ορισµένα πράγµατα που θα µπορούσαν
µέχρι το τέλος αυτής της συζήτησης να διορθωθούν.

Ειδικότερα σε ό,τι αφορά τις µητέρες µε ανήλικα παιδιά. Είναι
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γνωστή η προσπάθεια της Κυβέρνησης να υπάρξει ένα µεταβα-
τικό χρονικό διάστηµα δέκα ετών, που δεν έγινε αποδεκτό από
την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ζήτησα και εγώ και άλλοι συνάδελφοι από τη στιγµή που δεν
είναι δυνατόν να υπάρξει αυτό, να προβλεφθούν ορισµένα πλα-
σµατικά, επιπλέον, χρόνια για τις µητέρες µε ανήλικα παιδιά για
κάθε ένα παιδί. Να δίνουν τη δυνατότητα ανάλογα µε τα παιδιά
που έχουν να κλιµακωθούν αυτά τα πλασµατικά χρόνια και να κά-
νουµε, αν θέλετε, πιο υποφερτό αυτό το µεγάλο πρόβληµα,
αυτήν την απότοµη, την επώδυνη αλλαγή των δεκαπέντε ετών
µέσα στα επόµενα τρία χρόνια.

∆εύτερον, ζήτησα και στην επιτροπή να διευρυνθεί η βάση των
συντάξιµων αποδοχών µε τη συµµετοχή µιας σειράς επιδοµάτων.
Είναι κάτι που δεν αφορά µόνο το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο,
µπορεί να το κάνετε και αύριο στο πλαίσιο της συζήτησης και
της αλλαγής του µισθολογίου στο δηµόσιο τοµέα. Είναι πάρα
πολύ σηµαντικό αυτό, γιατί οι µειώσεις στο δηµόσιο τοµέα είναι
ακόµα µεγαλύτερες.

Τρίτον, σχετικά µε τους ένστολους των Ενόπλων ∆υνάµεων,
των Σωµάτων Ασφαλείας και του Πυροσβεστικού Σώµατος έχουν
γίνει, ήδη, κάποιες βελτιώσεις. Παραµένουν, όµως, κάποια ζητή-
µατα, κάποια προβλήµατα που πρέπει να αντιµετωπισθούν. Η
πρόταση που γίνεται γι’ αυτούς που έχουν µπει πριν από το 1996
για 3/35 κάθε χρόνο, είναι µία πρόταση την οποία πρέπει να εξε-
τάσετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να υπογραµ-
µίσω ότι η κριτική στάση που άσκησα όλο αυτό το χρονικό διά-
στηµα και εγώ και οι άλλοι συνάδελφοί µου για το συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου είναι µία στάση αρχών. Είναι στάση ευθύνης απέ-
ναντι και στη χώρα και στους συµπολίτες µας. ∆εν υπαγορεύεται
ούτε από σκοπιµότητες, ούτε από εντυπωσιασµούς της τελευ-
ταίας στιγµής. ∆εν µπήκα στο δίληµµα να σωπάσω και να κρυφτώ
ή να καταψηφίσω -πιστεύω ότι αυτές είναι δύο ακραίες λογικές.
Επέλεξα να προσπαθήσω και να αγωνιστώ µέχρι το τέλος να
υπάρξουν ουσιαστικές βελτιώσεις. Αυτές τις βελτιώσεις θα τις
περιµένουµε, κύριε Υπουργέ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-
σελά.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακων-
σταντίνου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Θέλω να ξεκινήσω µε ορισµένες διευκρινίσεις και απαντήσεις,
προτού µπω στο κύριο σώµα της παρέµβασής µου. Ο Αρχηγός
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού µάς ρώτησε γιατί δεν είπαµε
την αλήθεια πέρυσι. Την είπαµε. Μιλήσαµε για ένα ασφαλιστικό
που δεν ήταν βιώσιµο. Αυτό το οποίο δεν γνωρίζαµε είναι το
πόσο µικρό χρόνο είχαµε και µέσα σε τι ασφυκτικούς όρους
έπρεπε να γίνουν οι προσαρµογές.

Γι’ αυτό για παράδειγµα αντί να πάµε σε µία µεγαλύτερη πε-
ρίοδο προσαρµογής για τις γυναίκες στον ιδιωτικό, στο δηµόσιο
τοµέα, τις µητέρες µε ανήλικα παιδιά, αναγκαζόµαστε να γίνει σε
αυτά τα ασφυκτικά περιθώρια προσαρµογής.

Επειδή ο κ. Λέγκας αµφισβήτησε αυτό το οποίο είπα, κατ’
αρχάς να επαναλάβω ότι η υπηρεσία, κύριε Λέγκα, δεν έχει απο-
λύτως κανένα έγγραφο, σχετικά µε οποιαδήποτε συµφωνία που
λέτε πως είχατε µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Εγώ θα σας καταθέσω την επιστολή του κ. Σπίντλα, του Επι-
τρόπου πριν την κ. Ράιντερ, γιατί µε αυτόν ήταν η πρώτη επι-
στολή, µε την οποία µας λέει στις 3 Νοεµβρίου του 2009 ότι δεν
υπάρχει καµµία απολύτως δέσµευση της ελληνικής Κυβέρνησης
που να µας έχει κοινοποιηθεί. Άρα, λοιπόν, νοµίζω πως µάλλον
αυτή η κατάθεση της επιστολής το δικό µου επιχείρηµα ενδυνα-
µώνει και όχι το δικό σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Θα µου επιτρέψετε µετά;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Μετά, αν έχετε την καλοσύνη.
Επανέρχοµαι στον κ. Καρατζαφέρη.
ΕΜΑΝΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το έχει το έγγραφο, κύριε

Υπουργέ, επιτρέψτε του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Επανέρχοµαι στον κ. Καρατζαφέρη.

Κύριε Κεφαλογιάννη, αν έχετε την καλοσύνη.
Έβαλε ένα θέµα ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-

γερµού και θέλω να είµαι απολύτως καθαρός. Είναι προφανές
ότι τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» θα τον κάναµε είτε υπήρχε, είτε δεν
υπήρχε µνηµόνιο. Αυτό το οποίο είπα είναι ότι το µνηµόνιο έχει
ως µέρος των συνολικών δεσµεύσεων της ελληνικής Κυβέρνη-
σης και µία σειρά από πολιτικές που εµείς θέλαµε να κάνουµε
έτσι και αλλιώς. Το φορολογικό είναι ένα άλλο παράδειγµα, πέρα
από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και το άνοιγµα των κλειστών επαγγελ-
µάτων στο οποίο αναφέρθηκα.

Άρα, λοιπόν, οποιαδήποτε παραποίηση αυτών που είπα ότι αν
απαλλαγούµε από το µνηµόνιο δεν θα υπάρχει «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»,
είναι προφανές ότι δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε την πραγ-
µατικότητα.

Έρχοµαι τώρα στην τοποθέτησή µου και ξεκινώ επαναλαµβά-
νοντας αυτό το οποίο νοµίζω ότι όλοι µας γνωρίζουµε πολύ καλά.
Την περασµένη εβδοµάδα το ελληνικό Κοινοβούλιο πήρε µία
ιστορική απόφαση για µία µεγάλη µεταρρύθµιση. Σήµερα, κα-
λούµε την ελληνική Βουλή να ψηφίσει το αδελφό νοµοσχέδιο
αυτής της µεταρρύθµισης για το ασφαλιστικό σύστηµα του δη-
µοσίου.

Όλοι ξέρουµε ότι διανύσαµε και διανύουµε µία περίοδο που
µας έφερε µπροστά σε πολύ µεγάλα διλήµµατα και σε ιστορικές
αποφάσεις. ∆ιλήµµατα, που αν είµαστε ειλικρινείς µε τον εαυτό
µας πρέπει να πούµε ότι αρνηθήκαµε για πολλά χρόνια να αντι-
µετωπίσουµε. Αποφάσεις που για πολλά χρόνια δεν πήραµε.

Είναι προφανές ότι τα προβλήµατα που καλούµαστε σήµερα
να λύσουµε, δεν δηµιουργήθηκαν χθες. Σίγουρα διογκώθηκαν
από την αδράνεια, από την έλλειψη βούλησης και διάθεσης προ-
σαρµογής στα νέα δεδοµένα της προηγούµενης κυβέρνησης. Σί-
γουρα πολλαπλασιάστηκαν από την πελατειακή λογική της. Αλλά
είναι σαφές ότι τα προβλήµατα δεν γεννήθηκαν χθες. Είναι
σαφές ότι σήµερα είναι η µεγάλη στιγµή, για να κάνουµε τις µε-
γάλες τοµές.

Το πρόβληµα που έχουµε είναι ότι ο χρόνος, στον οποίο κα-
λούµαστε να κάνουµε αυτές τις αλλαγές, είναι πάρα πολύ µι-
κρός. Πρέπει να διαχειριστούµε και να διασώσουµε στρεβλώσεις
και βαθιά διαρθρωτικά προβλήµατα, τώρα, σε ένα πολύ µικρό
χρονικό διάστηµα.

Γι’ αυτό και κάνουµε αυτήν την ιστορική αλλαγή στο ασφαλι-
στικό σύστηµα, ακόµα και αν πτυχές του θα µπορούσαν να ήταν
διαφορετικές σε µια διαφορετική συγκυρία. Είναι µια αλλαγή –
και εδώ θέλω να απαντήσω στον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ – που την
υπερασπιζόµαστε ως δίκαιη. ∆εν κρυβόµαστε πίσω απ’ αυτήν.
Είναι µια αλλαγή που συµβάλλει καθοριστικά στο να αποκτή-
σουµε ένα βιώσιµο σύστηµα, να εξορθολογιστεί η συνταξιοδο-
τική δαπάνη, να συγκρατηθεί ο ρυθµός αύξησης των δαπανών
και να εγγυηθούµε έτσι τις µελλοντικές συντάξεις.

Θυµίζουµε ότι σήµερα η δαπάνη για συντάξεις είναι στο 12,5%
του ΑΕΠ. Και αν δεν κάναµε απολύτως τίποτα, σε µερικές δεκα-
ετίες –που µε όρους συνταξιοδοτικού είναι πολύ γρήγορα– θα
έφτανε στο 25% του ΑΕΠ. Ένα για κάθε 4 ευρώ που παράγει
αυτή η χώρα θα πήγαινε στις συντάξεις.

Αντίστοιχα εκτινάσσεται και η δηµόσια δαπάνη για την κάλυψη
των συντάξεων. Τα τελευταία δέκα χρόνια, η επιχορήγηση των
ασφαλιστικών ταµείων έχει τετραπλασιαστεί. Τρία δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ το 2001, 12,5 δισεκατοµµύρια ευρώ σήµερα. Η δε δα-
πάνη για τις συντάξεις του δηµοσίου έχει υπερδιπλασιαστεί, από
τα 3 δισεκατοµµύρια στα 7 δισεκατοµµύρια ευρώ. Μόνο την τε-
λευταία πενταετία, από το 2005, η δαπάνη για συντάξεις του δη-
µοσίου αυξήθηκε περισσότερο από 70%, όταν ο αριθµός των
συνταξιούχων αυξήθηκε κατά 10%.

Και σε αυτήν τη λογική είναι που πρέπει να δει κάποιος ακόµη
και ένα µέτρο, όπως είναι η εισφορά αλληλεγγύης των συνταξι-
ούχων, που βεβαίως δεν είναι – και κακώς αναφέρεται από πολ-
λούς – αντίστοιχο µε το ΛΑΦΚΑ. Το ΛΑΦΚΑ, αν θυµάστε,
ξεκινούσε από κάτω από 300 ευρώ. Εδώ µιλάµε για µια εισφορά
που ξεκινά στα πάνω από 1400 ευρώ σύνταξης. Και είναι ανα-
γκαία συνθήκη, για να µπορέσουµε να στηρίξουµε ακριβώς αυτές
τις ίδιες τις συντάξεις.
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Είναι προφανές, λοιπόν, ότι η εξέλιξη, όπως πάει σήµερα, δεν
είναι βιώσιµη. Και σίγουρα η δαπάνη που γίνεται δεν ανταποκρί-
νεται σε καλές ή καλύτερες συντάξεις και παροχές για όλους
τους συνταξιούχους. Κάποιοι απολαµβάνουν καλύτερα και πε-
ρισσότερα προνόµια από άλλους και αυτό όχι µόνο γιατί πλή-
ρωσαν περισσότερες εισφορές, αλλά και γιατί είχαν τη θεσµική
δύναµη, δυνατότητες, παράθυρα στο ισχύον νοµικό πλαίσιο, για
να µπορέσουν να έχουν µια διακριτή µεταχείριση.

Γι’ αυτό και ονοµάζουµε τη σηµερινή µεταρρύθµιση δίκαιη. Κά-
νουµε ένα σύστηµα πιο δίκαιο απέναντι στον εργαζόµενο, πιο δί-
καιο µεταξύ των εργαζόµενων, καταργώντας τις µεταξύ τους
διακρίσεις σε επίλεκτους του συστήµατος και σε µη προνοµιού-
χους, επίλεκτους που µπορούσαν να απολαµβάνουν από νωρίς
στη ζωή τους µεγάλες συντάξεις και µη προνοµιούχους, που
έπρεπε να δουλέψουν µια ζωή, για να εξασφαλίσουν µια σύνταξη
πείνας.

Ταυτόχρονα είναι ένα σύστηµα που είναι πιο αλληλέγγυο µε-
ταξύ των γενεών, πιο ανταποδοτικό, ανταµείβοντας τον εργαζό-
µενο για το σύνολο των εισφορών του, υπολογίζοντας και τις
καλές και τις κακές στιγµές. Γιατί όλες οι εισφορές συνυπολογί-
ζονται στον προσδιορισµό της τελικής σύνταξης.

Είναι πιο αποτελεσµατικό, γιατί δίνει κίνητρο για ασφάλιση σε
όλη τη διάρκεια του εργασιακού βίου, από τις πρώτες δουλειές
των νέων, ώστε να πάψει το φαινόµενο ανθρώπων να παρακα-
λούν στο τέλος του εργασιακού τους βίου να αγοράσουν ένσηµα
και να πάψει το φαινόµενο να έχουν κίνητρο οι εργοδότες να µην
ασφαλίζουν νέους εργαζόµενους.

Είναι πιο αναδιανεµητικό. ∆ίνει µια ελάχιστη προνοιακή σύ-
νταξη σε όλους τους πολίτες. Και πιο ορθολογικό, γιατί επιτρέ-
πει στο νέο και στον µελλοντικό εργαζόµενο να προγραµµατίσει
τη ζωή του.

Βάζουµε µε αυτό το νοµοσχέδιο και µε τα δύο νοµοσχέδια για
το ασφαλιστικό, τέλος στη βιοµηχανία των εξαιρέσεων και των
ασφαλισµένων δύο ταχυτήτων. ∆ιαµορφώνουµε, επιτέλους, στη
χώρα µας ένα ενιαίο σύστηµα ασφάλισης για όλους τους εργα-
ζόµενους στον δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα.

Οι συντάξεις υπολογίζονται δίκαια για όλους τους εργαζόµε-
νους, αλλά δηµιουργείται και µια βασική σύνταξη για όλους τους
πολίτες, ανεξάρτητα από το τι έχουν καταφέρει στη ζωή τους,
ώστε τουλάχιστον να µπορούν να συντηρήσουν ένα ελάχιστο
αξιοπρεπές επίπεδο διαβίωσης, µια βασική σύνταξη, που η Κυ-
βέρνηση έχει δεσµευτεί ότι θα αναπροσαρµόζεται ανάλογα µε
τις δηµοσιονοµικές δυνατότητες και έχει αναλάβει την πολιτική
δέσµευση να το κάνει, όσο πιο σύντοµα γίνεται µε βάση την πο-
ρεία της οικονοµίας.

∆ηµιουργούµε ένα σύστηµα ασφάλισης που πιστεύουµε ότι
ανταποκρίνεται σε αυτό που ζητούν σήµερα νέοι άνθρωποι και
εργαζόµενοι, αξιοπρέπεια, ασφάλεια, προοπτική για τη χώρα και
τη ζωή τους, διαβεβαίωση ότι θα υπάρξουν συντάξεις και στο
µέλλον.

Γι’ αυτό και κατά κανέναν τρόπο δεν µπορούµε να συµµερι-
στούµε την άποψη ότι αποτελεί αποθεµελίωση του ασφαλιστι-
κού συστήµατος αυτό που κάνουµε. Ακούµε ορισµένους να
µιλούν για αποθεµελίωση του ασφαλιστικού συστήµατος και να
αναφέρονται στην υπαγωγή όλων των υπαλλήλων στο ΙΚΑ.

Μέχρι πότε θα δεχτούµε ότι υπάρχουν δύο κατηγορίες εργα-
ζοµένων σε αυτήν τη χώρα; Όλοι οι εργαζόµενοι οι οποίοι έχουν
σχέση µισθωτής εργασίας, πρέπει να είναι σε ένα ταµείο.

Όπως και δεν είναι, βεβαίως, αποθεµελίωση του ασφαλιστικού
συστήµατος η ύπαρξη ενιαίων κανόνων και ορίων ηλικίας για
όλους τους εργαζόµενους. Αυτό είναι ισονοµία. Βεβαίως και ανα-
γνωρίζουµε τις ιδιαιτερότητες. Υπάρχουν κατηγορίες επαγγελ-
µάτων ή εργασιών ή κοινωνικών οµάδων, όπου πρέπει να
υπάρξουν ιδιαιτερότητες.

Γι’ αυτό και το Υπουργείο Εργασίας και το Υπουργείο Οικονο-
µικών ακούσαµε πολύ προσεκτικά τις προτάσεις της Βουλής, κά-
ναµε µια σειρά από αλλαγές στην αρχική εκδοχή των νοµοσχεδίων,
διατηρώντας, όµως, στο ακέραιο το πνεύµα του νοµοσχεδίου και
πάντα σεβόµενοι τις αρχές της ισονοµίας και της ισότιµης και δί-
καιης µεταχείρισης των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ασφαλιστικό του δηµοσίου
έχει δύο πτυχές. Μίλησα ήδη για τη µία, εναρµόνιση του ασφα-

λιστικού συστήµατος δηµοσίου µε το νέο ασφαλιστικό σύστηµα
που ψηφίσατε την περασµένη βδοµάδα.

Η δεύτερη διάστασή του είναι, βέβαια, η ενσωµάτωση και η
συµµόρφωση µε την καταδικαστική απόφαση του ∆ικαστηρίου
των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων σχετικά µε τα όρια ηλικίας ανδρών
και γυναικών στο δηµόσιο.

Τι λέει η Συνθήκη των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων; Προβλέπει και
ζητάει, όπως και το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, από τη χώρα µας να
σεβαστεί την αρχή της ίσης µεταχείρισης ως προς τα όρια ηλι-
κίας συνταξιοδότησης. Αυτό που ζητήθηκε ρητά από τη χώρα
µας είναι η συµµόρφωση µε το άρθρο 141.4 της συνθήκης περί
πρόβλεψης ειδικών πλεονεκτηµάτων προς διευκόλυνση του λι-
γότερο εκπροσωπούµενου φύλου να συνεχίσει την επαγγελµα-
τική δραστηριότητα.

Το µέχρι σήµερα καθεστώς, σύµφωνα µε το ∆ΕΚ, όχι µόνο δεν
ευνοεί την αποκατάσταση των προβληµάτων, που ενδέχεται να
αντιµετωπίσουν οι γυναίκες στην επαγγελµατική τους διαδροµή,
αλλά αντίθετα διευκολύνει την απόσυρσή τους από την αγορά
εργασίας. Και πρέπει να πούµε ότι αυτήν την άποψη συµµερίζε-
ται και µεγάλη µερίδα των γυναικών και των γυναικείων οργανώ-
σεων, που διεκδικούν ίση µεταχείριση στην εργασία, στις
προσλήψεις, στις προοπτικές και συµφωνούν και µε την ίση µε-
ταχείριση και δικαιώµατα στο καθεστώς συνταξιοδότησης.

Αναγνωρίζοντας το προφανές, ότι µια ολοκληρωµένη κοινω-
νική πολιτική, µια ουσιαστική πολιτική για τη στήριξη της οικογέ-
νειας και τη δηµιουργία οικογένειας δεν µπορεί, ούτε να ξεκινά,
ούτε να τελειώνει µε τη συνταξιοδότηση, άνδρες και γυναίκες
σήµερα απαιτούν ένα σύστηµα κοινωνικής προστασίας, που εν-
θαρρύνει και βοηθά τη δηµιουργία οικογένειας, αλλά και υπο-
στηρίζει τους γονείς στα χρόνια που πραγµατικά υπάρχει ανάγκη
συµµετοχής στην ανατροφή των παιδιών.

Αυτό είναι µια, πραγµατικά, προοδευτική πολιτική. Αυτό είναι
που αντιµετωπίζει ισότιµα όλους τους πολίτες, σε όλα τα στάδια
του επαγγελµατικού τους βίου. Μια πολιτική και ένα σύστηµα
που ως κράτος δεν µπορέσαµε, είναι η αλήθεια, να διαµορφώ-
σουµε και να υλοποιήσουµε εγκαίρως, µε αποτέλεσµα να χρειά-
ζεται να γίνει τώρα, υπό πίεση και να το κάνουµε ταυτόχρονα µε
τη µετάβαση σε ίσα όρια συνταξιοδότησης για όλους.

Και φυσικά, δεν νοµίζω πως µπορεί κάποιος σοβαρά να ισχυ-
ριστεί ότι η απάντηση σε αυτήν την απόφαση θα ήταν να εξισω-
θούν όλοι προς τα κάτω. Σε µια στιγµή που το συνταξιοδοτικό
σύστηµα της χώρας ασφυκτιά και προσπαθεί να βρει τη βιωσι-
µότητά του, µια συµµόρφωση στην απόφαση του Ευρωπαϊκού
∆ικαστηρίου µε την εξίσωση όλων των ανδρών προς τα κάτω στα
πενήντα χρόνια, νοµίζω ότι προσκρούει στην κοινή λογική.

Αυτό, λοιπόν, που κάνουµε είναι ταυτόχρονα, µε αυτό το νο-
µοσχέδιο να στηρίξουµε αυτούς τους θεσµούς που δηµιουργούν
τις προϋποθέσεις, για να µπορέσει να στηριχθεί η εργαζόµενη
µητέρα µε το ολοήµερο σχολείο, µε την επέκταση των βρεφονη-
πιακών σταθµών, µε τη φροντίδα των ευπαθών οµάδων. Και παρά
την πίεση, καταφέραµε να εξασφαλίσουµε µια όσο το δυνατόν
πιο οµαλή µετάβαση, όχι αυτήν που θα θέλαµε αρχικά, αλλά µια
µετάβαση που δεν ρίχνει αυτόµατα τις γυναίκες σε πολλαπλάσια
επιπρόσθετα έτη.

Κατοχυρώσαµε τα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, που θεµελιώ-
νονται µέχρι το τέλος του χρόνου, µε µεγάλη σαφήνεια και ως
προς τα όρια, αλλά και ως προς τους όρους συνταξιοδότησης.
Είπαµε ότι η έναρξη της µεταβατικής περιόδου για την εξίσωση
των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης ανδρών και γυναικών θα ξε-
κινήσει από 1-1-2011.

Σχεδιάσαµε µια µεταβατική περίοδο, που να περιορίζει, όσο
είναι δυνατόν, την επιβάρυνση για όσες γυναίκες θεµελιώνουν
δικαίωµα στο 2013, όπου αρχίζει η πλήρης εφαρµογή της εξί-
σωσης, αλλά και είναι έτος κατά το οποίο η µεγάλη πλειονότητα
των γυναικών, που θεµελιώνουν δικαίωµα, είχαν αυξηµένα όρια
ηλικίας συνταξιοδότησης.

Παρόλα αυτά, δεν θα ισχυριστούµε ότι δεν αναγνωρίζουµε
πως θα διαταραχθεί ο προγραµµατισµός κάποιων νοικοκυριών.
Γι’ αυτό και σήµερα, κάνουµε και άλλη µία κίνηση. Ανταποκρινό-
µενοι και στα αιτήµατα που έχουν κατατεθεί κατά τη διάρκεια της
συζήτησης, δίνουµε τη δυνατότητα –θα το καταθέσω αµέσως
µετά ως προσθήκη-αναδιατύπωση στο σχέδιο νόµου- να ανα-
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γνωριστεί πλασµατικός χρόνος για κάθε παιδί, ο οποίος ανέρχε-
ται σε ένα έτος για το πρώτο παιδί και σε δύο έτη για κάθε επό-
µενο παιδί και µέχρι το τρίτο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί µέχρι το τρίτο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Κάνουµε, δηλαδή, µία παραπέρα κίνηση, για να µπορέσουµε να
στηρίξουµε σε αυτήν τη µεταβατική περίοδο τις γυναίκες, στις
οποίες αναγνωρίζουµε τη δυσκολία αυτής της µετάβασης µέσα
σε τρία χρόνια.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, γιατί µέχρι το τρίτο;
Το ρωτάµε συχνά και απάντηση δεν παίρνουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε! Θα έρθει η σειρά σας και θα µιλήσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Αυτό που επιχειρείται σήµερα, δεν είναι η αφαίρεση προνοµίων
και η αφαίρεση δικαιωµάτων και εισοδηµάτων. Βρεθήκαµε σε µία
κατάσταση δύσκολη, σε µία κατάσταση αδιέξοδη, σε µία κατά-
σταση στην οποία το κράτος θα αδυνατούσε να εγγυηθεί το
άµεσο µέλλον.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με συγχωρείτε, κύριε

Υπουργέ.
Παρακαλώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι, να ολοκληρώσει ο

Υπουργός και όταν θα έρθει η σειρά σας, θα µιλήσετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, αλλά να µας απαντήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Ροντούλη, θα πάρετε το λόγο και θα πείτε την άποψή σας.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, κύριε Υπουργέ, αλλά να µας

δώσετε µία απάντηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Τι νόηµα έχει να µιλούσαµε σήµερα για εγγύηση συντάξεων, αν
δεν µπορούσαµε να εγγυηθούµε ότι θα υπάρχουν συντάξεις; Με
την αλλαγή που κάνουµε στο συνταξιοδοτικό, εγγυούµαστε ότι
και σήµερα και αύριο και µεθαύριο θα υπάρχουν συντάξεις για
τους Έλληνες και τις Ελληνίδες.

Έχουµε φύγει, ήδη, από την κατάσταση στην οποία θα φοβό-
µασταν την κατάρρευση του συστήµατος, έχουµε φύγει, µε τις
πολιτικές που ακολουθούµε εδώ και αρκετούς µήνες. Παρά το
γεγονός ότι έχουµε ακόµα πολλά στάδια να διανύσουµε, ώστε
να εγγυηθούµε απόλυτα την οικονοµική ασφάλεια και ευηµερία
της χώρας, τα βήµατα που έχουµε κάνει, αναγνωρίζονται. Και
αναγνωρίζονται από όλους τους διεθνείς συνοµιλητές µας.

Τις τελευταίες δύο ηµέρες, σε όλο το διεθνή Τύπο, αναπαρά-
γονται αυτά τα οποία είπαν ο Πρόεδρος του Συµβουλίου των
Υπουργών Οικονοµικών της Ευρωζώνης, ο κ. Γιούνγκερ, για την
Ελλάδα που ανταποκρίνεται περισσότερο και από ό,τι περίµεναν
στις δεσµεύσεις της. Αναπαράγονται αυτά τα οποία είπε ο αρ-
µόδιος ευρωπαίος Επίτροπος για τις οικονοµικές και νοµισµατι-
κές υποθέσεις, ο κ. Ρεν. Αναπαράγονται αυτά που είπε ο
Πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, ο κ. Τρισέ. Και
χθες, είχαµε µία πετυχηµένη πρώτη έξοδο στις διεθνείς αγορές,
έστω και περιορισµένου τύπου, µε το δανεισµό των οµολόγων
εξάµηνης διάρκειας.

Η Ελλάδα προχωράει και προχωράει µε σταθερά βήµατα. Και
τα βήµατα αυτά αναγνωρίζονται. Και τα βήµατα αυτά είναι η
βάση, πάνω στην οποία µπορούµε να σταθούµε και να κάνουµε
τον επόµενο δρόµο, να εγγυηθούµε τη βιωσιµότητα του συντα-
ξιοδοτικού µας συστήµατος, να εγγυηθούµε µία οικονοµία που
ανακτά αυτοπεποίθηση και που µπορεί να δηµιουργεί επενδύ-
σεις, να δηµιουργεί θέσεις εργασίας, να δηµιουργεί πλούτο και
να τον διανέµει δίκαια.

Αυτός είναι ο στόχος αυτής της Κυβέρνησης. Σε αυτόν το
στόχο εγγράφεται και η σηµερινή συζήτηση που κάνουµε και γι’
αυτό ζητούµε τη στήριξη από τη Βουλή αυτού του εξαιρετικά ση-
µαντικού νοµοσχεδίου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-
πακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθεί-
σες προσθήκες – αναδιατυπώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, είναι πρω-
τοφανές στα κοινοβουλευτικά χρονικά να γίνεται τέτοιος αγώ-
νας για να προστατευτεί ένας Υπουργός. Είναι δυνατόν να
απαντά ο Υπουργός, να ζητά το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και άλλων κοµµά-
των, να µεσολαβούν πέντε Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, να έρχεται
πίσω του ένας άλλος Υπουργός, λαλίστατος κατά τα άλλα, ο κ.
Λοβέρδος; Γιατί; Τι φοβάται ο Υπουργός και τι φοβάται η Κυ-
βέρνηση επιτέλους; Ας «τρέξει» η διαδικασία, όπως τα σωστά
κοινοβουλευτικά ήθη όλων αυτών των ετών επιτρέπουν και επι-
βάλλουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Κε-
φαλογιάννη, αλλά όπως γνωρίζετε, δεν µεσολάβησαν πέντε Βου-
λευτές. Μεσολάβησαν δύο Βουλευτές…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τρεις Βουλευτές µεσολά-
βησαν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ...και νοµίζω ότι θέλετε να
ακούσετε το λόγο της Κυβέρνησης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν έχετε ζητήσει το λόγο

και δεν έχετε λάβει το λόγο, κύριε Λαφαζάνη. ∆εν σας ενδιαφέ-
ρει να ακούσετε ο Υπουργός Εργασίας τι λέει για το συγκεκρι-
µένο νοµοσχέδιο;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μας ενδιαφέρει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Άρα, λοιπόν, νοµίζω ότι η

ευνοµία της διαδικασίας έτσι ήταν πάντα και όχι το έθος που είπε
ο κ. Κεφαλογιάννης.

Κύριε Υπουργέ της Εργασίας, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πολιτική οµιλία του Υπουργού

Οικονοµικών έχει καλύψει απολύτως το θέµα. Εγώ ζήτησα το
λόγο για µία σειρά νοµικών διευκρινίσεων, κύριε Κοινοβουλευ-
τικέ Εκπρόσωπε της Νέας ∆ηµοκρατίας, και θα κατέλθω του Βή-
µατος έχοντας περάσει και αυτές τις διευκρινίσεις, που είναι
πάρα πολύ χρήσιµες για την εφαρµογή του νόµου και µάλιστα
ενδεχοµένως να προλάβω και µία παρατήρηση του συναδέλφου
κ. Παυλόπουλου.

Κυρία Πρόεδρε, το πρώτο πράγµα που θέλω να διευκρινίσω
επιρρώνοντας σχετικές διατυπώσεις της εισηγητικής έκθεσης
του νόµου για την ειδική εισφορά αλληλεγγύης, είναι το εξής:
Εκεί που η εισηγητική έκθεση κάνει αναφορά στη λειτουργία
αυτής της εισφοράς αλληλεγγύης υπέρ του συστήµατος κοινω-
νικής ασφάλισης έχω να προσθέσω και τα εξής:

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτή η ειδική εισφορά αλληλεγ-
γύης µε άλλο τίτλο και άλλη λογική και άλλη λειτουργία είχε προ-
βλεφθεί στη δεκαετία του ’90. Είχαν υπάρξει τρεις αποφάσεις
του Συµβουλίου της Επικρατείας σχετικά, η 1461 έως και 1465
του 1995 και είχαν κρίνει ότι αυτή η εισφορά, ο ΛΑΦΚΑ όπως το
λέγαµε τότε, ήταν συµβατός µε το Σύνταγµα και µε τη σχετική
σύµβαση που είχε να κάνει µε το Χάρτη των Κοινωνικών ∆ικαιω-
µάτων, που µάλιστα τώρα τροποποιούµε µε σχέδιο νόµου το
οποίο θα φέρουµε στη Βουλή σε λίγες εβδοµάδες.

Υπήρχε, όµως, και µία απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου µε-
ταγενέστερη, η οποία έκρινε το θεσµό του ΛΑΦΚΑ προβληµατικό
σε σχέση µε το γεγονός ότι δεν αποτυπωνόταν στην εισηγητική
έκθεση ευκρινέστατα τι ακριβώς λειτουργία ήθελε να προσφέ-
ρει στο σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης.

Αυτήν την πληµµέλεια έχουµε καλύψει µε πάρα πολλούς τρό-
πους, ουσιαστικούς και τυπικούς, στην παρέµβαση που κάναµε
µε το σχέδιο νόµου που ψηφίστηκε την προηγούµενη εβδοµάδα,
µα και στην παρέµβαση που γίνεται σήµερα από το Υπουργείο
Οικονοµικών µε το ασφαλιστικό του δηµοσίου τοµέα.

Θέλω να προσθέσω τα εξής: Μνηµονεύω τα αναφερόµενα
στην παράγραφο ΙΙΙ αρ.7 του παραρτήµατος III του ν.3845/2010,
που µετέφερε το µνηµόνιο στην ελληνική έννοµη τάξη. Σύµφωνα
µε αυτήν την αναφορά, τα προγράµµατα κοινωνικής ασφάλισης
θα πρέπει να ενδυναµωθούν για να αντιµετωπίσουν υποβόσκου-

σες διαρθρωτικές ανισσοροπίες, που οφείλονται στη γήρανση
του πληθυσµού. Καθώς τα κόστη ασφαλιστικών παροχών στην
Ελλάδα προβλέπεται να είναι από τα υψηλότερα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση µε τις τρέχουσες πολιτικές, καθώς οι µεγαλύτερες υπερ-
βάσεις ετησίως στον κρατικό προϋπολογισµό προέρχονται συ-
στηµατικά από τα ταµεία κοινωνικής ασφάλισης, οι
µεταρρυθµίσεις για την περιφρούρηση της βιωσιµότητας του συ-
στήµατος δεν µπορούν πλέον να αναβληθούν.

Σε αυτό το πλαίσιο έγινε η προσθήκη για την ειδική εισφορά
αλληλεγγύης των συνταξιούχων και διευκρινίζω ότι ο τελικός
αποδέκτης αυτής της εισφοράς δεν θα είναι ο κρατικός προϋ-
πολογισµός ή κάποιος άλλος. Ο τελικός αποδέκτης θα είναι οι
ίδιοι οι φορείς κοινωνικής ασφάλισης, χωρίς να θίγεται η περι-
ουσιακή κατάσταση εκάστοτε δικαιούχου, γιατί όλοι τελικώς οι
δικαιούχοι θα είναι δέκτες αυτής της εισφοράς όπου χρειαστεί.

Και έχουµε επισηµάνει ήδη πολλές φορές δηµοσίως και στην
Αίθουσα αυτή τα προβλήµατα που έχουν ορισµένοι φορείς κοι-
νωνικής ασφάλισης. Αυτοί οι φορείς κοινωνικής ασφάλισης θα
είναι οι δέκτες αυτής της εισφοράς, η οποία να σηµειωθεί ότι
είναι πολύ πιο επιεικής από το ΛΑΦΚΑ, ο οποίος επιβαλλόταν σε
κάθε σύνταξη άνω των 293 ευρώ. Πάνω από 293 ευρώ συνεισέ-
φερες στο σύστηµα ως συνταξιούχος. Εδώ µιλάµε για πάνω από
1400 ευρώ και νοµίζω ότι η διαφορά είναι καταφανής, πάρα πολύ
σηµαντική και ικανοποιητική.

Με αυτά τα λόγια συµπληρώνω την εισηγητική έκθεση σε ό,τι
αφορά τα θέµατα της ειδικής εισφοράς αλληλεγγύης. Με αυτόν
τον τρόπο, αγαπητοί συνάδελφοι, προστατεύουµε τη ρύθµιση
από το µελλοντικό δικαστικό έλεγχο.

Επίσης, υπάρχει µία αναφορά στην έκθεση της ∆ιεύθυνσης
Επιστηµονικών Μελετών της Βουλής, η οποία σχετίζεται µε την
εργασία των συνταξιούχων.

Και µάλιστα, κατά τη ∆ιεύθυνση Επιστηµονικών Μελετών
υπάρχει ένα θέµα στη σύγκριση αυτής της ρύθµισης µε το άρθρο
1 του πρόσθετου πρωτοκόλλου σε ό,τι αφορά τα ∆ικαιώµατα του
Ανθρώπου.

Εδώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να διευκρινιστεί το
εξής για να το έχουµε υπ’όψιν µας όλοι: Ό,τι προβλέπεται σή-
µερα µε το σχέδιο νόµου –ειδικότερα µε το άρθρο 11- είναι απλή
µεταφορά αυτών που ίσχυαν και ισχύουν στον ιδιωτικό τοµέα και
στον ευρύτερο χώρο των ∆ΕΚΟ και στο δηµόσιο τοµέα. ∆ηλαδή,
η αναστολή και όχι η κατάργηση της σύνταξης για ένα συνταξι-
ούχο ο οποίος εργάζεται σε µία καλή φάση της ηλικίας του.

Επαναλαµβάνω: Πρόκειται περί αναστολής και όχι κατάργη-
σης συγκεκριµένου συνταξιοδοτικού δικαιώµατος. Και, δεύτε-
ρον, ό,τι ίσχυε επί χρόνια στον ιδιωτικό τοµέα και στον χώρο των
∆ΕΚΟ ισχύει –και είναι πολύ σωστό αυτό- και στο χώρο του δη-
µοσίου. Τί, δηλαδή; Μία πρόσκαιρη αναστολή και φυσικά όχι
απώλεια δικαιώµατος.

Το άρθρο 10, λοιπόν, εν προκειµένω που ορίζει τα της εργα-
σίας των συνταξιούχων ευθυγραµµίζει και το δηµόσιο τοµέα στον
ιδιωτικό τοµέα και δεν έχει κανένα µα κανένα πρόβληµα συνταγ-
µατικότητας.

Όπως επίσης, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν θα υπάρξει και
θέµα αντισυνταγµατικότητας σε ό,τι αφορά τους εργαζόµενους
στη Βουλή, αφού σύµφωνα µε το άρθρο 65 παράγραφος 1 η
Βουλή ρυθµίζει τα θέµατά της µε Κανονισµό και σύµφωνα µε το
άρθρο 65 παράγραφος 6 ο Κανονισµός ρυθµίζει και τα της ορ-
γανώσεως της Βουλής και τα σχετικά µε το καθεστώς των υπαλ-
λήλων της, στοιχείο του οποίου είναι και η σύνταξη, όπως έχει
αποφασίσει το Ελεγκτικό Συνέδριο. Αυτά όλα είναι πολύ σωστά.
Γι’ αυτό και οι σχετικές πρωτοβουλίες θα επαναληφθούν στην
τροποποίηση του Κανονισµού της Βουλής, που θα έρθει σε λίγες
µέρες στην Εθνική Αντιπροσωπεία.

Κλείνω, γιατί δεν θέλω να χρησιµοποιήσω περισσότερο χρόνο,
µε το εξής. Αυτό δεν είναι τόσο νοµικό, όσο πολιτικό: Παρακο-
λούθησα την ψηφοφορία για το σχέδιο νόµου περί του ασφαλι-
στικού συστήµατος και των εργασιακών σχέσεων που ψηφίσαµε
την περασµένη Πέµπτη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πιστεύω ότι ορισµένοι στην Αί-
θουσα αυτή δεν θα επαναλάβουν και µε το παρόν σχέδιο νόµου
τα ίδια λάθη, υπό την έννοια ότι όποιος θέλει να καταψηφίζει κάτι,
το καταψηφίζει επί της αρχής και καταψηφίζει άρθρα. Αλλά µία
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σαρωτική αντιπολιτευτική λογική, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
ήθελε ορισµένους να έχουν καταψηφίσει άρθρο που εξισώνει τα
δικαιώµατα των διαβητικών έναντι όλων των ταµείων. Έχουν κα-
ταψηφίσει άρθρα που αναφέρονται στην επίλυση, επιτέλους,
ενός προβλήµατος που χρόνισε επί δεκαετίες: αυτού της διαδο-
χικής ασφάλισης. Έχουν καταψηφίσει άρθρα που απαγορεύουν
τις εθελούσιες εξόδους. Έχουν καταψηφίσει άρθρα που επιτρέ-
πουν, να µπει µία τάξη πια, στην απάτη και στη συναλλαγή που
είχε επικρατήσει σε ορισµένους τουλάχιστον νοµούς της χώρας
σε ό,τι αφορά τις συντάξεις αναπηρίας. Καταψηφίστηκαν τα
άρθρα που ιδρύουν το Ενιαίο Κέντρο για την Πιστοποίηση της
Αναπηρίας, κάτι που είναι αίτηµα δεκαετιών.

Αυτά τα λάθη της συλλήβδην απόρριψης για αντιπολιτευτικούς
λόγους ελπίζουµε να µην επαναληφθούν στο παρόν σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών που ολοκληρώνει µαζί µε τις
τροποποιήσεις, που έχουν καταθέσει τα Υπουργεία Προστασίας
του Πολίτη και Εθνικής Αµύνης, τη διαρθρωτική αλλαγή του
ασφαλιστικού συστήµατος που τόσα χρόνια η χώρα, ενώ όφειλε,
δεν επιχειρούσε στη διατύπωσή της.

Ξέραµε, τί ακριβώς χρωστάµε. Ξέραµε ακριβώς το µέγεθος
της οφειλής µας απέναντι στον ελληνικό λαό και τους πολίτες.
Ανταποκριθήκαµε στην υποχρέωσή µας αυτή σε όλα τα επίπεδα,
στο δηµόσιο τοµέα, στον ιδιωτικό τοµέα, αλλά και στον τοµέα
των ένστολων. Κανείς ποτέ δεν θα µπορέσει να ξαναπαραπονε-
θεί ότι η Ελλάδα κάνει διακρίσεις ανάµεσα στα ίδια της τα παιδιά,
κάποια ευνοώντας τα και κάποια καταδιώκοντάς τα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Εργασίας, τον κ. Λοβέρδο.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε δώδεκα λεπτά για την πρωτοµιλία σας
και έχετε πάντα την προστασία -όπως είπατε πριν- και την ανοχή
του Προεδρείου.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Ο τρόπος µε τον οποίο έκλεισε τη σύντοµη οµιλία του ο Υπουρ-
γός Κοινωνικής Ασφάλισης µόνο ως διάθεση αυτοκριτικής για το
παρελθόν του ΠΑΣΟΚ µπορεί να ληφθεί. ∆ιότι –και θα το δια-
βάσω παρακάτω- είναι η στάση του ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια
σε οτιδήποτε δηµιουργικό έλυνε προβλήµατα.

Ακόµα και στο ασφαλιστικό, οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-
κρατίας έφερναν τις συγκεκριµένες µεταρρυθµίσεις στη Βουλή
και το ΠΑΣΟΚ είτε αποχωρούσε, είτε µε σκληρές εκφράσεις, µε
δοµική αντιπολίτευση, απέρριπτε. Αυτό έκανε µε το ασφαλιστικό
και στις αρχές της δεκαετίας του ‘90 και το 2008.

Και σε αυτό το αντιπολιτευτικό µένος –µιας και βρισκόµαστε
εδώ σε ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών- το ΠΑΣΟΚ
δεν ψήφισε –το έχω πει και άλλη φορά στη Βουλή- ούτε τη διά-
ταξη για την εγγύηση των καταθέσεων των Ελλήνων πολιτών
µέχρι 100.000 ευρώ. Άρα, αυτό κανείς να το θυµάται …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Το ψηφίσαµε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν το ψηφίσατε. Έφερα
τα πρακτικά στη Βουλή και ήταν ο εισηγητής σας, ο οποίος ήταν
στο µόνο που δεν απάντησε. Βρείτε το και δείτε το. Αυτό ως µια
σύντοµη απάντηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο τελευταίος που µπορεί να κα-
τηγορεί τη Νέα ∆ηµοκρατία για ασυνέπεια και ανακολουθία
λόγων και έργων είναι το ΠΑΣΟΚ. Και αυτό, όχι για αυτά που σας
είπα προηγουµένως, όχι για την όλη αντιπολιτευτική του στάση,
αλλά και για αυτά που έλεγε πρόσφατα ο Αρχηγός του κόµµατος
της αξιωµατικής αντιπολίτευσης εκείνη την εποχή και Πρωθυ-
πουργός σήµερα ο κ. Παπανδρέου.

Ποιοι είναι υπεύθυνοι, κυρία Πρόεδρε, και ποιοι ανεύθυνοι;
Υπεύθυνος είναι ένας Πρωθυπουργός που στις 18 Φεβρουαρίου
του 2009 µας έλεγε: «Οι πολίτες απογοητευµένοι και ανήσυχοι
απευθύνονται στο ΠΑΣΟΚ και ρωτούν: τί θα κάνετε εσείς; Εµείς,
λοιπόν, µπορούµε να διαβεβαιώσουµε τους πολίτες ότι έχουµε
σχέδιο, έχουµε προτάσεις, έχουµε ένα ολοκληρωµένο πρό-
γραµµα». Αυτά έλεγε πέρυσι το Φεβρουάριο ο κ. Παπανδρέου.

Λίγους µήνες µετά, το Μάιο σε µια επίσκεψη που έκανε σε
ΚΑΠΗ της Αττικής έλεγε: «∆εν τάζουµε λαγούς µε πετραχήλια,
αλλά ζητάµε αξιοπρέπεια και σεβασµό για τα υπερήφανα γηρα-
τειά, όπως έλεγε ο Ανδρέας Παπανδρέου». Και λίγες µέρες πριν
από τις εκλογές µας έλεγε και πάλι: «Η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
θα καταργήσει τις ρυθµίσεις της σηµερινής κυβέρνησης» της κυ-
βέρνησης, δηλαδή της Νέας ∆ηµοκρατίας «που οδηγούν σε µεί-
ωση των παροχών και αύξηση των ορίων συνταξιοδότησης».
Αυτά είναι που έλεγε το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά.

Και βεβαίως, δεν έχει δίκιο ο Υπουργός των Οικονοµικών όταν
ισχυρίζεται ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, το κόµµα του ΠΑΣΟΚ
πέρυσι έλεγε την αλήθεια. Όχι, δεν είπατε την αλήθεια, κύριοι
της Κυβέρνησης. Είπατε ψέµατα στον ελληνικό λαό για να κλέ-
ψετε την ψήφο του.

Τί µας έλεγε το ΠΑΣΟΚ τότε; Μας έλεγε τα γνωστά τρία «δεν».
Σας τα είπε ο κ. Παπαδηµούλης. Είναι η τοποθέτηση διακεκρι-
µένων στελεχών του ΠΑΣΟΚ εκείνης της εποχής και νυν Υπουρ-
γού, ο οποίος εισηγείται τη µεταρρύθµιση στο ασφαλιστικό, ο
µόλις κατελθών του Βήµατος κ. Λοβέρδος, ο οποίος στις 26 Νο-
εµβρίου –και µάλιστα µετά τις εκλογές- έλεγε τα τρία «δεν»: «∆εν
θα αυξηθούν τα όρια ηλικίας. ∆εν θα µειωθούν οι συντάξεις. ∆εν
θα αυξηθούν οι εισφορές». Αυτή είναι η αλήθεια του κόµµατος
του ΠΑΣΟΚ.

Ο δε εισηγητής του κόµµατος της τότε αξιωµατικής αντιπολί-
τευσης του ΠΑΣΟΚ και νυν Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ζητούσε
από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για τον περίφηµο
νόµο Πετραλιά να πάµε σε δηµοψήφισµα. Ε, τολµήστε το εσείς
τώρα το δηµοψήφισµα για να δούµε, τί θα πει ο ελληνικός λαός
για τις προκρούστιες πολιτικές που ακολουθεί η Κυβέρνησή σας
µε τα δύο αδελφά νοµοσχέδια που καρατοµούν κεκτηµένα δε-
καετιών, οδηγούν στην εξαθλίωση µεγάλα τµήµατα του ελληνι-
κού λαού -ιδιαίτερα τα περήφανα γηρατειά- δεν δίνουν καµµία
προοπτική στη νεολαία, όπως πολύ σωστά είπε ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ. Σαµαράς και τα άλλα στελέχη
που έλαβαν το λόγο. Αυτή είναι η πολιτική η οποία ακολουθείτε.

Μιας και βλέπω και τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσή και παρ’ ό,τι τρέφω ιδιαίτερη συµπά-
θεια και εκτιµώ πάρα πολύ την παρουσία του όλα αυτά τα χρό-
νια στο Κοινοβούλιο, δεν µπορώ παρά να αναφερθώ και στη δική
του τοποθέτηση εκείνη την εποχή που εισηγήθηκε η Νέα ∆ηµο-
κρατία το νοµοσχέδιο για την κοινωνική ασφάλιση. Ξέρετε, ήταν
η εποχή των Απόκρεω. «Η πολυδιαφηµισµένη µεταρρύθµιση
φέρει χρώµα σε απόλυτη αρµονία µε το χρώµα των ηµερών», µας
έλεγε ο κ. Παπουτσής στις 6 Μαρτίου του 2008. «Είναι µεταρ-
ρύθµιση των µασκαράδων».

Εγώ, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, θέλω να σας ρωτήσω
τώρα ποιοι είναι οι υπεύθυνοι και ποιοι είναι οι «µασκαράδες»,
διότι µπροστά σ’ αυτά για τα οποία µας κατηγορούσατε παρ’ ό,τι
ήταν µία ήπια προσαρµογή µέσα σ’ ένα πολύ µεγάλο χρονικό
εύρος και διάστηµα, αυτά που φέρνει σήµερα στον υπερθετικό
βαθµό η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι πρωτοφανή σε παγκόσµιο
επίπεδο και δεν µπορεί να τα αντέξει η ελληνική κοινωνία. Ας ανα-
λογιστούν, λοιπόν, οι κυβερνώντες σήµερα ποιοι είναι οι «µα-
σκαράδες» του πολιτικού µας συστήµατος.

Μιας και βλέπω και τον αγαπητό Υφυπουργό Οικονοµικών, θα
σας διαβάσω µια αποστροφή του λόγου κάποιου πολιτικού κι
εσείς θα µου πείτε ποιος είναι. Έλεγε ο πολιτικός αυτός: «Το χει-
ρότερο: Ανατρέπεται ο προγραµµατισµός ζωής εκατοµµυρίων
εργαζοµένων, ιδιαίτερα γυναικών, µε το πρόσχηµα της εξίσωσης
των δικαιωµάτων», αυτό δηλαδή που µας έλεγαν ο κ. Λοβέρδος
και ο κ. Παπακωνσταντίνου µειώνοντας ασφαλιστικά δικαιώµατα
προς τα κάτω. Είναι αυτή αξιόπιστη πολιτική; Σας ερωτώ, κύριε
Σαχινίδη. Πείτε µου εσείς. Εγώ διακόπτω την οµιλία µου. Πείτε
µου: Είναι πολιτική αξιόπιστη;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Έδωσα
την απάντηση.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Την απάντηση δεν θα µου
τη δώσετε τώρα. Τη δώσατε στη Βουλή στις 17 Μαρτίου του
2008. Αυτά λέγατε εσείς.

Κύριοι συνάδελφοι, έχετε τα δύο πρόσωπα του Ιανού. Άλλα
λέτε το πρωί, άλλα λέτε το βράδυ. Άλλα λέτε ως αντιπολίτευση,
άλλα λέτε ως Κυβέρνηση. Άλλα λέτε στη Βουλή, άλλα λέτε στα
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καφενεία. ∆εν είναι σοβαρή αυτή η πολιτική και δυστυχώς δεν
οδηγεί πουθενά.

Μιας και πιάσαµε τώρα τη ρητορεία του ΠΑΣΟΚ του παρελ-
θόντος, θα απευθυνθώ και στους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ. Έχω
εδώ µία ερώτηση του ΠΑΣΟΚ η οποία κατατέθηκε εκείνη την
εποχή, στις 5 Μαρτίου του 2008, και µία ακόλουθη ερώτηση στις
28 Μαρτίου 2008. Εδώ βρίσκονται, τουλάχιστον, πέντε ή έξι ση-
µερινοί Υπουργοί. Είναι το πιο αστείο απ’ όλα, γιατί µας έλεγαν
οι γονείς µας κάτι πολύ βασικό, να τιµούµε την υπογραφή µας
και να ξέρουµε πού τη βάζουµε. Ένας απ’ αυτούς είναι και ο ση-
µερινός αναπληρωτής Υπουργός κ. Μπεγλίτης και είναι και ο έτε-
ρος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Ευθυµίου. Αναφέρω
αυτούς τους αξιωµατούχους για να µην αναφέρω τους τριάντα
πέντε συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ οι οποίοι έχουν να λογοδοτή-
σουν στη συνείδησή τους και στους ψηφοφόρους τους και σ’ αυ-
τούς για τους οποίους κατέθεταν αυτές τις ερωτήσεις. Μία
ερώτηση του ΠΑΣΟΚ βρήκα -να σας πω την αλήθεια- και από κει
βρήκαµε και τις υπόλοιπες. Στην ερώτηση αυτή στις 5 Μαρτίου
του 2008 προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας µε την υπο-
γραφή έντεκα Βουλευτών και στην άλλη ερώτηση στις 28 Μαρ-
τίου 2008 µε την υπογραφή τριάντα Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ
αναφέρεται: «Έχοντας υπ’όψιν το κυβερνητικό πρόγραµµα της
Νέας ∆ηµοκρατίας, τις προγραµµατικές σας δηλώσεις, συνε-
ντεύξεις, οµιλίες και δηλώσεις σας, έχοντας υπ’όψιν ότι το
«κλειδί» για τη µεταρρύθµιση αποτελεί το 2015». Ακούστε. Το
2008 µας κατηγορούσε το ΠΑΣΟΚ ότι το «κλειδί» της µεταρρύθ-
µισης της κ. Πετραλιά ήταν το 2015 και όχι το αύριο που είναι το
νοµοσχέδιο του ΠΑΣΟΚ. «Έχοντας υπ’όψιν τις ερωτήσεις» –και
µας δίνει «τροφή» για να ψάξουµε τις ερωτήσεις του ΠΑΣΟΚ στις
27 Σεπτεµβρίου του 2006, στις 27 Ιουνίου του 2007, στις 5 Ιου-
λίου του 2007, στις 14 Νοεµβρίου του 2007- «έχοντας υπ’όψιν ότι
οι επώδυνες λύσεις που επεξεργάζεστε για τα στελέχη των Ενό-
πλων ∆υνάµεων» –µας κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ- «ότι η µη υποστή-
ριξη από µέρους σας του υπάρχοντος συνταξιοδοτικού
συστήµατος» –σας παραπέµπω στην τροπολογία του κ. Βενιζέ-
λου την οποία θα κληθείτε να ψηφίσετε- «αναδεικνύετε την ανα-
κολουθία σας και σας εκθέτει στη συνείδηση των στελεχών».

Αν, λοιπόν, αυτό δείχνει την ανακολουθία µας και µας εκθέτει
στη συνείδηση του λαού, εσείς οι τριάντα Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ
που θα κληθείτε στην ονοµαστική ψηφοφορία του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος που έχει κατατεθεί και ενδεχοµένως και στη δική
µας επί της αρχής και επί των άρθρων, τι ψυχή θα παραδώσετε;
Τι θα πείτε στα στελέχη αυτά; Πώς θα πάρετε πίσω όλα αυτά τα
ισχυρά τα οποία λέγατε;

Ρωτάτε στην ερώτηση αυτή εάν οι αλλαγές στους στρατιωτι-
κούς περιλαµβάνουν το όριο ηλικίας των πενήντα πέντε ετών.
Τώρα το πενήντα πέντε αυτό –για το οποίο µας κάνατε δίκη προ-
θέσεων διότι τότε νοµοσχέδιο της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν είχε
κατατεθεί- είναι εξήντα. Εσείς κάνατε δίκη προθέσεων για τα πε-
νήντα πέντε χρόνια. Μας ρωτούσατε αν θα υπάρξει αλλαγή στο
ν. 2439/1996 για τις προαγωγές, αυτό δηλαδή που ανακοίνωσε ο
κ. Βενιζέλος και θα φέρει στη Βουλή. Μας ερωτάτε αν ο σχεδια-
σµός µας απέβλεπε στο να προστεθεί ένας επιπλέον χρόνος στα
είκοσι πέντε που θεµελιώνονται τα δικαιώµατα σύνταξης. Είχατε
καηµό αν στα είκοσι πέντε χρόνια προσθέταµε ένα χρόνο κι εσείς
το πάτε στα σαράντα. Γι’ αυτό µας κατηγορούσατε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Μας ερωτούσατε αν η εφαρµογή των ορίων ηλικίας θα αυξη-
θεί στο ανώτατο όριο των εξήντα πέντε χρόνων, αυτό που κά-
νετε, και µας εγκαλούσατε µ’ ένα σωρό ρητορικά σχήµατα, αν
γνωρίζουµε τις συνεχείς µεταθέσεις, την αδυναµία οικογενεια-
κού προγραµµατισµού, τις χαµηλές αµοιβές, αν γνωρίζουµε ότι
τα µέλη των Ενόπλων ∆υνάµεων απολαµβάνουν το 50% έως 60%
του τελευταίου µισθού κι όχι το 80% που απολαµβάνουν όλες οι
κατηγορίες, εάν αδιαφορούµε για τις µεταθέσεις δέκα έως δε-
καπέντε φορές των στελεχών των Ενόπλων ∆υνάµεων και άλλα
τέτοια πολλά και ηχηρά.

Πείτε µου, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ: Θα σας βάλει «στο
µαντρί» η Κυβέρνηση; Σας γοήτευσε η ρήση του κ. Λοβέρδου και
η έκκληση «κοιτάξτε να δείτε, εδώ φτάσαµε, τι να κάνουµε»; Βέ-
βαια φτάσαµε εδώ, κύριοι συνάδελφοι. Γιατί φτάσαµε εδώ; Είναι

η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας που στο ΝΑΤ έβαλε δεκα-
πέντε χιλιάδες ανθρώπους χωρίς ένα ένσηµο και τα 400 εκατοµ-
µύρια δολάρια που υπήρχαν εκείνη την εποχή αποθεµατικά στο
ταµείο έγιναν σήµερα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ για τον προϋπο-
λογισµό του 2010, έλλειµµα «στην πλάτη» του ελληνικού λαού;
Είµαστε εµείς που ενώσαµε τα προνόµια;

Ξέρετε ποιος είναι ο πιο ακριβοπληρωµένος συνταξιούχος
στην Ελλάδα; Ο κλειδούχος του ΟΣΕ, γιατί Υπουργός του
ΠΑΣΟΚ ενσωµάτωσε όλα τα επιδόµατα στο µισθό του και έχει
σήµερα περισσότερη σύνταξη, διπλάσια σύνταξη από τον πρώην
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, πάνω από 11.000 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, ολοκληρώστε τώρα, σας παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εµείς φταίµε γι’ αυτό;
Εµείς κάναµε αυτήν την πολιτική; Εµείς αναγκάσαµε µια σοβαρή
φωνή στο ΠΑΣΟΚ, τον κ. Γιαννίτση, να πάρει πίσω τη µεταρρύθ-
µιση;

Αυτό που ήταν µια απλή επέµβαση το 1992 που καταψηφίζατε
το νόµο Σιούφα και το 2008 που καταψηφίζατε το νόµο Πετραλιά
µ’ αυτά που σας διάβασα, γίνεται σήµερα µία πολιτική σκληρή,
ανάλγητη, όχι µία νεοφιλελεύθερη πολιτική. Αυτό που έλεγε η
Θάτσερ «there is no alternative», δηλαδή «δεν υπάρχει εναλλα-
κτική λύση», είναι αυτό που λέει το πιο δεξιό κόµµα του Κοινο-
βουλίου σήµερα, το ΠΑΣΟΚ, γιατί το ΠΑΣΟΚ σήµερα βρίσκεται
στα δεξιά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, δεν έχουµε χρόνο για µετάφραση τώρα. Θα χαθούµε!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα, αυτήν την πολιτική ακολουθείτε. Πηγαίνετε, λοιπόν, στα
στελέχη του κόµµατός σας, στο λαϊκό, λαϊκίστικο ΠΑΣΟΚ. της
δεκαετίας του 1980, του 1990 και του 2000 και απολογηθείτε,
αλλά πολύ περισσότερο απολογηθείτε στην ελληνική κοινωνία
και στη νέα γενιά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κεφαλογιάννη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής
έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επι-
τρέψτε µου να κάνω στην αρχή δύο διευκρινίσεις για να µην τις
αφήνουµε αναπάντητες.

∆ιευκρίνιση πρώτη: Το ΝΑΤ. ∆εν ξέρω αν ήταν δεκαπέντε χι-
λιάδες εκείνοι, οι οποίοι µπήκαν το 1982, αλλά εκείνο το οποίο
θέλω να θυµίσω στον κύριο συνάδελφο ήταν ότι δεν τους έβαλε
καµµία Κυβέρνηση. Τους έβαλε η Βουλή µε οµόφωνη απόφασή
της, συµπεριλαµβανοµένης και της Νέας ∆ηµοκρατίας και απο-
τελούσε τη µεγίστη πολιτική απόφαση της εποχής για τη συντα-
ξιοδότηση των πολιτικών προσφύγων.

Αυτό βεβαίως, για ορισµένα δεξιά παρακλάδια της Νέας ∆η-
µοκρατίας, τα οποία συνεχίζουν να παραµένουν ακόµα, δεν µπο-
ρούν να το δικαιολογήσουν ποτέ. Ποτέ δεν µπορούν να
παραδεχτούν αυτήν την υποχρέωση του ελληνικού κράτους να
δώσει σύνταξη στους πολιτικούς πρόσφυγες που το σύστηµα
στη χώρα τους έδιωξε σε άλλες χώρες.

∆ιευκρίνιση δεύτερη. Η στάση του ΠΑΣΟΚ το 2008. Η αντίθεσή
µας στο νοµοσχέδιο για το ασφαλιστικό σύστηµα, η κριτική µας.
Η αναφορά στους µασκαράδες της εποχής, που παρέµειναν φυ-
σικά µασκαράδες, διότι το 2008 απεκαλύφθη ότι εδώ σε αυτήν
την Αίθουσα η αρµόδια Υπουργός παρουσίαζε το νοµοσχέδιο για
την κοινωνική ασφάλιση και ο αρµόδιος Υπουργός Οικονοµικών
διαβεβαίωνε το πανελλήνιο µαζί µε τον Πρωθυπουργό ότι το έλ-
λειµµα ήταν 3%, ότι η Ελλάδα ήταν στον αυτόµατο πιλότο της
ανάπτυξης και ταυτόχρονα ήταν εκείνη η εποχή όπου η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έλεγε ότι τώρα που είµαστε στην
ανάπτυξη θα δώσουµε την εκ του νόµου προβλεπόµενη χρηµα-
τοδότηση στο ασφαλιστικό σύστηµα την οποία ουδέποτε δώσατε
και στην πραγµατικότητα παρακρατήσατε, για να οδηγήσετε µε
επιλογή σας το ασφαλιστικό σύστηµα στην κατάρρευση που το
οδηγήσατε.
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Αλήθεια, αυτά δεν ήταν πράξεις µασκαράδων; Ήταν ή όχι;
Όπως απεκαλύφθη στη συνέχεια, αγαπητέ κύριε Κεφαλογιάννη,
ότι το έλλειµµα δεν ήταν 3%, αλλά ανέβαινε την ανηφόρα για να
φτάσει στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, να σκάσει βόµβα στα χέρια
της µε ένα έλλειµµα 12%, το οποίο τέσσερις µήνες µετά όταν η
Ευρωπαϊκή Στατιστική Υπηρεσία έκανε και τον τελικό έλεγχο των
στοιχείων, το έβγαλε 13,7%. Και ερχόσαστε και εχθές και σήµερα
-οι συνάδελφοί σας και στη χθεσινή συζήτηση- να εγκαλείτε την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ γιατί είπε την αλήθεια. Ερωτώ: Αυτή δεν
είναι πολιτική µασκαράδων;

Η ουσία είναι ότι σήµερα αντιµετωπίζουµε ένα ασφαλιστικό σύ-
στηµα, το οποίο έχει τα χάλια που έχει. Έχει την ανασφάλεια την
οποία παρέχει σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό, σε όλους τους συ-
νταξιούχους. Το ερώτηµα είναι: Τι είναι αυτό το οποίο κάνει η
Νέα ∆ηµοκρατία, εάν δεν είναι εµπαιγµός του ελληνικού λαού, το
να έρχεται εδώ σήµερα, για να υπερασπιστεί ένα ασφαλιστικό
σύστηµα το οποίο η ίδια τίναξε στον αέρα; Εγώ το µόνο που
µπορώ, ως την ηπιότερη έκφραση, να χρησιµοποιήσω, είναι
αυτή: Εµπαιγµός του ελληνικού λαού.

Κακά τα ψέµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε όποιο τόνο
και σε όποιο επίπεδο να κρατήσουµε την πολιτική αντιπαράθεση,
η ουσία είναι µια. Γύρω µας υπάρχουν τα συντρίµµια µιας αδιέ-
ξοδης φαύλης ταξικής και αντιλαϊκής πολιτικής πολλών χρόνων.
Γι’ αυτό και η απόφαση της Κυβέρνησης είναι οριστική και
ισχυρή. Αλλάζουµε σελίδα, γυρίζουµε σελίδα µε πλήρη συνεί-
δηση ότι δεν έχουµε κανένα περιθώριο για πισωγυρίσµατα. Με
πλήρη συνείδηση ότι δεν έχουµε κανένα περιθώριο αποτυχίας.
Γιατί πιστεύουµε ότι είναι αδήριτη αναγκαιότητα της εποχής, ότι
είναι κορυφαία προτεραιότητα για την Κυβέρνηση η δηµιουργία
ενός σύγχρονου ασφαλιστικού συστήµατος, ενός συστήµατος
δίκαιου, δηµόσιου και καθολικού, µε την εγγύηση της οµαλής
ροής των εισφορών, µε αποτελεσµατική διαχείριση των εσόδων,
µε ορθολογική και χρηστή διαχείριση των δαπανών, µε πλήρη
διαφάνεια για τον κρατικό προϋπολογισµό και τα ασφαλιστικά
ταµεία και τους ασφαλισµένους. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο ήδη
καταθέσαµε την πρόταση στη Βουλή, υιοθετήθηκε χθες από την
Επιτροπή Κανονισµού της Βουλής και θα συζητηθεί την Παρα-
σκευή στην Ολοµέλεια και θα ψηφιστεί για τη δηµιουργία της Ει-
δικής Μόνιµης Επιτροπής της Βουλής για την παρακολούθηση
του ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας, έτσι ώστε όχι µόνο να
υπάρχει πλήρης διαφάνεια, αλλά µε τη συµµετοχή όλων των πο-
λιτικών κοµµάτων να υπάρχει διαρκής παρακολούθηση της εξέ-
λιξης και να προτείνονται, όπου υπάρχουν αλλαγές, ανάλογα µε
τη δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας, αλλαγές που να ενι-
σχύουν την κοινωνική δικαιοσύνη.

Μπροστά µας έχουµε ένα δίληµµα που προκύπτει από τη
σκληρή πραγµατικότητα των αριθµών. Το δίληµµα είναι: «Να υπο-
θηκεύσουµε το µέλλον των ασφαλισµένων στις επόµενες δεκα-
ετίες, ναι ή όχι;». Πιστεύω ότι στην Αίθουσα αυτή κανείς δεν
µπορεί να πει «ναι, να υποθηκεύσουµε το µέλλον των επόµενων
γενεών». Γι’ αυτό και ο δρόµος τον οποίο δείχνει η Νέα ∆ηµο-
κρατία είναι δρόµος όχι µόνο αδιέξοδος, όχι µόνο φαύλος, αλλά
είναι δρόµος ο οποίος φέρνει στη µνήµη όλων µας το δρόµο τον
οποίο ακολούθησε πεντέµισι χρόνια η Νέα ∆ηµοκρατία στην
προηγούµενη διακυβέρνηση της. Ένας δρόµος που ήταν χωρίς
αναλογιστικές µελέτες για το ασφαλιστικό, χωρίς την κρατική
χρηµατοδότηση, µοιράζοντας αφειδώς χρήµα από τα δανεικά,
µοιράζοντας ανέξοδες υποσχέσεις και βεβαίως, δηµιουργώντας
επιπλέον στρεβλώσεις, απ’ αυτές που ήδη υπήρχαν, στρεβλώ-
σεις, οι οποίες οδήγησαν µε µαθηµατική ακρίβεια, όπως ήταν
αναµενόµενο στην κατάρρευση την οποία αντιµετωπίζουµε σή-
µερα.

Για εµάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο θεσµός της κοινω-
νικής ασφάλισης δεν προσφέρεται για την κατοχύρωση προνο-
µίων. Ιδιαίτερα τώρα που η χώρα µας βρίσκεται σε κατάσταση
εκτάκτου ανάγκης και τη στιγµή που ολόκληρες κοινωνικές οµά-
δες κινδυνεύουν να µείνουν χωρίς καµµία κοινωνική προστασία
και ασφάλιση. Γι’ αυτό και επιµένουµε στο ρόλο του κράτους να
µην επιτρέπει να µείνουν τα πράγµατα στην τύχη τους.

Εµείς πιστεύουµε ότι η καρδιά του συστήµατος της κοινωνι-
κής ασφάλισης ενέχει την έννοια της αλληλεγγύης ανάµεσα στις
γενεές, ανάµεσα στις κοινωνικές και επαγγελµατικές οµάδες. Πι-

στεύουµε ότι είναι κάτι ισχυρότερο. Είναι ένα κοινωνικό συµβό-
λαιο των γενεών και των κοινωνικών τάξεων. Γι’ αυτό και προχω-
ρούµε στις µεγάλες δοµικές αλλαγές, γι’ αυτό προχωρούµε στη
µεταρρύθµιση, γι’ αυτό προχωρούµε στις αλλαγές που εξασφα-
λίζουν και τα κεφάλαια των ταµείων, έτσι ώστε να µπορέσουν κα-
θολικά στο µέλλον να εξυπηρετήσουν τις συντάξεις και τις
προνοιακές υπηρεσίες.

Ακούσαµε, όµως, σήµερα και τον Αρχηγό της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης κ. Σαµαρά, ο οποίος στον ίδιο τόνο φυσικά µε
όλους τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας όχι µόνο έκαναν
αντιπαράθεση στην πολιτική της Κυβέρνησης για το ασφαλι-
στικό, αλλά κυρίως επεχείρησαν να συνεχίσουν την πάγια πολι-
τική της Νέας ∆ηµοκρατίας ενάντια στο δηµόσιο γενικώς, ενάντια
στο κράτος, ενάντια στις δηµόσιες υπηρεσίες.

Γι’ αυτό επιτρέψτε µου να αποκαταστήσω και εδώ την αλήθεια,
όχι µε στοιχεία φυσικά δικά µας, αλλά µε στοιχεία του ∆ιεθνούς
Οργανισµού Εργασίας. Ε, λοιπόν, σύµφωνα µε τα στοιχεία του
∆ιεθνούς Οργανισµού Εργασίας το ποσοστό των υπηρετούντων
στον ελληνικό δηµόσιο τοµέα επί του συνόλου του πληθυσµού
της χώρας είναι 9,04%. Την ίδια στιγµή που ο µέσος όρος των
κρατών της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι 9,92%. ∆ηλαδή βρισκό-
µαστε µε λιγότερους υπαλλήλους ως ποσοστό επί του συνολι-
κού πληθυσµού από τον κοινοτικό µέσο όρο.

Όσον αφορά τις αµοιβές των εν ευρεία εννοία δηµοσίων υπαλ-
λήλων ως ποσοστό του ΑΕΠ στην Ελλάδα, αυτό είναι περίπου
στο 10,8%. Ενώ πρωταθλήτριες χώρες στον τοµέα αυτό, είναι
άλλες µικρές και µεγάλες, όπως η ∆ανία, η Σουηδία, η Κύπρος,
η Πορτογαλία, η Φινλανδία, όπου οι δαπάνες για το δηµόσιο
τοµέα φτάνουν από το µικρότερο επίπεδο στο 11% µέχρι το 17%.

Ας αφήσουµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις ιδεο-
ληπτικές κατηγορίες για τον υπερδιπλασιασµό του δηµόσιου
τοµέα, ο οποίος τελικά οδήγησε στην κατάρρευση του ασφαλι-
στικού. Και ας σταθούµε…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αυτά τα λένε οι Υπουργοί.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Οι Υπουργοί λένε άλλο πράγµα. Λένε

για τον υπερδιπλασιασµό των αµοιβών. Εγώ µιλώ για τον δηµό-
σιο τοµέα συνολικά, γιατί συζητώντας γενικώς για τον υπερδι-
πλασιασµό του δηµόσιου τοµέα στην πραγµατικότητα τι
κάνουµε; Στρέφουµε τη συζήτηση αλλού από τις πραγµατικές
παθογένειες που οφείλονται στην ανορθολογική κατανοµή των
υπαλλήλων, στη γραφειοκρατία, στην αδιαφάνεια, στην αναξιο-
κρατία, στην ετεροαπασχόληση σε σχέση µε τις δεξιότητες εκά-
στου όπως, επίσης, και την αναποτελεσµατικότητα. ∆ηλαδή,
στοιχεία και φαινόµενα, τα οποία έχουν σχέση µε την πολυνοµία,
µε την κακονοµία και µε την αναπαραγωγή του πολιτικού συστή-
µατος µέσω του δηµόσιου τοµέα. Μην ψάχνετε στο ΠΑΣΟΚ να
βρείτε κοινά σηµεία µε τις διαφορές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού µε την Νέα ∆ηµοκρατία ή τα κοινά σηµεία.

Σας διαβεβαιώ ότι για µας ο ρόλος του δηµοσίου, όπως και
για ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση είναι ρόλος καθοριστικός,
όσον αφορά την οργάνωση των αγορών και όσον αφορά την κοι-
νωνία του µέλλοντος, γιατί µόνο µέσω αυτού µπορείς να υπηρε-
τήσεις την έννοια του δηµοσίου συµφέροντος.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Πρέπει να µας πείτε, εάν είναι µικρός
ή µεγάλος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας εξήγησα µόλις προηγουµένως
µε τα στοιχεία του ∆ιεθνούς Οργανισµού Εργασίας. Το αµφι-
σβητείτε;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Εγώ υποθέσεις κάνω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, ρωτώ, κύριε Βορίδη, γιατί τα

αντίστοιχα στοιχεία…
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εγώ δεν έχω ιδεοληψίες, κύριε Βο-

ρίδη.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ∆εν είναι ιδεοληψίες.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, σας µιλώ µε τα στοιχεία τα επί-

σηµα, τα στοιχεία του ∆ιεθνούς Οργανισµού Εργασίας, τα οποία
αποδέχεται η EUROSTAT και τα οποία βεβαίως αποδέχεται και το
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους και η Ελληνική Στατιστική Υπη-
ρεσία. Τα υπόλοιπα -αξιοποιούµενα από σας, από τον κ. Σαµαρά
µόλις προηγουµένως το πρωί- µου έκαναν εντύπωση, για αυτό
και αναφέρθηκα σε αυτά, γιατί επαναφέρουν µια συζήτηση, η
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οποία έχει καθαρά ιδεολογικό χαρακτήρα και µάλιστα, επιτρέψτε
µου να πω, και δογµατισµό.

Έρχοµαι, όµως, στον κ. Σαµαρά, για να καταλήξω ποιο ήταν το
«δια ταύτα» της σηµερινής του παρέµβασης. Το «δια ταύτα», λοι-
πόν, της παρέµβασης του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, ποιο ήταν; Ήταν η περίφηµη φράση του η οποία θα
µείνει, θα σχολιαστεί και θα συζητηθεί για πολλά χρόνια στην ελ-
ληνική πολιτική ζωή. Είπε ο κ. Σαµαράς επί λέξει το πρωί: «Εάν οι
εργαζόµενοι έβαζαν τις ασφαλιστικές εισφορές τους στην τρά-
πεζα, ως αποταµιεύσεις, θα έπαιρναν πολύ περισσότερα στο
τέλος του εργασιακού τους βίου».

Και εξηγούµαι: Αυτή ακριβώς η αναφορά του κ. Σαµαρά, εκτός
του ότι είναι χαρακτηριστικό παράδειγµα λαϊκισµού, ακριβώς
προδίδει και αποκαλύπτει την άκρως επικίνδυνη πολιτική αντί-
ληψη της Νέας ∆ηµοκρατίας για την ασφάλιση. Και αυτό, γιατί
πίσω από αυτήν εύπεπτη για τον πολίτη πρόταση, υποκρύπτεται
η πραγµατική νεοφιλελεύθερη άποψη της δεξιάς για το κοινω-
νικό κράτος. Γιατί συγκρίνει το δηµόσιο σύστηµα κοινωνικής
ασφάλισης και υγείας µε µια ιδιωτική κατάθεση σε τράπεζα και
δεν αντιλαµβάνεται ότι υπάρχει µια θεµελιώδης διαφορά, ανά-
µεσα στο δηµόσιο σύστηµα ασφάλισης µε τις ιδιωτικές συναλ-
λαγές και άδικη…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Πώς δεν είπε για την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ»…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ε, βέβαια.
Και αγνοεί παντελώς το γεγονός ότι η δηµόσια ασφάλιση δεν

είναι ιδιωτική επένδυση, στην οποία διαφηµίζονται οι αποδόσεις
κεφαλαίου, αλλά είναι συµβόλαιο γενεών. Είναι µηχανισµός αλ-
ληλεγγύης των γενεών και των κοινωνικών τάξεων και το χειρό-
τερο όλων είναι ότι τόσο ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης όσο και οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
δεν αντιλαµβάνονται ότι αυτά τα οποία ανέφερα προηγουµένως
δεν τα λέει το ΠΑΣΟΚ µόνο, αλλά τα λέει το Σύνταγµα της χώρας
το οποίο, κατά τα άλλα, έχουµε όλοι ορκιστεί να υπηρετούµε και
να στηρίζουµε. Γι’ αυτό ακριβώς είναι αδόκιµες και επικίνδυνες
οι συγκρίσεις αυτές. Γιατί αποπροσανατολίζουν τον πολίτη, τον
προτρέπουν ουσιαστικά να µην πληρώνει ασφαλιστικές εισφο-
ρές, γιατί είναι πιο συµφέρον να κάνει αποταµιεύσεις στην τρά-
πεζα. Τον αποκόπτουν, δηλαδή, από το κοινωνικό σύνολο, από
τις υποχρεώσεις που έχει ο κάθε πολίτης, για να δρα και να λει-
τουργεί στο σύνολο της κοινωνίας, τον στρέφουν ενάντια στην
κοινωνική λειτουργία του κράτους, τον οδηγούν στον ατοµισµό
και στην αγκαλιά της ιδιωτικής ασφάλισης. Εκτός κι αν αυτός
είναι ο στόχος.

Και ερωτώ: Μήπως τελικά αυτός είναι ο στόχος και σας βλέ-
πουµε τόσο πολύ να χύνετε κροκοδείλια δάκρυα για τις µεταρ-
ρυθµίσεις τις οποίες κάνει η Κυβέρνηση για την διάσωση του
δηµόσιου ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας; Μήπως τελικά
αυτός είναι ο στόχος σας, το πώς θα εξυπηρετήσετε την ιδιω-
τική ασφάλιση της χώρας; Γιατί το είδαµε –στη διάρκεια της συ-
ζήτησης τόσο της εποπτείας της ασφαλιστικής αγοράς, αλλά και
των µεταρρυθµίσεων όσον αφορά το µηχανισµό ελέγχου της
ασφαλιστικής αγοράς- και στις µεγάλες καθυστερήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας από την οργάνωση της εποπτείας στην ιδιωτική
ασφάλιση, ενώ την ίδια ώρα απαξίωνε το δηµόσιο σύστηµα κοι-
νωνικής ασφάλισης. Ποιος ήταν ο στόχος; Προφανής, οφθαλ-
µοφανής από κάθε άποψη: Να αποκοπεί ο πολίτης από το
δηµόσιο σύστηµα ασφάλισης και η περαιτέρω απαξίωση αυτού
του συστήµατος.

Ε, λοιπόν, τι ακριβώς µας λέτε; Λέτε στον άνθρωπο, ο οποίος
ασθενεί και αντιµετωπίζει µια βαριά αρρώστια ο ίδιος ή η οικο-
γένειά του ότι οι αποταµιεύσεις που έκανε στον τραπεζικό του
λογαριασµό δεν επαρκούν, για να νοσηλευτεί στα ιδιωτικά νο-
σοκοµεία και τότε ποιος θα τον περιθάλψει πέραν του ιδίου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παπουτσή,
βοηθήστε µας σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γι’ αυτό µιλώ και αναφέροµαι στην τοποθέτηση σήµερα του κ.

Σαµαρά. Γιατί πραγµατικά µου έκανε πολύ µεγάλη εντύπωση,
αλλά αισθάνοµαι ότι ήταν και αποκαλυπτική. Η αλήθεια είναι ότι
δεν υπάρχει απάντηση από τη Νέα ∆ηµοκρατία ως προς το ποιος
θα προστατεύσει τους ανθρώπους που τους συστήνετε τα επι-

τόκια των τραπεζών αντί για τις ασφαλιστικές εισφορές, όταν θα
έχουν ανάγκη την κρατική βοήθεια, αλλά δεν θα τους παρασχε-
θεί τότε γιατί επέλεξαν να αποστασιοποιηθούν από την κοινω-
νική ασφάλιση και το δηµόσιο σύστηµα. Αυτήν την ερώτηση
αναµένω µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να την ακούσω από την
Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί εµφανίστηκε και η εναλλακτική πρόταση
µάλιστα της Νέας ∆ηµοκρατίας σήµερα για το ασφαλιστικό σύ-
στηµα της χώρας και εξηγεί βέβαια το γεγονός, γιατί ο Αρχηγός
σας απέφυγε να πάρει το λόγο στην προχθεσινή συζήτηση για το
ασφαλιστικό σύστηµα των ιδιωτικών υπαλλήλων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Χρήστο Παπουτσή.
Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει το λόγο για µισό λεπτό, γιατί δεν

έχετε δευτερόλεπτο από τον Κανονισµό.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κοιτάξτε, κύριε Πρόεδρε,

δεν πήρα το λόγο για να σχολιάσω την τελευταία αποστροφή του
κ. Παπουτσή. Άλλωστε ο κ. Παπουτσής ένας ρήτορας δεινός, ό,τι
πιστεύει το λέει απ’ έξω…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μη χάνετε το χρόνο
σας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όταν του γράφουνε ση-
µαίνει ότι δεν τα πιστεύει. Αλλά να κρύβει λόγια, γιατί βλέπω το
κεφαλαιοποιητικό σύστηµα να το φέρνει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ.

Πήρα το λόγο, κύριε Πρόεδρε, διότι εµάς ως Νέα ∆ηµοκρατία
και τα στελέχη της δεν µας θίγουν οι ύβρεις. Ύβρεις χωρίς επι-
χειρήµατα δεν έχουν καµµία προσβολή προς την παράταξή µας.
∆είχνει κανείς την ταυτότητά του.

Εγώ θα σας πω το εξής: Το ποιοι είναι οι µασκαράδες –για να
κλείνουµε αυτήν την κουβέντα, µιας και τη συζητούµε σήµερα
ετεροχρονισµένα µε το παλιό ηµερολόγιο- φαίνεται από δηλώ-
σεις συγκεκριµένες. Εγώ τι είπα; Ότι ο κ. Παπουτσής είπε στις 6
Μαρτίου ότι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, ανάγνωση.
Κλείστε το θέµα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: … η πολυδιαφηµισµένη µε-
ταρρύθµιση φέρει το χρώµα απόλυτα εναρµονισµένο µε τις ηµέ-
ρες, είναι µεταρρύθµιση µασκαράδων. Ο ίδιος πολιτικός πριν
δέκα µέρες για τα ίδια πράγµατα που µας κατηγορούσε είπε:
«κανένας να µην αµφισβητεί την υπευθυνότητα και την πολιτική
µας συνέπεια για το ίδιο θέµα».

Κρίνετε, λοιπόν, εσείς τη συνέπεια και την υπευθυνότητα, κρί-
νετε ποιοι είναι οι µασκαράδες και ποια η πολιτική µασκαράδων
σε αυτήν την Αίθουσα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κατανοητό. Εντάξει,

κύριε Κεφαλογιάννη.
Ο κ. Παφίλης έχει το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Τζέκη,

έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή ο Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος είναι και στην Εξεταστική Επιτροπή για τη
«SIEMENS», δεν µπορεί να παραβρεθεί αυτήν την ώρα εδώ. Θα
κάνει αργότερα την τοποθέτησή του.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Ροντούλης έχει
το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ακολουθείτε, κύριε

Λαφαζάνη, µετά. Έχετε χρόνο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα πρέπει να λά-

βετε υπ’ όψιν σας…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αµέσως µετά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο συνάδελφος επι-

καλείται…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη, χά-

νουµε χρόνο. ∆εν διαπραγµατεύεστε µε κανένα...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κανένας διάλογος,

κύριε Ροντούλη. Ελάτε στο Βήµα, σας παρακαλώ πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα πρέπει να πάω και στην επι-
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τροπή, κύριε Πρόεδρε. Είναι τρεις η ώρα…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επειδή επικαλείται επιτροπή, κύριε

Πρόεδρε, θα πρέπει να τον διευκολύνουµε το συνάδελφο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ωραία.
Κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μη µου κάνετε παραχωρήσεις

µεγάλες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τώρα, δεν θα κάνω

άλλο διάλογο.
Παρακαλώ να κερδίζουµε χρόνο, κύριε Λαφαζάνη.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με αυτό το νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση, δεν ξέρω αν ολοκλη-

ρώνει, πάντως συνεχίζει ένα πραξικόπηµα που καταλύει το Σύ-
νταγµα, στην ουσία καταλύει την κοινοβουλευτική τάξη. Ένα
πραξικόπηµα, το οποίο είναι πολύ χειρότερο από το Ιουλιανό
Πραξικόπηµα του 1965. Γιατί το πραξικόπηµα που έχουµε ενώ-
πιόν µας είναι πραξικόπηµα κοινωνικό, πραξικόπηµα αντιασφα-
λιστικό, πραξικόπηµα αντεργατικό και το οποίο για να
συντελεστεί, βεβαίως, πρέπει το Σύνταγµα να γίνει περίπου κου-
ρελόχαρτο.

Κύριε Υφυπουργέ, το ανθυγιεινό του επαγγέλµατός σας επι-
βάλλει να µας ακούτε.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Αυτά είναι βαρέα και ανθυγιεινά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτά που λέω δεν είναι αυθαί-

ρετα πράγµατα, διότι η αντισυνταγµατικότητα -ο κ. Παυλόπουλος
ως αρµόδιος τα ξέρει καλύτερα- προκύπτει τόσο από την έκθεση
που έχουµε του Ελεγκτικού Συνεδρίου, που κάνει κουρελόχαρτο
το νοµοσχέδιό σας, όσο και από την έκθεση της Επιστηµονικής
Επιτροπής της Βουλής, η οποία και αυτή είναι καταπέλτης, σχε-
τικά µε τη µη συµβατότητα πάρα πολλών ρυθµίσεων του συγκε-
κριµένου νοµοσχεδίου µε το Σύνταγµα.

Και θα έλεγα το εξής, κύριε Υφυπουργέ -στον κύριο Υπουργό
περισσότερο που έχει τη νοµοθετική πρωτοβουλία θέλω να απευ-
θυνθώ- ότι µας λέτε ότι έχετε µεγάλο δηµοσιονοµικό πρόβληµα
και πρέπει να περικοπούν οι συντάξεις και εσείς οι ίδιοι που το
λέτε αυτό χθες µε συνένοχη την κοινοβουλευτική πλειοψηφία του
ΠΑΣΟΚ ολοκληρώσατε την ψήφιση ενός νοµοσχεδίου, το οποίο
στην ουσία δωρίζει δέκα δισεκατοµµύρια ευρώ στις τράπεζες.
Κόβετε τα δώρα από τους συνταξιούχους των πεντακοσίων και
των εξακοσίων ευρώ και από το κόψιµο αυτό παρέχετε άφθονα
δισεκατοµµύρια, δεκάδες δισεκατοµµύρια -αν προσθέσουµε και
τα 28 δισεκατοµµύρια- στις τράπεζες. Εποµένως, χρήµατα υπάρ-
χουν, αλλά τα χρήµατα είναι µόνο για τους τραπεζίτες, διότι οι
τράπεζες και το χρηµατιστικό κεφάλαιο κυβερνάει αυτήν τη
χώρα, διότι οι τράπεζες είναι πάνω από τον ελληνικό λαό, διότι οι
τράπεζες είναι κράτος εν κράτει.

Και δεν µου έχετε απαντήσει και προσωπικά αναµένω ακόµα
την απάντησή σας για τα 500 εκατοµµύρια τόκους που θα κατα-
βάλλει ο ελληνικός λαός από τα 10 δισεκατοµµύρια κάθε χρόνο
για επτά έτη, δηλαδή 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, χωρίς να χρησι-
µοποιηθούν καν τα λεφτά των 10 δισεκατοµµυρίων προς τις τρά-
πεζες που, αν χρησιµοποιηθούν, κινδυνεύουν να χαθούν κιόλας.
Γιατί βρίσκετε αυτόν τον πακτωλό των εκατοντάδων δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ και τα δισεκατοµµύρια ευρώ για τις τράπεζες και
δεν υπάρχουν για τους συνταξιούχους;

Και εδώ, κυρίες και κύριοι, δεν έχουµε απλώς αλλαγές, οι
οποίες περικόπτουν τις συντάξεις, περιορίζουν τις συντάξεις,
έχουµε κάτι πολύ χειρότερο. Το νοµοσχέδιό σας, κύριε Υφυ-
πουργέ, ανοίγει το δρόµο για τη µη σύνταξη, για να µην δίδεται
καθόλου σύνταξη ή -για να είµαι ακριβέστερος- για να µετατρα-
πεί σταδιακά η σύνταξη σε ένα προνοιακό επίδοµα, το οποίο θα
είναι τόσο ευτελές, που συν το χρόνο θα χάσει την αξία του. Πε-
ρικόπτετε τις συντάξεις αυτές καθ’ αυτές, τις παγώνετε για τα
επόµενα χρόνια, για να λεηλατηθούν από τον πληθωρισµό, πε-
ρικόπτετε δραστικά τα δώρα και ανοίγετε µία διαδικασία διά του
νοµοσχεδίου, όπου στο τέλος δεν θα υπάρξει σύνταξη. ∆ιότι
αυτά τα οποία λέτε για την αναπροσαρµογή, όχι για την αύξηση,
την αναπροσαρµογή των συντάξεων και τις διαδικασίες που θα
ακολουθείτε µε συντελεστή που θα ορίζετε εσείς και θα περιέχει
50% το ΑΕΠ και 50% τον δείκτη τιµών του καταναλωτή, θα οδη-
γηθούµε µε µαθηµατική ακρίβεια στην αναλογική σύνταξη, η

οποία διαλύεται µε τις ρυθµίσεις τις συγκεκριµένες που έχετε
κάνει και θα οδηγηθούµε σταδιακά στο να καταργηθεί η αναλο-
γική σύνταξη και να χάσει και την αγοραστική του δύναµη και το
προνοιακό επίδοµα των 360 ευρώ.

Εποµένως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, όταν ψη-
φίζετε αυτό το νοµοσχέδιο, µην κρύβεστε πίσω από το δάχτυλό
σας. ∆εν κάνετε ούτε καν δηµοσιονοµική –υποτίθεται- βελτίωση
µέσω της άγριας περικοπής των συντάξεων, κάτι που είναι απα-
ράδεκτο. ∆ιαλύετε την κοινωνική ασφάλιση στην Ελλάδα, την κοι-
νωνική ασφάλιση η οποία έγινε µε αγώνες και αίµα τη δεκαετία
του ’20 και τη δεκαετία του ’30. Αυτό κάνετε. Και για να είµαι πιο
τεκµηριωµένος επ’ αυτού, θα προσθέσω το αµίµητο, το οποίο
περιλαµβάνεται στο νοµοσχέδιό σας. Λέτε ότι ανά διετία η Εθνική
Αναλογιστική Αρχή θα κάνει αναλογιστικές µελέτες και αν οι ανα-
λογιστικές µελέτες αυτές δείχνουν ότι οι δαπάνες για την ασφά-
λιση ξεπερνάνε µε ορίζοντα το 2060 -για µισό αιώνα βάλατε τη
χώρα υπό την κηδεµονία του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου-
αν, λοιπόν, οι ασφαλιστικές δαπάνες ξεπερνάνε µε ορίζοντα το
2060 την αύξηση του 2,5% του ΑΕΠ µε έτος βάσης το 2009, τότε
µε ειδικό νόµο θα περικόπτονται οι συντάξεις, προκειµένου να
είµαστε συµβατοί σε υποχρεώσεις µισού αιώνα που αναλάβατε
ως αποικία απέναντι στους νεοαποικιοκράτες. Ξέρετε, όµως, τι
σηµαίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας έχει µείνει στην Αί-
θουσα από το χώρο του ΠΑΣΟΚ, το 2,5% αύξηση επί του ΑΕΠ
των ασφαλιστικών δαπανών µε ορίζοντα το 2060; Σηµαίνει ότι
δεν θα υπάρξουν συντάξεις τις επόµενες δεκαετίες. Οι συντά-
ξεις θα έχουν µετατραπεί σε κάτι χειρότερο από το φιλοδώρηµα.
Αυτή είναι η προοπτική που ανοίγεται µέσα από το νοµοσχέδιο.
Με µαθηµατική ακρίβεια, µε µαθηµατικά, µε αριθµούς, κάτι που
δεν επιδέχεται της παραµικρής αντίρρησης ή αντιλόγου. Και αν
έχετε αντίλογο συγκεκριµένο επ’ αυτών, για να µην µας λέτε εδώ
θεωρίες, ευχαρίστως να ακολουθήσετε στο Βήµα και να µας
πείτε πού θα οδηγηθούν οι συντάξεις µε αυτό το 2,5%.

Επίσης, τι γίνεται µε τα γενικά όρια ηλικίας συνταξιοδότησης;
Κάνετε ένα αντισυνταγµατικό έκτρωµα εδώ. Εξουσιοδοτείτε τον
εκάστοτε Υπουργό να καθορίζει το προσδόκιµο ζωής µε βάση
τις εκτιµήσεις της Ελληνικής Στατιστικής Υπηρεσία και µε βάση
το προσδόκιµο ζωής να ορίζονται µε υπουργική απόφαση, άκου-
σον-άκουσον, γενικά όρια ηλικίας και η αύξησή τους; Μπορεί να
τα πηγαίνει δηλαδή ο εκάστοτε Υπουργός στα εξήντα επτά, στα
εβδοµήντα, στα εβδοµήντα πέντε, στα ογδόντα. ∆εν υπάρχει
όριο, δεν υπάρχει κανένας περιορισµός. Το µόνο όριο είναι η
Στατιστική Υπηρεσία, η EUROSTAT και οι υποδείξεις τους για το
προσδόκιµο ζωής. Έτσι πάµε στην ενοχοποίηση δηλαδή της προ-
όδου, η ενοχοποίηση κάποιας προόδου που µπορεί ίσως να αυ-
ξάνει ή µπορεί βεβαίως και αυθαιρέτως να εννοείτε την αύξηση
του προσδόκιµου ζωής. ∆εν υπάρχει κανένα κριτήριο εδώ, ούτε
νόµος. Τη Βουλή τη γράφετε στα παλιά σας τα παπούτσια σε
αυτές τις διαδικασίες, ώστε να υπάρχει και αντίλογος. Βεβαίως
και εδώ, όταν σας βάζουµε επιχειρήµατα δεν τα απαντάτε, ποτέ
δεν τα απαντάτε επί της ουσίας.

Λοιπόν, εν πάση περιπτώσει, κάνετε αυτό το πράγµα, αυτήν
την απίστευτη αυθαιρεσία. ∆εν είναι αυτό πλήρης κατάλυση του
Συντάγµατος; Από πού και ως πού έρχεται η Βουλή να εξουσιο-
δοτεί την αυτοκατάργησή της; Πείτε µου, σε ένα από τα πιο κρί-
σιµα θέµατα που αφορούν την κοινωνική ζωή και την κοινωνική
προοπτική των ανθρώπων, τη ζωή τους και το µέλλον τους και
µάλιστα στις πιο ευαίσθητες ηλικίες, γιατί αυτοκαταργείται η
Βουλή; Και γι’ αυτό βλέπω την απουσία των συναδέλφων του
ΠΑΣΟΚ, πλήρη απουσία, συνένοχη απουσία, για διατάξεις οι
οποίες είναι κατάπτυστες, διαλύουν κάθε έννοια στοιχειώδους
κοινωνικής αλληλεγγύης, καταντούν την κοινωνία µια ζούγκλα
και το µόνο που αναγάγουν ως αξίωµα είναι η γενική αυθαιρεσία
χωρίς περιορισµό και χωρίς κανένα φραγµό. Καµµία εγγύηση
των συντάξεων. Καµµία απολύτως εγγύηση των συντάξεων.

Και µε έκπληξη είδα, αλλά βλέπω ότι η συζήτηση εδώ πέρα
είναι πολύ φτωχή, να µας κάνετε και µια τροπολογία, προκειµέ-
νου υποτίθεται να διασκεδάσετε τις επικρίσεις ότι δεν εγγυάστε
τις συντάξεις. Λέει η τροπολογία την οποία καταθέτετε: «Το δη-
µόσιο εγγυάται τη βιωσιµότητα του συνταξιοδοτικού συστήµα-
τος και διασφαλίζει αξιοπρεπείς συντάξεις». Μα, αυτό είναι
εγγύηση των συντάξεων; Ξέρετε τι µας λέτε εδώ πέρα; Ότι αυτό
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που εσείς θα θεωρείτε βιωσιµότητα έρχεστε να εγγυηθείτε. Αλλά
κάθε φορά η έννοια της βιωσιµότητας γίνεται λάστιχο. Και έρχε-
στε να µας πείτε ότι διασφαλίζετε αξιοπρεπείς συντάξεις. Ποια
είναι η αξιοπρεπής σύνταξη; Υπάρχει ορισµός αξιοπρεπούς σύ-
νταξης; Ή και εδώ αναγάγετε την αυθαιρεσία σε αξίωµα; Εµείς
δεν σας ζητάµε αυτό. Σας ζητάµε να καλύψετε τα ταµεία, να πα-
ρέχουν αυτά τα οποία επιβάλλεται να παρέχουν µε βάση τις δε-
σµεύσεις τους, τις υποχρεώσεις τους.

Αυτά πρέπει να καλύπτετε. Αυτά, βεβαίως, δεν τα καλύπτετε.
Και δεν καλύπτετε την επικουρική. Ευθέως. Αλλά δεν καλύπτετε
και την αναλογική σύνταξη. Φοβάµαι ότι αύριο δεν θα καλύψετε
και το προνοιακό αυτό επίδοµα.

Και θα µας πείτε ύστερα -όπως ο κ. Παπουτσής µας έλεγε- για
τις τράπεζες, ότι θα πάµε στις καταθέσεις; Εδώ θα δίνουν ασφα-
λιστικές εισφορές χωρίς να έχουν απολαβές, χωρίς να έχουν
καµία προοπτική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο χρόνος εδώ λήγει.
Έχετε ένα λεπτό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ευ-
χαριστώ πολύ. Τελειώνω µονολεκτικά τις παρατηρήσεις.

Νεοπροσλαµβανόµενοι στο δηµόσιο: Στο ΙΚΑ. Αναβαθµίζετε
το ΙΚΑ µε αυτό τον τρόπο; Το αναβαθµίζετε; Μακάρι να έχουµε
ένα αναβαθµισµένο ΙΚΑ και να είναι όλοι οι ασφαλισµένοι εκεί.
Εδώ, όµως, βουλιάζουν τα πάντα προς τα κάτω. Περικόπτετε τις
συντάξεις. Βάζετε στο ΙΚΑ τους πάντες για να βουλιάξουν όλοι
µαζί. Νεοπροσλαµβανόµενοι στο ΙΚΑ ξέρετε τι σηµαίνει; Το εξής
απλό: Καταργείτε τη µονιµότητα. Πλήρης κατάργηση της µονι-
µότητας στο δηµόσιο.

Κι ενώ κάνετε όλα αυτά τα βάρβαρα µέσα από το νοµοσχέδιό
σας, δεν µας δίνετε και την προοπτική, δεν µας λέτε καν τι θα
εξοικονοµήσετε.

Σωστά ελέχθη και από αυτό το Βήµα ότι έχουµε την πιο φτωχή
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχει περάσει και το

ένα λεπτό που σας έδωσα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το ξέρω. Τελειώνω τη φράση.
Έχουµε, λοιπόν, την πιο φτωχή έκθεση Γενικού Λογιστηρίου

σε ένα από τα πιο κρίσιµα νοµοσχέδια, που αποσιωπά όλες τις
εκτιµήσεις για την υποτιθέµενη εξοικονόµηση δαπανών.

Τι κάνετε εδώ πέρα, λοιπόν; Γιατί τα αποκρύπτετε αυτά τα
πράγµατα;

Να σας πω και κάτι; ∆εν έχετε το δικαίωµα να καταθέτετε τέ-
τοιες εκθέσεις Γενικού Λογιστηρίου, δηλαδή να αποκρύπτετε τα
δηµοσιονοµικά δεδοµένα που προκύπτουν από το νοµοσχέδιο,
από τη Βουλή και από τον ελληνικό λαό. Και αυτό είναι ακόµα
µεγαλύτερη αυθαιρεσία και καταπάτηση του Συντάγµατος.

Αυτή την ώρα, µε το νοµοσχέδιό σας, καταργείτε ό,τι κατά-
κτησε ο ελληνικός λαός στα χρόνια της ανεξαρτησίας του κι
έχετε εναποθέσει όλη την εξουσία στην τρόικα. Εσείς απλώς γί-
νατε εντολοδόχοι της τρόικας και των τροϊκανών νοµοσχεδίων
της. Αυτό, όµως, αν µπορέσετε να το περάσετε µε τη συνένοχη
πλειοψηφία εδώ στη Βουλή, δεν θα περάσει στη ζωή. Από το Φθι-
νόπωρο τον εφιάλτη που έχετε µεταδώσει στην κοινωνία και που
έχετε προετοιµάσει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Λαφαζάνη,
σας παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …θα τον υποστείτε. ∆ιότι πάτε
για πάνω από ένα εκατοµµύριο ανέργους και οδηγείτε εκατο-
ντάδες µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις σε κλείσιµο. ∆εν σας
σώζουν τα δώρα στις τράπεζες. ∆εν σώζονται οι οικονοµίες µε τις
τράπεζες. Τρεις δεκαετίες τις τράπεζες στήριζε το σύστηµα και
βουλιάξαµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και τώρα µε την κρίση συνεχί-
ζετε να στηρίζετε τις τράπεζες και να διαλύετε τον ελληνικό λαό.
∆εν έχετε καµία προοπτική ως Κυβέρνηση, αλλά δυστυχώς µε

αυτές τις πολιτικές δεν έχει προοπτική ούτε και ο τόπος. Θα σας
καταδικάσει πολύ σύντοµα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το είπατε αυτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και λυπάµαι, οι ανατροπές θα

έχουν και άλλο χαρακτήρα.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ κι εγώ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, µας ενόχλησαν -τουλάχιστον εµάς του

Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού- πάρα πολλά πράγµατα που
έπραξε η Κυβέρνηση αυτή, σε σχέση µε τα δύο νοµοσχέδια, ένα
για τον ιδιωτικό κι ένα για το δηµόσιο τοµέα. Τι µας ενόχλησε;

Πρώτον, η ασάφεια και η αοριστία. Παραδείγµατος χάριν, αν
ρωτήσω τον παριστάµενο αξιότιµο κύριο Υφυπουργό να µου πει
τι σηµαίνει η φράση «αξιοπρεπής σύνταξη», δεν θα µπορέσει να
µου απαντήσει, διότι είναι µία αόριστη και ασαφής έκφραση.

Τι µας ενόχλησε κατά δεύτερον: Η συµπεριφορά της Κυβέρ-
νησης του ΠΑΣΟΚ έναντι των Ελληνίδων µητέρων. Κατέβηκε µία
τροπολογία πριν από µία ώρα περίπου, βάσει της οποίας δίδεται
πλασµατικός χρόνος στις µητέρες ως εξής: Ένα έτος για τη γέν-
νηση του πρώτου παιδιού και δύο έτη για κάθε επόµενο παιδί
µέχρι το τρίτο. Και ρωτήσαµε επανειληµµένα και απάντηση δεν
λάβαµε: Γιατί µέχρι το τρίτο; ∆ηλαδή, θέλετε να πείτε στις Ελ-
ληνίδες µητέρες ότι το µάξιµουµ παιδιών που µπορείτε να προ-
σφέρετε στο ελληνικό έθνος είναι µέχρι τρία, όχι παραπάνω.
Προσέξτε, όχι παραπάνω.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός έρχεται και διατυπώνει τη
δική του θέση που είναι: ∆ύο πλασµατικά χρόνια για τη γέννηση
κάθε παιδιού και µε τη γέννηση του πέµπτου τέκνου της οικογε-
νείας, η µητέρα, ανεξαρτήτως ορίου ηλικίας, να συνταξιοδοτεί-
ται άµεσα.

Εάν θέλουµε να δηµιουργήσουµε ένα εύρωστο και βιώσιµο
ασφαλιστικό σύστηµα, πρέπει τουλάχιστον να αµβλύνουµε το
οξύ δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας. Αυτό συνοµολογήθηκε
από όλες τις πτέρυγες της Βουλής. Κι ενώ έχετε µία µοναδική
ευκαιρία ως Κυβέρνηση να φέρετε ένα νοµοσχέδιο που θα µπο-
ρούσε να έχει πρόνοιες δηµογραφικού χαρακτήρα, αυτή την ευ-
καιρία την πετάτε στον κάλαθο των αχρήστων.

Μας ενόχλησε, επίσης, κατά τρίτον, η συµπεριφορά του αξιο-
τίµου Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, του κ. Χρυσοχοΐδη,
έναντι των ενστόλων.

Σας θυµίζω ότι τρεις φορές, αγαπητοί συνάδελφοι –τρεις
φορές- ο κ. Χρυσοχοΐδης είπε προς τους ενστόλους: ∆εν θα σας
αιφνιδιάσουµε. Μην ανησυχείτε. Το νοµοσχέδιο που θα κατεβά-
σει η Κυβέρνηση για το δηµόσιο τοµέα δεν αφορά εσάς. Θα
έρθει ένα τρίτο ασφαλιστικό νοµοσχέδιο που θα αφορά εσάς
µετά το Σεπτέµβριο του 2010 ή στις αρχές του 2011.

Και τι είδαµε; Είδαµε να έρχεται µία νυκτερινή τροπολογία που
αφορά τους ενστόλους. Εάν αυτό δεν είναι εµπαιγµός, τότε
δώστε µου εσείς τον ορισµό της λέξεως «εµπαιγµός». Αυτό,
όµως, έχει καταγραφεί στη συνείδηση των ενστόλων και θα δείτε,
θα εισπράξετε τα επίχειρα της προσβλητικής αυτής συµπεριφο-
ράς σας έναντι των ανθρώπων αυτών.

Μας ενόχλησε, κατά τέταρτον, το εξής, αγαπητοί συνάδελφοι,
που δεν ακούστηκε στην Αίθουσα, ενώ κάποιοι συνδικαλιστές του
ΠΑΣΟΚ το έλεγαν προεκλογικά και µετεκλογικά. Ποιο, δηλαδή,
δεν ακούστηκε στην Αίθουσα; Ο όρος «ώριµα συνταξιοδοτικά δι-
καιώµατα». Άλλο το θεµελιωµένο συνταξιοδοτικό δικαίωµα και
άλλο το ώριµο συνταξιοδοτικό δικαίωµα.

Γίνοµαι σαφέστερος: Υπάρχουν άνθρωποι –ένστολοι, άνθρω-
ποι της Ελληνικής Αστυνοµίας και όχι µόνο- που έχουν ώριµο συ-
νταξιοδοτικό δικαίωµα, δηλαδή θα θεµελιώσουν συνταξιοδοτικό
δικαίωµα κατά τα έτη 2011, 2012, 2013 και 2014.

Οι άνθρωποι αυτοί µε το ώριµο συνταξιοδοτικό δικαίωµα ξέ-
ρετε τι υφίστανται, αγαπητέ κύριε Υφυπουργέ; Για κάθε χρόνο
από το 2011 µέχρι το 2014 θα τους προστίθεται ενάµισης χρόνος
εργασίας. Να το κάνω ακόµα σαφέστερο: Εάν κάποιος συντα-
ξιοδοτείται το Φεβρουάριο του 2012 για παράδειγµα, θεµελιώ-
νει δικαίωµα, την 25ετία δηλαδή, δεν θα θεµελιώσει στα είκοσι
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πέντε χρόνια το δικαίωµα αυτό, αλλά θα χρειάζεται άλλα τρία.
∆ηλαδή, ενάµιση χρόνο το 2011 και ενάµιση χρόνο το 2012. Θα
πρέπει να υπηρετήσει συν τρία χρόνια.

Κι εµείς ερχόµαστε και λέµε: Γιατί σε αυτούς τους ανθρώπους,
που έχουν ώριµα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, συµπεριφέρεστε
κατ’ αυτό τον τρόπο; Γιατί τους προστίθετε ενάµισι έτος ακόµη;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ένα λεπτό θα χρειαστώ.
∆ίνουµε τις εξής εναλλακτικές:
Εναλλακτική πρώτη: Αυτός ο ενάµιση χρόνος να γίνει ένα εξά-

µηνο. ∆ιατηρείστε το, αλλά µειώστε το. Ένα εξάµηνο. ∆ε θέλετε
ούτε αυτό; Να σας δώσω και άλλη εναλλακτική. ∆ώστε τη δυνα-
τότητα στους ανθρώπους αυτούς να εξαγοράσουν αυτό το ενά-
µισι έτος. Ζεστό χρήµα θέλετε στα ταµεία του κράτους. Γιατί δεν
τους δίνετε αυτό το δικαίωµα της εξαγοράς;

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Αγαπητοί συνά-
δελφοι, δόθηκε στους ενστόλους της Ελληνικής Αστυνοµίας, σ’
αυτούς που έχουν ώριµα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, το δικαί-
ωµα της εικοσιπενταετίας. Αναρωτηθήκαµε εδώ πέρα, γιατί ο νο-
µοθέτης τους έδωσε αυτό το δικαίωµα των εικοσιπέντε ετών, για
να θεµελιώνουν συνταξιοδοτικό δικαίωµα;

Για δύο λόγους. Πρώτον, διότι, το προσδόκιµο ζωής των αν-
θρώπων αυτών µε βάση διεθνείς µελέτες, µειώνεται κατά οκτώ-
µισι έτη. Ο δεύτερος λόγος είναι ότι µετά τα είκοσι δύο χρόνια
υπηρεσίας τους οι άνθρωποι αυτοί, πάλι βάσει διεθνών µελετών,
αποκτούν πλείστα όσα ψυχοπαθολογικά προβλήµατα. Άρα, λοι-
πόν, ήρθε ο νοµοθέτης του παρελθόντος και λέει: Mε εικοσιπέ-
ντε χρόνια µπορείτε να θεµελιώσετε δικαίωµα. Εσείς αυτό το
πετάξατε, επίσης, στον κάλαθο των αχρήστων.

Έχετε προσβάλλει τους ενστόλους είτε πρόκειται για στρα-
τιωτικούς, είτε πρόκειται για πυροσβέστες είτε πρόκειται για λι-
µενικούς είτε πρόκειται για στελέχη της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Είχατε ένα προεκλογικό σύνθηµα: Σοσιαλισµός ή βαρβαρότητα.
Στη συνείδηση του ελληνικού λαού αυτό το σύνθηµα έχει αλλά-
ξει και έχει πάρει την εξής µορφή: Σοσιαλισµός ίσον βαρβαρό-
τητα.

Αυτά που σας λέµε θα τα δείτε πάρα πολύ σύντοµα εν όψει
των προσεχών εκλογών στην Τοπική Αυτοδιοίκηση της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα απ’ την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Ροντούλη. Με τόση έγνοια που έχετε πάντως για τους πολύ-
τεκνους, αν ξαναγίνουν αγάλµατα για µητέρες θα είναι συ-
µπλέγµατα και θα σας περιέχουν.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έχει ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συνα-
γερµός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε.
Ξαναγυρίζουµε στον κατάλογο των αγορητών επί της αρχής.

Το λόγο έχει ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος. Παράκληση να τη-
ρηθούν τα επτά λεπτά.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Γεώργιος Παπανδρέου,

ως Αρχηγός της αξιωµατικής αντιπολίτευσης προ των εκλογών -
το ακούσαµε όλοι- είπε τα τρία «δεν». «Όχι» στην αύξηση των
ορίων ηλικίας, «όχι» στην αύξηση των εισφορών, «όχι» στη µεί-
ωση των συντάξεων. Αυτά τα τρία «δεν» όχι µόνο δεν τηρήθη-
καν, αλλά µετατράπηκαν σε τρία άλλα «δεν».

Κύριε Υπουργέ, δεν λέγατε την αλήθεια προεκλογικά. ∆εν την
είπατε ούτε µετεκλογικώς στις προγραµµατικές σας δηλώσεις
που είχατε πολύ καιρό για να δείτε περί τίνος πρόκειται. Ούτε
καν στον προϋπολογισµό. ∆εν είπατε τίποτα απ’ όλα αυτά τα
οποία κάνετε τώρα.

Αντιθέτως, µάλιστα ο κ. Λοβέρδος -και ελέχθη- άλλα έλεγε ένα
µήνα µετά τις εκλογές. Βεβαίως, δεν λέτε αλήθεια και σήµερα.
Γιατί άκουσα και τον αρµόδιο Υπουργό να λέει: «Εµείς δεν ξέ-
ραµε ότι θα χρειαστεί να προσαρµοστούµε τόσο γρήγορα σε
αυτά τα οποία έπρεπε να προσαρµοστούµε». ∆ηλαδή, τι µας
είπε; Γνωρίζαµε ότι αυτά που λέγαµε δεν πρόκειται να τα κά-
νουµε, αλλά πιστεύαµε ότι είχαµε λίγο χρόνο για να προετοιµά-
σουµε το έδαφος! Αυτό µας είπατε.

Το ωραίο είναι ότι δεν λέτε αλήθεια. Γιατί; Επιπλέον, και το κυ-

ριότερο, είπατε ότι ο χρόνος ήταν πολύ µικρός πια και έπρεπε
να προσαρµοστείτε στην πραγµατικότητα που βρήκατε µπροστά
σας. Γιατί άραγε συνέβη αυτό;

Συνέβη αυτό, κύριε Υπουργέ, διότι οδηγήσατε την ελληνική οι-
κονοµία στο χάλι που την οδηγήσατε, αφού επί τέσσερις µήνες
δεν κάνατε απολύτως τίποτα και αφού προκαλέσατε την είσοδο
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και των εντολών και των επι-
ταγών της τρόικας.

Φτάσαµε εδώ στα αντιλαϊκά, αντικοινωνικά µέτρα, στην κατε-
δάφιση του κοινωνικού κράτους, διότι είχατε υποσχεθεί τα
πάντα, ξέροντας ότι δε θα τα τηρήσετε και οδηγήσατε τη χώρα
στο οικονοµικό κατάντηµα, το οποίο έχει επιπτώσεις και στο
ασφαλιστικό σύστηµα και στα ταµεία.

Η πραγµατικότητα είναι αυτή. Ενός κακού µύρια έπονται. Το
ότι µία Κυβέρνηση, ένα θέµα ελλείµµατος, απόλυτα διαχειρίσιµο,
το µετέτρεψε µε τους ερασιτεχνισµούς, την ολιγωρία και την
απειρία της -δε θέλω να πάω σε άλλους χαρακτηρισµούς- σε
πρόβληµα και βραχνά του χρέους αυτό είναι φυσικό ότι είχε επί-
πτωση και στο θέµα των ασφαλιστικών ταµείων. Γι’ αυτό ακρι-
βώς φτάσαµε εδώ που φτάσαµε.

Είστε υπεύθυνοι για ό,τι συµβαίνει σήµετα στο ασφαλιστικό
µας σύστηµα. Απολύτως υπεύθυνοι. Γι’ αυτό και ψηφίζετε µόνοι
σας αυτές τις διατάξεις. Γιατί είναι διατάξεις κατεδάφισης του
κοινωνικού κράτους δικαίου και γιατί είναι διατάξεις τις οποίες
εσείς παίρνετε, διότι εδώ φέρατε τη χώρα.

Είµαστε αντίθετοι σε όλα εκείνα τα οποία γίνονται. Γι’ αυτό επί
της αρχής λέµε «όχι». Εδώ, όµως, θέλω να τονίσω, πέρα από τις
ανισότητες που δηµιουργείτε, τα προβλήµατα τα οποία δηµι-
ουργείτε σε όλες τις κατηγορίες των Ελλήνων, το θέµα των εν-
στόλων. Γιατί;

Γιατί εδώ φαίνεται και η µεγαλύτερη υποκρισία σας. Κύριε
Υπουργέ, όταν το 2008 φέραµε το νόµο για το βαθµολόγιο-µι-
σθολόγιο των ενστόλων πλειοδοτούσατε. Το φτιάξαµε την εποχή
εκείνη, δηµιουργήσαµε ένα καθεστώς στο οποίο αδικίες χρόνων,
αν θέλετε, τις θεράπευε και από εκείνο εκεί το Βήµα ως Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση πλειοδοτούσατε. Τώρα παίρνετε πίσω όλα
εκείνα τα οποία δόθηκαν την εποχή εκείνη. Πολύ περισσότερο
δε, όπως ελέχθη και προηγουµένως, που ο αρµόδιος Υπουργός
τους έλεγε: «Μη φοβάστε, δεν πρόκειται τώρα να έρθει κανένα
ασφαλιστικό νοµοσχέδιο για εσάς». Τώρα, βέβαια, είναι σαν να
τον ακούω που θα τους λέει: «Τι να κάνω εγώ, άλλα σας έλεγα
εγώ, γιατί έτσι µου είχαν πει. Άντε να βρείτε στο Υπουργείο Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών κάτω στην πλατεία Συντάγµατος». Εύ-
κολες λύσεις, αλλά δεν πείθεται κανείς από αυτές.

Το θέµα µε τους ενστόλους γενικότερα και ιδίως µε τα σώµατα
ασφαλείας έχει τεράστια σηµασία και επίπτωση. ∆ε σας έχει πει
κανείς πόσοι άνθρωποι φεύγουν πρώτα-πρώτα από το Στρατό,
από την Αεροπορία, από το Ναυτικό; Πόσοι άνθρωποι φεύγουν
και από τα τρία σώµατα ασφαλείας; ∆εν καταλαβαίνει κανείς τι
κενά δηµιουργούνται;

∆ε βλέπετε, κύριε Υπουργέ, ότι µε το να θεσπίζετε αυτές τις
διατάξεις, βγαίνουν στη σύνταξη, θα δίνετε συντάξεις και ταυτο-
χρόνως –εκτός αν αφήσετε τη χώρα ανοχύρωτη- θα αναγκα-
στείτε να προσλάβετε νέους ανθρώπους για να µπορέσουν να
καλύψουν τα κενά; Εποµένως, ποια είναι η οικονοµία που θα κά-
νετε;

Γι’ αυτό βλέπετε ότι και στην εκτέλεση του προϋπολογισµού
και του προγράµµατος, το οποίο έχετε αναλάβει να εκτελέσετε,
από τη µία πλευρά µπορεί να µειώνετε το έλλειµµα και να παίρ-
νετε τα «εύσηµα» κάποιων, από την άλλη πλευρά, όµως, σε ό,τι
αφορά όλα τα υπόλοιπα µεγέθη της οικονοµίας, σε ό,τι αφορά
την είσπραξη, σε ό,τι αφορά τα αναπτυξιακά θέµατα η ελληνική
οικονοµία όχι απλώς δεν κάνει βήµατα µπρος, αλλά κάνει τρα-
γικά βήµατα προς τα πίσω. Τα οποία και θα βρείτε από το Σε-
πτέµβρη µπροστά σας όλα.

Στο θέµα δε των ενστόλων είναι εντυπωσιακό ότι το συνταξιο-
δοτικό νοµοσχέδιο δεν λαµβάνει και κάτι άλλο υπ’ όψιν. Είναι τε-
ράστια η ιδιοµορφία των ενστόλων γενικά. Οι άνθρωποι αυτοί
είναι γνωστό ότι µόνο µέχρι ενός ορίου ηλικίας µπορούν επιχει-
ρησιακά να είναι αυτό που έχει ανάγκη η χώρα µας. Ιδιόρρυθµες
συνθήκες είτε αυτές λέγονται άµυνα, είτε λέγονται εθνική ασφά-
λεια. Όπως και να το κάνουµε αυτοί οι άνθρωποι δεν µπορεί να
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µπαίνουν στην ίδια διάσταση µε όλους εκείνους τους εργαζοµέ-
νους, οι οποίοι εργάζονται απλώς και µόνο πηγαίνοντας σε ένα
γραφείο ή οπουδήποτε αλλού. Οι ένστολοι µέχρι ενός ορίου ηλι-
κίας µπορούν να προσφέρουν αυτό που τους ζητάµε για το συµ-
φέρον της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ενάµισι λεπτό παραπάνω από το χρόνο µου,
κύριε Πρόεδρε.

Το αφήνω αυτό και θα επανέλθουµε και στα άρθρα.
Πέραν τούτου παρουσιάζει τρία θέµατα αντισυνταγµατικότη-

τας το νοµοσχέδιο. Σας τα επισηµαίνω, δεν δίνετε ιδιαίτερη ση-
µασία και θα τα βρείτε µπροστά σας.

Το πρώτο. Στο άρθρο 2, το ένα ταµείο. Σας το είπα και άλλοτε
θα µε θυµηθείτε, όταν θα έρθει η ώρα των δικαστικών προσφυ-
γών. Η δηµιουργία του ενός ταµείου είναι πέρα και έξω από τη
λογική του Συντάγµατος και για τους µισθωτούς και για τους
υπαλλήλους και δηµόσιους λειτουργούς. Γιατί;

Σε άλλες χώρες µπορεί να µην υπήρχε το πρόβληµα. Σε εµάς
το Σύνταγµα το επέλεξε να έχει ειδικές διατάξεις µέσα, ειδικό
καθεστώς δηµοσίων υπαλλήλων και δηµοσίων λειτουργών. Έτσι
το επέλεξε, λόγω µονιµότητας και άλλων τινών. Αφού επέλεξε να
είναι η σχέση δηµοσίου δικαίου του υπαλλήλου σε αντιπαραβολή
µε τη σχέση ιδιωτικού δικαίου του µισθωτού είτε είναι αυτός στο
δηµόσιο, είτε στον ιδιωτικό τοµέα, από κει και πέρα δεν µπορεί
να είναι στο ίδιο ταµείο για συγκεκριµένους λόγους, λειτουργι-
κούς και συνταγµατικούς. ∆εν µπορεί να το βάλετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παυλόπουλε,
σας παρακαλώ σε ένα λεπτό να ολοκληρώσετε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σε ενάµισι, αφού το ζήτησα,
κύριε Πρόεδρε, έγινε τόση εξαίρεση για τόσους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Υπάρχουν συνάδελ-
φοι, οι οποίοι είναι ασθενείς και θέλουν να προλάβουν και να κλεί-
σουµε στις 16.00’.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το ξέρω, κύριε Πρόεδρε. Εγώ
περίµενα υποµονετικά Υπουργούς και Κοινοβουλευτικούς Εκ-
προσώπους που υπερέβαιναν το χρόνο τους κατά πολλά λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεχίστε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Το δεύτερο το οποίο θέλω να σας τονίσω είναι στο άρθρο 10.

Είναι γνωστό πώς όταν φθάνετε µέχρι του σηµείου να κόβετε τη
σύνταξη εντελώς όταν υπάρχει ετεροαπασχόληση -σας το λέει
και η Επιστηµονική Υπηρεσία, σας το λέει το Ελεγκτικό Συνέδριο-
παραβιάζετε το άρθρο 5 του Συντάγµατος, το άρθρο 22 του Συ-
ντάγµατος και το πρώτο Πρόσθετο Πρωτόκολλο της Ευρωπαϊ-
κής Σύµβασης των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου. ∆είτε το. Είναι
φως φανάρι αυτό το πράγµα. Γιατί το κάνετε;

Και το τρίτο αφορά στο θέµα της Εισφοράς Αλληλεγγύης Συ-
νταξιούχων. Έβαλε ο κύριος Υπουργός µια διάταξη εδώ και λέει
ότι αυτό πηγαίνει για τους κλάδους σύνταξης των Φορέων Κύ-
ριας Ασφάλισης. ∆εν φθάνει αυτό για να γίνει συνταγµατική αυτή
η εισφορά. Εάν δείτε τη νοµολογία του Ελεγκτικού Συνεδρίου,
µε τίποτα δεν φθάνει αυτό το πράγµα. Γιατί; Λέει η νοµολογία ότι
πρέπει να υπάρχει ένα είδος ανταποδοτικότητας ανάµεσα σε
αυτό που παρακρατείς και αυτό που αποδίδεις. Αυτό λέτε µεν
ότι πάει εκεί, αλλά ταυτόχρονα τον επόµενο µήνα από την ηµέρα
που παρακρατείται πάει στο ΑΚΑΓΕ, στο Ασφαλιστικό Κεφάλαιο
Αλληλεγγύης Γενεών. Μπαίνει µέσα σε αυτό το µεγάλο κορβανά,
ο οποίος δεν αφορά µόνο τους φορείς κύριας ασφάλισης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο χρόνος που ζητή-
σατε, ολοκληρώθηκε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Υπό αυτούς τους όρους, λοι-
πόν, έχετε πρόβληµα συνταγµατικότητας. Και τότε θα τύχει ό,τι
έτυχε µε το ΛΑΦΚΑ από πλευράς νοµολογίας του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου. ∆είτε το, σας παρακαλώ.

Και µια τελευταία παρατήρηση, εάν µου επιτρέπετε, κύριε
Πρόεδρε. Κάποτε επιτέλους η υποκρισία πρέπει να σταµατήσει.
∆εν µπορεί ο Πρωθυπουργός της χώρας, µέρες που είναι, µε
αυτά που τραβάει ο ελληνικός λαός, άλλα να λέει στους σοσια-

λιστές φίλους του στον Πόρο και άλλα να λέτε εσείς µέσα στη
Βουλή. Αυτά δεν γίνονται. ∆εν µπορεί να είστε ο σύγχρονος
Ιανός της πολιτικής µας ζωής, άλλα να λέµε ως Σοσιαλιστική ∆ιε-
θνής και άλλα να λέµε ως µέλη του ελληνικού Κοινοβουλίου.
Αυτό δεν µπορεί να συµβεί και δεν ωφελεί, νοµίζω, την ποιότητα
της δηµοκρατίας και τη δική σας αξιοπιστία.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Αλέξανδρος
∆ερµεντζόπουλος από τη Νέα ∆ηµοκρατία έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα στη
Βουλή τη συνέχεια των επιλογών, των πρωτοβουλιών της Κυ-
βέρνησης. Έτσι, µετά το νοµοσχέδιο του ασφαλιστικού της
προηγούµενης εβδοµάδας, κατατέθηκε και συζητιέται σήµερα,
στο ίδιο πάντα µοτίβο, όµως, η µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού
συστήµατος του δηµοσίου, θεσπίζοντας αλλαγές στο υφιστά-
µενο συνταξιοδοτικό, ασφαλιστικό, νοµικό πλαίσιο, που διέπει
τους δηµοσίους υπαλλήλους και τους ενστόλους γενικά.

Με µια πρώτη ανάγνωση της σύντοµης οµολογουµένως για
ένα τόσο σηµαντικό εγχείρηµα αιτιολογικής έκθεσης, στην οποία
αναφέρονται και οι τρεις στόχοι του εγχειρήµατος αυτού και κα-
τόπιν των επιµέρους άρθρων, διαπιστώνει κανείς εύκολα ότι βρί-
σκονται σε µία πλήρη αναντιστοιχία σε θεωρητικό επίπεδο, αλλά
και σε πλήρη αντινοµία για την εφαρµογή αυτού του εγχειρήµα-
τος.

Κύριοι συνάδελφοι, αναγνωρίζουµε όλοι σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα ότι το ασφαλιστικό είναι ένα από τα πιο δύσκολα και πε-
ρίπλοκα ζητήµατα µε τα οποία πρέπει να έλθει αντιµέτωπη η
Κυβέρνηση, η οποιαδήποτε κυβέρνηση. Αυτό, όµως, δεν δίνει σε
κανέναν κανένα άλλοθι να προχωράει σε αλλαγές που µεταβά-
λουν ριζικά τη ζωή των συµπολιτών µας, βασιζόµενος σε εκτιµή-
σεις, σε αυθαίρετες υποθέσεις, σε προσεγγίσεις χωρίς καµµία
τεκµηρίωση.

Είναι ενδεικτικό και πολύ βασικό και γι’ αυτό θα επιµείνω και
εγώ, ενώ έχει αναφερθεί και θα αναφερθεί και από άλλους συ-
ναδέλφους, ότι η Κυβέρνηση αγνοεί και άρα φαίνεται να µη λαµ-
βάνει υπ’ όψιν της βασικά δεδοµένα και παραµέτρους του
ζητήµατος, τα οποία έχουν καθοριστική σηµασία.

Η ρύθµιση για τους πολύτεκνους δηµόσιους υπαλλήλους πό-
σους αφορά; Ποιο θα είναι το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα και
ποιο είναι το εθνικό κόστος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Η ρύθ-
µιση για τις γυναίκες µε τα ανήλικα παιδιά πόσες αφορά; Ποιο θα
είναι το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα και ποιο θα είναι το κοινωνικό
κόστος; Η ρύθµιση για τις γυναίκες µε ανάπηρα παιδιά πόσες
αφορά; Ποιο θα είναι το δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα και ποιο θα
είναι το ανθρώπινο κόστος; Η εξοµοίωση των ορίων ηλικίας γυ-
ναικών πόσους αφορά και πόσο επηρεάζει την κοινωνία µας;

Επιπλέον, για άλλη µία φορά και για ένα τόσο σηµαντικό εγ-
χείρηµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση προχωρά
µετά από έναν ελλιπή και προσχηµατικό κοινωνικό διάλογο, µε
πληροφορίες προερχόµενες από διαρροές, από παραπολιτικά
σχόλια, από τα δελτία ειδήσεων των 20.00’ κατά κύριο λόγο. Με
τον τρόπο αυτό αποκλείστηκαν όλες οι πολιτικές δυνάµεις του
τόπου από το να συνδράµουν εποικοδοµητικά στην προσπάθεια.
Παράλληλα, οι χιλιάδες ασφαλισµένοι στο δηµόσιο και οι ένστο-
λοι, αλλά και στον ιδιωτικό τοµέα µέχρι προχθές βρέθηκαν σε
συνθήκες ανασφάλειας, φόβου και πανικού, παρατηρώντας αυτό
το µαζικό κύµα των πρόωρων αποχωρήσεων από τις εργασίες
τους.

Μια πρώτη αξιολόγηση του παρόντος σχεδίου νόµου οδηγεί
στη διαπίστωση ότι πρόκειται για µια πρωτοβουλία µε πρωτίστως
εισπρακτικό χαρακτήρα, που πάσχει, όµως, από σοβαρές αδυ-
ναµίες. Όλο το εγχείρηµα περιστρέφεται γύρω από ένα στόχο:
περιορισµό της αύξησης του συνταξιοδοτικού κόστους κατά
2,5% του ΑΕΠ στα επόµενα πενήντα χρόνια. Και ο στόχος αυτός,
που είναι καθαρά δηµοσιονοµικός και όχι αναλογιστικός, επιτυγ-
χάνεται µόνο µε τη δραστική µείωση των συντάξεων, στις οποίες
προχωράει η Κυβέρνηση.

Αυτό το σχέδιο νόµου, όπως και το προηγούµενο που αφο-
ρούσε τον ιδιωτικό τοµέα, δεν είναι µία θεωρητική έκθεση ιδεών.
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∆εν είναι µία έκθεση στόχων ή προβλέψεων. Έχει πολύ απτά και
συγκεκριµένα αποτελέσµατα, όπως και τα υπόλοιπα µέτρα που
ήδη έχουν ληφθεί.

Έτσι, τα γεγονότα πλέον είναι τα παρακάτω: περικοπή της δέ-
κατης τρίτης και δέκατης τέταρτης σύνταξης ουσιαστικά, νέα
κράτηση στις συντάξεις τύπου ΛΑΦΚΑ από 3% έως 10% το µήνα,
µείωση του γενικού ποσοστού αναπλήρωσης από 70% σε 64%,
αύξηση των ετών ασφάλισης για πλήρη σύνταξη, αλλαγή του
τρόπου υπολογισµού των συντάξεων µε στόχο την παραπάνω
µείωσή τους, περικοπές επικουρικών, πάγωµα συντάξεων.

Η Κυβέρνηση προχωρά σε αλλαγές µε επώδυνες συνέπειες
για τους πολίτες µας, χωρίς τουλάχιστον να προσπαθεί να θέσει
τα απαραίτητα κοινωνικά αντίβαρα που θα ισορροπούσαν έστω
και σ’ ένα ποσοστό την ανατροπή στις συνθήκες των κοινωνικών
οµάδων. Ενδεικτικά αναφέροµαι στο ότι ενώ το δηµογραφικό ζή-
τηµα είναι βασικός παράγοντας για το ασφαλιστικό, η Κυβέρ-
νηση καταργεί ρυθµίσεις που δίνουν κίνητρα, όπως είναι για τις
τρίτεκνες οικογένειες, για γυναίκες µε ανήλικα παιδιά, για πολύ-
τεκνες οικογένειες.

Από την ανάλυση του νοµοσχεδίου προκύπτει ότι το σύστηµα
αυτό επιφυλάσσει τις πιο επαχθείς ρυθµίσεις για τους νέους, που
είναι και οι πιο αδύναµοι του συστήµατος. Έτσι, περισσότερα
χρόνια θα εργάζονται πια οι µητέρες µε ανήλικα παιδιά, οι µητέ-
ρες µε τρία παιδιά, οι γυναίκες µε ανίκανα παιδιά και οι νέοι
ασφαλισµένοι του συστήµατος, που πλέον θα ασφαλίζονται στο
ΙΚΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αντίθεση σε βασικά µέτρα,
όπως αυτά που συζητούµε σήµερα, δεν γίνεται, για να γίνει κα-
νείς αρεστός πια στα αυτιά των πολιτών. Ποτέ δεν επιλέγαµε
εξάλλου ως παράταξη την αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση.

Όµως, εάν θέλουµε να λειτουργούµε υπεύθυνα, πρέπει να
αναλογιστούµε ποιες αποφάσεις και τι ειδικού βάρους έχουν λη-
φθεί σε αυτήν την Αίθουσα αυτό το τελευταίο διάστηµα. Με πό-
σους τρόπους άραγε έχει επιβαρυνθεί ο Έλληνας πολίτης το
τελευταίο διάστηµα; Πόσες ρυθµίσεις που προκαλούν ριζική κα-
τεδάφιση των δικαιωµάτων του, ανατροπή της ασφάλειας δι-
καίου και των έννοµων σχέσεων που τόσα χρόνια καλόπιστα
έχουν συναφθεί, έγιναν αυτό το τελευταίο διάστηµα;

Επαναλαµβάνω ότι ξέρουµε πως η χώρα έφθασε στα πρόθυρα
της χρεοκοπίας και ότι χρειάζονται γενναίες αποφάσεις. Γεν-
ναίες, όµως, δεν είναι µόνο οι αποφάσεις που κόβουν µισθούς,
που κόβουν συντάξεις και περιορίζουν δικαιώµατα και κεκτηµένα.
Γενναίες αποφάσεις είναι αυτές που εισάγουν νέες ιδέες ανά-
πτυξης, προοπτικής, που δίνουν κίνητρα και εφόδια για νέες
πρωτοβουλίες, βοηθώντας σιγά-σιγά τη χώρα και τους πολίτες
να βγουν από αυτό το τέλµα.

Η Κυβέρνηση, δυστυχώς, δεν έχει αυτήν τη λογική και δεν έχει
υιοθετήσει καµµία τέτοια αναγκαία πρωτοβουλία. Με τέτοια λο-
γική, λοιπόν, και εµείς καταψηφίζουµε επί της αρχής αυτό το νο-
µοσχέδιο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον
κ. Αλέξανδρο ∆ερµετζόπουλο.

Ενηµερώνω το Σώµα ότι θα µιλήσουν άλλοι τρεις συνάδελφοι,
ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης από το ΛΑΟΣ, ο κ. Παντελής Ασπραδά-
κης από το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης. Στις 16.00’ η συ-
νεδρίαση θα διακοπεί, για να συνεχίσουµε στις 18.00’.

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ξεκινάω µε τις προσθήκες και αναδιατυπώσεις

που έχετε κάνει στο άρθρο 6 και συγκεκριµένα στην παράγραφο
15α. Αναγνωρίζεται πλασµατικός χρόνος για κάθε παιδί, ο οποίος
θα ανέρχεται σε ένα έτος για το πρώτο παιδί, σε δύο έτη για κάθε
επόµενο παιδί και µέχρι το τρίτο.

Το «µέχρι το τρίτο» γιατί το θέλατε; ∆ηλαδή, τι λέει τώρα ο
Υπουργός Σαχινίδης και η Κυβέρνησή σας; Λέει στις Ελληνίδες
και στους Έλληνες «µην κάνετε πάνω από τρία παιδιά»; Ένα
λεπτό, για να συνεννοηθούµε, γιατί εγώ µαζί σας ειλικρινά τα έχω
χάσει. Κύριε Υπουργέ, µη γελάτε. Τα έχω χάσει.

Σε αυτήν τη Βουλή εδώ το 1993 βγήκε ένα οµόφωνο διακοµ-

µατικό πόρισµα, το οποίο ανακήρυξε το δηµογραφικό ζήτηµα ως
το υπ’ αριθµόν ένα εθνικό ζήτηµα της χώρας, κύριε Τασούλα.
Εσείς το κάνατε. Εγώ δεν ήµουν Βουλευτής τότε. Οι µισοί που
έχουν υπογράψει είναι ακόµα Βουλευτές. Και είπατε το 1993:
νούµερο ένα εθνικός κίνδυνος της χώρας είναι το δηµογραφικό.
Μάλιστα.

Και ερωτώ: αν δεν βάζατε το «µέχρι το τρίτο» και λέγατε «κάθε
παιδί δύο χρόνια», πόσοι θα ήταν; Έχετε να µας πείτε µε µια µε-
λέτη το δηµοσιονοµικό κόστος του ασφαλιστικού προβλήµατος,
εάν δεν βάζατε το «µέχρι το τρίτο»;

Εγώ ξεκαθαρίζω: η θέση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
είναι δύο χρόνια πλασµατικά έτη από το πρώτο παιδί και όχι ένα
έτος για το πρώτο, µέχρι το τέταρτο, δηλαδή δύο τέσσερις οκτώ,
και αν φτάσεις να κάνει πέµπτο παιδί, γεια σας, δεν µε ενδιαφέ-
ρει τι ηλικία έχεις, σύνταξη κατευθείαν, τριάντα χρονών να είσαι.

Έχεις, λοιπόν, µια µάνα που σου έχει κάνει πέντε παιδιά στο
ασφαλιστικό πρόβληµα, που είναι πρωτίστως δηµογραφικό.
Γιατί, πού έγκειται το πρόβληµα του ασφαλιστικού µας ζητήµα-
τος; Στο ότι όταν το σχεδιάσαµε έµπαιναν τέσσερις στην εργα-
σία, έπαιρνε ένας σύνταξη, οπότε δεν είχαµε κανένα πρόβληµα,
ξοδεύαµε τα λεφτά δεξιά κι αριστερά. Ενώ τώρα βγαίνει 1,6 προς
1, άρα µπαίνουµε διαρκώς µέσα.

Εάν, λοιπόν, εγώ είχα ένα κίνηµα γυναικών που έκαναν από
πέντε παιδιά, διά του δηµογραφικού προβλήµατος που θα ελύ-
νετο, θα λύναµε και το ασφαλιστικό. Αυτό είναι ένα πολύ σοβαρό
κίνητρο.

Αλλά εν πάση περιπτώσει, εσείς στο ΠΑΣΟΚ ιεραρχείτε το δη-
µογραφικό πολύ χαµηλότερα απ’ ό,τι εµείς. Εντάξει. Κακώς, αλλά
το κάνετε. Αλλά εγώ θέλω να καταλάβω, θέλω πραγµατικά να
µου απαντήσετε, δεν θα περάσει έτσι: έχει να µας πει ο Υφυ-
πουργός Σαχινίδης ή ο Υπουργός Παπακωνσταντίνου ή ο Υπουρ-
γός Λοβέρδος ή ο Πρωθυπουργός Παπανδρέου, εάν δεν έµπαινε
το «µέχρι το τρίτο», τι θα έχανε το ελληνικό κράτος;

∆ηλαδή, να µας πείτε, αδερφέ, ξέρετε κάτι; Γλιτώνουµε τη χρε-
οκοπία, αλλά αν δεν βάλουµε το «µέχρι το τρίτο», χρεοκοπήσαµε.
Οπότε για να γλιτώσουµε τη χρεοκοπία, βάζουµε το «µέχρι το
τρίτο». Θα το καταλάβω.

Είµαι βέβαιος ότι δεν έχετε τέτοια µελέτη. ∆εν έχετε ιδέα πόσο
κοστίζει. Αν έχετε, σας προκαλώ: προκαλώ τον Υπουργό Σαχι-
νίδη να σηκωθεί και να φέρει τώρα τη µελέτη για το τι σηµαίνει
«µέχρι το τρίτο». ∆εν έχετε ιδέα! Ένας βλαξ γραφειοκράτης του
Υπουργείου πρόσθεσε αυτήν τη φράση.

Αυτή η φράση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να φύγει. Πρέπει
να φύγει αυτή η φράση, για να δώσει το ελληνικό Κοινοβούλιο
ένα ισχυρό µήνυµα ότι λαµβάνουµε σοβαρά υπ’ όψιν τη λύση του
δηµογραφικού ζητήµατος.

Παρακαλώ πολύ να το σηµειώσετε και µέχρι το πέρας της συ-
νεδριάσεως να µας απαντήσετε, αν έχετε µελέτη για το τι θα κό-
στιζε στην Κυβέρνησή σας και στο ελληνικό κράτος το να µην
υπήρχε το «µέχρι το τρίτο». Εγώ είµαι σίγουρος ότι δεν έχετε.
∆ηλαδή, είµαι σίγουρος ότι δεν έχετε, αλλά µακάρι να πέφτω έξω
και να πω ότι, να, είχα άδικο, ο Υπουργός Σαχινίδης είναι πολύ µε-
γάλος. Να δω τη µελέτη.

∆εν έχετε. Το «µέχρι το τρίτο» το έχει γράψει ένας βλαξ, µέγας
βλαξ. Μη γελάτε. Να µας τον γνωρίσετε, για να του δώσουµε
βραβείο βλακείας. ∆εν χρειαζόταν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Πάµε τώρα στο δεύτερο κοµµάτι. Ένστολοι. Κατ’ αρχάς εδώ

υπάρχει η µείζων αδικία γι’ αυτούς που έχουν κατοχυρώσει
ώριµα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα. Εγώ έχω βρεθεί – και είναι και
λίγο αστείο – σε άπειρες εκποµπές του φίλου µου του Γιώργου
Αυτιά. Σε άπειρες εκποµπές. Όλα αυτά τα χρόνια, ρωτήστε τον
κ. Κουτρουµάνη, τον νυν Υφυπουργό Εργασίας του ΠΑΣΟΚ, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, πόσες φορές – µπορεί να µε έχετε
δει κι εσείς, γιατί, δόξα τω Θεώ, έχω εµφανιστεί αρκετές φορές
– έχω βρεθεί εγώ µε το Γιώργο Κουτρουµάνη όλα αυτά τα χρό-
νια, που κάναµε πλάκα στο τέλος και λέγαµε να πηγαίνουµε µε το
ίδιο αυτοκίνητο. Και έλεγε ο Γιώργος Κουτρουµάνης «µη θίγουµε
τα ώριµα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα». Το ξέρετε, κύριε συνά-
δελφε, αυτό. «Μη θίγουµε τα ώριµα συνταξιοδοτικά δικαίωµατα»,
ο κ. Κουτρουµάνης.

Καλά, πού είναι ο Κουτρουµάνης τώρα για τους ενστόλους;
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Φωνάξτε τον, ρε παιδιά, να έρθει στη Βουλή ο Κουτρουµάνης,
να τον ρωτήσουµε, εξακολουθεί να λέει αυτά που έλεγε στον
Αυτιά, στον Καµπουράκη, στον Οικονοµέα ή λέει άλλα τώρα;

Εγώ ρωτώ γενικά για τους ενστόλους: αυτούς που έχουν
ώριµα συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, γιατί τους ξεσκίζετε, κύριε
Υφυπουργέ; Να µου πείτε ότι στους καινούργιους, που από την
αρχή δεν είχε δεσµευτεί το κράτος για τα είκοσι πέντε χρόνια,
έρχεστε τώρα και τους αλλάζετε τον αδόξαστο, αλλά εκεί του-
λάχιστον λέτε, δεν τους είχα υποσχεθεί είκοσι πέντε χρόνια. Εγώ
διαφωνώ πλήρως και θα πω στο επόµενο ενάµισι λεπτό που έχω
γιατί. Αλλά πείτε ότι εκεί έχει το κράτος µια στοιχειώδη εντιµό-
τητα, ότι δεν τους το έχει υποσχεθεί. Στους άλλους όµως που
έχουν ώριµα δικαιώµατα και ο Κουτρουµάνης και όλο το ΠΑΣΟΚ
φώναζε για τα ώριµα δικαιώµατα; Εκεί τι κάνετε;

Θα µου πείτε τώρα ότι εσάς στο ΠΑΣΟΚ δεν σας πολυστενα-
χωρεί να σας πουν ψεύτες. Προφανώς σας έχουν πει ψεύτες
τόσα εκατοµµύρια Ελλήνων, που δεν χάλασε ο κόσµος. Αλλά να
ξέρουµε ότι είστε ψεύτες. ∆ιότι δεν µπορεί ο Κουτρουµάνης να
έλεγε για ώριµα δικαιώµατα στις τηλεοράσεις και τώρα που είναι
Υφυπουργός να µην έρχεται να µιλήσει. Τον περιµένω εδώ να
µας πει για τα ώριµα δικαίωµατα.

Και πάω λίγο στο µείζον θέµα των ενστόλων. Ακούστε, κύριε
Υπουργέ, για να τελειώνει το παραµύθι: οι ένστολοι, όλοι οι έν-
στολοι, είτε είναι του Στρατού είτε είναι της Αστυνοµίας είτε είναι
της Πυροσβεστικής, πρέπει να είναι σε ειδικό καθεστώς.

Προσέξτε γιατί: όχι γιατί τους αγαπάµε περισσότερο, γιατί δεν
τους αγαπάµε. Γιατί αν τους αγαπούσαµε περισσότερο, δεν θα
είχαµε φτιάξει ένα κράτος, όπου ο οδηγός της ΕΘΕΛ παίρνει πε-
ρισσότερα χρήµατα απ’ όσα παίρνει ο πιλότος του F-16, που
κάνει αναχαιτίσεις κάθε µέρα στο Αιγαίο. Προφανώς δεν τους
αγαπάµε, δυστυχώς και πολύ κακώς.

Πρέπει να είναι σε ειδική κατηγορία, γιατί δεν έχουµε καταλά-
βει το µείζον: αν δεν ήσαν ένστολοι και ήσαν απλοί δηµόσιοι
υπάλληλοι και έπρεπε να τους πληρώνουµε τα νυχτερινά τους, τα
σαββατοκύριακα, στους στρατιωτικούς να πληρώνουµε το ότι
κάθε τρία χρόνια πρέπει να µετακοµίζουν και να φτιάχνουν τη
ζωή τους από την αρχή, τα «σκηνάκια», το ότι έχουν υπηρεσία
βράδυ, τις υπερωρίες, εάν είχαµε έναν κλασικό δηµόσιο υπάλ-
ληλο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ πάρα πολύ ένα λεπτό και κλείνω
αµέσως.

Αν είχαµε έναν κλασικό δηµόσιο υπάλληλο και τον πληρώναµε
για όλα αυτά όσο θα πληρώναµε έναν κλασικό δηµόσιο υπάλ-
ληλο, θα έπρεπε όλοι αυτοί οι ένστολοι να παίρνουν ή τα διπλά-
σια ή τα τριπλάσια χρήµατα. Όλα αυτά τα χρόνια η ελληνική
πολιτεία είπε «δεν έχω να σας δίνω αυτά τα χρήµατα που πραγ-
µατικά θα δικαιούσασταν να πάρετε».

Γιατί αντιλαµβανόµαστε ότι άλλο πράγµα είναι ο δηµόσιος
υπάλληλος που βάζει σφραγίδα σε ένα έγγραφο του ΕΟΤ – που
ήταν η µητέρα µου, το λέω, για να µη φανεί ότι θέλω να θίξω κά-
ποιον προσωπικά – και άλλο πράγµα είναι ο άνδρας των δυνά-
µεων των ΜΑΤ που είναι µέσα στις γιορτές και φυλάει την
Πανεπιστηµίου ή τη Βουλή για να µην καεί. ∆εν είναι το ίδιο. ∆εν
κάνουν την ίδια δουλειά.

Λοιπόν, ερωτώ: έχει καταλάβει η ελληνική κοινωνία ότι αυτοί οι
άνθρωποι θα έπρεπε να πληρώνονται δύο και τρεις φορές πα-
ραπάνω. Και τι έρχεται και λέει τόσα χρόνια το ελληνικό κράτος;
Επειδή δεν έχω να σας δώσω αυτά τα παραπάνω, σας δίνω το δι-
καίωµα να βγαίνετε λίγο γρηγορότερα στη σύνταξη.

Και έρχεστε τώρα εσείς και καταργείτε αυτό το δικαίωµα.
Οπότε εγώ σας ρωτώ: εάν καταργήσετε αυτό το δικαίωµα, θα
τους δώσετε το διπλάσιο µισθό που δικαιούνται; Ή θα εξακο-
λουθήσετε να τους έχετε µε χαµηλότερο µισθό, αλλά και χωρίς
αυτό που το ίδιο το κράτος γι’ αυτούς τους λόγους τους έδωσε
όλα αυτά τα χρόνια;

Αυτός είναι ο λόγος που ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός
υποστηρίζει ενθέρµως και ολοψύχως τα δίκαια αιτήµατα των εν-
στόλων, και της Ελληνικής Αστυνοµίας και των Ενόπλων ∆υνά-
µεων και της Πυροσβεστικής και του Λιµενικού, ανθρώπων οι
οποίοι θίγονται, αδικούνται κατάφωρα από την Κυβέρνηση του

ΠΑΣΟΚ, η οποία συν τοις άλλοις, ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση
και σε αυτούς, όπως και σε όλους τους άλλους, είχε τάξει λα-
γούς µε πετραχήλια.

Το µόνο το οποίο µένει είναι να σας πουν όλοι µε µία φωνή
«Ντροπή σας!» για την κοροϊδία που τους κάνατε όλα αυτά τα
χρόνια ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Είναι πολύ µεγάλη αδικία,
την οποία υφίστανται οι ένστολοι συµπολίτες µας από την άθλια
συµπεριφορά της Κυβερνήσεώς σας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ τον κ.
Άδωνι Γεωργιάδη.

Το δεύτερο γλυπτό σύµπλεγµα – το πρώτο είπαµε ότι θα είναι
«Ροντούλης-πολύτεκνοι» – θα είναι «ένστολοι-Γεωργιάδης».

Κύριε Ασπραδάκη, είστε ο προτελευταίος αγορητής, Βουλευ-
τής του ΠΑΣΟΚ του Νοµού Αττικής, και θα κλείσουµε µε τον κ.
Γιάννη Κουτσούκο.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Έλληνας πολίτης, παρ’ όλο

που δείχνει καρτερικότητα, νιώθει ανασφάλεια και αγωνία για το
µέλλον του. Φοβάται ότι χάνει τα κεκτηµένα χρόνων και βρίσκε-
ται αντιµέτωπος καθηµερινά µε περισσότερες οικονοµικές δυ-
σκολίες.

Λαµβάνω µηνύµατα από τους συµπολίτες µου στην περιφέ-
ρεια Αττικής που µου εκφράζουν το φόβο τους και συχνά την
απογοήτευση ότι βρίσκονται σε αδιέξοδο.

Ακούµε από παντού φωνές ανασφάλειας, από πολίτες µικρής
και µεγαλύτερης ηλικίας, από οικογενειάρχες µε παιδιά, από
άνεργους µορφωµένους νέους, από επαγγελµατίες, από εργα-
ζόµενες γυναίκες, από ηλικιωµένους, από συνταξιούχους.

Την κραυγή αγωνίας πρέπει να τη λάβουµε υπ’ όψιν. Πρέπει
σ’ αυτούς τους ανθρώπους να τονώσουµε το ηθικό, να ξαναζω-
ντανέψουµε τα όνειρα και την ελπίδα, την προοπτική ότι στο µέλ-
λον όλοι µαζί θα είµαστε περήφανοι που σώσαµε τη χώρα και
πλέον θα απολαµβάνουµε τους κόπους και τις θυσίες των προη-
γούµενων χρόνων.

Πρέπει να εξηγήσουµε την αναγκαιότητα των µέτρων -και στην
προκειµένη περίπτωση- για ποιο λόγο στηρίζουµε τη µεταρρύθ-
µιση του συνταξιοδοτικού συστήµατος του δηµοσίου, του µεγά-
λου ασθενή του κράτους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι µέρες ανοχής στο ασφαλιστικό σύ-
στηµα του δηµοσίου που κατέρρεε καθηµερινά πρέπει να απο-
τελέσουν παρελθόν. Όλοι γνωρίζαµε το πρόβληµα. Όλοι
γνωρίζαµε την αδυναµία του µεταπολιτευτικού συστήµατος να
διαπιστώνει µεν, αλλά να αρνείται να δώσει λύση στα προβλή-
µατα.

Βλέπαµε κάποιους να λαµβάνουν προνοµιακές συντάξεις σε
µικρή ηλικία ή αναπηρική σύνταξη που δεν δικαιούνταν, χωρίς
βέβαια να είναι οι ίδιοι οι µόνοι αποκλειστικά υπεύθυνοι. Ήταν
ανάγκη να εφαρµοστούν µέτρα και σταθµά για όλους τους ερ-
γαζόµενους της χώρας είτε είναι ιδιωτικοί είτε δηµόσιοι υπάλλη-
λοι.

Ήταν έκδηλο ότι τα ασφαλιστικά ταµεία κατέρρεαν και κάποια
µέρα θα χρεοκοπούσαν και θα οδηγούµασταν σε µία πρωτοφανή
δηµοσιονοµική κρίση. Είναι αλήθεια ότι αυτή η µέρα πλησίασε
ασφυκτικά κοντά. Η Κυβέρνηση, όµως,–και ιδιαίτερα ο Γιώργος
Παπανδρέου- έκανε και κάνει µια τεράστια προσπάθεια, για να
σώσει τη χώρα.

Η περίοδος χάριτος σβήνει. Παράλληλα, όµως, διαγράφουµε
και την ανοχή στις λανθασµένες πολιτικές πρακτικές. Τίθενται
νέα θεµέλια για ένα ασφαλιστικό σύστηµα µε γερές βάσεις και
ισχυρή βιωσιµότητα. Είναι ο στόχος που έχει θέσει η Κυβέρνηση
για την ανάπτυξη ενός αποτελεσµατικού συστήµατος, σύστηµα
εθνικής κοινωνικής ασφάλισης. Είναι υποχρέωσή µας για τη γενιά
του αύριο, για τα παιδιά µας και τους νέους που µπαίνουν τώρα
στη βιοπάλη να τους εξασφαλίσουµε τη σύνταξη στο µέλλον.

Αγαπητοί συνάδελφοι, βασικά σηµεία που στηρίζεται το παρόν
νοµοσχέδιο και διορθώνει παθογένειες προηγούµενων ετών και
λανθασµένες πρακτικές στο ασφαλιστικό σύστηµα είναι: Πρώ-
τον, εξορθολογισµός της θεµελίωσης του δικαιώµατος για πρό-
ωρη συνταξιοδότηση. Ήταν άδικο και προκλητικό κάποιοι να
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βγαίνουν στη σύνταξη στα σαράντα ή σε κάποιες περιπτώσεις
και σε ακόµη µικρότερη ηλικία. Μία πρακτική που έβλαπτε το
κράτος, αλλά και όλο το κοινωνικό σύνολο. Άλλωστε η εργασία
είναι προσφορά στις υπηρεσίες του κράτους, τις οποίες καρπώ-
νονται οι συµπολίτες και βοηθάει τον εργαζόµενο να ενταχθεί
στο κοινωνικό σύνολο.

∆εύτερον, διασφαλίζει ειδική µέριµνα στις µητέρες, αλλά και
σε άλλες ευπαθείς και ιδιαίτερες οµάδες εργαζοµένων στο δη-
µόσιο. Τρίτον, δίνεται περίοδος χάριτος για όσους πλησιάζουν
στη θεµελίωση συνταξιοδοτικού δικαιώµατος. Όσοι δηλαδή βρί-
σκονται σε ώριµη φάση του δικαιώµατος θα λάβουν σύνταξη µε
τους προηγούµενους όρους. Τέταρτον, ισότιµη µεταχείριση
ασφαλισµένων και εργαζοµένων µέσω ενός ενιαίου συστήµατος
ασφάλισης για όλους τους εργαζόµενους τόσο στο δηµόσιο όσο
και στον ιδιωτικό τοµέα. Πέµπτον, το ενιαίο κέντρο ελέγχου και
πληρωµής συντάξεων που θα ιδρυθεί εντός του έτους θα δια-
σφαλίσει τη διαφάνεια στην καταβολή των συντάξεων. Ήδη, έχει
ξεκινήσει η ενίσχυση αυτής της προσπάθειας µε την απογραφή
των δηµοσίων υπαλλήλων. Έκτον, σύντµηση και ενοποίηση τα-
µείων για ένα ισχυρό ασφαλιστικό σύστηµα που καταργεί αδι-
καιολόγητα προνόµια και διασφαλίζει σωστή διαχείριση αυτών.
Και έβδοµον, κίνητρα στους εργαζόµενους για απόδοση και συ-
νεχή εξέλιξη, καθώς η τελική σύνταξη διαµορφώνεται από όλη
τη διάρκεια του εργατικού βίου και όχι µόνο της τελευταίας πε-
νταετίας. Έτσι το παρόν νοµοσχέδιο γίνεται πιο ανταποδοτικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -το γνωρίζουµε όλοι- οι αλλαγές
είναι πραγµατικά επίπονες για το κοινωνικό σύνολο και οι αντι-
δράσεις δικαιολογηµένες. Για το λόγο αυτό, µέχρι και την τε-
λευταία στιγµή έγιναν βελτιώσεις µε βάση βέβαια και τις
προτάσεις της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, ώστε να
διασφαλιστεί η κοινωνική προστασία. Επιπλέον, η περίπτωση για
διορθωτικές κινήσεις και αλλαγές µελλοντικά είναι ανοιχτή.

Θα ήταν ευχής έργον η Αντιπολίτευση πέρα από την κριτική
να διατυπώσει µια άλλη ρεαλιστική πολιτική και οικονοµική πρό-
ταση εξόδου από την κρίση και όχι βέβαια αυτές τις προτάσεις
που ακούστηκαν ίσα – ίσα, για να γίνουν αρεστοί σε κάποιες κα-
τηγορίες εργαζοµένων.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η κατάσταση είναι πρωτόγνωρη. Μα-
κάρι να υπήρχε ο απαιτούµενος χρόνος προσαρµογής. ∆υστυ-
χώς, όµως, οι παρούσες συνθήκες δεν το επιτρέπουν. Όλες οι
αλλαγές πρέπει να συνοδεύονται από µέτρα ανάπτυξης για τους
συµπολίτες µας που τα έχουν ανάγκη. Πρέπει να διασφαλιστεί η
κοινωνική συνοχή και να µοιράζουµε απλόχερα αλληλεγγύη.

Αυτή η κρίση είναι ευκαιρία για αλλαγή, για επαναπροσδιορι-
σµό κρατικών δοµών και πρακτικών που έπασχαν από παθογέ-
νεια, καινοτόµες ιδέες που θα εξασφαλίσουν βιωσιµότητα και
ανάπτυξη, που άλλωστε προωθεί και εγγυάται ο Πρωθυπουργός
ο Γιώργος Παπανδρέου.

Αλλάζουµε σελίδα. Αλλάζουµε εποχή. Γίνεται µια µεγάλη προ-
σπάθεια από όλους µας, για να διαµορφώσουµε ένα σίγουρο
αύριο και να επανακτήσουµε χαµένα κεκτηµένα, µισθούς και συ-
ντάξεις, να καταπολεµήσουµε στρεβλώσεις και αγκυλώσεις του
παρελθόντος, να επιστρέψουµε στο δρόµο της αληθινής ευηµε-
ρίας και όχι της ψεύτικης, που δυστυχώς διανύαµε τα τελευταία
χρόνια.

Με υποµονή και επιµονή, µε αξιοκρατία, µε διαφάνεια και δι-
καιοσύνη, µε σκληρή δουλειά θα επέλθει η σωτηρία και η ανα-
γέννηση της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κύριε Ασπραδάκη, για το λόγο και το χρόνο σας.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Κουτσούκος.
Κύριε Κουτσούκο, κλείνετε τη συνεδρίαση σε ακριβώς επτά

λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα το συντα-

ξιοδοτικό των ασφαλισµένων, των εργαζόµενων στο στενό δη-
µόσιο τοµέα. Θέλω να θυµίσω σε όλους ότι οι εργαζόµενοι στο
δηµόσιο έχουν ουσιαστικά ένα είδος αυτασφάλισης, µε την έν-
νοια ότι δεν έχουν ασφαλιστικό ταµείο κύριας σύνταξης, πλη-
ρώνουν βέβαια εισφορά µετά το ν. 2084 και έχουν και τα

επικουρικά ταµεία για τα οποία πληρώνουν εισφορές αυτοί και ο
εργοδότης και το ταµείο πρόνοιας για το οποίο πληρώνουν ει-
σφορές µόνο αυτοί.

Η συζήτηση για το ασφαλιστικό των δηµοσίων υπαλλήλων είναι
ουσιαστικά µία συζήτηση για το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της
χώρας. ∆ιότι, δεν µπορεί να υπάρχει –και δεν υπάρχει- αναλογι-
στική µελέτη που να αναφέρεται στη βιωσιµότητα του ασφαλι-
στικού των δηµοσίων υπαλλήλων, µε την έννοια ότι ο µισθός και
η σύνταξη είναι υποχρέωση του κράτους να καταβάλλεται εκ του
Συντάγµατος.

Το λέω αυτό, γιατί µερικοί τοποθετούµενοι σ’ αυτό το Βήµα,
κάνοντας µεγάλες αναλύσεις γύρω από την κρίση του δηµοσιο-
νοµικού προβλήµατος, τις δηµογραφικές εξελίξεις και τις αλλα-
γές στο µοντέλο παραγωγής µιλούν για την αναγκαιότητα των
προσαρµογών στο ασφαλιστικό σύστηµα, για να είναι βιώσιµο
και να πάρουν και οι µέλλουσες γενιές σύνταξη. Και έχουν δίκιο.
Πρέπει, όµως, να τους θυµίσω ότι αυτή η συζήτηση δεν είναι
ακριβώς έτσι για τους εργαζόµενους στο δηµόσιο.

Άρα, να έχουµε τούτο υπ’ όψιν µας: Οι προσαρµογές που γί-
νονται στο ασφαλιστικό των δηµοσίων υπαλλήλων, από τη µια
µεριά έρχονται να εφαρµόσουν κανόνες ισότητας για όλους τους
εργαζόµενους στη χώρα –και σ’ αυτό επί της αρχής συµφω-
νούµε- από την άλλη µεριά, όµως, υπόκεινται στους κανόνες και
στη δαµόκλεια σπάθη που έχει επιβάλλει στη χώρα µας το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο, η Ευρωπαϊκή Ένωση και η Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα, οι δανειολήπτες µας.

Το λέω αυτό, γιατί το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο αυτό για τους
δηµοσίους υπαλλήλους επιβάλλει τρεις µεγάλες κατηγορίες αλ-
λαγών: Η πρώτη είναι αυτή που αφορά στην ισότητα των όρων,
στην ασφάλιση και στη συνταξιοδότηση για όλους τους εργαζό-
µενους µε την υπαγωγή των νέων στο ΙΚΑ. Σ’ αυτό επί της αρχής
δεν µπορεί να έχει κανένας αντιρρήσεις, πέραν των συνταγµατι-
κών προβληµάτων που διατυπώνει το Ελεγκτικό Συνέδριο και θα
κριθούν εις το µέλλον.

Η δεύτερη, όµως, µεγάλη αλλαγή που κάνει το νοµοσχέδιο
είναι ιδιαίτερα επαχθής και επιβαρυντική για τους εργαζόµενους
στο δηµόσιο. ∆ιότι, η λεγόµενη ισότητα των όρων στη συνταξιο-
δότηση, δηλαδή ο υπολογισµός της σύνταξης µε τους ίδιους
όρους και προϋποθέσεις που γίνεται στον ιδιωτικό τοµέα -βασική
σύνταξη και αναλογική σύνταξη- δηµιουργεί ένα καθεστώς, το
οποίο είναι άνισο για τους εργαζόµενους στο δηµόσιο. Μειώνει
τη σύνταξη –και όπως είπα στην επιτροπή- και σε ορισµένες πε-
ριπτώσεις µπορεί να φτάνει και το 50% αυτή η µείωση.

Γιατί γίνεται αυτή η µείωση, αγαπητοί συνάδελφοι; Γίνεται,
διότι πρώτον, αλλάζει το ποσοστό αναπλήρωσης, το οποίο ήταν
80%, µε το νόµο Ρέππα πήγαινε στην ολοκλήρωση του συστή-
µατος στο 70% και τώρα έρχεται µε βάση τις ανακοινώσεις του
Υπουργείου γύρω στα 64%. Και, δεύτερον, διότι από τον κατα-
ληκτικό µισθό πάµε στο µέσο όρο των ασφαλίσιµων αποδοχών.

Θέλω να θυµίσω σε όλους και στο Υπουργείο Οικονοµικών και
στους αξιότιµους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας, που
µέχρι πρόσφατα ασκούσαν την εξουσία στον τόπο µας, ότι οι
αποδοχές των δηµοσίων υπαλλήλων δεν είναι ασφαλίσιµες, στο
σύνολό τους. Μάλιστα, σε ορισµένες περιπτώσεις οι πρόσθετες
αποδοχές µε την µορφή επιδοµάτων και άλλων απολαβών, φτά-
νουν να είναι περίπου πάνω από 50% των τακτικών αποδοχών.
Άρα, το γεγονός ότι οι εργαζόµενοι στο δηµόσιο δεν θα συνυ-
πολογίζουν το σύνολο των αποδοχών τους για να βρούνε το µέσο
όρο των αποδοχών, µε βάση τις οποίες θα υπολογίσουν τη σύ-
νταξη, τους οδηγεί και αυτό από µόνο του σε µια µεγάλη υπο-
βάθµιση. Αθροίζοντας αυτούς τους δυο αρνητικούς συντελεστές
η υποβάθµιση των συντάξεων των δηµοσίων υπαλλήλων στην
ολοκλήρωση του συστήµατος, είναι δραµατική.

Αυτό µε ανάγκασε να πω στην επιτροπή, απευθυνόµενος στον
Υπουργό κ. Παπακωνσταντίνου, να µας πει πώς ονειρεύεται τα
στελέχη του δηµοσίου στο µέλλον. Τι στελέχη θέλει αυτό το κρά-
τος; Γιατί φαντάζεστε όλοι, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι ένας διευ-
θυντής για παράδειγµα ο οποίος έχει ένα επίπεδο αποδοχών
σχετικά ικανοποιητικό και ένα άλλο επίπεδο πρόσθετων αποδο-
χών που τον οδηγεί γύρω στις 2.000 µε 2.500, δεν µπορεί να βγει
στην σύνταξη µε 700 ή 800 ευρώ. Τον οδηγούµε στην φτώχεια,
τον οδηγούµε στις ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες.
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Γι’ αυτό η πρότασή µου, την επαναλαµβάνω στην Ολοµέλεια,
είναι µια, µοναδική και παρά πολύ απλή. Στη συζήτηση που έχει
δεσµευτεί να κάνει το Υπουργείο Οικονοµικών µε την Α∆Ε∆Υ για
το νέο µισθολόγιο, να εντάξει τις πρόσθετες αποδοχές στον
ασφαλίσιµο µισθό. ∆εν υπάρχει άλλη συνταγή. Νοµίζω ότι δεν
θα είχε κανένα λόγο να το αρνηθεί αυτό το Υπουργείο Οικονοµι-
κών, από την άποψη ότι θα ενισχύσει και τα ασφαλιστικά ταµεία.
Και τα επικουρικά και το ταµείο πρόνοιας, το οποίο αδυνατεί να
δώσει τα εφάπαξ και το γνωρίζετε.

Η δεύτερη µεγάλη αρνητική αλλαγή που γίνεται, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είναι µε τα όρια των γυναικών, τα οποία έχουν
να κάνουν µε την απόφαση του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων, µια απόφαση που διαπραγµατεύτηκε η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας και που κάτω από τη δηµοσιονοµική πίεση
δεν επέτρεψε στην παρούσα Κυβέρνηση, στην Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, να διαπραγµατευτεί µια άνεση χρόνου στην προσαρ-
µογή. Εποµένως, πηγαίνουµε µε έναν βίαιο τρόπο στην προσαρ-
µογή των ορίων αυτών των γυναικών, οι οποίες προσδοκούσαν
ότι µε τις προνοµιακές διατάξεις, µε είκοσι πέντε χρόνια και πε-
νήντα ή πενήντα πέντε έτη θα έβγαιναν στην σύνταξη, εφόσον
έχουν ανήλικα παιδιά. Αυτή η διάταξη είναι ιδιαίτερα επαχθής.

Πιστεύω ότι η ρύθµιση που έκανε νωρίτερα ο Υπουργός κ. Πα-
πακωνσταντίνου δίνει µια απάντηση. Είναι µια από τις προτάσεις
που είχαν ακουστεί, όπως και η δική µου πρόταση για την πρό-
σθετη γονική άδεια. Εν πάση περιπτώσει, δείχνει ότι υπάρχει
πρόθεση και πολιτική βούληση να απαντήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Τέλος, θεωρώ σηµαντικό, αγαπητοί συνάδελφοι, το γεγονός

ότι αντιµετωπίζεται το ανθυγιεινό των ΟΤΑ. Κύριε Υπουργέ,
θεωρώ ότι µέχρι το τέλος της συζήτησης πρέπει να δείτε την
πρόταση για εξαγορά των 3/35 από τους ένστολους που δεν τεκ-
µηριώνουν δικαίωµα, µια και κάνατε αλλαγές, αναγνωρίζοντας
και το χρόνο σπουδών σε αυτές τις κατηγορίες.

Κύριε Πρόεδρε, κλείνω µε µια παρατήρηση που έγινε σε µας
τους Βουλευτές, που κατά τη διάρκεια του δηµόσιου διαλόγου
διατυπώσαµε ενστάσεις και προτάσεις για το ασφαλιστικό, που
είχαν να κάνουν µε την κατοχύρωση του δηµόσιου κοινωνικοα-
σφαλιστικού συστήµατος, µε την εγγύηση των επικουρικών τα-
µείων, µε τις βίαιες προσαρµογές των ορίων. Θεωρώ ότι ο
δηµόσιος διάλογος ήταν θετικός. Αυτό φάνηκε από την τοποθέ-
τηση του Πρωθυπουργού, φάνηκε από τις βελτιωτικές προτά-
σεις που κατέθεσαν οι Υπουργοί στη συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τελειώσατε, κύριε
Κουτσούκο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να τελειώσω
µε τούτο, γι’ αυτούς που µας έκαναν κριτική. Οι Βουλευτές δεν
είναι άβουλα όντα. Οι Βουλευτές δεν µπορεί να εγκαλούνται,
όταν καταθέτουν προτάσεις, ούτε να εγκαλούνται όταν ψηφίζουν
τους βασικούς νόµους µιας Κυβέρνησης η οποία έχει τη νωπή
λαϊκή ετυµηγορία και έχει αναλάβει ένα µεγάλο φορτίο στην
πλάτη της, να βγάλει τη χώρα από τα αδιέξοδα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας και θέλω να
παρατηρήσω πως όταν προεδρεύετε κλείνω συνήθως τις συνε-
δριάσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Γιάννη Κουτσούκο Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.10’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 14 Ιουλίου 2010 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία: συνέ-
χιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Μεταρρύθ-
µιση Συνταξιοδοτικού Συστήµατος του ∆ηµοσίου και συναφείς
διατάξεις».
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